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PRESENTACIÓ 
 
És prou sabut que tota llengua presenta variants d'índole diversa en la seva expressió 
per part dels parlants. Tanmateix, la variant dialectal lligada a un territori concret del 
domini lingüístic és, sense cap mena de dubte, la més significada. 
 
La lingüística moderna ha deixat aclarit que, en sentit absolut, la diferència entre 
llengua i dialecte no existeix. Tot dialecte és llengua en principi. La diferència entre els 
dos conceptes només es produeix quan el punt de referència d'una parla és la mateixa 
llengua de la qual forma part l'expressió dialectal. 
 
És llengua l'alguerès? En sentit absolut ho podem ben afirmar si entenem com a tal el 
conjunt de signes fonètics estructurats amb identificació pròpia i diferenciada, i amb 
capacitat d'emetre missatges en relació amb altres llengües. Així doncs, es pot 
considerar que l'alguerès és una llengua en relació amb l'italià o l'alemany. 
 
En canvi, l'alguerès és dialecte −i gramaticalment sempre és així− comparat amb la 
totalitat de la llengua catalana o amb el model establert com a català estàndard. És, 
doncs, una manera concreta, la de l'Alguer, de parlar el català.  
 
Per altra banda, la denominació oficial atribuïda a l'alguerès en l'àmbit acadèmic i 
administratiu és la de català de l'Alguer. 
 
El contingut de les línies precedents seria balder amb obvietat si l'edició del document 
objecte d'aquesta presentació, Model d'àmbit restringit de l'alguerès, s'adrecés 
únicament als lingüistes. Essent com és, però, l'oferta d'una eina de treball i estudi 
adreçada a uns lectors interessats més enllà dels components del règim acadèmic, la 
clarificació exposada ens sembla oportuna, especialment si tenim en compte la situació 
geogràfica de l’Alguer respecte a les altres terres de parla catalana. 
 
Des que es va fundar Òmnium Cultural de l'Alguer i, uns anys després, el seu centre de 
recursos, la voluntat de disposar d'un registre d'àmbit restringit de la parla dels 
algueresos es convertia cada dia en una necessitat. Aquesta necessitat va créixer més 
i més quan es va planificar el primer  ensenyament estructurat i d'ampli abast del català 
de l'Alguer, mitjançant el Projecte Palomba, per a l’aplicació del qual calia un referent 
normatiu avalat per la nostra màxima institució científica −l’Institut d’Estudis Catalans− 
que donés la seguretat necessària a l'hora d’usar, a ensenyar i aprendre la llengua, 
amb les estructures lingüístiques pertinents a la variació. 
 
L’elaboració del Model d’àmbit restringit de l’alguerès és fruit d'una feina llarga i 
persistent, feta per un conjunt de mestres, universitaris i experts, d'anàlisi, consulta i 
disquisició, d’aplicació científica d'una metodologia estricta basada en el buidatge 
documental dels textos de difusió i dels materials didàctics elaborats i treballats pel 
Centre de Recursos Maria Montessori, que suposen milers i milers de fulls escrits en 
català de l'Alguer. Cal agrair especialment la feina d'ordenació, orientació i recerca de 
l'actual coordinador de l’esmentat Centre de Recursos, Luca Scala. 
 
Aquest document va ser presentat a la Secció Filològica de l'Institut d'Estudis Catalans 
perquè en considerés l’aprovació, conjuntament per Òmnium Cultural de l'Alguer, el 
Centre de Recursos Pedagògics Maria Montessori de l’Alguer, el municipi de l'Alguer i 
l'associació Enllaç. 
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Amb data de 12 d'abril de 2002, la Secció Filològica, després de fer algunes 
observacions que hi són recollides, es pronuncià afirmativament, avalant la proposta 
presentada. 
 
Avui, i gràcies al suport de l'Associació Enllaç, que promou tantes activitats i tan 
nombrosos projectes a l'Alguer, n'oferim una edició provisional adreçada a tots els 
experts i interessats en la variant algueresa i en la dialectologia en general. L'edició 
s'ofereix també, molt especialment, als ensenyants d'alguerès de qualsevol nivell 
educatiu, reglat o no reglat. 
 
Poder disposar d'un model lingüístic referit a la variant algueresa amb l'aval de l'IEC és 
una altra fita guanyada vers la tan desitjada normalitat de la llengua catalana en cada 
un dels seus territoris. 
 
 
 
Joaquim Arenas i Sampera 
Pedagog i escriptor 
Vocal de la Junta directiva 
d'Òmnium Cultural de l'Alguer 
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PRÒLEG 
 
Als primers decennis del s. XIX l’alguerès havia acabat de perdre la sua oficialitat –i 
consegüent prestigi– de llengua escrita, substituït amb l’italià, i després d’aquella època 
s’és mantengut pràcticament sempre en l’àmbit, per certs aspectes fecund però limitat, 
de l’oralitat. Única excepció els textos catequístics de la Doctrina Cristiana, que, 
estampats per l’última volta l’any 1850, tengueran vigència i sigueran oficialment 
emprats a la iglésia fins al principi del Nou-cents. Però podem afirmar que fins quan la 
societat era fonamentalment oral l’alguerès era encara una llengua reina. Quan la 
societat és canviada, amb la –benvenguda– escolarització de massa i l’ampliament 
dels contactes amb el món a través principalment de la pàgina escrita (jornals, revistes, 
llibres) i dels suports audiovisuals, la nostra llengua s’és retrobada sempre de més a 
ésser –o a ésser considerada–, emprant una bella i trista expressió popular, «pobra en 
terra neta», quasi que parlar-la siguessi exclusivament una manifestació d’ignorància i 
de baixa condició economicosocial: un idioma despreciat per les sues limitacions, 
finsament damnós per qui voliva estudiar i doncs millorar la posició social pròpia i de la 
sua família. Aquesta era la mentalitat comuna, lo postulat d’una malentesa gana de 
progrés de moltíssims algueresos. 
 
Tota la història de l’alguerès no-oral, diem així, a partir del Retrobament de la segona 
meitat del Vuit-cents revela la recerca d’una llengua escrita que no arriba mai a 
estructuració i definició coherents i sistemàtiques d’un, diguerívem, subestàndard 
alguerès d’àmbit restringit. Les gramàtiques alguereses, escrites en italià, del Palomba 
(1906) i del Pais (fi del 800-principi del 900, publicada pòstuma l’any 1970, amb dues 
anticipacions en català a la revista Catalonia del 1906; també sua és la nota «Regole 
principali per leggere il catalano e l’algherese» a dins de la revista La Sardenya 
Catalana del 1908); los escrits gramaticals de Joan de Giorgio Vitelli en italià 
(posteriors al 1906 i inèdits fins al 1996) i d’Antoni Ciuffo (1906, en català al Primer 
Congrés de la Llengua Catalana) del mateix període, tots antecedents a la normativa 
unificadora de Pompeu Fabra, nos mostren un esforç continu d’aproximació a la forma 
ortogràfica del català, principalment lo de Barcelona, amb diverses variacions i 
intensitat. Les característiques fonètiques, morfològiques i sintàctiques peculiars de 
l’alguerès hi consten, però no sempre sistemàticament i, de tant en tant, amb equívocs. 
Segurament Joan Pais és la persona que més de tots les reprodueix amb una fidelitat 
que també un alguerès d’avui pot notar immediatament, i amb un esforç modern i 
perspicaç d’acostament ortogràfic al català continental sense que, però, la llengua local 
n’ixi transformada. 
Si examinem los escrits publicats (lletres personals, poesies, rondalles, cançons) a 
partir dels anys 50 del s. XX, o sigui una quarantena d’anys després de l’obra 
normalitzadora del Fabra (les sues Normes ortogràfiques són del 1913), notem encara 
vacil·lació i incoherència, probablement inevitables, que sovent perjudiquen l’expressió 
natural algueresa, a voltes modificant-li la morfologia i inventant formes que no 
corresponen a la fonètica local; altres voltes integrant-la sense criteris aparentment ben 
fixats amb els catalanismes que els autors coneixeven per haver llegit obres en català 
(de narrativa o poesia, gramàtiques, diccionaris, periòdics, etc.) o per pràctica de 
correspondència escrita personal. O sigui que els algueresos cultes, fins pràcticament 
avui mateix, si escriuen per ésser llegits als Països Catalans a fores de l’Alguer, 
cerquen d’escriure en un català estàndard que sovent mostra característiques –
volgudes o no– alguereses, o escriuen en un alguerès amb substancials correccions 
preses de l’estàndard, sense que se’n comprengui sempre el criteri de composició. 
Poguerívem diure que cada u se construeix un sistema lingüístic personal de 
comunicació intercatalana en base a les pròpies experiències i capacitats personals. 
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I l’alguerès per ell mateix? 

 
És sempre estat difícil escriure, amb la grafia deguda, l’alguerès dirigit únicament als 
algueresos. Les sues característiques fonètiques, sobretot, i l’habitud de llegir-lo escrit 
prevalentment en grafia italiana poden desorientar un lector ocasional. És complicat, 
per qui no hi sigui habituat, reconèixer fàcilment metàtesis, rotacismes, assimilacions, 
despalatalitzacions, epèntesis, reduccions, vocals paragògiques i/o eufòniques, etc., 
normals en la llengua oral, de paraules com processó, buidar, pedaç, ple, saludar, 
dormir, a lluny, anys, li, veuen, la iglésia, amb, Mont Girat, etc.: realment costa un bon 
esforç de llegir-les naturalment i també, a voltes, de comprendre el que volen diure. I és 
també complicat donar una grafia catalana científicament rigorosa a sardismes o altros 
barbarismes que són ja part integrant de la nostra variant. 
Però, com en cada tant també avui calqui u afirma públicament, és plausible un 
alguerès escrit en grafia italiana o en una grafia mixta, sense criteris científicament 
vàlids i sensats? I si fossi així, com se fariva per comunicar amb els milions de 
catalanoparlants i com nos tenguerívem de considerar respecte als Països Catalans? 
La primera demana és retòrica i la resposta, òbviament, implícitament negativa. 
L’acció de l’italià, sobretot en los últims cinquanta anys, per obra de l’escolarització de 
massa i la comunicació pública (televisió, ràdios, llibres, jornals, etc.) ha ja transformat 
progressivament l’alguerès empobrint-lo moltíssim i, si n’adoptéssim també el sistema 
gràfic, la bella llengua de Dant l’acabariva de matar. I la cosa pitjor i més absurda fóra 
que els algueresos mateixos, per ignorància i poca gana d’aprofundir l’argument, li 
forniriven estúpidament i voluntàriament l’arma pel cop de la gràcia: un suïcidi 
programat. 
L’adopció del codi ortogràfic català no pot ésser posada en discussió, perquè 
científicament la grafia catalana és l’única que és pròpia de l’alguerès i que, endemés, 
nos fa possible una comunicació amb catalans, valencians, gent de les Balears, del 
Rosselló, d’Andorra. 

 
Passada l’ondada dels entusiasmes gramaticals de 100 anys enrere, trobem, després 
de la II Guerra Mundial, una certa activitat normalitzadora, més o manco important, i a 
voltes escrits teòrics sobre l’alguerès amb descripcions estructurals, sobretot de 
fonètica respecte a l’ortografia catalana, que, però, no són mai exhaustius. 
Ja als anys cinquanta del Nou-cents hi ha dos cursos d’alguerès: al 1956 per iniciativa 
d’Antoni Ballero de Candia i al 1959 un curset d’Antoni Simon Mossa, que però han 
tengut una curta vida. 
L’any 1964, al Petit compendi de la Doctrina Cristiana, reedició moderna i normalitzada 
del catecisme Arduino del 1850 a cura dels sacerdots Josep Sanna i Francesc 
Manunta, llegim un bilingüe –alguerès-italià– «Promptuari fonètic de l’alguerés», 
primera descripció moderna de les característiques fonètiques i morfològiques de 
l’alguerès amb l’adopció programàtica de la normativa fabriana. 
És als anys 80 del s. XX que tenim la més gran quantitat d’activitats que estimulen la 
presa de consciència dels algueresos respecte a l’especificitat de la pròpia variant en 
l’àmbit de la normativa general i de la sua correcta difusió. 
L’Escola de Alguerés Pasqual Scanu, inaugurada l’any 1982 per iniciativa de Josep 
Sanna i, després de la sua mort, continuada amb el treball d’Antoni Nughes, forneix 
una primera alfabetització a algueresos de totes les edats que hi vulguin anar a seguir 
els cursos. Però no se té notícia d’una teorització dels criteris de llengua escrita 
explícitament definits i fixats per l’ensenyament en aquesta Escola. 
De l’any 1985 és l’edició de Lèxic militant, vocabulari bàsic en «catalano-algherese» a 
cura d’Antoni Arca. És un diccionari italià-alguerès, amb una sintètica introducció, en 
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italià, a la grafia catalana, particularment en relació a la fonètica algueresa, i també a la 
morfologia. 
Importantíssima és l’edició del Diccionari Català de l’Alguer (1988) de Josep Sanna, 
primer i consistent instrument amb ortografia normalitzada que posa orde, diguerívem, 
en la llengua, sobretot en la morfologia. De cada paraula estudiada se dóna també la 
pronúncia, l’explicació en alguerès del significat i se propon entre parèntesis la paraula 
que li correspon en català estàndard. Hi ha també una sintètica introducció descriptiva 
de l’alguerès i apèndix amb models de la flexió verbal. 
Francesc Manunta articula una llonga descripció, en ortografia normalitzada, de les 
característiques peculiars de l’alguerès en la sua «Introducció històrico-lingüística» al 
primer volum de Cançons i líriques religioses de l’Alguer catalana (1988). 
Lo mateix Manunta comença un curs d’alguerès l’any 1990, organitzat amb l’Associació 
per a la Salvaguarda del Patrimoni Historicocultural de l’Alguer, durant lo qual se 
distribueixen als alumnes, com a suports didàctics, fulls escrits a màquina que 
contenen una síntesi de cada llició i normes d’interpretació de la grafia catalana, amb 
exemples de la fonètica peculiar de l’alguerès. Després de la mort del capellà, l’any 
1996, hi fa de mestre Guido Sari. 
Un pas envant vers un reconeixement oficial, en l’àmbit de la normativa catalana, de 
l’especificitat algueresa el fa un local Grup per a la Normativització de l’Alguerès que, 
l’any 1993, havia presentat a la Secció Filològica de l’Institut d’Estudis Catalans una 
Proposta per a la normativització del català de l’Alguer. Se demanava la integració a la 
norma general d’una sèrie de formes peculiars alguereses, sovent comunes a altros 
dialectes catalans. La SF l’any 1996 l’accepta parcialment, fent-ne constar 13 solucions 
morfològiques alguereses a la sua publicació Proposta per a un estàndard oral de la 
llengua catalana. II, Morfologia (1998). La característica evident de la proposta enviada 
a Barcelona era, però, la fragmentació. Basada en la primera edició de la Proposta de 
l’IEC, no preteneva de definir un model de llengua estructurat de fer aprovar a la Secció 
Filològica; lo que voliva solament era que l’Institut reconeixessi oficialment peculiaritats 
alguereses i les integressi a la llengua comuna, resultat que ha històricament obtengut. 
 
Però la llengua és també pràctica, més que teoria, i l’ús públic que se’n fa influeix en 
l’ensenyament. 
Si considerem la revista de més longevitat i, doncs, de majors possibilitats d’influència 
en l’ús escrit de la nostra variant, L’Alguer (que comença les publicacions al 1988), i 
llibres de poesia i de cultura popular algueresa, tots d’autors formats a l’Escola Pasqual 
Scanu, deduïm que en aquesta escola s’hi ensenya l’alguerès amb grafia catalana. 
Això, durant 20 anys, acosta moltes persones, no necessàriament alguereses, a la 
normativa general i lis hi dóna la consegüent possibilitat de poguer llegir i comunicar, 
també en un rudimental estàndard, amb els altros Països Catalans. O sigui que dóna 
oportunitat de comunicació més enllà del territori municipal de la nostra ciutat. Però, 
també en la llengua emprada en la revista L’Alguer no és rar llegir les mateixes 
solucions –per exemple morfològiques– escrites en maneres diferents al mateix 
número, sense que se’n pugui comprendre el per què, a part los errors tipogràfics. I 
això és natural, ja que tota una llengua entera no pot restar contenguda en la memòria 
d’una persona i és sempre necessari fixar a la pàgina escrita els criteris que li donen 
coherència i uniformitat i, doncs, funcionalitat. 
 
Aquest fenomen de multiplicitat de solucions gràfiques pels mateixos casos de 
morfologia, per exemple, se retroba, si bé més esporàdicament i sobretot fent-ne una 
lectura diacrònica, també en les publicacions d’Òmnium Cultural de l’Alguer i del Centre 
de Recursos Pedagògics Maria Montessori, fonamentalment dirigides al món de 
l’ensenyament de l’escola pública. Així, doncs, l’Associació ha sentit del principi 
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l’exigència de reduir al mínim los inconvenients que la memòria personal pot provocar 
naturalment, explicitant ja a la primera edició del llibret dels Contes de Tolstoi. Quadern 
de lectura i exercicis (1994) una petita part d’aquellos criteris, sobretot de fonètica, que 
donguessin punts ferms a l’aplicació d’un naixent model de llengua escrita per l’escola. 
Una exigència de funcionament pràctic, que consentissi un ensenyament vàlid, 
homogeni i científicament plausible i rigorós. La inspiració dels materials produïts 
d’Òmnium, citant paraules del primer coordinador del CRP Montessori, Andreu Bosch, 
era de crear i experimentar un model d’alguerès útil per l’escola: propondre el model, 
discutir-lo col·lectivament, posar-lo a la prova, corregir-lo i adaptar-lo progressivament 
quan se’n trobaven defectes i virtuts. 
És un treball continuat amb els altros coordinadors, tots lectors de català a la 
Universitat de Sàsser, venguts després dels tres anys de l’iniciador Bosch a coordinar 
el Centre Montessori. Aqueix model, partit ja amb una bona base d’estabilitat, és aplicat 
a les llicions d’alguerès que imparteixen los components del Grup de Mestres del CRP; 
als materials de les nou edicions de l’Escola d’Estiu; al periòdic infantil Mataresies; als 
còmics Tintín al País de l’or negre, Pinocchio, Robin Hood, Heidi, Alí Babà; i ja de 
quatre anys als materials didàctics i als llibres de text del Projecte Joan Palomba. 
Una producció objectivament imponent de miliars de pàgines escrites en ortografia 
normalitzada que testimonia 10 anys de treball dedicat exclusivament a la introducció 
oficial, coordinada i generalitzada, de l’ensenyament de l’alguerès a totes les escoles. 
 
Estudiant paraula per paraula tota la producció pública i per ús intern d’Ò.C.–CRP 
Montessori, és estada elaborada, doncs, una proposta de criteris de llengua escrita i és 
estada presentada a la Secció Filològica de l’Institut d’Estudis Catalans l’hinvern del 
2000. 
Aquesta proposta és estada aprovada oficialment amb una declaració del 12 d’abril del 
2002, que és la que el lector té a mans. 
Qui la llegirà hi trobarà principalment una sèrie de criteris de morfologia verbal i 
nominal, que representen solament una primera –consistent– aproximació a l’alguerès 
que creiem que se tengui d’emprar a les escoles i que, clarament, no arriben a cobrir 
tota la llengua. 
S’és inclusa també una petita introducció de fonètica que però, més que descriptiva, és 
funcional a la interpretació de problemes conflictius d’ortografia i de morfologia, i a 
suggerir solucions pragmàtiques que donguin facilitat, coherència i més riquesa a la 
llengua de l’ensenyament. Per ex.: la peculiar neutralització en [i] de moltes ee àtones, 
com edat, pensió, etc.; la solució normalitzada de la pronúncia [l] de les ii dels casos 
d’aigua i de les formes del verb caure, com caic, caigui, caiguessi, caigut, etc.; la 
pronúncia o l’emmudiment de la r final d’una paraula que determina l’ús de la forma 
lo/los o el/els –alternança natural, també que no sistemàtica, en la llengua parlada, 
donats certs contextos de fonètica sintàctica,– de l’article que ve després; una llista 
pràcticament exhaustiva de les metàtesis; etc. Però aquesta sintètica secció no pretén 
d’explicar tota la fonètica de l’alguerès, vist que no se són considerats, perquè 
pràcticament sistemàtics i comunament acceptats, tots los rotacismes, probablement lo 
fenomen més extès i característic de la nostra variant, i ningú pensa d’escriure 
*munera, *ruró, *parau, *sarurà, *ungra, *fror, *colda, *pal·là, *velt, etc. per ‘moneda’, 
‘rodó’, ‘palau’, ‘saludar’, ‘ungla’, ‘flor’, ‘corda’ , ‘parlar’, ‘parlar’, ‘verd’. 
La flexió verbal hi és difusament estudiada, amb solucions ortogràfiques confrontades 
amb les característiques similars d’altres variants (per ex.: la persona 1 del present 
d’indicatiu dels verbs sense desinència d’adjunyir al radical, com en lo català de les 
Balears i Pitiüses, i basada en los documents normatius de l’IEC del 1992 i del 1999) i 
abundància d’exemples, amb els 131 Models de conjugació verbal algueresa que 
tanquen aquest libre. 
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Hi ha, però, criteris que són provisoris, o sigui que són, al moment present, los que se 
són poguts aplicar a les escoles amb més poques dificultats i que però són 
susceptibles de canviament, si la pràctica de l’escola el farà possible. Per ex.: l’adopció 
de la grafia dels pronoms nosaltros/es i però el correspondent feble mos, que 
pràgmaticament ha tengut més bona acollença en aquesta versió i no en la totalment 
normalitzada –i arcaica per l’alguerès– amb n; o les particularíssimes combinacions de 
pronoms febles com mo’l, mo’ls, mo’n, vo’l, vo’ls, vo’n i no les normalitzades nos-el, 
nos-els, nos-en, vos-el, vos-els, vos-en. 
A la fi, una petita secció de lèxic reporta una sèrie de paraules de l’alguerès de diversa 
provinença (arcaismes catalans propis de la nostra variant, sardismes, castellanismes, 
italianismes) i d’empriu comú. 

 
Per acabar, la llengua amb la qual són escrits los criteris és l’estàndard, ja que 
l’estàndard és la llengua de treball normal de la Secció Filològica de l’Institut d’Estudis 
Catalans. 
Això no vol significar, però, que l’alguerès tengui d’ésser ensenyat en estàndard, al 
contrari! 
L’estàndard serveix als algueresos per comunicar fluidament amb tots los altros 
catalans de totes les terres i dialectes, per llegir jornals, llibres, revistes, veure la 
televisió o escoltar la ràdio, per internet, i és just que el coneixem més bé que podem. 
Però la nostra variant algueresa, amb perfecta dignitat, té d’ésser emprada 
constantment en tots los àmbits de la nostra vida quotidiana, respectant la sua 
especificitat i reforçant-ne la consciència, perquè no descompareixi per efecte de 
l’erosió provocada de l’ús pervasiu de l’italià ni s’anul·li en un estàndard que 
inevitablement fóra sentit com una cosa artificial en la comunicació intraalgueresa. 
 
Aquest llibre, doncs, és un instrument a disposició de tots los algueresos que entenguin 
emprar la pròpia llengua en la vida quotidiana, sobretot en aquellos àmbits on té més 
menester de suport i troba tradicionalment més dificultats d’aplicació. 
 
 
 
Luca Scala 
Coordinador del Centre de Recursos Pedagògics Maria Montessori 
Servici de Normalització Lingüística d’Òmnium Cultural de l’Alguer 
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INTRODUCCIÓ 
 
És evident que el català de l’Alguer presenta una situació molt singular respecte a la 
dels altres dialectes catalans. El veïnatge del sard, amb freqüents immigracions de 
parlants d’aquesta llengua, sobretot des del segle XVI, va provocar un intens contacte 
que va anar canviant al llarg dels segles elements gramaticals i lèxics de la modalitat 
algueresa, tot conservant, però, la seva estructura bàsicament catalana. Des del segle 
XVIII, el superstrat italià afegiria altres clivelles al sistema que l’allunyament geogràfic de 
l’antiga metròpoli i l’escolarització i precarietat mediàtica en català difícilment podien 
frenar. 
 
Atesa aquesta peculiaritat, era evident que, a més del model formal de llengua d’àmbit 
general obert especialment al conreu literari i científic, calia establir els criteris per a la 
formació d’un estàndard d’àmbit restringit, respectuós amb l’ortografia i que integrés 
elements gramaticals i lèxics de la llengua col·loquial en un model participatiu, en el 
qual els catalanoparlants de l’Alguer se sentissin representats. 
 
El model d’estàndard restringit que es proposa és pensat especialment per a l’escola i 
reflecteix l’experiència de diversos centres d’ensenyament; també se n’han de 
beneficiar publicacions locals, productes de literatura popular, etc. Comprèn un sistema 
gramatical i lèxic que parteix de la genuïnitat entesa com a conjunt de mots i formes 
compartits per la resta del català, però també de mots i formes manllevats 
especialment al sard que, en general, duen un pòsit de segles de vida (alguns dels 
quals traspassats al català estàndard general, com llumí, fedal) i que el poble alguerès 
catalanoparlant considera part del seu patrimoni cultural. D’altra banda, el respecte 
absolut per la normativa ortogràfica deixa la porta oberta al fàcil accés al català 
estàndard general. Tanmateix, l’Institut d’Estudis Catalans creu recomanable el 
contacte progressiu amb la llengua general des de l’inici de l’ensenyament del parlar 
local fins a assolir el coneixement del català estàndard. 
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ABREVIATURES 
 
 

adv. adverbi 
arc. arcaic 
f. [substantiu] femení 
fam. [emprat] familiarment 
loc. conj. locució conjuntiva 
loc. prep. locució prepositiva 
m. [substantiu] masculí 
pl. plural 
pron. pronom 
v. verb 
v. pron. verb pronominal 
veg. vegeu 
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FONÈTICA 

 
 
PRONUNCIACIÓ DE LA VOCAL ÀTONA 

La a i la e gràfiques en posició àtona generalment es pronuncien [a]: àngel, Caterina, 
decuit, demà, despit, embut, en (preposició), encara, escombra, Esteve, les (article 
i pronom), mare, me (‘em’), meitat, menester, mes (possessiu àton), mesura, ne (‘en’, 
pronom), pare, Pere, pessic, resposta, se (‘es’), ses (possessiu àton), sostre, te 
(‘et’), tes (possessiu àton), Teresa, teulada, veí, perhom, etc. 
 
En molts casos la e àtona es pronuncia [i]: astròleg, atrevir, besaio -a (‘besavi -àvia’), 
Cecília, cerimònia, decidir, defendre, dependre, despedir (‘acomiadar’), edat, estiu, 
Felip, fregir, llegir, menor, misericòrdia, pensió, protegir, reduir, reflectir, repetir, 
reunió, seguir, seminari, tenyir, vestimenta, vestir, xeminera (‘xemeneia’), etc. 
 
En algunes paraules, segons els parlants, la e àtona es pot pronunciar [a] o [i]: 
denúncia, destruir, mentir, permís, recivir, respecte, revolució. 
 
Es dóna també el cas, sobretot en cultismes, en paraules derivades d’una original amb 
e tònica, en paraules compostes o també modernes arribades a través de l’italià, de 
manteniment del so de e, àtona obert [ε ] o tancat [e]: benefici, calendari, creació 
(però també pronunciat amb [i], per influència de criar), debades, eliminació, endemà, 
endedemà i sendedemà (‘sendemà’), gentil, general, feesa (de l’adjectiu feo -a, 
‘lleig’), gentalla (de gent), higiene, hipòtesi, iglesieta (de l’arcaisme iglésia, 
‘església’), la Magdaleneta (illeta del golf de l’Alguer i nom del bastió principal de la 
marina), mataresia (‘entremaliadura’, de l’adjectiu matareso -a, ‘entremaliat -ada’), 
però, primerenc (de primer), quefer, setanta, televisió, teòric, universitat, veritable 
i veritat (de ver), etc. 
 
En els casos del diftong ei àton, habitualment no es pronuncia la e, però cal mantenir 
escrit el dígraf: creixir (i no *crixir), eixir (i no *ixir), freixura (i no *frixura), lleixiu (i no 
*llixiu), reseixir (i no *resixir),  seixanta (i no *sixanta o *xixanta), teixir (i no *tixir). La 
e de lleuger -a i de Lleonard tampoc sona col·loquialment (*lluger -a, *Llonard). 
 
Pel que fa a la flexió verbal, la e no es pronuncia en els casos següents, però això no 
afecta la grafia: 

⎯ persona 6 del present d’indicatiu dels verbs que acaben en -ure:  cauen (i no 
*caun), beuen (i no *beun), mouen (i no *moun), riuen (i no *riun), etc.; 
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⎯ persona 5 de l’imperfet d’indicatiu de tots els verbs: cantàveu (i no *cantavu), 
teníveu o teníeu (i no *tenivu o *teniu), pareixéveu (‘pareixíeu’, i no 
*paraixevu), féveu (‘fèieu’, i no *fevu), coiéveu (‘coíeu’, i no *coievu), obríveu o 
obríeu (i no *obrivu), sentíveu o sentíeu (i no *sentivu), etc.; 

⎯ persona 5 del condicional present de tots els verbs: cantaríveu o cantaríeu (i no 
*cantarivu o *cantariu), tengueríveu o tengueríeu (‘tindríeu’, i no *tenguerivu o 
*tengueriu), pareixeríveu o pareixeríeu (i no *pareixerivu o *pareixeriu), 
faríveu o faríeu (i no *farivu o *fariu), cogueríveu, cogueríeu, couríveu o 
couríeu (i no *coguerivu, *cogueriu, *courivu o *couriu), etc. 

 
La o àtona es neutralitza en [u]: bolet, botiga, carro, color, companyia, cosí, dolor, 
ferro, fondo (‘fons’), ganxo, Joan, Josep, lo (‘el’, article i pronom), los (‘els’, article i 
pronom), local, manco (‘menys’), molí, mon (possessiu àton), mos (possessiu àton), 
mos (‘ens’), moviment, Nàpols, oliva, poal, posar, Torí, tos (possessiu àton), trobar, 
vos (‘us’), etc. 
 
També hi ha casos, sobretot cultismes, paraules modernes arribades a través de l’italià, 
on la o manté el seu so: col·laborar, col·lega, foto, homologar, moto, noranta, 
normal, oral (però oració es pronuncia amb [u]), poesia, botànica, nostàlgic, etc. 
 
Les paraules hospital, moment i obscur es pronuncien respectivament [aspi'tal], 
[ma'mεntu] i [as'kur], cosa que no ha de transcendir a la llengua escrita. 
 
Se sol pronunciar [l] la i de aigua i derivats (aiguada, aigüer, aigüeta, etc.) i de les 
formes verbals de caure: 

⎯ caic (persona 1 del present d’indicatiu); 
⎯ caigui, caiguis, caigui, caiguem, caigueu, caiguin (present de subjuntiu); 
⎯ caiguessi (‘caigués’), caiguessis, caiguessi (‘caigués’), caiguéssim, 

caiguéssiu, caiguessin (pretèrit imperfet de subjuntiu); 
⎯ caigui (persona 3 de l’imperatiu); 
⎯ caigut, caiguda, caiguts, caigudes (participi). 

Això no ha d’afectar-ne la grafia (aigua, i no *algua; caic, i no *calc; caigui, i no 
*calgui; caiguessis, i no *calguessis; caigut, i no *calgut, etc.). 
 
S’ha d’escriure sempre la i de les paraules audiència (i no *udència), diumenge (i no 
*dumenge), importància (i no *importança), medicina (i no *medecina), paciència (i 
no *pacència) i presència (i no *presença). 
 
Quasi totes les paraules que comencen amb his-, im-, in- en alguerès es pronuncien 
amb el so [a] inicial, cosa que, però, no s’ha de representar gràficament: història (i no 
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*estòria), imaginar (i no *emaginar), impedir (i no *empidir), important (i no 
*emportant), impossible (i no *empossible), innocent (i no *ennocent), inserir (i no 
*ensirir), inspirar (i no *espirar), instruir (i no *estruir), instrument (i no *estrument), 
interessant (i no *enteressant), inútil (i no *enútil), etc. 
 
 
SUPRESSIÓ O ADDICIÓ DE A INICIAL 

En algunes paraules que comencen per a, es perd aquest so en el llenguatge parlat, 
però això no ha de constar en la llengua escrita: abella, agulla, amenaça, ametla, 
anell (fins i tot amb canvi de gènere: *la nell), aranya, audiència, avantatge, avellana. 
 
Igualment hi ha casos en què s’afegeix una a inicial i que no ha de constar en la 
llengua escrita: (a)citar, (a)copiar, (a)jurar, (a)lanxa (‘llanxa’), (a)lligar, (a)mostrar, 
(a)preparar, (ar)record i (ar)recordar, (ar)reposar, (ar)restar, (ar)retirar, (ar)robar, 
(ar)rosegar, (a)sistemar, (as)suerar (‘suar’), (a)turmentar. 
 
Les formes clarir, consellar, favorir, margant (‘amarg’), pedaçar, secar, senyalar, 
viciar, molt arrelades a la realitat algueresa, corresponen a les més generals aclarir, 
aconsellar, afavorir, amargant, apedaçar, assecar, assenyalar, aviciar. 
 
Arrés canvia en la forma res, usada darrere la preposició de o darrere paraules 
acabades en [a]: de res (i no *d’arrés), no fa res (i no no fa *arrés), no volem portar 
res (i no no volem portar *arrés), sense diure (‘dir’) res (i no sense diure *arrés), etc. 
 
 
DESPALATALITZACIÓ DE -LL FINAL 

L’alguerès coneix, des de fa decennis, aquest fenomen. De fet, el dígraf -ll final o seguit 
de s es pronuncia simplement [l]: ball/balls, bell/bells, bull/bulls, cabell/cabells, 
cavall/cavalls, fill/fills, full/fulls, genoll/genolls, mirall/miralls, perill/perills, 
tall/talls, ull/ulls, etc. 
 
Això no ha de transcendir en la llengua escrita, ja que aquest fenomen no interessa els 
derivats de les paraules acabades en -ll (per ex., els femenins o els plurals dels 
adjectius i els verbs, adjectius i substantius derivats), on es recupera regularment el so 
palatal [λ]: ballar, bella, bullir, cabellera, cavaller, fillol, fullet, engenollar 
(‘agenollar-se’), mirallet, perillós, tallar, ullada, etc. 
 
El so palatal, però, reapareix en molts casos quan darrere -ll final hi ha una paraula que 
comença en vocal: bell animal, aquell home, etc. 
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Les paraules enlloc i llenya se solen pronunciar com si fossin escrites *enyoc i 
*nyenya. 
 
 
DESPALATALITZACIÓ DE -NY FINAL 

Igualment com passa amb el dígraf -ll final, també el dígraf -ny en posició final o seguit 
de s s’ha despalatalitzat des de fa decennis, pronunciant-se simplement [n]: (jo) 
acompany (‘acompanyo’), any/anys, bany/banys, codony/codonys, dany/danys, 
engany/enganys, enguany, juny, (jo) muny (‘munyo’), Oristany, etc. 
 
I, igualment com en els casos precedents, el so palatal reapareix en les paraules 
derivades de les acabades en -ny: acompanyar, anyada, banyar, endanyat, 
enganyar, munyir, etc. 
 
 
VIBRANT FINAL 

La r final és muda: 
⎯ en l’infinitiu de tots els verbs de les conjugacions I i III: anar, cantar, posar, 

obrir, patir, sentir, etc.; 
⎯ en l’infinitiu present dels pocs verbs acabats en -er tònic: desfer, fer, haver, 

poguer (‘poder’), refer, saber, volguer (‘voler’); 
⎯ en els adjectius i els noms acabats en -dor: dormidor, jugador, pescador, 

plorador, Salvador, servidor, tapador, etc.; 
⎯ en paraules com: l’Alguer, carrer, color, dolor, febrer, gener, major, maitiner 

(‘matiner’), menester, monestir, muller, olivar, olor, paper, per (preposició), 
pitjor, plaier (‘plaer’), presoner, primer, sabor, tinter, etc. 

 
La r final es pronuncia: 

⎯ en l’infinitiu dels pocs verbs acabats en -er àton: conèixer, ésser, merèixer, 
nàixer, parèixer, reconèixer; 

⎯ en totes les 1es persones del present d’indicatiu dels verbs acabats en -rar i -rir 
sense increment: amar (‘amaro’, de amarar), esper (‘espero’, de esperar), gir 
(‘giro’, de girar), mir (‘miro’, de mirar), mor (‘moro’, de morir), respir (‘respiro’, de 
respirar), etc.; 

⎯ en tots els monosíl·labs (tret de per i fer, veg. supra): bar, car, clar, cor, dur, 
flor, mar, or, plor, por, pur, rar, sor (‘suor’), tir, ver, etc.; 

⎯ en paraules com: ahir, Càller (capital de Sardenya), cavaller, doctor, enter, 
honor, licor, motor, mentider, millor, Ocier (poble del nord de Sardenya), 
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pastor, pintor, pitxer, professor, segur, Sàsser (capital de la província), 
senyor, valor, etc.; 

⎯ en la preposició per es pronuncia la r només en els casos de per a tu, per a mi 
(veg. «Preposicions»). 

 
En algunes paraules se sol afegir, en la pronúncia, una r, cosa que no ha de constar en 
la llengua escrita: claueta (i no *claureta), creueta (i no *creureta), paella (i no 
*parella), palauet (i no *palauret), remei (i no *remeri) i remeiar (i no *remeriar). 
 
Les paraules arbre i marbre se solen pronunciar sense la r (*abre, *mabre), que, però, 
ha de constar escrita. 
 
També els verbs prendre i derivats solen emmudir la r, com en mallorquí: aprendre (i 
no *aprende), comprendre (i no *comprende), sorprendre (i no *sorprende). 
 
 
ADDICIÓ D’UNA T FINAL 

Algunes paraules afegeixen una t al seu final, cosa que no ha de constar en la llengua 
escrita: a lluny(t) (‘lluny’), geni (i no *gènit), gremi (i no *grèmit), on(t), premi (i no 
*prèmit), quan(t) (‘quan’). 
 
 
PRONUNCIACIÓ DE LA V 

L’alguerès distingeix clarament els sons [b] i [v], de manera que no hi ha confusió, per 
exemple, entre beure i veure, que sonen diferents. 
 
Són excepcions el verb canviar, pronunciat sempre [kambi'a], i el substantiu vòmit. 
 
A més, l’alguerès té la pronúncia [f] de la v final a la persona 1 del present d’indicatiu 
dels verbs acabats en -var i -vir: atriv (‘atreveixo’, de atrevir), conserv(ar), 
destrav(ar), escriv (‘escric’, de escriure/escrivir), excav(ar), llev(ar), mentov(ar) (de 
mentovar, ‘esmentar’), observ(ar), prov(ar), reciv(ir) (‘rebo’), salv(ar), trav(ar), viv 
(‘visc’, de viure/vivir). 
 
 
IODITZACIÓ 

L’alguerès, avui en dia, en coneix un únic cas: el topònim Vallverd (ermita que hi ha a 
7 quilòmetres de la ciutat), pronunciat [vaj'vεlt]. 
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METÀTESIS 

En alguerès hi ha molts casos de metàtesi, sobretot en presència de la r. Això, 
òbviament, no ha de transcendir a la llengua escrita (tret dels casos de ària [‘aire’], veg. 
supra, i de cardenera [‘cadernera’]). 
Vegeu-ne una mostra exhaustiva: 
 
boira (i no *bòria) 
buidar (i no *budiar) 
cabra (i derivats, i no *craba o *crabit) 
cirurgià (i no *surigià, arc.) 
ciutat (i no *suitat) 
cogombre (i no *cogrombe) 
congre (i no *grongue) 
cuidado (‘pressa’, i no *cudiado) 
desbuidar (‘buidar completament’, i no 

*desbudiar) 
destral (i no *drestal o *restal) 
a dintre (i no *a drinte o *arrinte) 
doctrina (i no *droctina o *rotina, en el 

sentit de ‘catecisme’) 
dormir (i no *dromir o *romir) 
endormiscar (i no *endromiscar o 

*arromiscar) 
esfondrar (i no *esfrondar) 
estornell (i no *estronell) 
febrer (i no *freber) 
febrós (i no *frebós) 
formatge (i no *fromatju) 
forment (i no *froment) 
formígola (‘formiga’, i no *fromígola) 
graduat (i no *graudat) 
palmarju (‘palmer, persona que treballa 

les palmes’, i no *plamarju) 

patró (i no *prató, en el sentit de ‘amo 
de barques’) 

pebre (i no *prebe) 
perfum (i derivats, i no *prefum o 

*prefumar) 
poagra (i no *proaga, en l’expressió: 

Ésser amb les poagres, ‘caminar 
lentament com qui té una malaltia als 
peus’) 

pobre -a (i derivats, i no *probe o 
*emprobir) 
processó (i no *porcessó) 
pulmoni (‘pulmó’, i no *plumoni, amb 

rotacisme de la l) 
tempre (i no *trempe, en l’expressió: 

Són de tot un ventre, no són de tot un 
tempre, ‘quan dos germans tenen un 
tarannà molt diferent’) 

tendre (‘tenir’, i derivats com 
mantendre, sostendre, etc.: i no 
*trende, *mantrende [‘mantenir’], 
*sostrende [‘sostenir’]) 

tendre -a (i no *trende -a) 
turmell (i no *trunell) 
turment (i derivats, i no *trument o 

*trumentar) 
xicoira (i no *xicòria) 
ufàbrica (‘alfàbrega’, i no *ufràbica)

 
Les paraules següents poden ser afectades per la metàtesi, fet que s’ha d’evitar: 
castrar (i no *crastar) 
catedral (i no *catredal) 
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fabricar (i no *frabicar) 
frailarju (‘manyà’, i no *fraliarju) 
Gabriel (i no *Grabiel) 
lladre (i no *ralle) 
ocasió (i no *causió) 
publicar (i no *plubicar, amb rotacisme de la l) 
purgatori (i no *prugatori) 
 
 
ACCENTUACIÓ 

L’alguerès pronuncia amb e tancada [é] alguns casos en què aquesta vocal s’escriu 
amb accent greu -è-: 

⎯ tots els gentilicis: alguerès (i no *alguerés), francès (i no *francés), japonès (i 
no *japonés), sasserès (i no *sasserés), etc.; 

⎯ els infinitius: conèixer (i no *conéixer), merèixer (i no *meréixer), parèixer (i no 
*paréixer), reconèixer (i no *reconéixer); 

⎯ tots els participis en -ès: comprès  (i no *comprés), entès (i no *entés),  
sorprès (i no *sorprés), etc.; 

⎯ les persones 3 del present d’indicatiu següents: aprèn (i no *aprén), comprèn (i 
no *comprén), defèn (i no *defén), depèn (i no *depén), sorprèn (i no *sorprén) 
i suspèn (i no *suspén); 

⎯ paraules com: (oli) sèu (‘sèu’, ‘greix’, i no *séu), perquè i per què (i no 
*perqué), què (i no *qué), sintètic (i no *sintétic), tèbia/tèbies (adjectiu femení, 
i no *tébia i *tébies), tècnic (i no *técnic), vostè (i no *vosté), etc. 

 
Quant a la o, noteu estómac (i no *estòmac) i lògic (i no *lógic). 
 
S’ha accentuat seguint la fonètica pròpia de l’alguerès la persona 1 del present 
d’indicatiu d’alguns verbs com: cabós (‘cabusso’, de cabussar), confés (‘confesso’, de 
confessar), destròs (‘destrosso’ de destrossar), emburrós (‘embusso’, de 
emburrossar, ‘embussar’), espòs (‘esposo’, de esposar), estrén (‘estreno’, de 
estrenar), ordèn (‘ordeno’, de ordenar), repòs (‘reposo’, de reposar), etc. 
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MORFOLOGIA 

 
CASOS DE FEMENÍ 

Alguns adjectius com capaç, difícil, divertent (‘divertit -ida’), fàcil, important, pesant, 
present, pudent, útil, etc., solen tenir, col·loquialment, també el femení: *capaça, 
*divertenta *-es, *fàcila *-es, *importanta *-es, *pesanta *-es, *pudenta *-es, 
*presenta *-es, *útila *-es,  etc. 
 
Això, però, no ha de transcendir a la llengua escrita: una persona capaç (i no 
*capaça); situacions difícils (i no *difíciles); aquestes són coses útils (i no *útiles), 
etc. 
 
 
PLURAL EN -OS 

Els adjectius i els substantius masculins que en singular acaben en -sc, -st, -xt, -ig 
(palatal), formen el plural afegint -os (amb les adaptacions ortogràfiques pertinents): 
bosc/boscos, just/justos, mixt/mixtos, desig/desitjos. 
 
El plural del substantiu nas és nasos (‘nassos’). 
 
 
PLURAL EN -NS 

En alguerès s’usa aquest plural només en el mot hòmens, però el de jove fa joves (i 
no *jóvens), cove dóna coves (i no *còvens), etc. 
 
També en -ns, per analogia amb pa/pans, fan el plural ju (juns, ‘jou’, ‘jous’), nu (nuns, 
‘nus’; però els femenins són regulars: nua i nues) i cru (cruns, ‘crus’; però els 
femenins són regulars: crua i crues). 
 
Nuns (‘nusos’) és també el plural del substantiu nu (‘nus’). 
 
 
PLURAL DE L’ADJECTIU ALEGR 

El plural masculí de l’adjectiu alegr -a (‘alegre -a’), alegrs -es (‘alegres’) es pronuncia 
[a'lets]. 
 
 



 22 

SUBSTANTIUS I ADJECTIUS EN -IU 

L’alguerès actual coneix molt pocs substantius i cap adjectiu polisíl·labs acabats en -iu: 
àmpriu o empriu (‘ús’), caliu, captiu (fossilitzat en l’expressió Fer l’anada del captiu, 
que se’n va l’hinvern i ve l’estiu, ‘anar-se’n i tornar exageradament tard’), compariu i 
comariu (‘qualitat de compares, de comares’, ‘conjunt de compares, comares’), desviu 
(‘desocupació’, ‘atur’), escassiu (‘escassedat’), estiu, pastoriu (‘conjunt de pastors’), 
senyoriu (‘conjunt de gent noble, senyora’, ‘noblesa’ i també ‘qualitat de gent 
senyora’). 
 
Per tant, s’han adoptat de manera sistemàtica els corresponents mots de l’estàndard 
en casos en què l’alguerès fa servir italianismes adaptats fonèticament: actiu -iva (i no 
*activu -a), adjectiu (i no *adjectivu), indicatiu (i no *indicativu), motiu (i no *motivu), 
relatiu -iva (i no *relativu -a), repetitiu -iva (i no *ripetitivu -a), substantiu (i no 
*substantivu), etc. 
 
 
SUFIXOS 

L’alguerès usa sufixos diminutius com -utxo -a: cavallutxo (‘cavallet’), llitutxo (‘llitet’), 
momentutxo  (‘momentet’),  petitutxo (‘petitet’),  cambutxa (‘cameta’, de camba 
‘cama’),  i a vegades el sufix diminutiu -edu -a: porquedu (‘porquet’), micareda 
(‘miqueta’). 
 
 
CANVIS DE GÈNERE 

Hi ha alguns mots algueresos que tenen el gènere diferent respecte de la normativa: 
l’ària (per influència de l’italià: Ària neta no té por de trons), l’auto, la corrent, la dolor, 
la fel, la front, l’origen (pronunciat amb la e àtona [i]), la sabor, la tigre. 
 
Color i olor poden ser de gènere masculí o femení: bell color, color fea (‘lletja’); olor 
bo, olor mala, etc. 
 
Finalment, s’ha d’evitar l’ús escrit de l’expressió col·loquial *aqueixa maití (‘aquest 
matí’), ja que maití (‘matí’) és sempre masculí, i per tant, cal emprar sempre aqueix (o 
aquest) maití. 
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SUPERLATIU 

El superlatiu absolut es pot formar amb la forma assai davant del positiu: assai blanc 
(‘molt blanc’); repetint el positiu: enmig enmig, fi fi, lego lego, maití maití, moll moll, 
o amb la forma gran seguida del positiu: gran assustat -ada (‘espantadíssim -a’), gran 
intel·ligent (‘intel·ligentíssim -a’). 
 
 
ARTICLES 

L’alguerès coneix, com el català nord-occidental, una mena de doble paradigma 
d’article: lo, l’, los amb les variants contextuals el, els (masculí), la, les (femení): lo 
pare, l’oli, los pares, la mare, les mares. 
 
De fet el, els no són sinó la forma ortogràfica moderna de les formes lo i los, amb 
pèrdua de la vocal o en recolzar-se l’article en una vocal final de la paraula anterior. Per 
tant, no es poden trobar mai a principi de frase sinó només darrere una paraula 
acabada en vocal o r muda: lo pare i el fill (i no i *’l fill), talla-te els cabells (i no talla-
te *’ls cabells), comprar el pa (i no comprar *’l pa), obrir els ulls (i no obrir *’ls ulls), 
etc. 
 
També utilitzem la forma reforçada darrere la preposició amb, perquè aquesta, en 
alguerès, pren una [a] paragògica ([ama]) que no s’escriu: amb el cap (i no amb *a ’l 
cap), amb els companyons (i no amb *a ’ls companyons, ‘companys’ o ‘amics’), amb 
el temps (i no amb *a ’l temps), etc. 
 
Pel que fa al femení singular, tal com passa amb el català en general, quasi sempre el 
llenguatge col·loquial elideix la a davant de paraules que comencen en hi-, hu-, i- i u- 
àtones, cosa que, d’acord amb la normativa, no s’ha de reflectir en la llengua escrita: la 
hipoteca (i no *l’hipoteca), la idea (i no *l’idea), la humanitat (i no *l’humanitat), la 
unió (i no *l’unió), etc. 
 
Igualment això passa amb el femení de l’article indeterminat una + totes les paraules 
començades en vocal o h: una altra (i no *un’altra), una era (i no *un’era), una hora (i 
no *un’hora), una iniciativa (i no *un’iniciativa), una obra (i no *un’obra), una última (i 
no *un’última), etc. 
 
L’alguerès no té l’article personal (en, n’, na, n’), però s’usen els sardismes xu 
(masculí) i xa (femení) davant del nom de persones que es tracten de vostè i amb 
respecte. No es tracta pròpiament d’articles personals, ja que deriven del sard tsiu o tiu 



 24 

(‘oncle’) i tsia o tia (‘tia’). En alguns usos socialment ben definits substitueixen senyor -a 
i indiquen una mena de respectuosa familiaritat. 
 
 
DEMOSTRATIUS 

Són pròpies de l’alguerès les formes aquest, aquesta (singular), aquestos (‘aquests’), 
aquestes (plural) i aqueix, aqueixa (singular), aqueixos, aqueixes (plural) oposades 
a aquell, aquella (singular), aquellos (‘aquells’), aquelles (plural). 
 
La consuetud d’ús ha afavorit la quasi total desaparició de les formes de aquest, cosa 
que no s’ha de reflectir necessàriament en la llengua emprada a l’escola. Per tant hom 
pot usar tant les formes aquest com aqueix, això sí, sense distinció. 
 
Pel que fa al pronom corresponent, l’alguerès coneix, com d’altres parlars catalans, 
només la forma això (oposada a allò). 
 
L’expressió esta nit s’escriu separada i no junta (*estanit). 
 
 
POSSESSIUS 

Els possessius tònics són: 
⎯ meu, mia (‘meva’), meus, mies (‘meves’) [1a persona singular]; 
⎯ tou (‘teu’), tua (‘teva’), tous (‘teus’), tues (‘teves’) [2a persona singular]; 
⎯ sou (‘seu’), sua (‘seva’), sous (‘seus’), sues (‘seves’) [3a persona singular]; 
⎯ nostro (‘nostre’, masculí), nostra (femení), nostros (‘nostres’, masculí), nostres 

(femení) [1a persona plural]; 
⎯ vostro (‘vostre’, masculí), vostra (femení), vostros (‘vostres’, masculí), vostres 

(femení) [2 persona plural]; 
⎯ sou (‘seu’), sua (‘seva’), sous (‘seus’), sues (‘seves’) [3a persona plural], i 

d’ellos (‘d’ells’), d’elles (quan els posseïdors són més d’un). 
 
Els possessius àtons són: 

⎯ mon, ma, mos, mes [1a persona singular]; 
⎯ ton, ta, tos, tes [2a persona singular]; 
⎯ son, sa, sos, ses [3a personal singular]. 

 
Els possessius àtons s’usen exclusivament amb els noms de parentiu: mon pare, ma 
filla, mos sogres, mes cosines, ton gendre, ta nora, tos germans, tes filloles, son 
sogre, sa neboda, sos néts, ses cunyades, etc. 
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Les formes de 3a persona només s’utilitzen adreçant-se directament a algú i amb 
tractament de vostè i mai referint-se a una persona absent. Per tant, son, sa, sos, ses 
signifiquen exclusivament ‘de vostè’ i no mai ‘d’ell’, ‘d’ella’, ‘d’ells’, ‘d’elles’: jo coneix 
(‘conec’) vostè i sa cosina i no pas jo coneix Joan i *sa cosina. 
 
Amb la paraula germana se sol afegir col·loquialment una n (per analogia amb les 
formes masculines mon, ton, son), que no es fa constar a l’hora d’escriure: ma/ta/sa 
germana i no *man/*tan /*san germana. 
 
 
NUMERALS 

Pel que fa al número cardinal dos, l’alguerès coneix i empra normalment la forma 
femenina dues. Tanmateix, aquesta ha anat perdent-se davant de centes i mil, però 
és aconsellable de recuperar-ne l’ús: dues-centes barques, dues mil persones, 
dues-centes mil gallines, mil dues-centes vint fotografies, etc. (i no *dos-cents 
barques, *dos mil persones, *dos-cents mil gallines, mil *dos-cents vint fotografies). 
 
Igualment cal usar el femení centes amb el cardinal cent: quatre-centes criatures, 
mil sis-centes paraules, set-centes vuitanta taronges, etc. (i no quatre-*cents 
criatures, mil sis-*cents paraules, set-*cents vuitanta taronges). 
 
Són pròpies de l’alguerès, com també dels parlars baleàrics, les formes dels cardinals 
desset i denou (però divuit). 
 
Després de la centúria i del miler l’alguerès acostuma a inserir el so [i], que no s’ha 
d’escriure: cent u, cent vuitanta-nou, dos-cents vint-i-set, tres-cents quatre, mil u, 
mil tres, mil quaranta-sis, mil nou-cents, etc. (i no cent *i u, cent *i vuitanta-nou, 
dos-cents *i vint-i-set, tres-cents *i quatre, mil *i u, mil *i tres, mil *i quaranta-sis, mil *i 
nou-cents). 
 
El número 40 s’acostuma a pronunciar coranta, com en altres parlars continentals i 
insulars (amb manteniment del so de la o àtona), cosa que no ha d’afectar-ne la justa 
grafia quaranta. 
 
El número 60 s’acostuma a pronunciar [∫i'∫anta]: la seva grafia, òbviament, és seixanta. 
 
Els ordinals són primer -a, segon -a (i no *segons; igualment això passa amb el 
substantiu segon, ‘la seixantena part d’un minut’), tercer -a (al costat del clàssic terç -
a), quart -a i, a partir del 5 s’utilitza la perífrasi lo de + cardinal: lo de cinc (‘cinquè -
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ena’), lo de sis (‘sisè -ena’), lo de set (‘setè -ena’), lo de cinquanta (‘cinquantè -ena’), 
etc. 
 
Convé anar introduint també les formes de l’estàndard, afegint al cardinal -è -ena, -ens 
-enes: cinquè –ena, sisè –ena, setè -ena, novè -ena, dotzè -ena, etc. 
 
 
INDEFINITS 

Són formes pròpies i tradicionals de l’alguerès altro/altra (‘altre’/‘altra’), manco 
(‘menys’), calqui (‘qualque’, sempre amb el singular), calqui u (‘algú’) i calqui una 
(‘alguna’): Calqui peça de formatge; Mira si n’hi ha calqui u (de melons); Ne vull 
calqui una també jo (d’aquelles fotos), etc. 
 
Convé incorporar també les formes algú (pronom) i algun, alguna, alguns, algunes 
(especificadors), de manera que els usuaris de la llengua enriqueixin el vocabulari 
acostant-se als altres parlars catalans i a la llengua normativa: Que hi ha algú (o 
calqui u)?; S’és (‘s’ha’) amagat en algun (o calqui) lloc; Compraré alguna (o calqui) 
poma; Vull veure algunes coses (o calqui cosa), etc. 
 
També convé recuperar la forma bastant (arcaica per a l’alguerès), al costat de la 
forma corrent a bastança: Havem (‘hem’) girat a bastança (o bastant) per Roma, etc. 
 
L’alguerès no té la forma gaire i usa només el quantificador massa, sigui en oracions 
negatives com afirmatives: Hi ha massa quefer avui; No hi pensis massa; No só 
(‘sóc’) massa content; Veig massa caos en aquí (‘aquí’). 
 
Tampoc té la forma molt, que, però, s’usa igualment, al costat de assai i tant, també 
com a adjectiu quantitatiu (i adverbi), en oracions afirmatives i negatives: M’agrada 
molt (o assai o tant) això; No vull moltes coses (o coses assai o tantes coses), etc. 
 
No tenint les formes cap i gens, l’alguerès només empra ningun -a i arrés/res: ningun 
problema; ninguna cosa; no tenim arrés d’oli; no hi ha res de farina, etc. 
 
L’alguerès usa la forma u (en comptes de un) amb valor indefinit: costen deu mil 
francs (‘lires’) cada u (i no *cada un); u (‘un’) és capaç, l’altro (‘l’altre’) no, etc. 
 
En lloc de qualsevol (que es troba de manera esporàdica en la llengua escrita), 
l’alguerès usa l’invariable qualsessia: Pregonta (‘pregunta’) a una persona 
qualsessia, etc. 
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A més, l’alguerès té els indefinits independents quissessia i comsessia: Sigui 
quissessia, en aquí no hi entra!; Sigui comsessia, a mi no m’interessa!, etc. 
 
 
INTERROGATIUS 

Els interrogatius algueresos són els següents: 
⎯ qual, quala, quals, quales (‘quin’, ‘quina’, ‘quins’, ‘quines’): Qual (‘quin’) era el 

tou (‘teu’)?; No sé quala (‘quina’) triar, de pera; Quals (‘quins’) has pres, de 
mocadors?; Quales (‘quines’) són les coses que t’agraden?, etc.; 

⎯ qui: Qui és? A més d’interrogatiu, pot ésser exclamatiu, amb el valor de que i 
quin, quina, quins, quines: Qui (‘que’) bo!; Qui bella minyona (‘quina noia més 
bella’)!; Qui ulls clars (‘quins ulls més clars’)!, etc.; 

⎯ qui cosa (‘què’), què (introduït en alternança amb qui cosa: cal refusar la forma 
italiana comunament emprada *cosa): Qui cosa (o què) voleu?, etc.; 

⎯ per què (arcaic avui en dia: s’ha d’evitar la forma col·loquial hodierna *per 
cosa): Per què no hi véns també tu?; No se sap per què succeeixi, això, etc.; 

⎯ quant, quanta, quants, quantes: Quant te’n toca, de torró?; Diu (‘digues’) 
quanta moneda te fa menester (‘quants diners necessites’), etc.; 

⎯ on: On vas?; D’on arribes?; No se sap on s’és amagat (‘s’ha amagat’), etc. 
L’alguerès pronuncia, segons la seva posició en l’oració, [a'ont], ['ont], ['onti] i 
[on'ti], cosa que no ha de modificar-ne, però, la grafia on (veg. supra); 

⎯ quan: Quan eixiràs?; Fes-mos (‘fes-nos’) saber quan partirem, etc.; 
⎯ com: Com t’és anat lo (‘t’ha anat el’) viatge?, etc. 

 
 
PRONOMS FORTS 

Els pronoms forts algueresos són: 
jo [1a persona singular]; 
tu i vós [2a persona singular]; 
ell/ella i vostè [3a persona singular]; 
nosaltros (o, en discurs informal, mosaltros, masculí, ‘nosaltres’) / nosaltres (o, 

en discurs informal, mosaltres, femení) [1a persona plural]; 
vosaltros  (‘vosaltres’, masculí) / vosaltres (femení) [2a persona plural]; 
ellos (‘ells’)/elles [3a persona plural]. 

 
L’alguerès coneix una declinació del femení no sols dels pronoms de la 3a persona del 
singular (ell/ella) i plural (ellos/elles), sinó també de la 1a persona del plural (masculí: 
nosaltros; femení: nosaltres) i de la 2a persona (masculí: vosaltros; femení: 
vosaltres). 
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Com en el català en general, vós és la forma de respecte que s’usa adreçant-se a la 
divinitat, als sants i també entre compares i comares, i correspon al verb conjugat amb 
la 2a persona del plural: Ajudau-me Vós, Déu meu!; Hi voleu venir, compare 
Miquel?; Teniu una bella casa, comare, etc. El seu plural és vosaltros/vosaltres: 
Vosaltros, sants del cel, feu-me la gràcia! 
 
Vostè és la forma de respecte emprada per a qualsevol persona que no es conegui o 
amb la qual no hi hagi gaire familiaritat i s’usa conjugant el verb amb la 3a persona: 
Vostè faci el que vol; Coneix aquella persona? El seu plural és vosaltros (masculí) / 
vosaltres (femení), ja que, de fet, es desconeix totalment la forma vostès: Senyors, 
segurament coneixeu ja l’argument del qual vos (‘us’) parlaré. 
 

L’alguerès sol usar mi darrere la preposició segons: segons mi (‘segons jo’). 

 
 
PRONOMS FEBLES 

Pronoms febles: me, te, se, ne, hi 

Me (‘em’), -me, m’ 1a persona (masculí i femení) singular 

te (‘et’), -te, t’ 2a persona (masculí i femení) singular 

se (‘es’), -se, s’ 3a persona (masculí i femení) singular i 
plural 

ne (‘en), -ne, n’, ’n  pronom adverbial 

hi, -hi pronom adverbial 

 
És propi de l’alguerès ⎯com d’altres parlars de la resta del domini⎯ l’ús proclític i 
enclític de les formes plenes me (‘em’), te (‘et’), se (‘es’) i ne (‘en’): me (‘em’) prenc, 
mirant-me, donau-me, digui-me (‘digui’m’), te (‘et’) pareix, torca-te (‘torca’t’), dient-
te, se (‘es’) creu, segui-se (‘assegui’s’), escoltant-se, ne tir (‘en tiro’), eixiu-ne, faci-
ne (‘faci’n’), pren-ne, emprant-ne, etc. 
 
S’usa la forma apostrofada m’, t’, s’, n’ davant de verb començat en vocal o h: 
m’atreviré, m’escoltau, t’han dit, t’alçaràs, s’untaran, s’han fet, n’hissem, 
n’ompliré, etc. 
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Me, te i se també s’apostrofen, encara que en la pronúncia es mantenguin ben 
separats, davant del pronom hi: m’hi acost (‘acosto’, i no *me hi), t’hi trobaràs bé (i 
no *te hi), s’hi viu (i no *se hi), etc. 
 
No apareixen després de l’infinitiu sinó davant, també amb la forma apostrofada m’, t’, 
s’, n’: me portar, me conèixer, m’acostar, te creure, t’aixecar, se fer, s’arruïnar, 
n’eixir, n’haver buidat, etc. (‘portar-me’, ‘conèixer-me’, ‘acostar-me’, ‘creure’t’, 
‘aixecar-te’, ‘fer-se’, ‘arruïnar-se’, ‘eixir-ne’, ‘haver-ne buidat’). 
 
Es pot trobar la forma ’n exclusivament darrere de me/-me, te/-te, se/-se, nos/-nos, 
mos/-mos i vos/-vos: me’n deu, treu-me’n, te’n tires, posa-te’n, se’n va, ixi-se’n; 
mo’n (‘ens en’) dóna, deixa-mo’n (‘deixa’ns-en’), vo’n (‘us en’) treu, menjau-vo’n 
(‘mengeu-vos-en’), etc. 
 
 
Pronoms febles: nos, vos 

nos, -nos (informal: mos ‘ens’, -mos) 1a persona (masculí i femení) plural 

vos (‘us’), -vos  2a persona (masculí i femení) plural 

 
Al costat de nos, la variant més usada és mos, -mos, en discurs informal. 
 
S’usa sempre la forma plena davant i darrere de verb: nos/mos (‘ens’) cerca, escolti-
nos/-mos (‘escolti’ns’), donau-nos/-mos (‘doneu-nos’), menjant-nos/-mos (‘menjant-
nos’), vos (‘us’) ajudaran, obriu-vos, sentint-vos, etc. 
 
En alguerès –com en català septentrional– aquestes formes no apareixen després de 
l’infinitiu sinó abans: nos/mos obrir, nos/mos valdre, nos/mos veure, nos/mos 
merèixer, nos/mos fer, vos cantar, vos conèixer, vos doldre, vos saber. 
 
 
Combinació amb lo/el, la, los/els, les, ne 
Davant de paraula començada en consonant (encara que, per fonètica sintàctica, la s 
de nos / mos i vos no es pronunciï) tenim: nos/mos los (‘ens els’) deixen, nos/mos 
los (‘ens els’) menjarem, nos/mos (‘ens’) n’anem, vos los canviau (‘us els canvieu’), 
vos los (‘us els’) repassaríveu o repassaríeu, vos n’escoltau (‘us n’escolteu’), etc. 
 
Davant de vocal i quan el pronom que indica el complement directe és femení (encara 
que, per fonètica sintàctica, la s de mos i vos no es pronunciï)  tenim: mos (‘ens’) 
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l’obris, vos l’emprau (‘us l’empreu’), tornau-mos-les (‘torneu-nos-les’), cosiu-vos-la, 
mos n’anar (‘anar-nos-en’), vos n’eixir (‘eixir-vos-en’), etc. 
 
Hi ha, però, en registres informals, unes quantes excepcions orals en l’ús habitual: 

⎯ mo’l [mul], mo’ls [mulz] (i no *mos el  i *mos els), i vo’l [vul], vo’ls [vulz] (i no 
*vos el i *vos els) davant de paraula començada en vocal o h: mo’l (‘ens el’ i 
‘ens ho’) diu, mo’ls (‘ens els’) arruïna, vo’l (‘us el’ i ‘us ho’) preparava, vo’ls 
(‘us els’) hipotecaran, etc.; 

⎯ -mo’l, -mo’ls i -vo’l, -vo’ls (i no *-mos-el, *-mos-els i *-vos-el, *-vos-els) darrere 
de l’imperatiu i el gerundi: torni-mo’l (‘torni’ns-el’ i ‘torni’ns-ho’), cerca-mo’ls 
(‘cerca’ns-els’), creiu-vo’l (‘creieu-vos-el’ i ‘creieu-vos-ho’), deixau-vo’ls 
(‘deixeu-vos-els’), etc.; 

⎯ mo’n (davant de consonant) / -mo’n [mun] i vo’n (davant de consonant) / -vo’n 
[vun], corresponents a la pronúncia actual (i no *mos en / *-mos-en i *vos en / *-
vos-en): mo’n (‘ens en’) portes, deixa-mo’n (‘deixa’ns-en’), vo’n (‘us en’) venc, 
comprau-vo’n (‘compreu-vos-en’), etc. 

 
Aquestes diverses solucions gràfiques corresponen a la pronúncia actual (de fet, la s 
de mos i vos, en aquests casos particulars, no es pronuncia), però és recomanable 
que de manera progressiva es donin a conèixer les formes normatives: nos el/-nos-el, 
nos els/-nos-els, vos el/-vos-el, vos els/-vos-els, nos en/-nos-en. 
 
 
Pronoms febles: lo, los, la, les, li, lis/lis hi, hi 

lo, el, -lo, l’, ’l 3a persona (masculí) singular – 3a persona 
neutra 

los, els, -los, ’ls 3a persona (masculí) plural 

la, -la, l’ 3a persona (femení) singular 

les, -les 

Complement 

directe 

3a persona (femení) plural 

li, -li 3a persona (masculí i femení) singular 

lis hi, -lis-hi o lis, -lis (los, 
els, -los, ’ls) 

Complement 

indirecte 3a persona (masculí i femení) plural 

hi, -hi pronom adverbial 

 
L’alguerès ⎯com altres dialectes⎯ en el registre informal usa en el datiu la forma de 
plural lis en lloc de l’estàndard los /els /’ls: lis hi o lis (‘els’) pareix, amagar-lis-hi o 
amagar-lis (‘amagar-los’), etc. 
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En el cas de lis hi, el segon element és buit, sense valor de pronom adverbial. 
 
El pronom lo (i el, l’, ’l) no representa solament el masculí sinó també el neutre ho 
(inusual avui en alguerès, però que, com a fet distintiu del català, convindria almenys 
fer-lo conèixer): Això no el (‘ho’) vull; Fes-lo (‘fes-ho’), lo que dius; Pren-lo (‘pren-ho’) 
tot, lo que veus; L’havem (‘ho hem’) comprès massa tard, això; Deixa’l (‘deixa-ho’) 
estar tot allò, etc. 
 
A diferència dels altres pronoms, lo, los, la, les, li, lis hi/lis, hi poden anar també 
darrere de  l’infinitiu de tots els verbs: anar-hi, robar-la, agitar-les, donar-li, fer-lis-hi 
o fer-lis (‘fer-los’), usar-lo, descosir-los, tret, però, dels paroxítons: hi veure, la 
moure, les perdre, li caure, lis hi o lis nàixer, l’escriure, lo treure, los valdre, etc. 
(que corresponen a ‘veure-hi’, ‘moure-la’, ‘perdre-les’, ‘caure-li’, ‘nàixer-los’, ‘escriure’l’ o 
‘escriure-ho’, ‘treure’l’ o ‘treure-ho’, ‘valdre’ls’, formes que convé fer conèixer com a 
generals de la llengua). 
 
Els pronoms lo i los s’escriuen ’l i ’ls darrere dels imperatius que acaben en vocal, 
inclosos els en -u: deixi’l, gita’ls, etc.; acabau’l, ompliu’ls, perdeu’l, manteneu’ls, 
feu’l, cosiu’ls, etc. (que corresponen a ‘acabeu-lo’ o ‘acabeu-ho’, ‘ompliu-los’, ‘perdeu-
lo’ o ‘perdeu-ho’, ‘manteneu-los’, ‘feu-lo’ o ‘feu-ho’, ‘cosiu-los’, formes que convé fer 
conèixer com a generals de la llengua). 
 
 
Combinació de pronoms febles 

Es manté l’ordre complement indirecte + complement directe: me’l dóna, omplint-me’l, 
te’l faç (‘faig’), tria-te’l, nos/mos (‘ens’) les mengem, mengem-nos-les/-mos-les, 
vos los (‘us els’) engoliu, cercant-vos-les, se li adoba, se lis hi o se lis assetiarà 
(‘se’ls arreglarà’), donant-se-li, acostant-se-lis-hi o acostant-se-lis (‘acostant-se’ls’), 
etc. 
 
La combinació amb el pronom se, però, inverteix l’ordre respecte de la normativa: me 
se diu, posant-me-se, te se comprarà, mirant-te-se, mos se giren, seient-nos-se/-
mos-se, vos se treu, tirant-vos-se, etc. (en lloc de les combinacions més generals 
‘se’m’, ‘-se’m’, ‘se’t’, ‘-se’t’, ‘se’ns’/‘se nos’, ‘-se’ns’, ‘se us’/‘se vos’, ‘-se-us’). 
 
Pel que fa a la 3a persona del singular, l’hi/-l’hi correspon a acusatiu singular + datiu 
singular (‘l’hi’ i ‘la hi’) i acusatiu neutre + datiu singular (‘li ho’): L’hi prenc jo (lo llibre a 
ell/ella/vostè); Ja l’hi (‘la hi’) portarem (l’ampolla a ell/ella/vostè); L’hi (‘li ho’) dius tu? 
(el que ha de fer); Està sempre tocant-l’hi tot a ell (lo treball més gros), etc. 
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La combinació li amb ne dóna n’hi (‘li’n’, ‘li n’’) / -n’hi (‘-li’n’), que és el més usat, o ne li 
(més antic i poc usat): n’hi o ne li (‘li’n’) trec,  munyi-n’hi o munyi-ne-li (‘munyi-li’n’), 
etc. 
 
 
Concordança del participi passat amb els pronoms febles 

En els temps verbals compostos precedits per un pronom feble amb funció de 
complement directe (lo, la, los, les), l’alguerès, com la majoria dels altres parlars, manté 
la concordança entre els pronoms i el participi: L’havies comprat (lo vi); Me l’ha 
donada (la tassa); Los (‘els’) han presos (los bitllets); Les havíem refetes (les 
finestres), etc. 
 
 
ADVERBIS DE LLOC 

En alguerès tenim: a damunt (‘amunt’) i endamunt (Posa’l un poc més endamunt), a 
dabaix (‘avall’), a davant (‘davant’) i envant (‘endavant’), a la vora, a lluny (‘lluny’), a 
costat i a prop, a sota (‘sota’), en aquí (‘aquí’), en allí (‘allí’), en allà (‘allà’), a dins 
(‘dins’) i endins, a dintre (‘dintre’) i endintre, enmig, a fores (‘fora’) i fores (amb 
l’imperatiu del verb eixir: Ixi fores d’aquí!), engiro (‘al voltant’), enrera o, en registre 
informal, a radera (‘darrera’). 
 
També les locucions en alt (‘dalt’), en baix (‘avall’), a mà dreta (‘a la dreta’) i a mà 
esquerra  (‘a l’esquerra’) tenen valor adverbial. 
 
Amb combinació amb de tenim: d’en aquí (‘d’aquí’) i d’aquí (sobretot en les 
expressions d’aquí envant, ‘d’ara endavant’, i d’aquí a dues hores, etc.; i amb 
l’imperatiu de eixir: Ixi-te’n d’aquí!, etc.), d’en allí (‘d’allí’), d’en allà (‘d’allà’), de 
damunt, de dins, de dintre, d’enmig, de fores (‘de fora’), d’en alt (‘de dalt’), d’en 
baix (‘d’avall’), d’envant, d’enrera o, en registre informal, de radera, d’engiro, de 
lluny, de costat i de prop. 
 
 
PREPOSICIONS 

La preposició de en l’alguerès parlat no se sol apostrofar mai, tret de sis casos 
solament (d’ell, d’ella, d’ellos, d’elles, forment d’Índia [‘blat de moro’] i figa d’Índia [‘figa 
de moro’]), però és convenient de seguir la normativa i apostrofar-la sistemàticament: 
d’amagat, d’anar, d’estiu, d’home, d’interessar, d’oli, d’u, d’unir, etc. (i no *de 
(a)magat,  *de (a)nar, *de estiu,  *de home, *de interessar, *de oli, *de u, *de unir). 
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En una oració passiva introdueix el complement d’agent: pintat de (‘per’) tu, traduït de 
(‘per’) la senyora, etc. 
 
S’usa també en les oracions comparatives de superioritat i d’inferioritat, quan el segon 
terme és un substantiu o un pronom: més gran de (‘que’) tu, més petit d’ell (‘que ell’), 
més jove de (‘que’) Joan, més deshonest del (‘que el’) rival, só arribat primer dels 
altros (‘he arribat abans que els altres’), etc. 
 
En alguerès no existeix des de, sinó exclusivament de: Só en aquí de (‘des de’) les 
cinc; La mirava de (‘des de’) la finestra, etc. 
 
La preposició per en alguerès indica finalitat: No té llumins per (‘per a’) encendre el 
foc; He comprat dos dolços pels minyons (‘per als nois’), etc. 
 
Per a s’usa exclusivament en combinació amb mi i tu: Per a mi, això no és just; He 
deixat una cosa per a tu, etc. 
 
No són acceptables les formes col·loquials a lo, a los, de lo, de los, per lo, per los, sinó 
les contractes al, als, del, dels, pel, pels. 
 
 
 
FLEXIÓ VERBAL 
 
Desinència de la persona 1 del present d’indicatiu 
L’alguerès no té desinència a la persona 1 del present d’indicatiu dels verbs de la 
conjugació I, dels verbs acabats en -èixer, dels purs de la conjugació III i darrere de 
l’increment en -eix dels incoatius: 
aborr(ar) (‘immergeixo’, de aborrar, ‘immergir’), alç(ar), alegr(ar), amar(ar), anul 
(‘anul·lo’, de anul·lar), arrib(ar), arruín (‘arruïno’, de arruïnar), avís (‘aviso’, de avisar), 
bany(ar), bull(ir), camín (‘camino’, de caminar), cant(ar), colg(ar), compr(ar), 
condemn(ar), coneix (‘conec’, de conèixer), confés (‘confesso’, de confessar), 
convid(ar), corr (‘corro’, de corrir, ‘córrer’), cuin(ar), cus (‘cuso’, de cosir), davall(ar), 
deman(ar), descús (‘descuso’, de descosir), dabaix(ar) (‘baixo’ de dabaixar, ‘baixar’), 
deix(ar), emburrós (‘embusso’, de emburrossar, ‘embussar’), enforn(ar), entr(ar), 
esper(ar), fuig (‘fujo’, de fugir), jug(ar), llev(ar), llig(ar), maneig (‘manejo’, de 
manejar), menj(ar), mereix (‘mereixo’, de merèixer), mescl(ar), mes (‘sego’, de 
messar, ‘segar’), mor(ir), naix (‘naixo’, de nàixer), obeeix (‘obeeixo’, de obeir), obr(ir), 
observ(ar), ordèn (‘ordeno’, de ordenar), parl(ar), pas (‘passo’, de passar), passeig 
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(‘passejo’, de passejar), perd(re), pes(ar), pix(ar), planx(ar), pos(ar), prepar(ar), 
record(ar), refred(ar), repàs (‘repasso’, de repassar), repòs (‘reposo’, de reposar), 
salv(ar), sembr(ar), serr(ar), tempt(ar), tremol(ar), unfl(ar), ús (‘uso’, de usar), 
utilitz(ar), viatj(ar), etc. 
 
Als verbs acabats en -iar, que en la llengua col·loquial afegeixen una -c al radical com 
assetic (de assetiar, ‘arreglar’), batic (de batiar, ‘batejar’), canvic (de canviar), copic 
(de copiar), enrabic (de enrabiar), estudic (de estudiar), fic (de fiar), somic (de 
somiar), tric (de triar), etc., corresponen respectivament les formes generals assetio, 
batejo (o batio), canvio, copio, enrabio, estudio, fio, somnio, trio, etc. 
El verb pouar s’assimila als verbs en -iar, ja que fa puc (‘pouo’, pronunciat sempre 
amb una [u] només, per probable reducció [pu'uk] o ['puwk] > ['puk]). Pel que fa a les 
altres formes irregulars, veg. l’apèndix: «Models de la flexió verbal algueresa». 
 
Molts verbs acabats en -ir no admeten increment i, per analogia amb la persona 1 amb 
i, canvien sempre la e del radical en i, que es pronuncia també quan és àtona: atriv 
(‘atreveixo’, de atrevir), corrig (‘corregeixo’, de corregir), decid (‘decideixo’, de decidir), 
despid (‘acomiado’, de despedir, ‘acomiadar’), espiny (‘empenyo’, de espenyir, 
‘empènyer’), estriny (‘estrenyo’, de estrenyir, ‘estrènyer’), frig (‘fregeixo’, de fregir), llig 
(‘llegeixo’, de llegir), protig (‘protegeixo’, de protegir), repit (‘repeteixo’, de repetir), sig 
(‘segueixo’, de seguir), tim (‘temo’, de temir, ‘témer’), tiny (‘tenyeixo’, de tenyir), vinç 
(‘venço’, de vencir, ‘vèncer’), vist (‘vesteixo’, de vestir), etc. 
 
Igualment això passa amb mossegar i mastegar: mossig (‘mossego’), mossigues 
(‘mossegues’), i mastig (‘mastego’), mastigues (‘mastegues’), etc. 
 
Tot i així, d’acord amb la tendència algueresa a pronunciar [i] moltes e àtones, escrivim 
-i- només quan és en posició tònica i -e- en tots els altres casos: decid (‘decideixo’) i 
decidíssim (i no *dicid i *dicidíssim), digir (‘digereixo’) i digeriva o digeria (i no 
*digiriva o *digiria), llig  (‘llegeixo’) i llegiré (i no *lligiré), repit (‘repeteixo’) i repetim (i 
no *ripit i *ripitim), siguis (‘segueixes’ i ‘segueixis’) i seguim (i no *siguim), timis 
(‘tems’ i ‘temis’) i temiva o temia (i no *timiva o *timia), tinyi (‘tenyeix’ i ‘tenyeixis’) i 
tenyiré (i no *tinyiré), vinci (‘venç’ i ‘venci’) i vencit, (‘vençut’, i no *vincit), visti 
(‘vesteix’ i ‘vesteixi’) i vestissis (i no *vistissis), mossiga (‘mossega’) i mossegaven (i 
no *mossigaven), mastig (‘mastego’), i mastegaré (i no *mastigaré) etc. (veg. 
l’apèndix: «Models de la flexió verbal algueresa»). 
 
El radical del verb eixir (i derivats: creixir, ‘créixer’, reseixir, ‘reeixir’, teixir) es 
pronuncia sempre amb [i], però això no s’ha de reflectir en la llengua escrita: ix (‘ixo’), 
eixim, eixit, crix (‘creixo’), creixir (‘créixer’), creixissis (‘creixessis’ o ‘cresquessis’), 
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resix (‘reïxo’), reseixir (‘reeixir’), reseixint (‘reeixint’), tix (‘teixexo’), teixiran, teixit, etc. 
(i no *ixim, *ixit, *crixir, *crixissis, *resixir, *resixint, *tixiran, *tixit).  
 
 
Extensió en -eig 
L’alguerès oral coneix uns quants verbs de la conjugació I que tenen extensió en: 

-eig (persona 1), -eges (persona 2), -eja (persona 3), -egen (persona 6) al present 
d’indicatiu; 
-egi (persona 1), -egis (persona 2), -egi (persona 3), -egin (persona 6) al present 
de subjuntiu; 
-eja (persona 2) i -egi (persona 3) a l’imperatiu. 

 
Aquesta extensió, per influència forana, que afecta verbs com ara animar, arruiar 
(‘malgastar’), atuar (‘cuidar’, ‘atendre’), augurar, considerar, criticar, darriar 
(‘retrocedir’), educar, eliminar, esperdeciar (‘malgastar’, ‘perdre’), estroniar 
(‘esternudar’), esvariar (‘desvariar’), fusilar (‘afusellar’), limitar, nadar, ocupar, 
participar, preocupar, pronunciar, restaurar, senyalar, telefonar, variar, etc., no és 
acceptable en un model culte: consider (‘considero’, i no *considereig), pronuncies (i 
no *pronuncieges), critica (i no *critiqueja), eliminen (i no *eliminegen), restauri (i no 
*restauregi), participis (i no *participegis), preocupin (i no *preocupegin), ocupa (i no 
*ocupeja), animi (i no *animegi), etc. 
 
 
Auxiliars 
D’acord amb la llengua clàssica, l’auxiliar dels verbs intransitius, dels que indiquen 
estat i moviment i dels pronominals és ésser (i no haver), amb concordança en gènere 
i nombre del participi (masculí o femení, singular o plural) amb el subjecte de l’acció: só 
anat/anada (he anat), eres eixit/eixida (havies eixit), mos érem moguts/mogudes 
(ens havíem mogut), s’eren enrabiats/enrabiades (s’havien enrabiat), són 
estats/estades (han estat), fossin succeïts/succeïdes (haguessin succeït), vos 
fóssiu (o fosseu) seguts/segudes (us haguéssiu segut), etc. 
 
En la llengua parlada les formes del condicional simple del verb haver (hauria, 
hauries, hauria, hauríem, hauríeu, haurien), no se solen usar modernament en la 
formació del condicional compost, sinó que són substituïdes per les corresponents del 
verb ésser:  

fóra/sigueriva o sigueria 
fores/siguerives o sigueries 
fóra/sigueriva o sigueria 
fórem/siguerívem o sigueríem 
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fóreu/sigueríveu o sigueríeu 
foren/sigueriven o siguerien 

seguides de participi. 
 
En la llengua parlada igualment les formes del futur simple del verb haver (hauré, 
hauràs, haurà, haurem, haureu, hauran) no se solen usar modernament en la 
formació del futur compost, sinó que són subtituïdes per les formes analògiques: 

haveré 
haveràs 
haverà 
haverem 
havereu 
haveran 

seguides de participi, o per les formes corresponents del verb ésser: 
sigueré 
sigueràs 
siguerà 
siguerem 
siguereu 
sigueran 

seguides de participi. 
 
Igualment en el model culte convé usar les primeres (hauré, hauràs, haurà, haurem, 
haureu, hauran). 
 
Pel que fa a l’imperfet de subjuntiu, són pròpies de l’alguerès, per tal de formar el 
pretèrit plusquamperfet de subjuntiu, les formes: 

havessi (‘hagués’) 
havessis (‘haguessis’) 
havessi (‘hagués’) 
havéssim (‘haguéssim’) 
havéssiu (‘haguéssiu’) 
havessin (‘haguessin’) 

seguides de participi, o també les corresponents del verb ésser: 
fossi (‘fos’)/siguessi 
fossis/siguessis 
fossi (‘fos’)/siguessi 
fóssim o fossem/siguéssim 
fóssiu o fosseu/siguéssiu 
fossin/siguessin 
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seguides de participi. 
 
En la llengua parlada, alguns verbs com corrir (‘córrer’), fugir, saltar, sortir, quan 
indiquen una acció sobtada i ràpida, en les persones 3 i 6, usen l’auxiliar haver en 
comptes de ésser: ha corrit (‘corregut’), havien fugit, han saltat, ha sortit (en el 
sentit de ‘ésser expel·lit amb força’ i no de ‘eixir’), etc. A més, tots els verbs que tenen 
l’auxiliar ésser, en certes formes impersonals introduïdes pel pronom hi poden passar 
a haver: hi ha estat casos (o hi són estats), hi havia acudit mil persones (o hi eren 
acudides), no hi ha vengut (‘vingut’) ningú (o no hi és vengut), etc. 
 
 
Present d’indicatiu 
El verb ésser té les formes: 

só 
sés (‘ets’) 
és 
sem (‘som’) 
séu (‘sou’) 
són 

 
La persona 1 del verb donar és donc (‘dono’). La persona 2, a més de dónes, pot 
ésser també dóns. 
 
La persona 1 del verb fer manté la forma clàssica faç (‘faig’). 
 
La persona 1 dels verbs venir i tendre (‘tenir’) manté el radical amb e, com en els 
parlars baleàrics: tenc (‘tinc’), vénc (‘vinc’). 
 
La persona 2 del verb saber, saps, es pronuncia [‘sas], ja que l’alguerès pronuncia [ts] 
totes les combinacions consonàntiques -bs, -cs, -gs, -ps, -pç- —com ara adobs, focs, 
nurags, cops, capçal, etc.—; en aquest cas tenim [ts] > [s] (per reducció), cosa que 
no ha de transcendir a la llengua escrita. 
 
La persona 3 del present d’indicatiu dels compostos del verb tendre, com ara 
mantendre (‘mantenir’), obtendre (‘obtenir’), sostendre (‘sostenir’), etc., és en -én i no 
en -é: mantén (‘manté’), obtén (‘obté’), sostén (‘sosté’), etc. 
 
Les persones 4 i 5 dels verbs acabats en -ar tenen les desinències -em, -au: anem i 
anau (‘aneu’), cantem i cantau (‘canteu’), juguem i jugau (‘jugueu’), posem i posau 
(‘poseu’), tornem i tornau (‘torneu’), etc. 



 38 

 
Les persones 4 i 5 del verb prendre són els arcaismes prenim (‘prenem’) i preniu 
(‘preneu’). En els compostos, però, reapareix la e: comprenem (i no *comprenim), 
apreneu (i no *apreniu). 
 
 
Imperfet d’indicatiu 
Els verbs acabats en -er i -re el fan en -eva, -eves, -eva, -évem, -éveu, -even: feva 
(‘feia’), creieves (‘creies’), mereixeva (‘mereixia’), mantenévem (‘manteníem’, de 
mantendre, ‘mantenir’), doléveu (‘dolíeu’), traieven (‘treien’), etc. 
 
En els verbs acabats en -ir coexisteixen les formes -iva, -ives, -iva, -ívem, -íveu, -
iven, i les formes en -ia, -ies, -ia, -íem, -íeu, -ien: teniva o tenia, acudives o acudies, 
atreviva o atrevia, bullívem o bullíem, cosíveu o cosíeu, veniven o venien, etc. 
 
 
Perfet d’indicatiu 
L’alguerès parlat actual no usa les formes del passat simple ni del perifràstic, 
substituïdes per les del perfet: he trobat (‘trobí’, ‘vaig trobar’), has obert (‘obrires’, ‘vas 
obrir’), etc. 
 
 
Futur simple 
Els verbs acabats en -dre, donar, ésser, estar i venir el fan en -gueré, -gueràs, -
guerà, -guerem, -guereu, -gueran: prengueré (‘prendré’), tengueràs (‘tindràs’), 
siguerà (‘serà’), estiguerem (‘estarem’), donguereu (‘donareu’), propongueran 
(‘proposaran’), vengueran (‘vindran’), etc. 
 
Els verbs coure, diure (‘dir’), moure, ploure, riure i treure, a més de tenir les formes 
regulars, menys freqüents (couré, trauràs, etc.), també el fan com els acabats en -dre: 
cogueré (‘couré’), digueràs (‘diràs’), ploguerà (‘plourà’), treguerem, (‘traurem’), 
riguereu (‘riureu’), mogueran (‘mouran’), etc. 
 
Els verbs perdre, saber, haver fan: perderé (‘perdré’), perderàs (‘perdràs’), haverà 
(‘haurà’), saberem (‘sabrem’), sabereu (‘sabreu’), haveran (‘hauran’), etc. 
 
 
Condicional simple 
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En el condicional coexisteixen les formes en -iva i en -ia: agradariva o agradaria, 
farives o faries, naixeriva o naixeria, mentirívem o mentiríem, veuríveu o veuríeu, 
seguiríven o seguiríen, etc. 
 
Els verbs acabats en -dre, donar, ésser, estar i venir alternen també -gueriva/-
gueria, -guerives/-gueries, -gueriva/-gueria, -guerívem/-gueríem, -gueríveu/-
gueríeu, -gueriven/-guerien: tengueriva o tengueria (‘tindria’), prenguerives o 
prengueries (‘prendries’), dolgueriva o dolgueria (‘doldria’), siguerívem o sigueríem 
(‘seríem’), estigueríveu o estigueríeu (‘estaríeu’), dongueriven o donguerien 
(‘donarien’), vengueriven o venguerien (‘vindrien’), etc. 
 
 
Present de subjuntiu 

El verb donar fa: 
dongui (‘doni’) 
donguis (‘donis’) 
dongui (‘doni’) 
donguem (‘donem’) 
dongueu (‘doneu’) 
donguin (‘donin’) 

 
Són formes pròpies del verb saber: 

sabi (‘sàpiga’) 
sabis (‘sàpigues’) 
sabi (‘sàpiga’) 
sabem (‘sapiguem’) 
sabeu (‘sapigueu’) 
sabin (‘sàpiguen’) 

 
Els verbs tendre (‘tenir’) i venir mantenen el radical amb e com en els parlars 
baleàrics: 

tengui (‘tingui’) 
tenguis (‘tinguis’) 
tengui (‘tingui’) 
tenguem (‘tinguem’) 
tengueu (‘tingueu’) 
tenguin (‘tinguin’) 

i 
véngui (‘vingui’) 
vénguis (‘vinguis’) 
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véngui (‘vingui’) 
venguem (‘vinguem’) 
vengueu (‘vingueu’) 
vénguin (‘vinguin’) 

 
 
Imperfet de subjuntiu 
En tots els verbs, les persones 1 i 3 afegeixen una i analògica a la desinència: cantessi 
(‘cantés’), riguessi (‘rigués’), sabessi (‘sabés’), perdessi (‘perdés’), fugissi (‘fugís’), 
reduïssi (‘reduís’), etc. 
 
El verb donar fa: 

donguessi (‘donés’) 
donguessis (‘donessis’) 
donguessi (‘donés’) 
donguéssim (‘donéssim’) 
donguéssiu (‘donéssiu’) 
donguessin (‘donessin’) 

 
Les formes del verb fer són: 

facessi (‘fes’) 
facessis (‘fessis’) 
facessi (‘fes’) 
facéssim (‘féssim’) 
facéssiu (‘féssiu’) 
facessin (‘fessin’) 

Però, en els seus compostos, canvia: refessi (‘refés’), desfessis, etc. 
 
Els verbs venir i tendre (‘tenir’) mantenen el radical amb e: 

tenguessi (‘tingués’) 
tenguessis (‘tinguessis’) 
tenguessi (‘tingués’) 
tenguéssim (‘tinguéssim’) 
tenguéssiu (‘tinguéssiu’) 
tenguessin (‘tinguessin’) 

i 
venguessi (‘vingués’) 
venguessis (‘vinguessis’) 
venguessi (‘vingués’) 
venguéssim (‘vinguéssim’) 
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venguéssiu (‘vinguéssiu’) 
venguessin (‘vinguessin’) 

 
 
Imperatiu 
En alguerès l’imperatiu té quatre persones: 

canta (tu; persona 2) 
faci (ell -a, vostè; persona 3) 
coneixem (nosaltros -es; persona 4) 
obriu (vosaltros -es, vós; persona 5) 

 
La persona 2 del verb diure (‘dir’) és diu (‘digues’). Però, davant dels datius singular -li 
i plural -lis-hi o -lis (‘’ls’) és digue: digue-li (i no *diu-li) i digue-lis-hi o digue-lis 
(‘digue’ls’). 
 
La persona 2 del verb donar és dóna. Però, en combinació amb els pronoms -me (‘’m’) 
i -mos (‘’ns’) pot reduir-se a dó: dó-me o dóna-me (‘dóna’m’) allò, dó-mos o dóna-
mos (‘dóna’ns’) vi, etc. 
 
La persona 5 dels verbs acabats en -ar té la desinència -au: anau (‘aneu’), cantau 
(‘canteu’), jugau (‘jugueu’), posau (‘poseu’), tornau (‘torneu’), etc., com en els parlars 
baleàrics. 
 
La persona 5 de tots els verbs en combinació amb el pronom -vos (‘-vos’) se sol 
pronunciar sense fer sentir la u, que, nogensmenys, s’ha d’escriure sempre: deixau-
vos (i no *deixà-vos), feu-vos (i no *fe-vos), traieu-vos (i no *traié-vos), decidiu-vos 
(i no *decidí-vos), etc. 
 
 
Infinitiu 
Uns quants verbs de la conjugació II han passat a la III: abatir (‘abatre’), batir (‘batre’), 
admitir (‘admetre’), distrair (‘distreure’), combatir (‘combatre’), concluir (‘concloure’), 
confundir (‘confondre’), corrir (‘córrer’), corrompir (‘corrompre’), creixir (‘créixer’), 
(em)promitir (‘prometre’), estrenyir (‘estrènyer’), fotir (‘fotre’), fundir (‘fondre’), 
interrompir (‘interrompre’), permitir (‘permetre’), rompir (‘rompre’), temir (‘témer’), 
transmitir (‘transmetre’), tundir (‘tondre’), vencir (‘vèncer’). 
 
Els verbs escriure i viure tenen també una conjugació paral·lela: escrivir i vivir. Es 
fan servir totes dues formes sense gaires diferències pràctiques, tret del fet que els 
infinitius acabats en -ir permeten l’ús enclític dels pronoms febles -lo, -la, -los, -les, -li, 
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-lis-hi o -lis (‘els’ i ‘’ls’), -hi (veg. supra): escrivir-lo (‘escriure’l’ i ‘escriure-ho’), vivir-lo 
(‘viure’l’ i ‘viure-ho’), escrivir-la (‘escriure-la’), vivir-la (‘viure-la’), escrivir-los 
(‘escriure’ls’, acusatiu), vivir-los (‘viure’ls’), escrivir-les (‘escriure-les’), vivir-les (‘viure-
les’), escrivir-li (‘escriure-li’), escrivir-lis-hi o escrivir-lis (‘escriure’ls’, datiu), escrivir-
hi (‘escriure-hi’), vivir-hi (‘viure-hi’). 
 
 
Participi 
Alguns participis tenen dues formes: empromès i empromitit (o promitit) (‘promès’), 
fus i fundit (‘fos’), mort i matat (exclusivament en les formes compostes auxiliar + 
participi), nat i naixut. 
 
Cal notar els participis clàssics complit (‘complert’), omplit (‘omplert’), ris (‘rigut’), així 
com les formes irregulars de la conjugació algueresa: coneixut (‘conegut’), mereixut 
(‘merescut’), pareixut (‘paregut’), molgut (‘mòlt’), retès (‘retingut’).  
 
Els verbs tendre (‘tenir’) i venir mantenen el radical amb e: tengut (‘tingut’) i vengut 
(‘vingut’). 
 
 
Gerundi 
Tots els verbs acabats en -ure formen el gerundi en -ient (tret de escrivint i vivint): 
beient (‘bevent’), caient, coient (‘coent’), creient, deient (‘devent’), desplaient 
(‘desplaent’), dient, moient (‘movent’), ploient (‘plovent’), rient, seient, traient, veient. 
 
El gerundi de prendre és l’arcaisme prenint (‘prenent’). En els seus compostos, però, 
reapareix la e: comprenent, etc. 
 
 
Verbs acabats en -ar i -ir amb alternança vocàlica del radical 
Semblantment al que passa en verbs com acollir, cosir, escopir i tossir, l’alguerès té 
alguns verbs que canvien la vocal del radical també quan és tònica i que, per tant, han 
esdevingut irregulars: 

⎯ besar: bas (‘beso’), bases (‘beses’), però besem, etc.; 
⎯ botar (‘vomitar’ i ‘vessar’): but (‘vomito’ i ‘vesso’), butes (‘vomites’ i ‘vesses’), 

però botem (‘vomitem’ i ‘vessem’), etc.; 
⎯ cabussar: cabós (‘cabusso’), cabossa (‘cabussa’), però cabussau, etc.; 
⎯ emprar: ampr (‘empro’), ampres (‘empres’), però emprava, etc.; 
⎯ engreixar: engraix (‘engreixo’), engraixes (‘engreixes’), però engreixat, etc.; 
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⎯ engolir: engul (‘engoleixo’), engulis (‘engoleixes’ i ‘engoleixis’), però engolirà, 
etc.; 

⎯ estotjar: estuig (‘estotjo’), estutja (‘estotja’), però estotjarem, etc.; 
⎯ foradar: fored (‘forado’), foredi (‘foradi’), però foradat, etc.; 
⎯ fotir (‘fotre’): fut (‘foto’), futis (‘fots’), però fotiu (‘foteu’), etc.; 
⎯ ofrir (‘oferir’): ufr i ofreix (‘ofereixo’), ufris (‘ofereixes’ i ‘ofereixis’) i ofreixes 

(‘ofereixes’), però ofrireu (‘oferireu’), etc.; 
⎯ omplir: umpl (‘omplo’), umplis (‘omples’ i ‘omplis’), però ompliran, etc.; 
⎯ preguntar: pregont (‘pregunto’), pregonti (‘pregunti’), però preguntaràs, etc.; 
⎯ rompir (‘rompre’): rump (‘rompo’), rumpis (‘romps’ i ‘rompis’), però rompit 

(‘romput’) etc.; 
⎯ sofrir: sufr (‘sofreixo’), sufris (‘sofreixes’ i ‘sofreixis’), però sofriré, etc.; 
⎯ xerrar: xarr (‘xerro’), xarres (‘xerres’), però xerrem, etc. 

 
 
Verbs acabats en -ir 
Molts verbs acabats en -ir no admeten l’increment en -eix i, per tant, es flexionen com 
els purs: consistir (consist, consistis, etc.: ‘consisteixo’, ‘consisteixes’ i ‘consisteixis’), 
consumir (consum, consumis, etc.: ‘consumeixo’ o ‘consumo’, ‘consumeixes’ o 
‘consums’ i ‘consumeixis’ o ‘consumis’), decidir (decid, decidis, etc.: ‘decideixo’, 
‘decideixes’ i ‘decideixis’), despedir (‘acomiadar’; despid, despidis, etc: ‘acomiado’, 
‘acomiades’ i ‘acomiadis’), digerir (digir, digiris, etc.: ‘digereixo’, ‘digereixes’ i 
‘digereixis’), dirigir (dirig, dirigis, etc.: ‘dirigeixo’, ‘dirigeixes’ i ‘dirigeixis’), existir 
(exist, existi, etc.: ‘existeixo’, ‘existeix’ i ‘existeixi’), finir (fin, finis, etc.: ‘fineixo’, 
‘fineixes’ i ‘fineixis’), fregir (frig, frigi, etc.: ‘fregeixo’, ‘fregeix’ i ‘fregeixi’), llegir (llig, 
lligis, etc.: ‘llegeixo’, ‘llegeixes’ i ‘llegeixis’), protegir (protig, protigis, etc.: 
‘proteigeixo’, ‘protegeixes’ i ‘protegeixis’), reflectir (també en el sentit de ‘reflexionar’; 
reflict, reflictis, etc.: ‘reflecteixo’, ‘reflecteixes’ i ‘reflecteixis’), seguir (sig, siguis, etc.: 
‘segueixo’, ‘segueixes’ i ‘segueixis’), sofrir (sufr, sufris, etc.: ‘sofreixo’, ‘sofreixes’ i 
‘sofreixis’), teixir (tix, tixis, etc.: ‘teixeixo’, ‘teixeixes’ i ‘teixeixis’), vestir (vist, vistis, 
etc.: ‘vesteixo’, ‘vesteixes’ i ‘vesteixis’). 
 
A diferència dels precedents, el verb sentir (que en alguerès és només pronominal i no 
té mai sentit de ‘oir’, sinó el de ‘tenir sensacions físiques o morals’: Me senteix bé, Se 
sentissin espiats, etc.) no és pur, sinó incoatiu: senteix (‘sento’), senteixes (‘sents’), 
etc. 
 
El verbs ofrir (‘oferir’) i parir poden ésser purs o incoatius: ufr o ofreix (‘ofereixo’), 
ufris (‘ofereixes’ i ‘ofereixis’) o ofreixes (‘ofereixes’); pari o pareix, paris (‘pareixes’ i 
‘pareixis’) o pareixes, etc. 
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Perífrasi d’obligació 
La formació de la perífrasi d’obligació en alguerès es fa de la manera següent: tendre 
(‘tenir’) + de + infinitiu: tenc (‘he’ o ‘haig’) d’anar, se té (‘s’ha’) de canviar, 
tenguerívem (o tengueríem, ‘hauríem’) de decidir, etc. 
 
Igualment són emprades aquestes altres construccions: 

⎯ (és) menester (de) + infinitiu: menester anar / és menester d’anar / és 
menester anar, etc.; 

⎯ (és) menester + que + subjuntiu: menester que mengis / és menester que 
mengis, etc. 
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LÈXIC 
 
 
 
Les contingències històriques i l’isolament geogràfic han imprès una fesomia molt 
singular a l’alguerès respecte dels altres dialectes, de manera que han entrat en el seu 
sistema lexical un bon nombre de sardismes, castellanismes i italianismes que són d’ús 
habitual entre els algueresos i que, amb caràcter selectiu, transcrivim a continuació, 
juntament amb alguns arcaismes, per tal que els algueresos en coneguin l’ortografia 
(*mela → ametla, *agualdar → aguardar, etc.) i, sobretot, els equivalents en la llengua 
estàndard, i així s’hi vagin familiaritzant.  
 
 
 
abijar v. pron. 
abisumeu 
abotonar  
abraç  
adiós  
afet  
afinestrar  
aguardar  
agueiar v. pron. 
agueiu  
aiguasantera  
aió!  
alegr -a [pl. alegrs –es]  
allargar  
alluïnar  
amarar  
ametla  
amuntonar  
anca  
andàtel  
àndel  
anis 
aniütxo  
ansis 
apatxigar 
aprivinir 

‘adonar-se’ 
‘em sembla’ 
‘botonar’ 
‘abraçada’ 
‘adéu’ 
‘afer’ 
‘estar o eixir a la finestra’ 
‘esperar’ 
‘enfadar-se’ 
‘ràbia’ 
‘pica d’aigua beneïda de les esglésies’ 
‘apa!’,‘vinga!’ 
‘alegre -a’ 
‘allunyar’ 
‘enlluernar’ 
‘regar’ 
‘ametlla’ 
‘amuntegar’ 
‘cama’ 
‘dàtil’ 
‘aglà’ 
‘anís’ 
‘cavallet’ 
‘ans al contrari’ 
‘enganxar’ 
‘preparar’ 
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aquidrar 
aquipir  
arboix  
arena 
arraiolar v. pron.  
arremunir 
arrés 
assai 
assuconar 
assustar 
assusto 
atraços 
atuar 
autista 
avant-d’ahir 
averiguar  
babai fam. 
babo 
baldúfola  
balija  
bando  
banya  
 
baolar  
barandilla  
barba  
barra  
barrino  
bas  
bastonaga  
batiar  
beades!  
berracoc  
besaio -a  
biada  
bísol  
bisteca  
bodinar  
bodroni  
bogamarí  

‘cridar’ 
‘atendre’, ‘estar enfeinat’ 
‘arboç’ 
‘sorra’ 
‘enfadar-se’ 
‘endreçar’ 
‘res’ 
‘molt’ 
‘espantar’ 
‘espantar’ 
‘espant’ 
‘eines’ 
‘atendre’, ‘cuidar’ 
‘xofer’ 
‘abans-d’ahir’ 
‘esbrinar’ 
‘oncle’ 
‘pare’, ‘papà’ 
‘baldufa’ 
‘maleta’ 
‘ban’ 
‘salsa’, generalment de tomàquets, per a 
condimentar la pasta 
‘lladrar’ 
‘barana’ 
‘barbeta’, ‘part de la cara’ 
‘galta’ 
‘rosec’, ‘idea insistent’ 
‘petó’ 
‘pastanaga’ 
‘batejar’; ‘bateig’ 
‘sort!’ 
‘albercoc’ 
‘besavi -àvia’ 
‘civada’ 
‘pèsol’ 
‘bistec’ 
‘plovisquejar’ 
‘carroll’, ‘carràs de raïm’ 
‘eriçó de mar’ 
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bo 
bones dies!  
bones tardes!  

bonu 
a bonu!  

botar  
bòtul  
brager 
braja 
brujar 
bulxo 
burrico 
calça  
calceta   
calçó  
calentura  
càliç 
calmeria  
camarer  
camba  
campanil  
campanyol -a  
campsant  
canterjo  
carijo 

a carijo 
carinyar 
carinyo  
carinyós -osa  
carrar 
casadina  
 
cascar 
casco  
cego -a 
collana 
còmod -a [pl. còmods -es]  
comparir 
compte 

tén-te a compte! / teniu-vos 

 
‘bon dia!’ 
‘bona tarda!’ 

 
‘tant de bo!’ 

‘vomitar’; ‘vessar’ 
‘pot’ 
‘braser’ 
‘brasa’ 
‘cremar’ 
‘pols’, ‘puny’ 
‘ase’ 
‘mitja’ 
‘mitjó’ 
‘pantaló’ 
‘febre’ 
‘calze’ 
‘calma de vent’ 
‘cambrer’ 
‘cama’ 
‘campanar’ 
‘camperol -a’ 
‘cementiri’ 
‘pòmul’  
 

‘amb dificultat’ 
‘acariciar’ 
‘carícia’ 
‘afectuós -osa’ 
‘transportar’ 
‘mena de petit tortell de formatge, amb 
pansa’ 
‘badallar’ 
‘badall’ 
‘cec cega’ 
‘collaret’ 
‘còmode –a’ 
‘aparèixer’ 
 

‘adéu!’, ‘que vagi bé!’ 
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compte! 
consegüent 
constringir 
cop 

de cop 
correspondent 
corrida  

a corrida feta 
corrints adv. 
costum de bany 
cótzer 
cuidado 
custoir 
cutxarí 
cutxaró 
cutxo  
dabaix 
dellibrar  
demana 
denou 
desbarcar 
desbolicar 
desbrollar  
desbuidar 
descòmod -a [pl. descòmods -es] 
descomparir  
descotxar 
desfensar 
desganxar 
despagar 
despedir 
desset 
disenyar 
disiny 
dispondre 
distrair 
ditxo 
diure 
donques 
duenyo -a 

 
‘conseqüent’ 
‘constrènyer’ 
 

‘d’improvís’ 
‘corresponent’ 
‘correguda’ 

‘immediatament’ 
‘corrents’ 
‘banyador’ 
‘colze’ 
‘pressa’ 
‘custodiar’ 
‘cullereta’  
‘cullerot’ 
‘gos’ 
‘baixos’ 
‘alliberar’  
‘pregunta’; ‘demanda’; ‘sol·licitud’ 
‘dinou’ 
‘desembarcar’ 
‘desembolicar’  
‘desembrollar’  
‘buidar completament’ 
‘incòmode -a’ 
‘desaparèixer’ 
‘desenganxar’ 
‘defensar’ 
‘desenganxar’ 
‘apagar’ 
‘acomiadar’ 
‘disset’ 
‘dibuixar’ 
‘dibuix’ 
‘disposar’ 
‘distreure’ 
‘dita’ 
‘dir’ 
‘doncs’ 
‘amo’ ‘propietari -ària’ 
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eba 
eïna 
eixal  
eixugamà 
embistir 
 
embola-embola  

anar embola-embola  
 
embolar 
emburrossar 
embutjar 
empleo 
empromitir 
encerrar 
encerro 
encotxar 
endiriç m. 
enfadar 
enfado 
enginquetar 
engiro 

d’engiro 
enguiriar 
engulloni -a  
enlluminar 
ensalada  
entendre  
enterro  
entopar 
enverenar 
escandolós -osa 
escavanada 
escoll 
escomenç 
escomençar 
escopina 
escopinada 
escotx 
escrivir 

‘egua’ 
‘eina’ 
‘xal’ 
‘tovallola’ 
‘topar’, generalment amb carro, bicicleta o 
cotxe 

 
‘caminar amb dificultat empenyent 
les mans endavant’ 

‘empènyer’ 
‘embussar’ 
‘embrutar’ 
‘professió’, ‘treball’ 
‘prometre’ 
‘tancar bé’ 
‘lloc tancat’ 
‘enganxar’ 
‘adreça’ 
‘amoinar’ 
‘nuig’ 
‘pavimentar un carrer amb còdols’ 

 
‘al voltant’ 

‘circumdar’, ‘envoltar’ 
‘golafre’ 
‘il·luminar’ 
‘enciamada’ 
‘sentir’ 
‘funeral’ 
‘trobar algú pel carrer’, ‘encontrar’ 
‘enverinar’ 
‘escandalós -osa’ 
‘bufetada’ 
‘escull’ 
‘començament’ 
‘començar’ 
‘saliva’ 
‘escup’ 
‘cinta per enganxar’ 
‘escriure’ 
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escudir 
escur -a 

l’escur -a! 
esi-esi 
espaguets 
espantar 
espanto  
esparo 
esparar 
espatla 
espatlera 
esposori 
esqueda 
esquitir 
estajó 
estentines 
estergera 
esterju 
estisora estisores  
estrac -a 
estracar 
estriginar 
estroniada 
estroniar 
estropiar 
estuig 
esvilupar 
expesa 
expondre 
extraordenari -ària 
fadrí -ina 
fedal 
feesa 
feno 
feo -a 
fermar 
figa d’Índia 
fiquir 
floca 
flocar 

‘pegar’ 
 
‘pobre -a!’ 

‘sense ser considerat’, ‘sense atenció’ 
‘espaguetis’ 
‘meravellar’ 
‘meravella’ 
‘tret’ 
‘disparar’ 
‘espatlla’ 
‘espatllera’ 
‘casament’ 
‘fitxa’ 
‘rescabalar’, ‘descomptar’ 
‘estació’ 
‘entranyes’ 
‘prestatgeria’ 
‘atuells de cuina’ 
‘tisores’ 
‘cansat -ada’ 
‘cansar’ 
‘arrossegar’, ‘fregar’ 
‘esternut’ 
‘esternudar’ 
‘estropellar’ 
‘estoig’ 
‘desenvolupar’ 
‘despesa’ 
‘exposar’ 
‘extraordinari -ària’ 
‘solter -a’; ‘adolescent’ 
‘qui té la mateixa edat’ 
‘lletgesa’ 
‘fenc’ 
‘lleig lletja’ 
‘parar’, ‘aturar’ 
‘figa de moro’ 
‘ficar’ 
‘neu’ 
‘nevar’ 
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fondamental 
forister 
forment 
forment d’Índia 
formígola 
forqueta 
forrellat 
forsis 
fortuna 
francs 
fredolenc -a 
furrogar 
fusil 
fusilar 
fútbal 
gambera 
garibaldeu 
gata femella 
gata mascle 
gatolí -ina 
ginqueta 
gírbola 
gitar 
goba  
gobo -a  
gonella 
gosar 
granet -a 
griella 
guai 
guarnisa 
guiterra 
hinvern 
iglésia 
imagin 
impondre 
jòcula 
jornada 
judia 
junivert 

‘fonamental’ 
‘foraster’ 
‘blat’ 
‘blat de moro’ 
‘formiga’ 
‘forquilla’ 
‘forat del pany’ 
‘potser’ 
‘sort’ 
‘lires’ 
‘fredolic -a’ 
‘furgar’ 
‘fusell’  
‘afusellar’ 
‘futbol’; ‘pilota per a jugar a futbol’ 
‘camall’ 
‘galifardeu’ 
‘gata’ 
‘gat’ 
‘gatet -a’ 
‘còdol’ 
‘gírgola’ 
‘llençar’, ‘tirar a la paperera’ 
‘gepa’ 
‘geperut -uda’ 
‘faldilla’ 
‘gaudir’ 
‘grandet -a’ 
‘graella’ 
‘problema’ 
‘cornisa’, ‘marc’ 
‘guitarra’ 
‘hivern’ 
‘església’ 
‘imatge’ 
‘imposar’ 
‘petxina’, ‘cloïssa’ 
‘durada d’un dia’, ‘dia’ 
‘mongeta’ 
‘julivert’ 
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lapis 
lau 
lego 
lei 
lentori 
linguir 
llamenta 
llamentar 
llantenya 
llantió 
llarg -a 
llastimar 
llenya 
llibre -a 
llició 
llimàntol 
llimbrígol 
llimó 
llimòsina 
llong -a 
llumera 
llumí 
lluny 

a lluny 
mà 

a mà a mà 
maco -a 
maioreto 
maití 
maití adv. 
maitinada 
mal 
malanat -ada 
malany 
malasortat -ada 
malla 
malleta 
mamai fam. 
manco 

almanco 

‘llapis’ 
‘costat’ 
‘aviat’, ‘després’ 
‘llei’ 
‘rosada’ 
‘llepar’ 
‘lament’ 
‘lamentar’ 
‘llanterna’ 
‘fanal del carrer’ 
‘ampli àmplia’ 
‘manifestar pena, compassió’ 
‘fusta’ 
‘lliure’ 
‘lliçó’ 
‘llamàntol’ 
‘llombrígol’, ‘melic’ 
‘llimona’ 
‘almoina’ 
‘llarg -a’ 
‘llum’ 
‘misto’ 
 

‘lluny’ 
 

‘a mesura que’ 
‘boig boja’ 
‘ninot’, ‘marioneta’ 
‘matí’ 
‘de matí’ 
‘durada d’un matí’, ‘matí’ 
‘malament’ 
‘desgraciat -ada’ 
‘malaltia forta i perillosa’ 
‘dissortat -ada’, ‘desgraciat -ada’ 
‘samarreta’ 
‘samarreta’ 
‘tia’ 
 

‘almenys’ 
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manco mal 
ni manco 

mandarí 
mandolí 
mandró -ona 
mandronia 
màquina 
maquini 
mar f. 
marina 
mariposa 
mastullar 
matalaf 
mataresia 
matareso -a 
matzem 
mentovar 
mentres 
menuts 
mesa 
mestre de llenya 
mestre de paleta 
metro 
mi 

mi-lo!, mi-la!, mi-los!, mi-les! 
molendo 
moneda 
monesillo 
morro 
mos 
mos pron. 
mostatxo 
motlo 
muntó 
nàdiga 
nai-nai 

anar nai-nai 
naril m. 
nella 
neu 

‘sort que’ 
‘ni’, ‘ni tampoc’ 

‘mandarina’ 
‘mandolina’ 
‘mandrós -osa’ 
‘peresa’ 
‘cotxe’ 
‘bogeria’, ‘dèria’ 
‘mar agitada’ 
‘mar’ 
‘papallona’ 
‘mastegar’, ‘ruminar’ 
‘matalàs’ 
‘entremaliadura’ 
‘entremaliat -ada’ 
‘magatzem’ 
‘esmentar’, ‘mencionar’ 
‘mentre’ 
‘monedes’ 
‘taula’ 
‘fuster’ 
‘paleta’ 
‘metre’ 
 
‘heus ací’, ‘aquí està/estan’ 
‘ase’ 
‘diners’ 
‘sagristà’ 
‘llavi’ 
‘mossegada’ 
‘ens’ 
‘bigoti’ 
‘motlle’ 
‘munt’, ‘munió’ 
‘natja’ 
 

‘fer tentines’ 
‘nariu’ 
‘boira de mar’ 
‘calamarsa’; ‘piga’ 
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nitada 
nu 
obscur -a 
obscurigar 
olvidar 
onda 
opondre 
orde m. 
ordenari -ària 
orfen òrfena 
ors 

ors a direcció 
pabassí 
parapluja 
parastatge 
pardal 
parèixer m. 
pebre morisco 
perhom 
permitir 
pessic d’estendre 
peu pla 
peüta 
piviristes 
plaier 

per plaier 
ploma d’escriure 
poal 

poal de la ronya 
poguer v. 
polisia 
polp 
polpot 
poma de terra 
pomata 
porreta 
portó 
posento f. 
posto 
pregadoria 

‘durada d’una nit’, ‘nit’ 
‘nus’ 
‘fosc -a’ 
‘enfosquir’ 
‘oblidar’ 
‘ona’ 
‘oposar’ 
‘ordre’, ‘orde’ 
‘ordinari -ària’ 
‘orfe -ena’ 
 
‘cap a’, ‘vers’ 
‘petit dolç sard amb pinyons i pansa’ 
‘paraigua’ 
‘prestatgeria’ 
‘tota mena d’ocell’ 
‘parer’ 
‘bitxo’ 
‘per persona’ 
‘permetre’ 
‘agulla d’estendre’ 
‘planta baixa d’una casa’ 
‘petjada’ 
‘pestanyes’ 
‘plaer’ 

‘per favor’, ‘si us plau’ 
‘bolígraf’ 
‘galleda’ 

‘paperera’ 
‘poder’ 
‘netesa’ 
‘pop’ 
‘panxell de la cama’ 
‘patata’ 
‘tomàquet’, ‘tomata’ 
‘propina’ 
‘portalada’ 
‘cambra’, ‘habitació’ 
‘lloc’, ‘plaça’ 
‘pregària’ 
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pregonta 
prest 

més prest 
primer adv., loc. prep., loc. conj. 
promitir 
prompt -a [pl. prompts -es] 
pròpio adv. 
propondre 
quadro 
quarto 
qui 

qui cosa interrogatiu invariable, 
directe i indirecte 

quilò 
raguina 
raio! 
rasor 
rató 
recivir 
reganal 
regitar 
relotge 
relotger 
reseixir 
restoll 
retxa 
ritmo 
rocó 
rodo  
ronya 
salut 
salvo -a 
sàrag 
serenada 
sèrio -a 
servici 
sogronjo -a 
sol adv. 
sombra 
sombrat 

‘pregunta’ 
 

‘més aviat’ 
‘abans’ 
‘prometre’ 
‘prompte -a’, ‘preparat -ada’ 
‘justament’ 
‘proposar’ 
‘quadre’ 
‘habitació’ 
 
 

‘què’ 
‘quilo’ 
‘arrel’ 
‘llamp!’ 
‘ganivet’ 
‘rata’ 
‘rebre’ 
‘rec’, ‘petit canal que corre al mig del carrer’ 
‘vomitar’ 
‘rellotge’ 
‘rellotger’ 
‘reeixir’ 
‘rostoll’ 
‘reixa’, ‘reixat’ 
‘ritme’ 
‘racó’ 
‘ròdol’ 
‘sarna’, ‘escombraria’ 
‘salutació’ 
‘salvat -ada’; ‘tret de’ 
‘sarg’ 
‘serenata’ 
‘seriós -osa’ 
‘servei’ 
‘sogre -a del propi fill -a’ 
‘sols’ 
‘ombra’; ‘fantasma’ 
‘poruc’ 
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sombrero 
sor 
sovent 
sucarera 
súcura f. 
suerar 
sumar 
supondre  
també 

també que... + subjuntiu 
(concessiva) 
també si... + indicatiu i subjuntiu 
(concessiva) 

tancadura 
tant 

tantes belles coses! 
tardada 
tartaboca 
tassa 
tel 

tel de bany 
tel de marina 

tendre  
i els seus derivats: contendre, 
mantendre, obtendre, sostendre, 
etc. 

tentar 
terrer 
tetxo -a 
tiquirriar 
tiquírriu 
tiringoni 
topo -a  
torcaboca 
torcar 
torna adv. 
tot  

tot un cop 
tot en una 

tovallol 

‘barret’ 
‘suor’ 
‘sovint’ 
‘sucrera’ 
‘sucre’ 
‘suar’ 
‘alçar’, ‘sollevar’, ‘pujar’ 
‘suposar’ 
 

‘encara que’ 
 
‘encara que’ 

 
‘pany’ 
 

‘que vagi bé!’ 
‘durada d’una tarda’, ‘tarda’ 
‘tovalló’ 
‘got’ 
‘drap’ 

‘tovallola’ 
‘tovallola’ 

‘tenir’ 
‘contenir’, ‘mantenir’, ‘obtenir’, 
‘sostenir’, etc.; 

 
‘cuidar’, ‘estar a l’aguait’ 
‘terreny’ 
‘eixerit -ida’, ‘tibat -ada’ 
‘xisclar’ 
‘xiscle’ 
‘llambric’ 
‘coix -a’ 
‘tovalló’ 
‘netejar’ 
‘novament’ 
 

‘improvisament’, ‘tot d’una’ 
‘improvisament’, ‘tot d’una’ 

‘tovalló’ 
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triribic 
txau! 
ufàbrica 
unflar 
vasia  
veí 
venir  
 
ventre 
veré 
verginya 
veri-veri 

anar veri-veri 
verossímil 
veure 

a mos veure! 
viüd -a 
vivir 
volguer 
volta  
xacar 
xafareig 
xapa 
xapar 
xapí -ina 
xato 

de xato 
xeminera 
xerpa 
xícara 
xicolate m. 
ximiga 
xistar 
xisto 
xiu xia  
xobo 
xompull 
xompullar 
xu xa 
 

‘llagosta de camp’ 
‘hola!’, ‘adéu!’ 
‘alfàbrega’ 
‘inflar’ 
‘gibrell’ 
‘veïnat’ 
en alguns casos ‘esdevenir’, ‘tornar-se’: És 
vengut vell, gran, ric, petit, etc. 
‘panxa’ 
‘verí’ 
‘albergínia’ 
 

‘anar xano-xano’, ‘anar despistat’ 
‘versemblant’ 
 

‘a reveure!’ 
‘vidu vídua’ 
‘viure’ 
‘voler’ 
‘vegada’  
‘ficar’ 
‘safareig’ 
‘aixada’ 
‘cavar’ 
‘incapaç’, ‘maldestre -a’ 

 
‘oblíquament’ 

‘xemeneia’ 
‘bufanda’ 
‘xicra’ 
‘xocolata’ 
‘lleganya’ 
‘posar un sobrenom’  
‘sobrenom’, ‘malnom’  
‘oncle tia’  
‘llaç’ 
‘desori’ 
‘mesclar desordenadament’ 
en uns contextos socials ben definits: ‘en 
na’, ‘senyor -a’ 
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xumbar 
xumbusoni 
xutxar 
 

‘topar’, ‘entrebancar-se’ 
‘bony’ 
‘xuclar’ 
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En aquesta part final s’és recollida la flexió completa de 131 verbs en alguerès. 
 
S’és decidit d’organitzar l’orde d’introduccio de les formes verbals escrivint, en cada 
secció (temps i mode) les més usades a mà esquerra i, seguint vers mà dreta, les sues 
variants més poc comunes o, entre parèntesis, les formes antigues, pràcticament 
descomparides de la llengua col·loquial. 
Quan hi sigui present més d’una forma verbal, la primera resulta la més freqüent, i les 
altres, a mà a mà que s’escrivin després de la primera, de manco usuals o, també, 
teòriques i per un ús molt culte i formal. 
Però, en pocs casos comptats, s’és optat per posar com a primera la forma que s’és 
considerada preferible, també que, en la pràctica, més poc usada: sé / sep, estan / 
estanen, fan / fanen, van / vanen (on la segona és la més usual). 
 
Per fer un exemple pràctic, doncs, escrivint 
 
sigueriva / fóra (o sigueria / seria) 
 
(persones 1 i 3 del present de subjuntiu del verb ésser) se representen les dues formes 
normalment emprades avui en dia (sigueriva / fóra) amb, més o manco, igual 
freqüència d’ús, més les formes antigues, entre parèntesis, que pràcticament no ampra 
ningú i de les quals hi ha testimoniança en la literatura popular de transmissió oral 
arribada fins als nostros dies (sigueria / seria) o en escrits del 800 o principi de 900 i 
que poden ésser útils per un ús formal. 
Per això: la forma que és més emprada en la llengua d’avui és sigueriva (la primera a 
mà esquerra) i la de manco (o per arrés emprada, però present en cançons, pregàries 
o poesies de la tradició popular que encara avui se poden escoltar recitades i/o 
cantades) seria (a la dreta extrema), amb la graduació de fóra (emprat amb la mateixa 
freqüència de sigueriva) i sigueria (en aquelles persones que encara conserven, en 
calqui cas, l’imperfet d’indicatiu i el condicional simple sense posar-hi la v). 
 
En casos de verbs com corrir i tornar, l’alguerès pot emprar els dos auxiliars, en los 
temps compostos: he corrit i só corrit, etc. Això perquè el verb pot ésser transitiu (He 
corrit deu km.; M’han tornat dos llibres que havia prestat), situació que pretén l’auxiliar 
haver, o intransitiu (Só corrit de pressa a fores; Era tornat tard del treball), situació que 
pretén l’auxiliar ésser. 
 
L’auxiliar ésser s’ampra sempre en los temps compostos de tots los verbs intransitius 
que exprimeixen estat o moviment, i el participi del verb se declina en masculí o femení 
i en singular o plural segons la persona protagonista de l’acció exprimida del verb: érem 
eixits / eixides; fossin estats / estades; fores anat / anada, etc. 
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ACOLLIR 
ACUDIR 
ADMITIR 
AIXECAR 
ANAR 
ANUL·LAR 
ARRUÏNAR 
ATREVIR 
AVISAR 
 
BATIR 
BESAR 
BEURE 
BULLIR 
 
CABUSSAR 
CANVIAR 
CARRAR 
CAURE 
COMBATIR 
COMPARIR 
COMPLIR 
CONDEMNAR 
CONÈIXER 
CONFESSAR 
CONFUNDIR 
CONSTRUIR 
CONVENIR 
CORRIR 
COSIR 
COURE 
CREIXIR 
CREURE 
CUINAR 
DAR 
DECIDIR 
DEFENDRE 
DESCOSIR 
DESPLAURE 
DEURE 
DISPONDRE 
DISTINGUIR 
DIURE 
DOLDRE 
DONAR 
DORMIR 
 
EIXIR 
EMPRAR 
(EM)PROMITIR 

ENDREÇAR 
ENGOLIR 
ENGREIXAR 
ENTENDRE 
ENVIAR 
ESCOPIR 
ESCRIURE / ESCRIVIR 
ÉSSER 
ESTAR 
ESTOTJAR 
ESTRENAR 
ESTRENYIR 
ESTUDIAR 
 
FER 
FORADAR 
FUGIR 
FUNDIR 
 
HAVER 
 
INTERROMPIR 
 
JUGAR 
 
LINGUIR 
LLEGIR 
LLIGAR 
 
MANEJAR 
MANTENDRE 
MENJAR 
MENTIR 
MERÈIXER 
MOLDRE 
MORIR 
MOSSEGAR 
MOURE 
MUNYIR 
 
NÀIXER 
 
OBEIR 
OBRIR 
OFRIR 
OMPLIR 
ORDENAR 
 
PARÈIXER 
PASSAR 

PARTIR 
PERDRE 
PLOURE 
POGUER 
POSAR 
POUAR 
PRENDRE 
PROTEGIR 
 
REFER 
REPASSAR 
REPETIR 
REPOSAR 
RESEIXIR 
RIURE 
ROMPIR 
 
SABER 
SALUDAR 
SALVAR 
SEGUIR 
SEMBRAR 
SENTIR 
SEURE 
SOFRIR 
SORPRENDRE 
SUCCEIR 
 
TEMIR 
TENDRE 
TIQUIRRIAR 
TORNAR 
TOSSIR 
TREURE 
 
USAR  
 
VALDRE  
VENCIR 
VENDRE 
VENIR 
VESTIR 
VEURE 
VIATJAR 
VIURE / VIVIR 
VOLGUER 
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ACOLLIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
acull 
acullis 
aculli 
acollim 
acolliu 
acullin 
 

Pretèrit indefinit 
he   acollit 
has   acollit 
ha   acollit 
havem   acollit 
haveu   acollit 
han   acollit 
 
 

Pretèrit imperfet 
acolliva (o acollia) 
acollives (o acollies) 
acolliva (o acollia) 
acollívem (o acollíem) 
acollíveu (o acollíeu) 
acolliven (o acollien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   acollit 
havies   acollit 
havia   acollit 
havíem   acollit 
havíveu (o havíeu)   acollit 
havien   acollit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
acolliré 
acolliràs 
acollirà 
acollirem 
acollireu 
acolliran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   acollit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   acollit 
haverà (o siguerà / haurà)   acollit 
haverem (o siguerem / haurem)   acollit 
havereu (o siguereu / haureu)   acollit 
haveran (o sigueran / hauran)   acollit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
acolliriva (o acolliria) 
acollirives (o acolliries) 
acolliriva (o acolliria) 
acollirívem (o acolliríem) 
acolliríveu (o acolliríeu) 
acolliriven (o acollirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   acollit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   acollit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   acollit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   acollit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   acollit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   acollit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
aculli 
acullis 
aculli 
acollim 
acolliu 
acullin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   acollit 
hagis / havagis   acollit 
hagi / havagi   acollit 
hàgim / havàgim   acollit 
hàgiu / havàgiu   acollit 
hagin / havagin   acollit 
 

2 aculli 
3 aculli  
4 acollim  
5 acolliu  
 

GERUNDI 
Present:  acollint 
Passat:  havent acollit 

Pretèrit imperfet 
acollissi 
acollissis 
acollissi 
acollíssim 
acollíssiu 
acollissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   acollit 
havessis / fossis / siguessis   acollit 
havessi / fossi / siguessi   acollit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   acollit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   acollit 
havessin / fossin / siguessin   acollit 
 

 
INFINITIU 

Present: acollir 
Passat: haver acollit 
 

PARTICIPI 
acollit / acollida, acollits / acollides 
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ACUDIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
acud 
acudis 
acudi 
acudim 
acudiu 
acudin 
 

Pretèrit indefinit 
só   acudit / acudida 
sés   acudit / acudida 
és   acudit / acudida 
sem   acudits / acudides 
séu   acudits / acudides 
són   acudits / acudides 
 
 

Pretèrit imperfet 
acudiva (o acudia) 
acudives (o acudies) 
acudiva (o acudia) 
acudívem (o acudíem) 
acudíveu (o acudíeu) 
acudiven (o acudien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
era   acudit / acudida 
eres   acudit / acudida 
era   acudit / acudida 
érem   acudits / acudides 
éreu   acudits / acudides 
eren   acudits / acudides 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
acudiré 
acudiràs 
acudirà 
acudirem 
acudireu 
acudiran 
 

 
Futur compost 
sigueré (o seré)   acudit / acudida 
sigueràs (o seràs)   acudit / acudida 
siguerà (o serà)   acudit / acudida 
siguerem (o serem)   acudits / acudides 
siguereu (o sereu)   acudits / acudides 
sigueran (o seran)   acudits / acudides 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
acudiriva (o acudiria) 
acudirives (o acudiries) 
acudiriva (o acudiria) 
acudirívem (o acudiríem) 
acudiríveu (o acudiríeu) 
acudiriven (o acudirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria)   acudit / acudida 
fores / siguerives (o sigueries)   acudit / acudida 
fóra / sigueriva (o sigueria)   acudit / acudida 
fórem / siguerívem (o sigueríem)   acudits / acudides 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu)   acudits / acudides 
foren / sigueriven (o siguerien)   acudits / acudides 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
acudi 
acudis 
acudi 
acudim 
acudiu 
acudin 
 
 

Pretèrit indefinit 
sigui   acudit / acudida 
siguis   acudit / acudida 
sigui   acudit / acudida 
siguem   acudits / acudides 
sigueu   acudits / acudides 
siguin   acudits / acudides 
 

2 acudi 
3 acudi  
4 acudim  
5 acudiu  
 

GERUNDI 
Present:  acudint 
Passat:  essent acudit / acudida, 
acudits / acudides 

Pretèrit imperfet 
acudissi 
acudissis 
acudissi 
acudíssim 
acudíssiu 
acudissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
fossi / siguessi   acudit / acudida 
fossis / siguessis   acudit / acudida 
fossi / siguessi   acudit / acudida 
fóssim, fossem / siguéssim   acudits / acudides 
fóssiu, fosseu / siguéssiu   acudits / acudides 
fossin / siguessin   acudits / acudides 
 

 
INFINITIU 

Present: acudir 
Passat: ésser acudit / acudida, 
acudits / acudides 
 

PARTICIPI 
acudit / acudida, acudits / acudides 
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ADMITIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
admit 
admitis 
admiti 
admitim 
admitiu 
admitin 
 

Pretèrit indefinit 
he   admitit 
has   admitit 
ha   admitit 
havem   admitit 
haveu   admitit 
han   admitit 
 
 

Pretèrit imperfet 
admitiva (o admitia) 
admitives (o admities) 
admitiva (o admitia) 
admitívem (o admitíem) 
admitíveu (o admitíeu) 
admitiven (o admitien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   admitit 
havies   admitit 
havia   admitit 
havíem   admitit 
havíveu (o havíeu)   admitit 
havien   admitit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
admitiré 
admitiràs 
admitirà 
admitirem 
admitireu 
admitiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   admitit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   admitit 
haverà (o siguerà / haurà)   admitit 
haverem (o siguerem / haurem)   admitit 
havereu (o siguereu / haureu)   admitit 
haveran (o sigueran / hauran)   admitit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
admitiriva (o admitiria) 
admitirives (o admitiries) 
admitiriva (o admitiria) 
admitirívem (o admitiríem) 
admitiríveu (o admitiríeu) 
admitiriven (o admitirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   admitit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   admitit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   admitit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   admitit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   admitit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   admitit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
admiti 
admitis 
admiti 
admitim 
admitiu 
admitin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   admitit 
hagis / havagis   admitit 
hagi / havagi   admitit 
hàgim / havàgim   admitit 
hàgiu / havàgiu   admitit 
hagin / havagin   admitit 
 

2 admiti 
3 admiti  
4 admitim  
5 admitiu  
 

GERUNDI 
Present:  admitint 
Passat:  havent admitit 

Pretèrit imperfet 
admitissi 
admitissis 
admitissi 
admitíssim 
admitíssiu 
admitissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   admitit 
havessis / fossis / siguessis   admitit 
havessi / fossi / siguessi   admitit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   admitit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   admitit 
havessin / fossin / siguessin   admitit 
 

 
INFINITIU 

Present: admitir 
Passat: haver admitit 
 

PARTICIPI 
admitit / admitida, admitits / admitides 
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AIXECAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
aixec 
aixeques 
aixeca 
aixequem 
aixecau 
aixequen 
 

Pretèrit indefinit 
he   aixecat 
has   aixecat 
ha   aixecat 
havem   aixecat 
haveu   aixecat 
han   aixecat 
 
 

Pretèrit imperfet 
aixecava 
aixecaves 
aixecava 
aixecàvem 
aixecàveu 
aixecaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   aixecat 
havies   aixecat 
havia   aixecat 
havíem   aixecat 
havíveu (o havíeu)   aixecat 
havien   aixecat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
aixecaré 
aixecaràs 
aixecarà 
aixecarem 
aixecareu 
aixecaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   aixecat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   aixecat 
haverà (o siguerà / haurà)   aixecat 
haverem (o siguerem / haurem)   aixecat 
havereu (o siguereu / haureu)   aixecat 
haveran (o sigueran / hauran)   aixecat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
aixecariva (o aixecaria) 
aixecarives (o aixecaries) 
aixecariva (o aixecaria) 
aixecarívem (o aixecaríem) 
aixecaríveu (o aixecaríeu) 
aixecariven (o aixecarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   aixecat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   aixecat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   aixecat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   aixecat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   aixecat 
foren / sigueriven (o siguerien / hauria)   aixecat 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
aixequi 
aixequis 
aixequi 
aixequem 
aixequeu 
aixequin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   aixecat 
hagis / havagis   aixecat 
hagi / havagi   aixecat 
hàgim / havàgim   aixecat 
hàgiu / havàgiu   aixecat 
hagin / havagin   aixecat 
 

2 aixeca 
3 aixequi  
4 aixequem  
5 aixecau  
 

GERUNDI 
Present:  aixecant 
Passat:  havent aixecat 

Pretèrit imperfet 
aixequessi 
aixequessis 
aixequessi 
aixequéssim 
aixequéssiu 
aixequessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   aixecat 
havessis / fossis / siguessis   aixecat 
havessi / fossi / siguessi   aixecat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   aixecat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   aixecat 
havessin / fossin / siguessin   aixecat 
 

 
INFINITIU 

Present: aixecar 
Passat: haver aixecat 
 

PARTICIPI 
aixecat / aixecada, aixecats / aixecades 
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ANAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
vaig 
vas 
va 
anem 
anau 
van / vanen 
 

Pretèrit indefinit 
só   anat / anada 
sés   anat / anada 
és   anat / anada 
sem   anats / anades 
séu   anats / anades 
són   anats / anades 
 
 

Pretèrit imperfet 
anava 
anaves 
anava 
anàvem 
anàveu 
anaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
era   anat / anada 
eres   anat / anada 
era   anat / anada 
érem   anats / anades 
éreu   anats / anades 
eren   anats / anades 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
anigueré  
anigueràs 
aniguerà  
aniguerem  
aniguereu  
anigueran  
 

 
Futur compost 
sigueré (o seré)   anat / anada 
sigueràs (o seràs)   anat / anada 
siguerà (o serà)   anat / anada 
siguerem (o serem)   anats / anades 
siguereu (o sereu)   anats / anades 
sigueran (o seran)   anats / anades 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
anigueriva (o anigueria) 
aniguerives (o anigueries) 
anigueriva (o anigueria) 
aniguerívem (o anigueríem) 
anigueríveu (o anigueríeu) 
anigueriven (o aniguerien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria)   anat / anada 
fores / siguerives (o sigueries)   anat / anada 
fóra / sigueriva (o sigueria)   anat / anada 
fórem / siguerívem (o sigueríem)   anats / anades 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu)   anats / anades 
foren / sigueriven (o siguerien)   anats / anades 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
vagi 
vagis 
vagi 
aniguem 
anigueu 
vagin 
 
 

Pretèrit indefinit 
sigui   anat / anada 
siguis   anat / anada 
sigui   anat / anada 
siguem   anats / anades 
sigueu   anats / anades 
siguin   anats / anades  

2 vés 
3 vagi  
4 anem  
5 anau  
 

GERUNDI 
Present:  anant 
Passat:  essent anat / anada, anats / anades 

Pretèrit imperfet 
aniguessi 
aniguessis 
aniguessi 
aniguéssim 
aniguéssiu 
aniguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
fossi / siguessi   anat / anada 
fossis / siguessis   anat / anada 
fossi / siguessi   anat / anada 
fóssim, fossem / siguéssim   anats / anades 
fóssiu, fosseu / siguéssiu   anats / anades 
fossin / siguessin   anats / anades 
 

 
INFINITIU 

Present: anar 
Passat: ésser anat / anada, anats / anades 
 

PARTICIPI 
anat / anada, anats / anades 
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ANUL·LAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
anul 
anul·les 
anul·la 
anul·lem 
anul·lau 
anul·len 
 

Pretèrit indefinit 
he   anul·lat 
has   anul·lat 
ha   anul·lat 
havem   anul·lat 
haveu   anul·lat 
han   anul·lat 
 
 

Pretèrit imperfet 
anul·lava 
anul·laves 
anul·lava 
anul·làvem 
anul·làveu 
anul·laven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   anul·lat 
havies   anul·lat 
havia   anul·lat 
havíem   anul·lat 
havíveu (o havíeu) anul·lat 
havien   anul·lat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
anul·laré 
anul·laràs 
anul·larà 
anul·larem 
anul·lareu 
anul·laran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   anul·lat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   anul·lat 
haverà (o siguerà / haurà)   anul·lat 
haverem (o siguerem / haurem)   anul·lat 
havereu (o siguereu / haureu)   anul·lat 
haveran (o sigueran / hauran)   anul·lat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
anul·lariva (o anul·laria) 
anul·larives (o anul·laries) 
anul·lariva (o anul·laria) 
anul·larívem (o anul·laríem) 
anul·laríveu (o anul·laríeu) 
anul·lariven (o anul·larien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   anul·lat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   anul·lat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   anul·lat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   anul·lat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   anul·lat 
foren / sigueriven (o siguerien / hauria)   anul·lat 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
anul·li 
anul·lis 
anul·li 
anul·lem 
anul·leu 
anul·lin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   anul·lat 
hagis / havagis   anul·lat 
hagi / havagi   anul·lat 
hàgim / havàgim   anul·lat 
hàgiu / havàgiu   anul·lat 
hagin / havagin   anul·lat 
 

2 anul·la 
3 anul·li  
4 anul·lem  
5 anul·lau  
 

GERUNDI 
Present:  anul·lant 
Passat:  havent anul·lat 

Pretèrit imperfet 
anul·lessi 
anul·lessis 
anul·lessi 
anul·léssim 
anul·léssiu 
anul·lessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   anul·lat 
havessis / fossis / siguessis   anul·lat 
havessi / fossi / siguessi   anul·lat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   anul·lat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   anul·lat 
havessin / fossin / siguessin   anul·lat 
 

 
INFINITIU 

Present: anul·lar 
Passat: haver anul·lat 
 

PARTICIPI 
anul·lat / anul·lada, anul·lats / anul·lades 
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ARRUÏNAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
arruín 
arruïnes 
arruïna 
arruïnem 
arruïnau 
arruïnen 
 

Pretèrit indefinit 
he   arruïnat 
has   arruïnat 
ha   arruïnat 
havem   arruïnat 
haveu   arruïnat 
han   arruïnat 
 
 

Pretèrit imperfet 
arruïnava 
arruïnaves 
arruïnava 
arruïnàvem 
arruïnàveu 
arruïnaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   arruïnat 
havies   arruïnat 
havia   arruïnat 
havíem   arruïnat 
havíveu (o havíeu)   arruïnat 
havien   arruïnat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
arruïnaré 
arruïnaràs 
arruïnarà 
arruïnarem 
arruïnareu 
arruïnaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   arruïnat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   arruïnat 
haverà (o siguerà / haurà)   arruïnat 
haverem (o siguerem / haurem)   arruïnat 
havereu (o siguereu / haureu)   arruïnat 
haveran (o sigueran / hauran)   arruïnat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
arruïnariva (o arruïnaria) 
arruïnarives (o arruïnaries) 
arruïnariva (o arruïnaria) 
arruïnarívem (o arruïnaríem) 
arruïnaríveu (o arruïnaríeu) 
arruïnariven (o arruïnarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   arruïnat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   arruïnat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   arruïnat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   arruïnat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   arruïnat 
foren / sigueriven (o siguerien / hauria)   arruïnat 
 

 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
arruïni 
arruïnis 
arruïni 
arruïnem 
arruïneu 
arruïnin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   arruïnat 
hagis / havagis   arruïnat 
hagi / havagi   arruïnat 
hàgim / havàgim   arruïnat 
hàgiu / havàgiu   arruïnat 
hagin / havagin   arruïnat 
 

2 arruïna 
3 arruïni  
4 arruïnem  
5 arruïnau  
 

GERUNDI 
Present:  arruïnant 
Passat:  havent arruïnat 

Pretèrit imperfet 
arruïnessi 
arruïnessis 
arruïnessi 
arruïnéssim 
arruïnéssiu 
arruïnessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   arruïnat 
havessis / fossis / siguessis   arruïnat 
havessi / fossi / siguessi   arruïnat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   arruïnat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   arruïnat 
havessin / fossin / siguessin   arruïnat 
 

INFINITIU 
Present: arruïnar 
Passat: haver arruïnat 
 

PARTICIPI 
arruïnat / arruïnada, arruïnats / arruïnades 
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(S’)ATREVIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
(m’)atriv 
(t’)atrivis 
(s’)atrivi 
(mos) atrevim 
(vos) atreviu 
(s’)atrivin 
 

Pretèrit indefinit 
(me) só   atrevit / atrevida 
(te) sés   atrevit / atrevida 
(s’)és   atrevit / atrevida 
(mos) sem   atrevits / atrevides 
(vos) séu   atrevits / atrevides 
(se) són   atrevits / atrevides 
 
 

Pretèrit imperfet 
(m’)atreviva (o atrevia) 
(t’)atrevives (o atrevies) 
(s’)atreviva (o atrevia) 
(mos) atrevívem (o atrevíem) 
(vos) atrevíveu (o atrevíeu) 
(s’)atreviven (o atrevien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
(m’)era   atrevit / atrevida 
(t’)eres   atrevit / atrevida 
(s’)era   atrevit / atrevida 
(mos) érem   atrevits / atrevides 
(vos) éreu   atrevits / atrevides 
(s’)eren   atrevits / atrevides 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
(m’)atreviré 
(t’)atreviràs 
(s’)atrevirà 
(mos) atrevirem 
(vos) atrevireu 
(s’)atreviran 
 

 
Futur compost 
(me) sigueré (o seré)   atrevit / atrevida 
(te) sigueràs (o seràs)   atrevit / atrevida 
(se) siguerà (o serà)   atrevit / atrevida 
(mos) siguerem (o serem)   atrevits / atrevides 
(vos) siguereu (o sereu)   atrevits / atrevides 
(se) sigueran (o seran)   atrevits / atrevides 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
(m’)atreviriva (o atreviria) 
(t’)atrevirives (o atreviries) 
(s’)atreviriva (o atreviria) 
(mos) atrevirívem (o atreviríem) 
(vos) atreviríveu (o atreviríeu) 
(s’)atreviriven (o atrevirien) 
 

Compost 
(me) fóra / sigueriva (o sigueria)   atrevit / atrevida 
(te) fores / siguerives (o sigueries)   atrevit / atrevida 
(se) fóra / sigueriva (o sigueria)   atrevit / atrevida 
(mos) fórem / siguerívem (o sigueríem)   atrevits / atrevides 
(vos) fóreu / sigueríveu (o sigueríeu)   atrevits / atrevides 
(se) foren / sigueriven (o siguerien)   atrevits / atrevides 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
(m’)atrivi 
(t’)atrivis 
(s’)atrivi 
(mos) atrevim 
(vos) atreviu 
(s’)atrivin 
 
 

Pretèrit indefinit 
(me) sigui   atrevit / atrevida 
(te) siguis   atrevit / atrevida 
(se) sigui   atrevit / atrevida 
(mos) siguem   atrevits / atrevides 
(vos) sigueu   atrevits / atrevides 
(se) siguin   atrevits / atrevides 
 

2 atrivi(-te) 
3 atrivi(-se) 
4 atrevim(-mos)  
5 atreviu(-vos) 
 

GERUNDI 
Present:  atrevint(-se) 
Passat:  essent(-se) atrevit / atrevida, 
atrevits / atrevides 

Pretèrit imperfet 
(m’)atrevissi 
(t’)atrevissis 
(s’)atrevissi 
(mos) atrevíssim 
(vos) atrevíssiu 
(s’)atrevissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
(me) fossi / siguessi   atrevit / atrevida 
(te) fossis / siguessis   atrevit / atrevida 
(se) fossi / siguessi   atrevit / atrevida 
(mos) fóssim, fossem / siguéssim   atrevits / atrevides 
(vos) fóssiu, fosseu / siguéssiu   atrevits / atrevides 
(se) fossin / siguessin   atrevits / atrevides 
 

 
INFINITIU 

Present: (s’)atrevir 
Passat: (s’)ésser atrevit / atrevida, 
atrevits / atrevides 
 

PARTICIPI 
atrevit / atrevida, atrevits / atrevides 
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AVISAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
avís 
avises 
avisa 
avisem 
avisau 
avisen 
 

Pretèrit indefinit 
he   avisat 
has   avisat 
ha   avisat 
havem   avisat 
haveu   avisat 
han   avisat 
 
 

Pretèrit imperfet 
avisava 
avisaves 
avisava 
avisàvem 
avisàveu 
avisaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   avisat 
havies   avisat 
havia   avisat 
havíem   avisat 
havíveu (o havíeu)   avisat 
havien   avisat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
avisaré 
avisaràs 
avisarà 
avisarem 
avisareu 
avisaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   avisat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   avisat 
haverà (o siguerà / haurà)   avisat 
haverem (o siguerem / haurem)   avisat 
havereu (o siguereu / haureu)   avisat 
haveran (o sigueran / hauran)   avisat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
avisariva (o avisaria) 
avisarives (o avisaries) 
avisariva (o avisaria) 
avisarívem (o avisaríem) 
avisaríveu (o avisaríeu) 
avisariven (o avisarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   avisat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   avisat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   avisat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   avisat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   avisat 
foren / sigueriven (o siguerien / hauria)   avisat 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
avisi 
avisis 
avisi 
avisem 
aviseu 
avisin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   avisat 
hagis / havagis   avisat 
hagi / havagi   avisat 
hàgim / havàgim   avisat 
hàgiu / havàgiu   avisat 
hagin / havagin   avisat 
 

2 avisa 
3 avisi  
4 avisem  
5 avisau  
 

GERUNDI 
Present:  avisant 
Passat:  havent avisat 

Pretèrit imperfet 
avisessi 
avisessis 
avisessi 
aviséssim 
aviséssiu 
avisessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   avisat 
havessis / fossis / siguessis   avisat 
havessi / fossi / siguessi   avisat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   avisat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   avisat 
havessin / fossin / siguessin   avisat 
 

 
INFINITIU 

Present: avisar 
Passat: haver avisat 
 

PARTICIPI 
avisat / avisada, avisats / avisades 
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BATIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
bateix / bat 
bateixes / batis 
bateix / bati 
batim 
batiu 
bateixen / batin 
 

Pretèrit indefinit 
he   batit 
has   batit 
ha   batit 
havem   batit 
haveu   batit 
han   batit 
 
 

Pretèrit imperfet 
bativa (o batia) 
batives (o baties) 
bativa (o batia) 
batívem (o batíem) 
batíveu (o batíeu) 
bativen (o batien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   batit 
havies   batit 
havia   batit 
havíem   batit 
havíveu (o havíeu)   batit 
havien   batit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
batiré 
batiràs 
batirà 
batirem 
batireu 
batiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   batit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   batit 
haverà (o siguerà / haurà)   batit 
haverem (o siguerem / haurem)   batit 
havereu (o siguereu / haureu)   batit 
haveran (o sigueran / hauran)   batit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
batiriva (o batiria) 
batirives (o batiries) 
batiriva (o batiria) 
batirívem (o batiríem) 
batiríveu (o batiríeu) 
batiriven (o batirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   batit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   batit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   batit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   batit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   batit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   batit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
bateixi / bati 
bateixis / batis 
bateixi / bati 
batim 
batiu 
bateixin / batin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   batit 
hagis / havagis   batit 
hagi / havagi   batit 
hàgim / havàgim   batit 
hàgiu / havàgiu   batit 
hagin / havagin   batit 
 

2 bateix / bati 
3 bateixi / bati 
4 batim  
5 batiu  
 

GERUNDI 
Present:  batint 
Passat:  havent batit 

Pretèrit imperfet 
batissi 
batissis 
batissi 
batíssim 
batíssiu 
batissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   batit 
havessis / fossis / siguessis   batit 
havessi / fossi / siguessi   batit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   batit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   batit 
havessin / fossin / siguessin   batit 
 

 
INFINITIU 

Present: batir 
Passat: haver batit 
 

PARTICIPI 
batit / batida, batits / batides 
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BESAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
bas 
bases 
basa 
besem 
besau 
basen 
 

Pretèrit indefinit 
he   besat 
has   besat 
ha   besat 
havem   besat 
haveu   besat 
han   besat 
 
 

Pretèrit imperfet 
besava 
besaves 
besava 
besàvem 
besàveu 
besaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   besat 
havies   besat 
havia   besat 
havíem   besat 
havíveu (o havíeu)   besat 
havien   besat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
besaré 
besaràs 
besarà 
besarem 
besareu 
besaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   besat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   besat 
haverà (o siguerà / haurà)   besat 
haverem (o siguerem / haurem)   besat 
havereu (o siguereu / haureu)   besat 
haveran (o sigueran / hauran)   besat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
besariva (o besaria) 
besarives (o besaries) 
besariva (o besaria) 
besarívem (o besaríem) 
besaríveu (o besaríeu) 
besariven (o besarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   besat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   besat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   besat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   besat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   besat 
foren / sigueriva (o siguerien / haurien)   besat 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
basi 
basis 
basi 
besem 
beseu 
basin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   besat 
hagis / havagis   besat 
hagi / havagi   besat 
hàgim / havàgim   besat 
hàgiu / havàgiu   besat 
hagin / havagin   besat 
 

2 basa 
3 basi  
4 besem  
5 besau  
 

GERUNDI 
Present:  besant 
Passat:  havent besat 

Pretèrit imperfet 
besessi 
besessis 
besessi 
beséssim 
beséssiu 
besessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   besat 
havessis / fossis / siguessis   besat 
havessi / fossi / siguessi   besat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   besat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   besat 
havessin / fossin / siguessin   besat 
 

 
INFINITIU 

Present: besar 
Passat: haver besat 
 

PARTICIPI 
besat / besada, besats / besades 
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BEURE 
 

INDICATIU 
 

Present 
bec 
beus 
beu 
beiem 
beieu 
beuen 
 

Pretèrit indefinit 
he   begut 
has   begut 
ha   begut 
havem   begut 
haveu   begut 
han   begut 
 
 

Pretèrit imperfet 
beieva  
beieves  
beieva  
beiévem  
beiéveu  
beieven  
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   begut 
havies   begut 
havia   begut 
havíem   begut 
havíveu (o havíeu)   begut 
havien   begut 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
beuré 
beuràs 
beurà 
beurem 
beureu 
beuran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   begut 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   begut 
haverà (o siguerà / haurà)   begut 
haverem (o siguerem / haurem)   begut 
havereu (o siguereu / haureu)   begut 
haveran (o sigueran / hauran)   begut 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
beuriva (o beuria) 
beurives (o beuries) 
beuriva (o beuria) 
beurívem (o beuríem) 
beuríveu (o beuríeu) 
beuriven (o beuriem) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   begut 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   begut 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   begut 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   begut 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   begut 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   begut 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
begui 
beguis 
begui 
beguem / beiem 
begueu / beieu 
beguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   begut 
hagis / havagis   begut 
hagi / havagi   begut 
hàgim / havàgim   begut 
hàgiu / havàgiu   begut 
hagin / havagin   begut 
 

2 beu 
3 begui  
4 beiem  
5 beieu  
 

GERUNDI 
Present: beient 
Passat:  havent begut 

Pretèrit imperfet 
beiessi / beguessi 
beiessis / beguessis 
beiessi / beguessi 
beiéssim / beguéssim 
beiéssiu / beguéssiu 
beiessin / beguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   begut 
havessis / fossis / siguessis   begut 
havessi / fossi / siguessi   begut 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   begut 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   begut 
havessin / fossin / siguessin   begut 
 

 
INFINITIU 

Present: beure 
Passat: haver begut 
 

PARTICIPI 
begut / beguda, beguts / begudes 
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BULLIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
bull 
bullis 
bulli 
bullim 
bulliu 
bullin 
 

Pretèrit indefinit 
he   bullit 
has   bullit 
ha   bullit 
havem   bullit 
haveu   bullit 
han   bullit 
 
 

Pretèrit imperfet 
bulliva (o bullia) 
bullives (o bullies) 
bulliva (o bullia) 
bullívem (o bullíem) 
bullíveu (o bullíeu) 
bulliven (o bullien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   bullit 
havies   bullit 
havia   bullit 
havíem   bullit 
havíveu (o havíeu)   bullit 
havien   bullit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
bulliré 
bulliràs 
bullirà 
bullirem 
bullireu 
bulliran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   bullit  
haveràs (o sigueràs / hauràs)   bullit  
haverà (o siguerà / haurà)   bullit  
haverem (o siguerem / haurem)   bullit  
havereu (o siguereu / haureu)   bullit  
haveran (o sigueran / hauran)   bullit  
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CONDICIONAL 
 
Simple 
bulliriva (o bulliria) 
bullirives (o bulliries) 
bulliriva (o bulliria) 
bullirívem (o bulliríem) 
bulliríveu (o bulliríeu) 
bulliriven (o bullirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   bullit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   bullit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   bullit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   bullit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   bullit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   bullit 
 
 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
bulli 
bullis 
bulli 
bullim 
bulliu 
bullin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   bullit 
hagis / havagis   bullit 
hagi / havagi   bullit 
hàgim / havàgim   bullit 
hàgiu / havàgiu   bullit 
hagin / havagin   bullit 
 

2 bulli 
3 bulli  
4 bullim  
5 bulliu  
 

GERUNDI 
Present:  bullint 
Passat:  havent bullit 

Pretèrit imperfet 
bullissi 
bullissis 
bullissi 
bullíssim 
bullíssiu 
bullissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   bullit 
havessis / fossis / siguessis   bullit 
havessi / fossi / siguessi   bullit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   bullit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   bullit 
havessin / fossin / siguessin   bullit 
 

 
INFINITIU 

Present: bullir 
Passat: haver bullit 
 

PARTICIPI 
bullit / bullida, bullits / bullides 
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CABUSSAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
cabós 
cabosses 
cabossa 
cabussem 
cabussau 
cabossen 
 

Pretèrit indefinit 
he   cabussat 
has   cabussat 
ha   cabussat 
havem   cabussat 
haveu   cabussat 
han   cabussat 
 
 

Pretèrit imperfet 
cabussava 
cabussaves 
cabussava 
cabussàvem 
cabussàveu 
cabussaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   cabussat 
havies   cabussat 
havia   cabussat 
havíem   cabussat 
havíveu (o havíeu)   cabussat 
havien   cabussat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
cabussaré  
cabussaràs  
cabussarà  
cabussarem  
cabussareu  
cabussaran  
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   cabussat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   cabussat 
haverà (o siguerà / haurà)   cabussat 
haverem (o siguerem / haurem)   cabussat 
havereu (o siguereu / haureu)   cabussat 
haveran (o sigueran / hauran)   cabussat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
cabussariva (o cabussaria) 
cabussarives (o cabussaries) 
cabussariva (o cabussaria) 
cabussarívem (o cabussaríem) 
cabussaríveu (o cabussaríeu) 
cabussariven (o cabussarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   cabussat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   cabussat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   cabussat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   cabussat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   cabussat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   cabussat 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
cabossi 
cabossis 
cabossi 
cabussem 
cabusseu 
cabossin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   cabussat 
hagis / havagis   cabussat 
hagi / havagi   cabussat 
hàgim / havàgim   cabussat 
hàgiu / havàgiu   cabussat 
hagin / havagin   cabussat 
 

2 cabossa 
3 cabossi  
4 cabussem  
5 cabussau  
 

GERUNDI 
Present:  cabussant 
Passat:  havent cabussat 

Pretèrit imperfet 
cabussessi 
cabussessis 
cabussessi 
cabusséssim 
cabusséssiu 
cabussessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   cabussat 
havessis / fossis / siguessis   cabussat 
havessi / fossi / siguessi   cabussat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   cabussat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   cabussat 
havessin / fossin / siguessin   cabussat 
 

 
INFINITIU 

Present: cabussar 
Passat: haver cabussat 
 

PARTICIPI 
cabussat / cabussada, cabussats / cabussades 
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CANVIAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
canvic 
canvies 
canvia 
canviem 
canviau 
canvien 
 

Pretèrit indefinit 
he   canviat 
has   canviat 
ha   canviat 
havem   canviat 
haveu   canviat 
han   canviat 
 
 

Pretèrit imperfet 
canviava  
canviaves  
canviava  
canviàvem  
canviàveu  
canviaven  
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   canviat 
havies   canviat 
havia   canviat 
havíem   canviat 
havíveu (o havíeu)   canviat 
havien   canviat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
canviaré  
canviaràs  
canviarà  
canviarem  
canviareu 
canviaran  
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   canviat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   canviat 
haverà (o siguerà / haurà)   canviat 
haverem (o siguerem / haurem)   canviat 
havereu (o siguereu / haureu)   canviat 
haveran (o sigueran / hauran)   canviat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
canviariva (o canviaria) 
canviarives (o canviaries) 
canviariva (o canviaria) 
canvarívem (o canviaríem) 
canviaríveu (o canviaríeu) 
canviariven (o canviarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   canviat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   canviat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   canviat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   canviat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   canviat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)  canviat 
 
 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
canvigui 
canviguis 
canvigui 
canviguem / canviem 
canvigueu / canvieu 
canviguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   canviat 
hagis / havagis   canviat 
hagi / havagi   canviat 
hàgim / havàgim   canviat 
hàgiu / havàgiu   canviat 
hagin / havagin   canviat 
 

2 canvia 
3 canvigui  
4 canviem  
5 canviau  
 

GERUNDI 
Present:  canviant  
Passat:  havent canviat 

Pretèrit imperfet 
canviessi 
canviessis 
canviessi 
canviéssim 
canviéssiu 
canviessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   canviat 
havessis / fossis / siguessis   canviat 
havessi / fossi / siguessi   canviat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   canviat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   canviat 
havessin / fossin / siguessin   canviat 
 

INFINITIU 
Present: canviar 
Passat: haver canviat 
 

PARTICIPI 
canviat / canviada, canviats / canviades 
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CARRAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
carr 
carres 
carra 
carrem 
carrau 
carren 
 

Pretèrit indefinit 
he   carrat 
has   carrat 
ha   carrat 
havem   carrat 
haveu   carrat 
han   carrat 
 
 

Pretèrit imperfet 
carrariva (o carraria) 
carrarives (o carraries) 
carrariva (o carraria) 
carrarívem (o carraríem) 
carraríveu (o carraríeu) 
carrariven (o carrarien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   carrat 
havies   carrat 
havia   carrat 
havíem   carrat 
havíveu (o havíeu)   carrat 
havien   carrat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
carraré 
carraràs 
carrarà 
carrarem 
carrareu 
carraran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   carrat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   carrat 
haverà (o siguerà / haurà)   carrat 
haverem (o siguerem / haurem)   carrat 
havereu (o siguereu / haureu)   carrat 
haveran (o sigueran / hauran)   carrat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
carrariva (o carraria) 
carrarives (o carraries) 
carrariva (o carraria) 
carrarívem (o carraríem) 
carraríveu (o carraríeu) 
carrariven (o carrarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   carrat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   carrat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   carrat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   carrat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   carrat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   carrat 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
carri 
carris 
carri 
carrem 
carreu 
carrin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   carrat 
hagis / havagis   carrat 
hagi / havagi   carrat 
hàgim / havàgim   carrat 
hàgiu / havàgiu   carrat 
hagin / havagin   carrat 
 

2 carra 
3 carri  
4 carrem  
5 carrau  
 

GERUNDI 
Present:  carrant 
Passat:  havent carrat 

Pretèrit imperfet 
carressi 
carressis 
carressi 
carréssim 
carréssiu 
carressin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   carrat 
havessis / fossis / siguessis   carrat 
havessi / fossi / siguessi   carrat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   carrat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   carrat 
havessin / fossin / siguessin   carrat 
 

 
INFINITIU 

Present: carrar 
Passat: haver carrat 
 

PARTICIPI 
carrat / carrada, carrats / carrades 
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CAURE 
 

INDICATIU 
 

Present 
caic 
caus 
cau 
caiem 
caieu 
cauen 
 

Pretèrit indefinit 
só   caigut / caiguda 
sés   caigut / caiguda 
és   caigut / caiguda 
sem   caiguts / caigudes 
séu   caiguts / caigudes 
són   caiguts / caigudes 
 
 

Pretèrit imperfet 
caieva 
caieves 
caieva 
caiévem 
caiéveu 
caieven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
era   caigut / caiguda 
eres   caigut / caiguda 
era   caigut / caiguda 
érem   caiguts / caigudes 
éreu   caiguts / caigudes 
eren   caiguts / caigudes 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
cauré 
cauràs 
caurà 
caurem 
caureu 
cauran 
 

 
Futur compost 
sigueré (o seré)   caigut / caiguda 
sigueràs (o seràs)   caigut / caiguda 
siguerà (o serà)   caigut / caiguda 
siguerem (o serem)   caiguts / caigudes 
siguereu (o sereu)   caiguts / caigudes 
sigueran (o seran)   caiguts / caigudes 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
cauriva (o cauria) 
caurives (o cauries) 
cauiriva (o cauria) 
caurívem (o cauríem) 
cauríveu (o cauríeu) 
cauriven (o caurien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria)   caigut / caiguda 
fores / siguerives (o sigueries)   caigut / caiguda 
fóra / sigueriva (o sigueria)   caigut / caiguda 
fórem / siguerívem (o sigueríem)   caiguts / caigudes 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu)   caiguts / caigudes 
foren / sigueriven (o siguerien)   caiguts / caigudes 
 

 
 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
caigui 
caiguis 
caigui 
caiguem / caiem 
caigueu / caieu 
caiguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
sigui   caigut / caiguda 
siguis   caigut / caiguda 
sigui   caigut / caiguda 
siguem   caiguts / caigudes 
sigueu   caiguts / caigudes 
siguin   caiguts / caigudes 
 

2 cau 
3 caigui  
4 caiem  
5 caieu  
 

GERUNDI 
Present:  caient 
Passat:  essent caigut / caiguda, caiguts / caigudes 

Pretèrit imperfet 
caiessi / caiguessi 
caiessis / caiguessis 
caiessi / caiguessi 
caiéssim / caiguéssim 
caiéssiu / caiguéssiu 
caiessin / caiguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
fossi / siguessi   caigut / caiguda 
fossis / siguessis   caigut / caiguda 
fossi / siguessi   caigut / caiguda 
fóssim, fossem / siguéssim   caiguts / caigudes 
fóssiu, fosseu / siguéssiu   caiguts / caigudes 
fossin / siguessin   caiguts / caigudes 
 
 

 
INFINITIU 

Present: caure 
Passat: ésser caigut / caiguda, caiguts / caigudes 
 

PARTICIPI 
caigut / caiguda, caiguts / caigudes 
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COMBATIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
combateix 
combateixes 
combateix 
combatim 
combatiu 
combateixen 
 

Pretèrit indefinit 
he   combatit 
has   combatit 
ha   combatit 
havem   combatit 
haveu   combatit 
han   combatit 
 
 

Pretèrit imperfet 
combativa (o combatia) 
combatives (o combaties) 
combativa (o combatia) 
combatívem (o combatíem) 
combatíveu (o combatíeu) 
combativen (o combatien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   combatit 
havies   combatit 
havia   combatit 
havíem   combatit 
havíveu (o havíeu)   combatit 
havien   combatit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
combatiré 
combatiràs 
combatirà 
combatirem 
combatireu 
combatiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   combatit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   combatit 
haverà (o siguerà / haurà)   combatit 
haverem (o siguerem / haurem)   combatit 
havereu (o siguereu / haureu)   combatit 
haveran (o sigueran / hauran)   combatit 

 



 102 

CONDICIONAL 
 
Simple 
combatiriva (o combatiria) 
combatirives (o combatiries) 
combatiriva (o combatiria) 
combatirívem (o combatiríem) 
combatiríveu (o combatiríeu) 
combatiriven (o combatirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   combatit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   combatit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   combatit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   combatit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   combatit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   combatit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
combateixi  
combateixis 
combateixi  
combatim 
combatiu 
combateixin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   combatit 
hagis / havagis   combatit 
hagi / havagi   combatit 
hàgim / havàgim   combatit 
hàgiu / havàgiu   combatit 
hagin / havagin   combatit 
 

2 combateix 
3 combateixi 
4 combatim  
5 combatiu  
 

GERUNDI 
Present:  combatint 
Passat:  havent combatit 

Pretèrit imperfet 
combatissi 
combatissis 
combatissi 
combatíssim 
combatíssiu 
combatissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   combatit 
havessis / fossis / siguessis   combatit 
havessi / fossi / siguessi   combatit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   combatit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   combatit 
havessin / fossin / siguessin   combatit 
 

 
INFINITIU 

Present: combatir 
Passat: haver combatit 
 

PARTICIPI 
combatit / combatida, combatits / combatides 
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COMPARIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
compareix 
compareixes 
compareix 
comparim 
compariu 
compareixen 
 

Pretèrit indefinit 
só   comparit / comparida 
sés   comparit / comparida 
és   comparit / comparida 
sem   comparits / comparides 
séu   comparits / comparides 
són   comparits / comparides 
 
 

Pretèrit imperfet 
compariva (o comparia) 
comparives (o comparies) 
compariva (o comparia) 
comparívem (o comparíem) 
comparíveu (o comparíeu) 
compariven (o comparien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
era   comparit / comparida 
eres   comparit / comparida 
era   comparit / comparida 
érem   comparits / comparides 
éreu   comparits / comparides 
eren   comparits / comparides 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
compariré 
compariràs 
comparirà 
comparirem 
comparireu 
compariran 
 

 
Futur compost 
sigueré (o seré)   comparit / comparida 
sigueràs (o seràs)   comparit / comparida 
siguerà (o serà)   comparit / comparida 
siguerem (o serem)   comparits / comparides 
siguereu (o sereu)   comparits / comparides 
sigueran (o seran)   comparits / comparides 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
compaririva (o compariria) 
comparirives (o compariries) 
compaririva (o compariria) 
comparirívem (o compariríem) 
compariríveu (o compariríeu) 
compaririven (o comparirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria)   comparit / comparida 
fores / siguerives (o sigueries)   comparit / comparida 
fóra / sigueriva (o sigueria)   comparit / comparida 
fórem / siguerívem (o sigueríem)   comparits / comparides 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu)   comparits / comparides 
foren / sigueriven (o siguerien)   comparits / comparides 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
compareixi 
compareixis 
compareixi 
comparim 
compariu 
compareixin 
 
 

Pretèrit indefinit 
sigui   comparit / comparida 
siguis   comparit / comparida 
sigui   comparit / comparida 
siguem   comparits / comparides 
sigueu   comparits / comparides 
siguin   comparits / comparides 
 

2 compareix 
3 compareixi  
4 comparim  
5 compariu  
 

GERUNDI 
Present:  comparint 
Passat:  essent comparit / comparida, comparits / 
comparides 

Pretèrit imperfet 
comparissi 
comparissis 
comparissi 
comparíssim 
comparíssiu 
comparissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
fossi / siguessi   comparit / comparida 
fossis / siguessis   comparit / comparida 
fossi / siguessi   comparit / comparida 
fóssim, fossem / siguéssim   comparits / comparides 
fóssiu, fosseu / siguéssiu   comparits / comparides 
fossin / siguessin   comparits / comparides 
 

 
INFINITIU 

Present: comparir 
Passat: ésser comparit / comparida, comparits / 
comparides 
 

PARTICIPI 
comparit / comparida, comparits / comparides 
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COMPLIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
compleix 
compleixes 
compleix 
complim 
compliu 
compleixen 
 

Pretèrit indefinit 
he   complit 
has   complit 
ha   complit 
havem   complit 
haveu   complit 
han   complit 
 
 

Pretèrit imperfet 
compliva (o complia) 
complives (o complies) 
compliva (o complia) 
complívem (o complíem) 
complíveu (o complíeu) 
compliven (o complien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   complit 
havies   complit 
havia   complit 
havíem   complit 
havíveu (o havíeu)   complit 
havien   complit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
compliré 
compliràs 
complirà 
complirem 
complireu 
compliran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   complit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   complit 
haverà (o siguerà / haurà)   complit 
haverem (o siguerem / haurem)   complit 
havereu (o siguereu / haureu)   complit 
haveran (o sigueran / hauran)   complit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
compliriva (o compliria) 
complirives (o compliries) 
compliriva (o compliria) 
complirívem (o compliríem) 
compliríveu (o compliríeu) 
compliriven (o complirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   complit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   complit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   complit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   complit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   complit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   complit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
compleixi 
compleixis 
compleixi 
complim 
compliu 
compleixin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   complit 
hagis / havagis   complit 
hagi / havagi   complit 
hàgim / havàgim   complit 
hàgiu / havàgiu   complit 
hagin / havagin   complit 
 

2 compleix 
3 compleixi  
4 complim  
5 compliu  
 

GERUNDI 
Present:  complint 
Passat:  havent complit  

Pretèrit imperfet 
complissi 
complissis 
complissi 
complíssim 
complíssiu 
complissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   complit 
havessis / fossis / siguessis   complit 
havessi / fossi / siguessi   complit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   complit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   complit 
havessin / fossin / siguessin   complit 
 

 
INFINITIU 

Present: complir 
Passat: haver complit  
 

PARTICIPI 
complit / complida, complits / complides 
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CONDEMNAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
condemn 
condemnes 
condemna 
condemnem 
condemnau 
condemnen 
 

Pretèrit indefinit 
he   condemnat 
has   condemnat 
ha   condemnat 
havem   condemnat 
haveu   condemnat 
han   condemnat 
 
 

Pretèrit imperfet 
condemnava 
condemnaves 
condemnava 
condemnàvem 
condemnàveu 
condemnaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   condemnat 
havies   condemnat 
havia   condemnat 
havíem   condemnat 
havíveu (o havíeu)   condemnat 
havien   condemnat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
condemnaré 
condemnaràs 
condemnarà 
condemnarem 
condemnareu 
condemnaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   condemnat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   condemnat 
haverà (o siguerà / haurà)   condemnat 
haverem (o siguerem / haurem)   condemnat 
havereu (o siguereu / haureu)   condemnat 
haveran (o sigueran / hauran)   condemnat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
condemnariva (o condemnaria) 
condemnarives (o condemnaries) 
condemnariva (o condemnaria) 
condemnarívem (o condemnaríem) 
condemnaríveu (o condemnaríeu) 
condemnariven (o condemnarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   condemnat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   condemnat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   condemnat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   condemnat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   condemnat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   condemnat 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
condemni 
condemnis 
condemni 
condemnem 
condemneu 
condemnin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   condemnat 
hagis / havagis   condemnat 
hagi / havagi   condemnat 
hàgim / havàgim   condemnat 
hàgiu / havàgiu   condemnat 
hagin / havagin   condemnat 
 

2 condemna 
3 condemni  
4 condemnem  
5 condemnau  
 

GERUNDI 
Present:  condemnant 
Passat:  havent condemnat 

Pretèrit imperfet 
condemnessi 
condemnessis 
condemnessi 
condemnéssim 
condemnéssiu 
condemnessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   condemnat 
havessis / fossis / siguessis   condemnat 
havessi / fossi / siguessi   condemnat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   condemnat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   condemnat 
havessin / fossin / siguessin   condemnat 
 

 
INFINITIU 

Present: condemnar 
Passat: haver condemnat 
 

PARTICIPI 
condemnat / condemnada, condemnats / 
condemnades 
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CONÈIXER 
 

INDICATIU 
 

Present 
coneix 
coneixes 
coneix 
coneixem 
coneixeu 
coneixen 
 

Pretèrit indefinit 
he   coneixut 
has   coneixut 
ha   coneixut 
havem   coneixut 
haveu   coneixut 
han   coneixut 
 
 

Pretèrit imperfet 
coneixeva  
coneixeves  
coneixeva  
coneixévem  
coneixéveu  
coneixeven  
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   coneixut 
havies   coneixut 
havia   coneixut 
havíem   coneixut 
havíveu (o havíeu)   coneixut 
havien   coneixut 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
coneixeré  
coneixeràs  
coneixerà  
coneixerem  
coneixereu 
coneixeran  
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   coneixut 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   coneixut 
haverà (o siguerà / haurà)   coneixut 
haverem (o siguerem / haurem)   coneixut 
havereu (o siguereu / haureu)   coneixut 
haveran (o sigueran / hauran)   coneixut 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
coneixeriva (o coneixeria) 
coneixerives (o coneixeries) 
coneixeriva (o coneixeria) 
coneixerívem (o coneixeríem) 
coneixeríveu (o coneixeríeu) 
coneixeriven (o coneixerien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   coneixut 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   coneixut 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   coneixut 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   coneixut 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   coneixut 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   coneixut 
 

 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
coneixi 
coneixis 
coneixi 
coneixem 
coneixeu 
coneixin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   coneixut 
hagis / havagis   coneixut 
hagi / havagi   coneixut 
hàgim / havàgim   coneixut 
hàgiu / havàgiu   coneixut 
hagin / havagin   coneixut 
 

2 coneix 
3 coneixi  
4 coneixem  
5 coneixeu  
 

GERUNDI 
Present: coneixent  
Passat:  havent coneixut 

Pretèrit imperfet 
coneixessi 
coneixessis 
coneixessi 
coneixéssim 
coneixéssiu 
coneixessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   coneixut 
havessis / fossis / siguessis   coneixut 
havessi / fossi / siguessi   coneixut 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   coneixut 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   coneixut 
havessin / fossin / siguessin   coneixut 
 

INFINITIU 
Present: conèixer 
Passat: haver coneixut 
 

PARTICIPI 
coneixut / coneixuda, coneixuts / coneixudes 
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CONFESSAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
confés 
confesses 
confessa 
confessem 
confessau 
confessen 
 

Pretèrit indefinit 
he   confessat 
has   confessat 
ha   confessat 
havem   confessat 
haveu   confessat 
han   confessat 
 
 

Pretèrit imperfet 
confessava 
confessaves 
confessava 
confessàvem 
confessàveu 
confessaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   confessat 
havies   confessat 
havia   confessat 
havíem   confessat 
havíveu (o havíeu)   confessat 
havien   confessat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
confessaré 
confessaràs 
confessarà 
confessarem 
confessareu 
confessaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   confessat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   confessat 
haverà (o siguerà / haurà)   confessat 
haverem (o siguerem / haurem)   confessat 
havereu (o siguereu / haureu)   confessat 
haveran (o sigueran / hauran)   confessat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
confessariva (o confessaria) 
confessarives (o confessaries) 
confessariva (o confessaria) 
confessarívem (o confessaríem) 
confessaríveu (o confessaríeu) 
confessariven (o confessarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   confessat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   confessat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   confessat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   confessat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   confessat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   confessat 
 

 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
confessi 
confessis 
confessi 
confessem 
confesseu 
confessin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   confessat 
hagis / havagis   confessat 
hagi / havagi   confessat 
hàgim / havàgim   confessat 
hàgiu / havàgiu   confessat 
hagin / havagin   confessat 
 

2 confessa 
3 confessi  
4 confessem  
5 confessau  
 

GERUNDI 
Present:  confessant 
Passat:  havent confessat 

Pretèrit imperfet 
confessessi 
confessessis 
confessessi 
confesséssim 
confesséssiu 
confessessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   confessat 
havessis / fossis / siguessis   confessat 
havessi / fossi / siguessi   confessat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   confessat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   confessat 
havessin / fossin / siguessin   confessat 
 

INFINITIU 
Present: confessar 
Passat: haver confessat 
 

PARTICIPI 
confessat / confessada, confessats / confessades 
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CONFUNDIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
confund 
confundis 
confundi 
confundim 
confundiu 
confundin 
 

Pretèrit indefinit 
he   confundit 
has   confundit 
ha   confundit 
havem   confundit 
haveu   confundit 
han   confundit 
 
 

Pretèrit imperfet 
confundiva (o confundia) 
confundives (o confundies) 
confundiva (o confundia) 
confundívem (o confundíem) 
confundíveu (o confundíeu) 
confundiven (o confundien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   confundit 
havies   confundit 
havia   confundit 
havíem   confundit 
havíveu (o havíeu)   confundit 
havien   confundit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
confundiré 
confundiràs 
confundirà 
confundirem 
confundireu 
confundiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   confundit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   confundit 
haverà (o siguerà / haurà)   confundit 
haverem (o siguerem / haurem)   confundit 
havereu (o siguereu / haureu)   confundit 
haveran (o sigueran / hauran)   confundit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
confundiriva (o confundiria) 
confundirives (o confundiries) 
confundiriva (o confundiria) 
confundirívem (o confundiríem) 
confundiríveu (o confundiríeu) 
confundiriven (o confundirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   confundit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   confundit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   confundit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   confundit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   confundit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   confundit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
confundi 
confundis 
confundi 
confundim 
confundiu 
confundin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   confundit 
hagis / havagis   confundit 
hagi / havagi   confundit 
hàgim / havàgim   confundit 
hàgiu / havàgiu   confundit 
hagin / havagin   confundit 
 

2 confundi 
3 confundi 
4 confundim 
5 confundiu 
 

GERUNDI 
Present:  confundint 
Passat:  havent confundit 

Pretèrit imperfet 
confundissi 
confundissis 
confundissi 
confundíssim 
confundíssiu 
confundissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   confundit 
havessis / fossis / siguessis   confundit 
havessi / fossi / siguessi   confundit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   confundit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   confundit 
havessin / fossin / siguessin   confundit 
 

 
INFINITIU 

Present: confundir 
Passat: haver confundit 
 

PARTICIPI 
confundit / confundida, confundits / confundides 
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CONSTRUIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
construeix 
construeixes 
construeix 
construïm 
construïu 
construixen 
 

Pretèrit indefinit 
he   construït 
has   construït 
ha   construït 
havem   construït 
haveu   construït 
han   construït 
 
 

Pretèrit imperfet 
construïva (o construïa) 
construïves (o construïes) 
construïva (o construïa) 
construívem (o construíem) 
construíveu (o construíeu) 
construïven (o construïen) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   construït 
havies   construït 
havia   construït 
havíem   construït 
havíveu (o havíeu)   construït 
havien   construït 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
construiré 
construiràs 
construirà 
construirem 
construireu 
construiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   construït 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   construït 
haverà (o siguerà / haurà)   construït 
haverem (o siguerem / haurem)   construït 
havereu (o siguereu / haureu)   construït 
haveran (o sigueran / hauran)   construït 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
construiriva (o construiria) 
construirives (o construiries) 
construiriva (o construiria) 
construirívem (o construiríem) 
construiríveu (o construiríeu) 
construiriven (o construirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   construït 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   construït 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   construït 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   construït 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   construït 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   construït 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
construeixi 
construeixis 
construeixi 
construïm 
construïu 
construeixin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   construït 
hagis / havagis   construït 
hagi / havagi   construït 
hàgim / havàgim   construït 
hàgiu / havàgiu   construït 
hagin / havagin   construït 
 

2 construeix 
3 construeixi 
4 construïm 
5 construïu 
 

GERUNDI 
Present:  construint 
Passat:  havent construït 

Pretèrit imperfet 
construïssi 
construïssis 
construïssi 
construíssim 
construíssiu 
construïssin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   construït 
havessis / fossis / siguessis   construït 
havessi / fossi / siguessi   construït 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   construït 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   construït 
havessin / fossin / siguessin   construït 
 

 
INFINITIU 

Present: construir 
Passat: haver construït 
 

PARTICIPI 
construït / construïda, construïts / construïdes 
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CONVENIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
– 
– 
convé 
– 
– 
convenen 
 

Pretèrit indefinit 
– 
– 
és   convengut / convenguda 
– 
– 
són   convenguts / convengudes 
 
 

Pretèrit imperfet 
– 
– 
conveneva 
– 
– 
conveneven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
– 
– 
era   convengut / convenguda 
– 
– 
eren   convenguts / convengudes 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
– 
– 
convenguerà 
– 
– 
convengueran 
 

 
Futur compost 
– 
– 
siguerà (o serà)   convengut / convenguda 
– 
– 
sigueran (o seran)   convenguts / convengudes 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
– 
– 
convengueriva (o convengueria) 
– 
– 
convengueriven (o convenguerien) 
 

Compost 
– 
– 
fóra / sigueriva (o sigueria)   convengut / convenguda 
– 
– 
foren / sigueriven (o siguerien)   convenguts / convengudes 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
– 
– 
convengui 
– 
– 
convenguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
– 
– 
sigui   convengut / convenguda 
– 
– 
siguin   convenguts / convengudes 
 

– 
– 
– 
– 
 

GERUNDI 
Present:  convenent 
Passat:  essent convengut / convenguda / 
convenguts / convengudes 

Pretèrit imperfet 
– 
– 
convenguessi 
– 
– 
convenguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
– 
– 
fossi / siguessi   convengut / convenguda 
– 
– 
fossin / siguessin   convenguts / convengudes 
 

 
INFINITIU 

Present: convenir 
Passat: ésser convengut / convenguda, 
convenguts / convengudes 
 

PARTICIPI 
convengut / convenguda, convenguts / 
convengudes 
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CORRIR* 
 

INDICATIU 
 

Present 
corr 
corris 
corri 
corrim 
corriu 
corrin 
 

Pretèrit indefinit 
he   corrit — só   corrit / corrida 
has   corrit — sés   corrit / corrida 
ha   corrit — és   corrit / corrida 
havem   corrit — sem   corrits / corrides 
haveu   corrit — séu   corrits / corrides 
han   corrit — són   corrits / corrides 
 
 

Pretèrit imperfet 
corriva (o corria) 
corrives (o corries) 
corriva (o corria) 
corrívem (o corríem) 
corríveu (o corríeu) 
corriven (o corrien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   corrit — era   corrit / corrida 
havies   corrit — eres   corrit / corrida 
havia   corrit — era   corrit / corrida 
havíem   corrit — érem   corrits / corrides 
havíveu (o havíeu)   corrit — éreu   corrits / corrides 
havien   corrit — eren   corrits / corrides 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
corriré 
corriràs 
corrirà 
corrirem 
corrireu 
corriran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   corrit — sigueré (o seré)   corrit / corrida 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   corrit — sigueràs (o seràs)   corrit / corrida 
haverà (o siguerà / haurà)   corrit — siguerà (o serà)   corrit / corrida 
haverem (o siguerem / haurem)   corrit — siguerem (o serem)   corrits / corrides 
havereu (o siguereu / haureu)   corrit — siguereu (o sereu)   corrits / corrides 
haveran (o sigueran / hauran)   corrit — sigueran (o seran)   corrits / corrides 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
corririva (o corriria) 
corririves (o corriries) 
corririva (o corriria) 
corrirívem (o corriríem) 
corriríveu (o corriríeu) 
corririven (o corririen) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria) corrit — fóra / sigueriva (o sigueria)   corrit / corrida 
fores / siguerives (o sigueries / hauries) corrit — ... corrit / corrida 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria) corrit — ... corrit / corrida 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem) corrit — ... corrits / corrides 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu) corrit — ... corrits / corrides 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien) corrit — ... corrits / corrides 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
corri 
corris 
corri 
corrim 
corriu 
corrin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   corrit — sigui   corrit / corrida 
hagis / havagis   corrit — siguis   corrit / corrida 
hagi / havagi   corrit — sigui   corrit / corrida 
hàgim / havàgim   corrit — siguem   corrits / corrides 
hàgiu / havàgiu   corrit — sigueu   corrits / corrides 
hagin / havagin   corrit — siguin   corrits / corrides 
 

2 corri 
3 corri 
4 corrim 
5 corriu 
 

GERUNDI 
Present:  corrint 
Passat:  havent corrit 
essent corrit / corrida, corrits / 
corrides 

Pretèrit imperfet 
corrissi 
corrissis 
corrissi 
corríssim 
corríssiu 
corrissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   corrit — fossi / siguessi   corrit / corrida 
havessis / fossis / siguessis   corrit — ... corrit / corrida 
havessi / fossi / siguessi   corrit — ... corrit / corrida 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   corrit — ... corrits / corrides 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   corrit — ... corrits / corrides 
havessin / fossin / siguessin   corrit — ... corrits / corrides 
 

 
INFINITIU 

Present: corrir 
Passat: haver corrit 
ésser corrit / corrida, corrits / 
corrides 
 

PARTICIPI 
corrit / corrida, corrits / corrides 

* Quan indica una acció improvisa i ràpida, també en l’ús intransitiu pot emprar l’auxiliar haver i no ésser: Ha corrit; Havien corrit. 
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COSIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
cus 
cusis 
cusi 
cosim 
cosiu 
cusin 
 

Pretèrit indefinit 
he   cosit 
has   cosit 
ha   cosit 
havem   cosit 
haveu   cosit 
han   cosit 
 
 

Pretèrit imperfet 
cosiva (o cosia) 
cosives (o cosies) 
cosiva (o cosia) 
cosívem (o cosíem) 
cosíveu (o cosíeu) 
cosiven (o cosien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   cosit 
havies   cosit 
havia   cosit 
havíem   cosit 
havíveu (o havíeu)   cosit 
havien   cosit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
cosiré 
cosiràs 
cosirà 
cosirem 
cosireu 
cosiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   cosit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   cosit 
haverà (o siguerà / haurà)   cosit 
haverem (o siguerem / haurem)   cosit 
havereu (o siguereu / haureu)   cosit 
haveran (o sigueran / hauran)   cosit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
cosiriva (o cosiria) 
cosirives (o cosiries) 
cosiriva (o cosiria) 
cosirívem (o cosiríem) 
cosiríveu (o cosiríeu) 
cosiriven (o cosirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   cosit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   cosit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   cosit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   cosit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   cosit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   cosit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
cusi 
cusis 
cusi 
cosim 
cosiu 
cusin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   cosit 
hagis / havagis   cosit 
hagi / havagi   cosit 
hàgim / havàgim   cosit 
hàgiu / havàgiu   cosit 
hagin / havagin   cosit 
 

2 cusi 
3 cusi 
4 cosim 
5 cosiu 
 

GERUNDI 
Present:  cosint 
Passat:  havent cosit 

Pretèrit imperfet 
cosissi 
cosissis 
cosissi 
cosíssim 
cosíssiu 
cosissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   cosit 
havessis / fossis / siguessis   cosit 
havessi / fossi / siguessi   cosit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   cosit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   cosit 
havessin / fossin / siguessin   cosit 
 

 
INFINITIU 

Present: cosir 
Passat: haver cosit 
 

PARTICIPI 
cosit / cosida, cosits / cosides 
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COURE 
 

INDICATIU 
 

Present 
coc 
cous 
cou 
coiem 
coieu 
couen 
 

Pretèrit indefinit 
he   cuit 
has   cuit 
ha   cuit 
havem   cuit 
haveu   cuit 
han   cuit 
 
 

Pretèrit imperfet 
coieva  
coieves  
coieva  
coiévem  
coiéveu  
coieven  
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   cuit 
havies   cuit 
havia   cuit 
havíem   cuit 
havíveu (o havíeu)   cuit 
havien   cuit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
cogueré / couré 
cogueràs / couràs 
coguerà / courà 
coguerem / courem 
coguereu / coureu 
cogueran / couran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   cuit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   cuit 
haverà (o siguerà / haurà)   cuit 
haverem (o siguerem / haurem)   cuit 
havereu (o siguereu / haureu)   cuit 
haveran (o sigueran / hauran)   cuit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
cogueriva (o cogueria) / couriva (o couria) 
coguerives (o cogueries) / courives (o couries) 
cogueriva (o cogueria) / couriva (o couria) 
coguerívem ( o cogueríem) / courívem (o couríem) 
cogueríveu (o cogueríeu) / couríveu (o couríeu) 
cogueriven (o coguerien) / couriven (o courien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   cuit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   cuit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   cuit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   cuit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   cuit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   cuit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
cogui 
coguis 
cogui 
coguem / coiem 
cogueu / coieu 
coguin 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   cuit 
hagis / havagis   cuit 
hagi / havagi   cuit 
hàgim / havàgim   cuit 
hàgiu / havàgiu   cuit 
hagin / havagin   cuit 
 

2 cou 
3 cogui 
4 coiem 
5 coieu 
 

GERUNDI 
Present: coient 
Passat:  havent cuit 

Pretèrit imperfet 
coiessi 
coiessis 
coiessi 
coiéssim 
coiéssiu 
coiessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   cuit 
havessis / fossis / siguessis   cuit 
havessi / fossi / siguessi   cuit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   cuit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   cuit 
havessin / fossin / siguessin   cuit 
 

 
INFINITIU 

Present: coure 
Passat: haver cuit 
 

PARTICIPI 
cuit / cuita, cuits / cuites 
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CREIXIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
crix 
crixis 
crixi 
creixim 
creixiu 
crixin 
 

Pretèrit indefinit 
só   creixit / creixida 
sés   creixit / creixida 
és   creixit / creixida 
sem   creixits / creixides 
séu   creixits / creixides 
són   creixits / creixides 
 
 

Pretèrit imperfet 
creixiva (o creixia) 
creixives (o creixies) 
creixiva (o creixia) 
creixívem (o creixíem) 
creixíveu (o creixíeu) 
creixiven (o creixien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
era   creixit / creixida 
eres   creixit / creixida 
era   creixit / creixida 
érem  creixits / creixides 
éreu   creixits / creixides 
eren   creixits / creixides 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
creixiré 
creixiràs 
creixirà 
creixirem 
creixireu 
creixiran 
 

 
Futur compost 
sigueré (o seré)   creixit / creixida 
sigueràs (o seràs)   creixit / creixida 
siguerà (o serà)   creixit / creixida 
siguerem (o serem)   creixits / creixides 
siguereu (o sereu)  creixits / creixides 
sigueran (o seran)   creixits / creixides 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
creixiriva (o creixiria) 
creixirives (o creixiries) 
creixiriva (o creixiria) 
creixirívem (o creixiríem) 
creixiríveu (o creixiríeu) 
creixiriven (o creixirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria)   creixit / creixida 
fores / siguerives (o sigueries)   creixit / creixida 
fóra / sigueriva (o sigueria)   creixit / creixida 
fórem / siguerívem (o sigueríem)   creixits / creixides 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu)   creixits / creixides 
foren / sigueriven (o siguerien)   creixits / creixides 
 

 
 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
crixi 
crixis 
crixi 
creixim 
creixiu 
crixin 
 
 

Pretèrit indefinit 
sigui   creixit / creixida 
siguis   creixit / creixida 
sigui   creixit / creixida 
siguem   creixits / creixides 
sigueu   creixits / creixides 
siguin   creixits / creixides 
 

2 crixi 
3 crixi 
4 creixim 
5 creixiu 
 

GERUNDI 
Present:  creixint 
Passat:  essent creixit / creixida, creixits 
/ creixides 

Pretèrit imperfet 
creixissi 
creixissis 
creixissi 
creixíssim 
creixíssiu 
creixissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
fossi / siguessi   creixit / creixida 
fossis / siguessis   creixit / creixida 
fossi / siguessi   creixit / creixida 
fóssim, fossem / siguéssim   creixits / creixides 
fóssiu, fosseu / siguéssiu   creixits / creixides 
fossin / siguessin   creixits / creixides 
 

 
INFINITIU 

Present: creixir 
Passat: ésser creixit / creixida, creixits / 
creixides 
 

PARTICIPI 
creixit / creixida, creixits / creixides 
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CREURE 
 

INDICATIU 
 

Present 
crec 
creus 
creu 
creiem 
creieu 
creuen 
 

Pretèrit indefinit 
he   cregut 
has   cregut 
ha   cregut 
havem   cregut 
haveu   cregut 
han   cregut 
 
 

Pretèrit imperfet 
creieva  
creieves  
creieva  
creiévem  
creiéveu  
creieven  
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   cregut 
havies   cregut 
havia   cregut 
havíem   cregut 
havíveu (o havíeu)   cregut 
havien   cregut 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
creuré 
creuràs 
creurà 
creurem 
creureu 
creuran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   cregut 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   cregut 
haverà (o siguerà / haurà)   cregut 
haverem (o siguerem / haurem)   cregut 
havereu (o siguereu / haureu)   cregut 
haveran (o sigueran / hauran)   cregut 

 



 128 

CONDICIONAL 
 
Simple 
creuriva (o creuria) 
creurives (o creuries) 
creuriva (o creuria) 
creurívem (o creuríem) 
creuríveu (o creuríeu) 
creuriven (o creuriem) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   cregut 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   cregut 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   cregut 
fórem / siguerívem (o sigueríem /  hauríem)   cregut 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu  / hauríeu)   cregut 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   cregut 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
cregui 
creguis 
cregui 
creguem / creiem 
cregueu / creieu 
creguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   cregut 
hagis / havagis   cregut 
hagi / havagi   cregut 
hàgim / havàgim   cregut 
hàgiu / havàgiu   cregut 
hagin / havagin   cregut 
 

2 creu 
3 cregui 
4 creiem 
5 creieu 
 

GERUNDI 
Present: creient 
Passat:  havent cregut 

Pretèrit imperfet 
creiessi / creguessi 
creiessis / creguessis 
creiessi / creguessi 
creiéssim / creguéssim 
creiéssiu / creguéssiu 
creiessin / creguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   cregut 
havessis / fossis / siguessis   cregut 
havessi / fossi / siguessi   cregut 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   cregut 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   cregut 
havessin / fossin / siguessin   cregut 
 

 
INFINITIU 

Present: creure 
Passat: haver cregut 
 

PARTICIPI 
cregut / creguda, creguts / cregudes 
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CUINAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
cuin 
cuines 
cuina 
cuinem 
cuinau 
cuinen 
 

Pretèrit indefinit 
he   cuinat 
has   cuinat 
ha   cuinat 
havem   cuinat 
haveu   cuinat 
han   cuinat 
 
 

Pretèrit imperfet 
cuinava 
cuinaves 
cuinava 
cuinàvem 
cuinàveu 
cuinaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   cuinat 
havies   cuinat 
havia   cuinat 
havíem   cuinat 
havíveu (o havíeu)   cuinat 
havien   cuinat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
cuinaré 
cuinaràs 
cuinarà 
cuinarem 
cuinareu 
cuinaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   cuinat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   cuinat 
haverà (o siguerà / haurà)   cuinat 
haverem (o siguerem / haurem)   cuinat 
havereu (o siguereu / haureu)   cuinat 
haveran (o sigueran / hauran)   cuinat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
cuinariva (o cuinaria) 
cuinarives (o cuinaries) 
cuinariva (o cuinaria) 
cuinarívem (o cuinaríem) 
cuinaríveu (o cuinaríeu) 
cuinariven (o cuinarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   cuinat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   cuinat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   cuinat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   cuinat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   cuinat 
foren / sigueriven (o siguerien / hauria)   cuinat 
 

 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
cuini 
cuinis 
cuini 
cuinem 
cuineu 
cuinin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   cuinat 
hagis / havagis   cuinat 
hagi / havagi   cuinat 
hàgim / havàgim   cuinat 
hàgiu / havàgiu   cuinat 
hagin / havagin   cuinat 
 

2 cuina 
3 cuini  
4 cuinem  
5 cuinau  
 

GERUNDI 
Present:  cuinant 
Passat:  havent cuinat 

Pretèrit imperfet 
cuinessi 
cuinessis 
cuinessi 
cuinéssim 
cuinéssiu 
cuinessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   cuinat 
havessis / fossis / siguessis   cuinat 
havessi / fossi / siguessi   cuinat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   cuinat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   cuinat 
havessin / fossin / siguessin   cuinat 
 

INFINITIU 
Present: cuinar 
Passat: haver cuinat 
 

PARTICIPI 
cuinat / cuinada, cuinats / cuinades 
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DAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
– 
– 
– 
dem 
dau 
– 
 

Pretèrit indefinit 
he   dat 
has   dat 
ha   dat 
havem   dat 
haveu   dat 
han   dat 
 
 

Pretèrit imperfet 
dava  
daves  
dava  
dàvem  
dàveu  
daven  
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   dat 
havies   dat 
havia   dat 
havíem   dat 
havíveu (o havíeu)   dat 
havien   dat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
daré 
daràs 
darà 
darem 
dareu 
daran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   dat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   dat 
haverà (o siguerà / haurà)   dat 
haverem (o siguerem / haurem)   dat 
havereu (o siguereu / haureu)   dat 
haveran (o sigueran / hauran)   dat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
dariva (o daria) 
darives (o daries) 
dariva (o daria) 
darívem (o daríem) 
daríveu (o daríeu) 
dariven (o darien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   dat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   dat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   dat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   dat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   dat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   dat 
 

 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
– 
– 
– 
– 
– 
– 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   dat 
hagis / havagis   dat 
hagi / havagi   dat 
hàgim / havàgim   dat 
hàgiu / havàgiu   dat 
hagin / havagin   dat 
 

2 – 
3 – 
4 dem 
5 dau 
 

GERUNDI 
Present:  dant 
Passat:  havent dat 

Pretèrit imperfet 
dessi 
dessis 
dessi 
déssim 
déssiu 
dessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   dat 
havessis / fossis / siguessis   dat 
havessi / fossi / siguessi   dat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   dat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   dat 
havessin / fossin / siguessin   dat 
 

INFINITIU 
Present: dar 
Passat: haver dat 
 

PARTICIPI 
dat / dada, dats / dades 
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DECIDIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
decid 
decidis 
decidi 
decidim 
decidiu 
decidin 
 

Pretèrit indefinit 
he   decidit 
has   decidit 
ha   decidit 
havem   decidit 
haveu   decidit 
han   decidit 
 
 

Pretèrit imperfet 
decidiva (o decidia) 
decidives (o decidies) 
decidiva (o decidia) 
decidívem (o decidíem) 
decidíveu (o decidíeu) 
decidiven (o decidien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   decidit 
havies   decidit 
havia   decidit 
havíem   decidit 
havíveu (o havíeu)   decidit 
havien   decidit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
decidiré 
decidiràs 
decidirà 
decidirem 
decidireu 
decidiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   decidit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   decidit 
haverà (o siguerà / haurà)   decidit 
haverem (o siguerem / haurem)   decidit 
havereu (o siguereu / haureu)   decidit 
haveran (o sigueran / hauran)   decidit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
decidiriva (o decidiria) 
decidirives (o decidiries) 
decidiriva (o decidiria) 
decidirívem (o decidiríem) 
decidiríveu (o decidiríeu) 
decidiriven (o decidirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   decidit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   decidit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   decidit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   decidit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   decidit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   decidit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
decidi 
decidis 
decidi 
decidim 
decidiu 
decidin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   decidit 
hagis / havagis   decidit 
hagi / havagi   decidit 
hàgim / havàgim   decidit 
hàgiu / havàgiu   decidit 
hagin / havagin   decidit 
 

2 decidi 
3 decidi 
4 decidim 
5 decidiu 
 

GERUNDI 
Present: decidint 
Passat:  havent decidit 

Pretèrit imperfet 
decidissi 
decidissis 
decidissi 
decidíssim 
decidíssiu 
decidissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   decidit 
havessis / fossis / siguessis   decidit 
havessi / fossi / siguessi   decidit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   decidit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   decidit 
havessin / fossin / siguessin   decidit 
 

 
INFINITIU 

Present: decidir 
Passat: haver decidit 
 

PARTICIPI 
decidit / decidida, decidits / decidides 
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DEFENDRE 
 

INDICATIU 
 

Present 
defenc 
defens 
defèn 
defenem 
defeneu 
defenen 
 

Pretèrit indefinit 
he   defès 
has   defès 
ha   defès 
havem   defès 
haveu   defès 
han   defès 
 
 

Pretèrit imperfet 
defeneva 
defeneves 
defeneva 
defenévem 
defenéveu 
defeneven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   defès 
havies   defès 
havia   defès 
havíem   defès 
havíveu (o havíeu)   defès 
havien   defès 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
defengueré 
defengueràs 
defenguerà 
defenguerem 
defenguereu 
defengueran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   defès 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   defès 
haverà (o siguerà / haurà)   defès 
haverem (o siguerem / haurem)   defès 
havereu (o siguereu / haureu)   defès 
haveran (o sigueran / hauran)   defès 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
defengueriva (o defengueria) 
defenguerives (o defengueries) 
defengueriva (o defengueria) 
defenguerívem (o defengueríem) 
defengueríveu (o defengueríeu) 
defengueriven (o defenguerien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   defès 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   defès 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   defès 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   defès 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   defès 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   defès 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
defengui 
defenguis 
defengui 
defenguem 
defengueu 
defenguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   defès 
hagis / havagis   defès 
hagi / havagi   defès 
hàgim / havàgim   defès 
hàgiu / havàgiu   defès 
hagin / havagin   defès 
 

2 defèn 
3 defengui 
4 defenem 
5 defeneu 
 

GERUNDI 
Present:  defenent 
Passat:  havent defès 

Pretèrit imperfet 
defenguessi 
defenguessis 
defenguessi 
defenguéssim 
defenguéssiu 
defenguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   defès 
havessis / fossis / siguessis   defès 
havessi / fossi / siguessi   defès 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   defès 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   defès 
havessin / fossin / siguessin   defès 
 

 
INFINITIU 

Present: defendre 
Passat: haver defès 
 

PARTICIPI 
defès / defesa, defesos / defeses 
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DESCOSIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
descús 
descusis 
descusi 
descosim 
descosiu 
descusin 
 

Pretèrit indefinit 
he   descosit 
has   descosit 
ha   descosit 
havem   descosit 
haveu   descosit 
han   descosit 
 
 

Pretèrit imperfet 
descosiva (o descosia) 
descosives (o descosies) 
descosiva (o descosia) 
descosívem (o descosíem) 
descosíveu (o descosíeu) 
descosiven (o descosien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   descosit 
havies   descosit 
havia   descosit 
havíem   descosit 
havíveu (o havíeu)   descosit 
havien   descosit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
descosiré 
descosiràs 
descosirà 
descosirem 
descosireu 
descosiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   descosit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   descosit 
haverà (o siguerà / haurà)   descosit 
haverem (o siguerem / haurem)   descosit 
havereu (o siguereu / haureu)   descosit 
haveran (o sigueran / hauran)   descosit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
descosiriva (o descosiria) 
descosirives (o descosiries) 
descosiriva (o descosiria) 
descosirívem (o descosiríem) 
descosiríveu (o descosiríeu) 
descosiriven (o descosirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   descosit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   descosit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   descosit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   descosit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   descosit 
foren / sigueriven (o siguerien / hauria)   descosit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
descusi 
descusis 
descusi 
descosim 
descosiu 
descusin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   descosit 
hagis / havagis   descosit 
hagi / havagi   descosit 
hàgim / havàgim   descosit 
hàgiu / havàgiu   descosit 
hagin / havagin   descosit 
 

2 descusi 
3 descusi 
4 descosim 
5 descosiu 
 

GERUNDI 
Present:  descosint 
Passat:  havent descosit 

Pretèrit imperfet 
descosissi 
descosissis 
descosissi 
descosíssim 
descosíssiu 
descosissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   descosit 
havessis / fossis / siguessis   descosit 
havessi / fossi / siguessi   descosit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   descosit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   descosit 
havessin / fossin / siguessin   descosit 
 

 
INFINITIU 

Present: descosir 
Passat: haver descosit 
 

PARTICIPI 
descosit / descosida, descosits / descosides 
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(SE) DESPLAURE* 
 

INDICATIU 
 

Present 
(me) desplac 
(te) desplaus 
(se) desplau — desplau 
(mos) desplaiem 
(vos) desplaieu 
(se) desplauen — desplauen 
 

Pretèrit indefinit 
(me) só   desplagut / desplaguda 
(te) sés   desplagut / desplaguda 
(s’)és   desplagut / desplaguda 
(mos) sem   desplaguts / desplagudes 
(vos) séu   desplaguts / desplagudes 
(se) són   desplaguts / desplagudes 
 
 

Pretèrit imperfet 
(me) desplaieva 
(te) desplaieves 
(se) desplaieva — desplaieva 
(mos) desplaiévem 
(vos) desplaiéveu 
(se) desplaieven — desplaieven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
(m’)era   desplagut / desplaguda 
(t’)eres   desplagut / desplaguda 
(s’)era   desplagut / desplaguda 
(mos) érem   desplaguts / desplagudes 
(vos) éreu   desplaguts / desplagudes 
(s’)eren   desplaguts / desplagudes 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
(me) desplauré 
(te) desplauràs 
(se) desplaurà — desplaurà 
(mos) desplaurem 
(vos) desplaureu 
(se) desplauran — desplauran 
 

 
Futur compost 
(me) sigueré (o seré)   desplagut / desplaguda 
(te) sigueràs (o seràs)   desplagut / desplaguda 
(se) siguerà (o serà)   desplagut / desplaguda 
(mos) siguerem (o serem)   desplaguts / desplagudes 
(vos) siguereu (o sereu)   desplaguts / desplagudes 
(se) sigueran (o seran)   desplaguts / desplagudes 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
(me) desplauriva (o desplauria) 
(te) desplaurives (o desplauries) 
(se) desplauriva (o desplauria) — desplauriva (o desplauria) 
(mos) desplaurívem (o desplauríem) 
(vos) desplauríveu (o desplauríeu) 
(se) desplauriven (o desplaurien) — desplauriven (o desplaurien) 
 

Compost 
(me) fóra / sigueriva (o sigueria)   desplagut / desplaguda 
(te) fores / siguerives (o sigueries)   desplagut / desplaguda 
(se) fóra / sigueriva (o sigueria)   desplagut / desplaguda 
(mos) fórem / siguerívem (o sigueríem)   desplaguts / desplagudes 
(vos) fóreu / sigueríveu (o sigueríeu)   desplaguts / desplagudes 
(se) foren / sigueriven (o siguerien)   desplaguts / desplagudes 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
(me) desplagui 
(te) desplaguis 
(se) desplagui — desplagui 
(mos) desplaguem 
(vos) desplagueu 
(se) desplaguin — desplaguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
(me) sigui   desplagut / desplaguda 
(te) siguis   desplagut / desplaguda 
(se) sigui   desplagut / desplaguda 
(mos) siguem   desplaguts / desplagudes 
(vos) sigueu   desplaguts / desplagudes 
(se) siguin   desplaguts / desplagudes 
 

2 desplau(-te) 
3 desplagui(-se) 
4 desplaiem(-mos) 
5 desplaieu(-vos) 
 

GERUNDI 
Present:  desplaient 
Passat:  essent desplagut / desplaguda, 
desplaguts / desplagudes 
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Pretèrit imperfet 
(me) desplaiessi 
(te) desplaiessis 
(se) desplaiessi — desplaiessi 
(mos) desplaiéssim 
(vos) desplaiéssiu 
(se) desplaiessin — desplaiessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
(me) fossi / siguessi   desplagut / desplaguda 
(te) fossis / siguessis   desplagut / desplaguda 
(se) fossi / siguessi   desplagut / desplaguda 
(mos) fóssim, fossem / siguéssim   desplaguts / desplagudes 
(vos) fóssiu, fosseu / siguéssiu   desplaguts / desplagudes 
(se) fossin / siguessin   desplaguts / desplagudes 
 

 
INFINITIU 

Present: desplaure 
Passat: ésser desplagut / desplaguda, 
desplaguts / desplagudes 
 

PARTICIPI 
desplagut / desplaguda, desplaguts / 
desplagudes 

 
* Aqueix verb ampra solament les 3es persones, singular i plural, de les formes simples: Són coses que desplauen; Això desplau, però no se pot fer 

diversament; No facis arrés que desplagui a ningú; etc. Totes les altres formes, més poc freqüents, corresponen a l’ús reflexiu: se desplaure (Me desplac 
del que dius; Se desplaieva per com anaven les coses). 
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DEURE 
 

INDICATIU 
 

Present 
dec 
deus 
deu 
deiem 
deieu 
deuen 
 

Pretèrit indefinit 
he   degut 
has   degut 
ha   degut 
havem   degut 
haveu   degut 
han   degut 
 
 

Pretèrit imperfet 
deieva  
deieves  
deieva  
deiévem  
deiéveu  
deieven  
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   degut 
havies   degut 
havia   degut 
havíem   degut 
havíveu (o havíeu)   degut 
havien   degut 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
deuré 
deuràs 
deurà 
deurem 
deureu 
deuran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   degut 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   degut 
haverà (o siguerà / haurà)   degut 
haverem (o siguerem / haurem)   degut 
havereu (o siguereu / haureu)   degut 
haveran (o sigueran / hauran)   degut 

 



 143 

CONDICIONAL 
 
Simple 
deuriva (o deuria) 
deurives (o deuries) 
deuriva (o deuria) 
deurívem (o deuríem) 
deuríveu (o deuríeu) 
deuriven (o deuriem) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   degut 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   degut 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   degut 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   degut 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   degut 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   degut 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
degui 
deguis 
degui 
deguem / deiem 
degueu / deieu 
deguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   degut 
hagis / havagis   degut 
hagi / havagi   degut 
hàgim / havàgim   degut 
hàgiu / havàgiu   degut 
hagin / havagin   degut 
 

2 deu 
3 degui 
4 deiem 
5 deieu 
 

GERUNDI 
Present: deient 
Passat:  havent degut 

Pretèrit imperfet 
deiessi / deguessi 
deiessis / deguessis 
deiessi / deguessi 
deiéssim / deguéssim 
deiéssiu / deguéssiu 
deiessin / deguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   degut 
havessis / fossis / siguessis   degut 
havessi / fossi / siguessi   degut 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   degut 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   degut 
havessin / fossin / siguessin   degut 
 

 
INFINITIU 

Present: deure 
Passat: haver degut 
 

PARTICIPI 
degut / deguda, deguts / degudes 
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DISPONDRE 
 

INDICATIU 
 

Present 
disponc 
dispons 
dispon 
disponem 
disponeu 
disponen 
 

Pretèrit indefinit 
he   dispost 
has   dispost 
ha   dispost 
havem   dispost 
haveu   dispost 
han   dispost 
 
 

Pretèrit imperfet 
disponeva 
disponeves 
disponeva 
disponévem 
disponéveu 
disponeven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   dispost 
havies   dispost 
havia   dispost 
havíem   dispost 
havíveu (o havíeu)   dispost 
havien   dispost 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
dispongueré 
dispongueràs 
disponguerà 
disponguerem 
disponguereu 
dispongueran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   dispost 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   dispost 
haverà (o siguerà / haurà)   dispost 
haverem (o siguerem / haurem)   dispost 
havereu (o siguereu / haureu)   dispost 
haveran (o sigueran / hauran)   dispost 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
dispongueriva (o dispongueria) 
disponguerives (o dispongueries) 
dispongueriva (o dispongueria) 
disponguerívem (o dispongueríem) 
dispongueríveu (o dispongueríeu) 
dispongueriven (o disponguerien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   dispost 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   dispost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   dispost 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   dispost 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   dispost 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   dispost 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
dispongui 
disponguis 
dispongui 
disponguem 
dispongueu 
disponguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   dispost 
hagis / havagis   dispost 
hagi / havagi   dispost 
hàgim / havàgim   dispost 
hàgiu / havàgiu   dispost 
hagin / havagin   dispost 
 

2 dispon 
3 dispongui 
4 disponem 
5 disponeu 
 

GERUNDI 
Present:  disponent 
Passat:  havent dispost 

Pretèrit imperfet 
disponguessi 
disponguessis 
disponguessi 
disponguéssim 
disponguéssiu 
disponguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   dispost 
havessis / fossis / siguessis   dispost 
havessi / fossi / siguessi   dispost 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   dispost 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   dispost 
havessin / fossin / siguessin   dispost 
 

 
INFINITIU 

Present: dispondre 
Passat: haver dispost 
 

PARTICIPI 
dispost / disposta, dispostos / dispostes 
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DISTINGUIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
disting 
distinguis 
distingui 
distinguim 
distinguiu 
distinguin 
 

Pretèrit indefinit 
he   distinguit 
has   distinguit 
ha   distinguit 
havem   distinguit 
haveu   distinguit 
han   distinguit 
 
 

Pretèrit imperfet 
distinguiva (o distinguia) 
distinguives (o distinguies) 
distinguiva (o distinguia) 
distinguívem (o distinguíem) 
distinguíveu (o distinguíeu) 
distinguiven (o distinguien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   distinguit 
havies   distinguit 
havia   distinguit 
havíem   distinguit 
havíveu (o havíeu)   distinguit 
havien   distinguit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
distinguiré 
distinguiràs 
distinguirà 
distinguirem 
distinguireu 
distinguiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   distinguit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   distinguit 
haverà (o siguerà / haurà)   distinguit 
haverem (o siguerem / haurem)   distinguit 
havereu (o siguereu / haureu)   distinguit 
haveran (o sigueran / hauran)   distinguit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
distinguiriva (o distinguiria) 
distinguirives (o distinguiries) 
distinguiriva (o distinguiria) 
distinguirívem (o distinguiríem) 
distinguiríveu (o distinguiríeu) 
distinguiriven (o distinguirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   distinguit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   distinguit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   distinguit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   distinguit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   distinguit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   distinguit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
distingui 
distinguis 
distingui 
distinguim 
distinguiu 
distinguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   distinguit 
hagis / havagis   distinguit 
hagi / havagi   distinguit 
hàgim / havàgim   distinguit 
hàgiu / havàgiu   distinguit 
hagin / havagin   distinguit 
 

2 distingui 
3 distingui 
4 distinguim 
5 distinguiu 
 

GERUNDI 
Present:  distinguint 
Passat:  havent distinguit 

Pretèrit imperfet 
distinguissi 
distinguissis 
distinguissi 
distinguíssim 
distinguíssiu 
distinguissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   distinguit 
havessis / fossis / siguessis   distinguit 
havessi / fossi / siguessi   distinguit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   distinguit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   distinguit 
havessin / fossin / siguessin   distinguit 
 

 
INFINITIU 

Present: distinguir 
Passat: haver distinguit 
 

PARTICIPI 
distinguit / distinguida, distinguits / distinguides 
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DIURE 
 

INDICATIU 
 

Present 
dic 
dius 
diu 
diem 
dieu 
diuen 
 

Pretèrit indefinit 
he   dit 
has   dit 
ha   dit 
havem   dit 
haveu   dit 
han   dit 
 
 

Pretèrit imperfet 
dieva  
dieves  
dieva  
diévem  
diéveu  
dieven  
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   dit 
havies   dit 
havia   dit 
havíem   dit 
havíveu (o havíeu)   dit 
havien   dit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
digueré  / diuré 
digueràs  / diuràs 
diguerà  / diurà 
diguerem  / diurem 
diguereu  / diureu 
digueran / diuran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   dit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   dit 
haverà (o siguerà / haurà)   dit 
haverem (o siguerem / haurem)   dit 
havereu (o siguereu / haureu)   dit 
haveran (o sigueran / hauran)   dit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
digueriva (o digueria) / diuriva (o diuria) 
diguerives (o digueries) / diurives (o diuries) 
digueriva (o digueria) / diuriva (o diuria) 
diguerívem (o digueríem) / diurívem (o diuríem) 
digueríveu (o digueríeu) / diuríveu (o diuríeu) 
digueriven (o diguerien) / diuriven (o diurien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   dit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   dit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   dit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   dit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   dit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   dit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
digui 
diguis 
digui 
diguem 
digueu 
diguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   dit 
hagis / havagis   dit 
hagi / havagi   dit 
hàgim / havàgim   dit 
hàgiu / havàgiu   dit 
hagin / havagin   dit 
 

2 diu / digue [+ -li, -lis-hi] 
3 digui 
4 diem 
5 dieu 
 

GERUNDI 
Present: dient 
Passat:  havent dit 

Pretèrit imperfet 
diguessi 
diguessis 
diguessi 
diguéssim 
diguéssiu 
diguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   dit 
havessis / fossis / siguessis   dit 
havessi / fossi / siguessi   dit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   dit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   dit 
havessin / fossin / siguessin   dit 
 

 
INFINITIU 

Present: diure 
Passat: haver dit 
 

PARTICIPI 
dit / dita, dits / dites 
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(SE) DOLDRE* 
 

INDICATIU 
 

Present 
(me) dolc 
(te) dols 
(se) dol — dol 
(mos) dolem 
(vos) doleu 
(se) dolen — dolen 
 

Pretèrit indefinit 
(me) só   dolgut / dolguda 
(te) sés   dolgut / dolguda 
(s’)és   dolgut / dolguda — ha dolgut 
(mos) sem   dolguts / dolgudes 
(vos) séu   dolguts / dolgudes 
(se) són   dolguts / dolgudes — han dolgut 
 
 

Pretèrit imperfet 
(me) doleva 
(te) doleves 
(se) doleva — doleva 
(mos) dolévem 
(vos) doléveu 
(se) doleven — doleven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
(m’)era   dolgut / dolguda 
(t’)eres   dolgut / dolguda 
(s’)era   dolgut / dolguda — havia   dolgut 
(mos) érem   dolguts / dolgudes 
(vos) éreu   (o havíeu)   dolguts / dolgudes 
(s’)eren   dolguts / dolgudes — havien   dolgut 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
(me) dolgueré 
(te) dolgueràs 
(se) dolguerà — dolguerà 
(mos) dolguerem 
(vos) dolguereu 
(se) dolgueran — dolgueran 
 

 
Futur compost 
(me) sigueré (o seré)   dolgut / dolguda 
(te) sigueràs (o seràs)   dolgut / dolguda 
(se) siguerà (o serà)   dolgut / dolguda — haverà (o siguerà / haurà)   dolgut 
(mos) siguerem (o serem)   dolguts / dolgudes 
(vos) siguereu (o sereu)   dolguts / dolgudes 
(se) sigueran (o seran)   dolguts / dolgudes — haveran (o sigueran / hauran)   dolgut 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
(me) dolgueriva (o dolgueria) 
(te) dolguerives (o dolgueries) 
(se) dolgueriva (o dolgueria) — 

dolgueriva (o dolgueria) 
(mos) dolguerívem (o dolgueríem) 
(vos) dolgueríveu (o dolgueríeu) 
(se) dolgueriven (o dolguerien) — 

dolgueriven (o dolguerien) 
 

Compost 
(me) fóra / sigueriva (o sigueria)   dolgut / dolguda 
(te) fores / siguerives (o sigueries)   dolgut / dolguda 
(se) fóra / sigueriva (o sigueria)   dolgut / dolguda — fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   dolgut 
(mos) fórem / siguerívem (o sigueríem)   dolguts / dolgudes 
(vos) fóreu / sigueríveu (o sigueríeu)   dolguts / dolgudes 
(se) foren / sigueriven (o siguerien)   dolguts / dolgudes — foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   dolgut 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
(me) dolgui 
(te) dolguis 
(se) dolgui — dolgui 
(mos) dolguem 
(vos) dolgueu 
(se) dolguin — dolguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
(me) sigui   dolgut / dolguda 
(te) siguis   dolgut / dolguda 
(se) sigui   dolgut / dolguda — hagi   dolgut 
(mos) siguem   dolguts / dolgudes 
(vos) sigueu   dolguts / dolgudes 
(se) siguin   dolguts / dolgudes — hagin   dolgut 
 

2 dol(-te)** 
3 dolgui(-se) 
4 dolem(-mos) 
5 doleu(-vos) 
 

GERUNDI 
Present:  dolent 
Passat:  havent dolgut 
essent dolgut / dolguda, dolguts / dolgudes 
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Pretèrit imperfet 
(me) dolguessi 
(te) dolguessis 
(se) dolguessi — dolguessi 
(mos) dolguéssim 
(vos) dolguéssiu 
(se) dolguessin — dolguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
(me) fossi / siguessi   dolgut / dolguda 
(te) fossis / siguessis   dolgut / dolguda 
(se) fossi / siguessi   dolgut / dolguda — havessi   dolgut 
(mos) fóssim, fossem / siguéssim   dolguts / dolgudes 
(vos) fóssiu, fosseu / siguéssiu   dolguts / dolgudes 
(se) fossin / siguessin   dolguts / dolgudes — havessin   dolgut 
 

 
INFINITIU 

Present:  doldre 
Passat:  haver dolgut 
ésser dolgut / dolguda, dolguts / dolgudes 
 

PARTICIPI 
dolgut / dolguda, dolguts / dolgudes 

 
* Les formes de les 3es persones s’ampren exclusivament quan se tracta d’exprimir una dolor ben precisa i, en los temps compostos (també del gerundi i de 

l’infinitiu passat), poden usar l’auxiliar haver, en alternativa amb ésser: Li dolen los peus; M’ha dolgut la punxada o M’és dolguda...; etc. Totes les altres 
formes, més rares, són pròpies de l’ús reflexiu (se doldre): Mos dolévem pel que havíem provocat amb la nostra distracció, etc. 

** Forma raríssima. 
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DONAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
donc 
dónes / dóns 
dóna 
donem 
donau 
donen 
 

Pretèrit indefinit 
he   donat 
has   donat 
ha   donat 
havem   donat 
haveu   donat 
han   donat 
 
 

Pretèrit imperfet 
donava 
donaves  
donava  
donàvem  
donàveu  
donaven  
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   donat 
havies   donat 
havia   donat 
havíem   donat 
havíveu (o havíeu)   donat 
havien   donat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
dongueré 
dongueràs 
donguerà 
donguerem 
donguereu 
dongueran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   donat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   donat 
haverà (o siguerà / haurà)   donat 
haverem (o siguerem / haurem)   donat 
havereu (o siguereu / haureu)   donat 
haveran (o sigueran / hauran)   donat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
dongueriva (o dongueria) 
donguerives (o dongueries) 
dongueriva (o dongueria) 
donguerívem (o dongueríem) 
dongueríveu (o dongueríeu) 
dongueriven (o donguerien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   donat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   donat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   donat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   donat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   donat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   donat 
 

 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
dongui 
donguis 
dongui 
donguem 
dongueu 
donguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   donat 
hagis / havagis   donat 
hagi / havagi   donat 
hàgim / havàgim   donat 
hàgiu / havàgiu   donat 
hagin / havagin   donat 
 

2 dóna 
3 dongui 
4 donem 
5 donau 
 

GERUNDI 
Present:  donant 
Passat:  havent donat 

Pretèrit imperfet 
donguessi 
donguessis 
donguessi 
donguéssim 
donguéssiu 
donguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   donat 
havessis / fossis / siguessis   donat 
havessi / fossi / siguessi   donat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   donat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   donat 
havessin / fossin / siguessin   donat 
 

INFINITIU 
Present: donar 
Passat: haver donat 
 

PARTICIPI 
donat / donada, donats / donades 
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DORMIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
dorm 
dormis 
dormi 
dormim 
dormiu 
dormin 
 

Pretèrit indefinit 
he   dormit 
has   dormit 
ha   dormit 
havem   dormit 
haveu   dormit 
han   dormit 
 
 

Pretèrit imperfet 
dormiva (o dormia) 
dormives (o dormies) 
dormiva (o dormia) 
dormívem (o dormíem) 
dormíveu (o dormíeu) 
dormiven (o dormien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   dormit 
havies   dormit 
havia   dormit 
havíem   dormit 
havíveu (o havíeu)   dormit 
havien   dormit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
dormiré 
dormiràs 
dormirà 
dormirem 
dormireu 
dormiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   dormit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   dormit 
haverà (o siguerà / haurà)   dormit 
haverem (o siguerem / haurem)   dormit 
havereu (o siguereu / haureu)   dormit 
haveran (o sigueran / hauran)   dormit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
dormiriva (o dormiria) 
dormirives (o dormiries) 
dormiriva (o dormiria) 
dormirívem (o dormiríem) 
dormiríveu (o dormiríeu) 
dormiriven (o dormirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   dormit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   dormit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   dormit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   dormit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   dormit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   dormit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
dormi 
dormis 
dormi 
dormim 
dormiu 
dormin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   dormit 
hagis / havagis   dormit 
hagi / havagi   dormit 
hàgim / havàgim   dormit 
hàgiu / havàgiu   dormit 
hagin / havagin   dormit 
 

2 dormi 
3 dormi 
4 dormim 
5 dormiu 
 

GERUNDI 
Present:  dormint 
Passat:  havent dormit 

Pretèrit imperfet 
dormissi 
dormissis 
dormissi 
dormíssim 
dormíssiu 
dormissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   dormit 
havessis / fossis / siguessis   dormit 
havessi / fossi / siguessi   dormit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   dormit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   dormit 
havessin / fossin / siguessin   dormit 
 

 
INFINITIU 

Present: dormir 
Passat: haver dormit 
 

PARTICIPI 
dormit / dormida, dormits / dormides 
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EIXIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
ix 
ixis 
ixi 
eixim 
eixiu 
ixin 
 

Pretèrit indefinit 
só   eixit / eixida 
sés   eixit / eixida 
és   eixit / eixida 
sem   eixits / eixides 
séu   eixits / eixides 
són   eixits / eixides 
 
 

Pretèrit imperfet 
eixiva (o eixia) 
eixives (o eixies) 
eixiva (o eixia) 
eixívem (o eixíem) 
eixíveu (o eixíeu) 
eixiven (o eixien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
era   eixit / eixida 
eres   eixit / eixida 
era   eixit / eixida 
érem  eixits / eixides 
éreu   eixits / eixides 
eren   eixits / eixides 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
eixiré 
eixiràs 
eixirà 
eixirem 
eixireu 
eixiran 
 

 
Futur compost 
sigueré (o seré)   eixit / eixida 
sigueràs (o seràs)   eixit / eixida 
siguerà (o serà)   eixit / eixida 
siguerem (o serem)   eixits / eixides 
siguereu (o sereu)   eixits / eixides 
sigueran (o seran)   eixits / eixides 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
eixiriva (o eixiria) 
eixirives (o eixiries) 
eixiriva (o eixiria) 
eixirívem (o eixiríem) 
eixiríveu (o eixiríeu) 
eixiriven (o eixirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria)   eixit / eixida 
fores / siguerives (o sigueries)   eixit / eixida 
fóra / sigueriva (o sigueria)   eixit / eixida 
fórem / siguerívem (o sigueríem)   eixits / eixides 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu)   eixits / eixides 
foren / sigueriven (o siguerien)   eixits / eixides 
 

 
 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
ixi 
ixis 
ixi 
eixim 
eixiu 
ixin 
 
 

Pretèrit indefinit 
sigui   eixit / eixida 
siguis   eixit / eixida 
sigui   eixit / eixida 
siguem   eixits / eixides 
sigueu   eixits / eixides 
siguin   eixits / eixides 
 

2 ixi 
3 ixi 
4 eixim 
5 eixiu 
 

GERUNDI 
Present:  eixint 
Passat:  essent eixit / eixida, eixits / eixides 

Pretèrit imperfet 
eixissi 
eixissis 
eixissi 
eixíssim 
eixíssiu 
eixissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
fossi / siguessi   eixit / eixida 
fossis / siguessis   eixit / eixida 
fossi / siguessi   eixit / eixida 
fóssim, fossem / siguéssim   eixits / eixides 
fóssiu, fosseu / siguéssiu   eixits / eixides 
fossin / siguessin   eixits / eixides 
 

 
INFINITIU 

Present: eixir 
Passat: ésser eixit / eixida, eixits / eixides 
 

PARTICIPI 
eixit / eixida, eixits / eixides 
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EMPRAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
ampr 
ampres 
ampra 
emprem 
emprau 
ampren 
 

Pretèrit indefinit 
he   emprat 
has   emprat 
ha   emprat 
havem   emprat 
haveu   emprat 
han   emprat 
 
 

Pretèrit imperfet 
emprava 
empraves 
emprava 
empràvem 
empràveu 
empraven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   emprat 
havies   emprat 
havia   emprat 
havíem   emprat 
havíveu (o havíeu)   emprat 
havien   emprat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
empraré 
empraràs 
emprarà 
emprarem 
emprareu 
empraran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   emprat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   emprat 
haverà (o siguerà / haurà)   emprat 
haverem (o siguerem / haurem)   emprat 
havereu (o siguereu / haureu)   emprat 
haveran (o sigueran / hauran)   emprat 

 



 160 

CONDICIONAL 
 
Simple 
emprariva (o empraria) 
emprarives (o empraries) 
emprariva (o empraria) 
emprarívem (o empraríem) 
empraríveu (o empraríeu) 
emprariven (o emprarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   emprat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   emprat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   emprat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   emprat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   emprat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   emprat 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
ampri 
ampris 
ampri 
emprem 
empreu 
amprin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   emprat 
hagis / havagis   emprat 
hagi / havagi   emprat 
hàgim / havàgim   emprat 
hàgiu / havàgiu   emprat 
hagin / havagin   emprat 
 

2 ampra  
3 ampri 
4 emprem 
5 emprau 
 

GERUNDI 
Present:  emprant 
Passat:  havent emprat 

Pretèrit imperfet 
empressi 
empressis 
empressi 
empréssim 
empréssiu 
empressin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   emprat 
havessis / fossis / siguessis   emprat 
havessi / fossi / siguessi   emprat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   emprat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   emprat 
havessin / fossin / siguessin   emprat 
 

 
INFINITIU 

Present: emprar 
Passat: haver emprat 
 

PARTICIPI 
emprat / emprada, emprats / emprades 
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(EM)PROMITIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
(em)promit 
(em)promitis 
(em)promiti 
(em)promitim 
(em)promitiu 
(em)promitin 
 

Pretèrit indefinit 
he   (em)promitit / empromès 
has   (em)promitit / empromès 
ha   (em)promitit / empromès 
havem   (em)promitit / empromès 
haveu   (em)promitit / empromès 
han   (em)promitit / empromès 
 
 

Pretèrit imperfet 
(em)promitiva (o [em]promitia) 
(em)promitives (o [em]promities) 
(em)promitiva (o [em]promitia) 
(em)promitívem (o [em]promitíem) 
(em)promitíveu (o [em]promitíeu) 
(em)promitiven (o [em]promitien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   (em)promitit / empromès 
havies   (em)promitit / empromès 
havia   (em)promitit / empromès 
havíem   (em)promitit / empromès 
havíveu (o havíeu)   (em)promitit / empromès 
havien   (em)promitit / empromès 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
(em)promitiré 
(em)promitiràs 
(em)promitirà 
(em)promitirem 
(em)promitireu 
(em)promitiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   (em)promitit / empromès 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   (em)promitit / empromès 
haverà (o siguerà / haurà)   (em)promitit / empromès 
haverem (o siguerem / haurem)   (em)promitit / empromès 
havereu (o siguereu / haureu)   (em)promitit / empromès 
haveran (o sigueran / hauran)   (em)promitit / empromès 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
(em)promitiriva (o [em]promitiria) 
(em)promitirives (o [em]promitiries) 
(em)promitiriva (o [em]promitiria) 
(em)promitirívem (o [em]promitiríem) 
(em)promitiríveu (o [em]promitiríeu) 
(em)promitiriven (o [em]promitirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   (em)promitit / empromès 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   (em)promitit / empromès 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   (em)promitit / empromès 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   (em)promitit / empromès 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   (em)promitit / empromès 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   (em)promitit / empromès 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
(em)promiti 
(em)promitis 
(em)promiti 
(em)promitim 
(em)promitiu 
(em)promitin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   (em)promitit / empromès 
hagis / havagis   (em)promitit / empromès 
hagi / havagi   (em)promitit / empromès 
hàgim / havàgim   (em)promitit / empromès 
hàgiu / havàgiu   (em)promitit / empromès 
hagin / havagin   (em)promitit / empromès 
 

2 (em)promiti 
3 (em)promiti 
4 (em)promitim 
5 (em)promitiu 
 

GERUNDI 
Present:  (em)promitint 
Passat:  havent (em)promitit / empromès 

Pretèrit imperfet 
(em)promitissi 
(em)promitissis 
(em)promitissi 
(em)promitíssim 
(em)promitíssiu 
(em)promitissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   (em)promitit / empromès 
havessis / fossis / siguessis   (em)promitit / empromès 
havessi / fossi / siguessi   (em)promitit / empromès 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   (em)promitit / empromès 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   (em)promitit / empromès 
havessin / fossin / siguessin   (em)promitit / empromès 
 

 
INFINITIU 

Present: (em)promitir 
Passat: haver (em)promitit / empromès 
 

PARTICIPI 
(em)promitit / (em)promitida, (em)promitits / 
(em)promitides 
empromès / empromesa, empromesos / 
empromeses 
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ENDREÇAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
endreç 
endreces 
endreça 
endrecem 
endreçau 
endrecen 
 

Pretèrit indefinit 
he   endreçat 
has   endreçat 
ha   endreçat 
havem   endreçat 
haveu   endreçat 
han   endreçat 
 
 

Pretèrit imperfet 
endreçariva (o endreçaria) 
endreçarives (o endreçaries) 
endreçariva (o endreçaria) 
endreçarívem (o endreçaríem) 
endreçaríveu (o endreçaríeu) 
endreçariven (o endreçarien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   endreçat 
havies   endreçat 
havia   endreçat 
havíem   endreçat 
havíveu (o havíeu)   endreçat 
havien   endreçat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
endreçaré 
endreçaràs 
endreçarà 
endreçarem 
endreçareu 
endreçaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   endreçat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   endreçat 
haverà (o siguerà / haurà)   endreçat 
haverem (o siguerem / haurem)   endreçat 
havereu (o siguereu / haureu)   endreçat 
haveran (o sigueran / hauran)   endreçat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
endreçariva (o endreçaria) 
endreçarives (o endreçaries) 
endreçariva (o endreçaria) 
endreçarívem (o endreçaríem) 
endreçaríveu (o endreçaríeu) 
endreçariven (o endreçarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   endreçat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   endreçat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   endreçat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   endreçat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   endreçat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   endreçat 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
endreci 
endrecis 
endreci 
endrecem 
endreceu 
endrecin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   endreçat 
hagis / havagis   endreçat 
hagi / havagi   endreçat 
hàgim / havàgim   endreçat 
hàgiu / havàgiu   endreçat 
hagin / havagin   endreçat 
 

2 endreça 
3 endreci  
4 endrecem  
5 endreçau  
 

GERUNDI 
Present:  endreçant 
Passat:  havent endreçat 

Pretèrit imperfet 
endrecessi 
endrecessis 
endrecessi 
endrecéssim 
endrecéssiu 
endrecessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   endreçat 
havessis / fossis / siguessis   endreçat 
havessi / fossi / siguessi   endreçat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   endreçat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   endreçat 
havessin / fossin / siguessin   endreçat 
 

 
INFINITIU 

Present: endreçar 
Passat: haver endreçat 
 

PARTICIPI 
endreçat / endreçada, endreçats / endreçades 
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ENGOLIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
engul 
engulis 
enguli 
engolim 
engoliu 
engulin 
 

Pretèrit indefinit 
he   engolit 
has   engolit 
ha   engolit 
havem   engolit 
haveu   engolit 
han   engolit 
 
 

Pretèrit imperfet 
engoliva (o engolia) 
engolives (o engolies) 
engoliva (o engolia) 
engolívem (o engolíem) 
engolíveu (o engolíeu) 
engoliven (o engolien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   engolit 
havies   engolit 
havia   engolit 
havíem   engolit 
havíveu (o havíeu)   engolit 
havien   engolit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
engoliré 
engoliràs 
engolirà 
engolirem 
engolireu 
engoliran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   engolit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   engolit 
haverà (o siguerà / haurà)   engolit 
haverem (o siguerem / haurem)   engolit 
havereu (o siguereu / haureu)   engolit 
haveran (o sigueran / hauran)   engolit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
engoliriva (o engoliria) 
engolirives (o engoliries) 
engoliriva (o engoliria) 
engolirívem (o engoliríem) 
engoliríveu (o engoliríeu) 
engoliriven (o engolirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   engolit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   engolit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   engolit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   engolit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   engolit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   engolit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
enguli 
engulis 
enguli 
engolim 
engoliu 
engulin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   engolit 
hagis / havagis   engolit 
hagi / havagi   engolit 
hàgim / havàgim   engolit 
hàgiu / havàgiu   engolit 
hagin / havagin   engolit 
 

2 enguli 
3 enguli 
4 engolim 
5 engoliu 
 

GERUNDI 
Present:  engolint 
Passat:  havent engolit 

Pretèrit imperfet 
engolissi 
engolissis 
engolissi 
engolíssim 
engolíssiu 
engolissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   engolit 
havessis / fossis / siguessis   engolit 
havessi / fossi / siguessi   engolit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   engolit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   engolit 
havessin / fossin / siguessin   engolit 
 

 
INFINITIU 

Present: engolir 
Passat: haver engolit 
 

PARTICIPI 
engolit / engolida, engolits / engolides 
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ENGREIXAR* 
 

INDICATIU 
 

Present 
engraix 
engraixes 
engraixa 
engreixem 
engreixau 
engraixen 
 

Pretèrit indefinit 
he   engreixat — só   engreixat / engreixada 
has   engreixat — sés   engreixat / engreixada 
ha   engreixat — és   engreixat / engreixada 
havem   engreixat — sem   engreixats / engreixades 
haveu   engreixat — séu   engreixats / engreixades 
han   engreixat — són   engreixats / engreixades 
 
 

Pretèrit imperfet 
engreixava 
engreixaves 
engreixava 
engreixàvem 
engreixàveu 
engreixaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   engreixat — era   engreixat / engreixada 
havies   engreixat — eres   engreixat / engreixada 
havia   engreixat — era   engreixat / engreixada 
havíem   engreixat — érem   engreixats / engreixades 
havíveu (o havíeu)   engreixat — éreu   engreixats / engreixades 
havien   engreixat — eren   engreixats / engreixades 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
engreixaré 
engreixaràs 
engreixarà 
engreixarem 
engreixareu 
engreixaran 
 

 
Futur compost 
haveré   engreixat — sigueré (o seré)   engreixat / engreixada 
haveràs   engreixat — sigueràs (o seràs)   engreixat / engreixada 
haverà   engreixat — siguerà (o serà)   engreixat / engreixada 
haverem   engreixat — siguerem (o serem)   engreixats / engreixades 
havereu   engreixat — siguereu (o sereu)   engreixats / engreixades 
haveran   engreixat — sigueran (o seran)   engreixats / engreixades 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
engreixariva (o engreixaria) 
engreixarives (o engreixaries) 
engreixariva (o engreixaria) 
engreixarívem (o engreixaríem) 
engreixaríveu (o engreixaríeu) 
engreixariven (o engreixarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria)   engreixat — fóra / sigueriva (o sigueria)   engreixat / engreixada 
fores / siguerives (o sigueries)   engreixat — ... engreixat / engreixada 
fóra / sigueriva (o sigueria)   engreixat — ... engreixat / engreixada 
fórem / siguerívem (o sigueríem)   engreixat — ... engreixats / engreixades 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu)   engreixat — ... engreixats / engreixades 
foren / sigueriven (o siguerien)   engreixat — ... engreixats / engreixades 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
engraixi 
engraixis 
engraixi 
engreixem 
engreixeu 
engraixin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   engreixat — sigui   engreixat / engreixada 
hagis / havagis   engreixat — siguis   engreixat / engreixada 
hagi / havagi   engreixat — sigui   engreixat / engreixada 
hàgim / havàgim   engreixat — siguem   engreixats / engreixades 
hagiu / havàgiu   engreixat — sigueu   engreixats / engreixades 
hagin / havagin   engreixat — siguin   engreixats / engreixades 
 

2 engraixa 
3 engraixi 
4 engreixem 
5 engreixau 
 

GERUNDI 
Present:  engreixant 
Passat:  havent engreixat 
essent engreixat / engreixada, engreixats / engreixades 
 

Pretèrit imperfet 
engreixessi 
engreixessis 
engreixessi 
engreixéssim 
engreixéssiu 
engreixessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
fossi / siguessi   engreixat — fossi / siguessi   engreixat / engreixada 
fossis / siguessis   engreixat — ... engreixat / engreixada 
fossi / siguessi   engreixat — ... engreixat / engreixada 
fóssim, fossem / siguéssim   engreixat — ... engreixats / engreixades 
fóssiu, fosseu / siguéssiu   engreixat — ... engreixats / engreixades 
fossin / siguessin   engreixat — ... engreixats / engreixades 
 

 
INFINITIU 

Present: engreixar 
Passat: haver engreixat 
ésser engreixat / engreixada, engreixats / engreixades 
 
 

PARTICIPI 
engreixat / engreixada, engreixats / engreixades 

 
* Lo verb engreixar pot tendre sigui l’auxiliar ésser, sigui haver: He engreixat deu kg. o Só engreixat deu kg.; etc. 
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ENTENDRE 
 

INDICATIU 
 

Present 
entenc 
entens 
entén 
entenem 
enteneu 
entenen 
 

Pretèrit indefinit 
he   entès 
has   entès 
ha   entès 
havem   entès 
haveu   entès 
han   entès 
 
 

Pretèrit imperfet 
enteneva  
enteneves 
enteneva 
entenévem 
entenéveu 
enteneven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   entès 
havies   entès 
havia   entès 
havíem   entès 
havíveu (o havíeu)   entès 
havien   entès 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
entengueré 
entengueràs 
entenguerà 
entenguerem 
entenguereu 
entengueran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   entès 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   entès 
haverà (o siguerà / haurà)   entès 
haverem (o siguerem / haurem)   entès 
havereu (o siguereu / haureu)   entès 
haveran (o sigueran / hauran)   entès 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
entengueriva (o entengueria) 
entenguerives (o entengueries) 
entengueriva (o entengueria) 
entenguerívem (o entengueríem) 
entengueríveu (o entengueríeu) 
entengueriven (o entenguerien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   entès 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   entès 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   entès 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   entès 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   entès 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   entès 
 

 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
entengui 
entenguis 
entengui 
entenguem 
entengueu 
entenguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   entès 
hagis / havagis   entès 
hagi / havagi   entès 
hàgim / havàgim   entès 
hàgiu / havàgiu   entès 
hagin / havagin   entès 
 

2 entén 
3 entengui 
4 entenem 
5 enteneu 
 

GERUNDI 
Present:  entenent 
Passat:  havent entès 

Pretèrit imperfet 
entenguessi 
entenguessis 
entenguessi 
entenguéssim 
entenguéssiu 
entenguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   entès 
havessis / fossis / siguessis   entès 
havessi / fossi / siguessi   entès 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   entès 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   entès 
havessin / fossin / siguessin   entès 
 

INFINITIU 
Present: entendre 
Passat: haver entès 
 

PARTICIPI 
entès / entesa, entesos / enteses 
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ENVIAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
envic 
envies 
envia 
enviem 
enviau 
envien 
 

Pretèrit indefinit 
he   enviat 
has   enviat 
ha   enviat 
havem   enviat 
haveu   enviat 
han   enviat 
 
 

Pretèrit imperfet 
enviava  
enviaves  
enviava  
enviàvem  
enviàveu  
enviaven  
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   enviat 
havies   enviat 
havia   enviat 
havíem   enviat 
havíveu (o havíeu)   enviat 
havien   enviat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
envigueré  
envigueràs  
enviguerà  
enviguerem  
enviguereu 
envigueran  
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   enviat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   enviat 
haverà (o siguerà / haurà)   enviat 
haverem (o siguerem / haurem)   enviat 
havereu (o siguereu / haureu)   enviat 
haveran (o sigueran / hauran)   enviat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
envigueriva (o envigueria) 
enviguerives (o envigueries) 
envigueriva (o envigueria) 
enviguerívem (o envigueríem) 
envigueríveu (o envigueríeu) 
envigueriven (o enviguerien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   enviat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   enviat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   enviat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   enviat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   enviat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)  enviat 
 
 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
envigui 
enviguis 
envigui 
enviguem 
envigueu 
enviguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   enviat 
hagis / havagis   enviat 
hagi / havagi   enviat 
hàgim / havàgim   enviat 
hàgiu / havàgiu   enviat 
hagin / havagin   enviat 
 

2 envia 
3 envigui 
4 enviem 
5 enviau 
 

GERUNDI 
Present:  enviant  
Passat:  havent enviat 

Pretèrit imperfet 
enviessi / enviguessi 
enviessis / enviguessis 
enviessi / enviguessi 
enviéssim / enviguéssim 
enviéssiu / enviguéssiu 
enviessin / enviguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   enviat 
havessis / fossis / siguessis   enviat 
havessi / fossi / siguessi   enviat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   enviat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   enviat 
havessin / fossin / siguessin   enviat 
 

INFINITIU 
Present: enviar 
Passat: haver enviat 
 

PARTICIPI 
enviat / enviada, enviats / enviades 
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ESCOPIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
escup 
escupis 
escupi 
escopim 
escopiu 
escupin 
 

Pretèrit indefinit 
he   escopit 
has   escopit 
ha   escopit 
havem   escopit 
haveu   escopit 
han   escopit 
 
 

Pretèrit imperfet 
escopiva (o escopia) 
escopives (o escopies) 
escopiva (o escopia) 
escopívem (o escopíem) 
escopíveu (o escopíeu) 
escopiven (o escopien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   escopit 
havies   escopit 
havia   escopit 
havíem   escopit 
havíveu (o havíeu)   escopit 
havien   escopit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
escopiré 
escopiràs 
escopirà 
escopirem 
escopireu 
escopiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   escopit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   escopit 
haverà (o siguerà / haurà)   escopit 
haverem (o siguerem / haurem)   escopit 
havereu (o siguereu / haureu)   escopit 
haveran (o sigueran / hauran)   escopit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
escopiriva (o escopiria) 
escopirives (o escopiries) 
escopiriva (o escopiria) 
escopirívem (o escopiríem) 
escopiríveu (o escopiríeu) 
escopiriven (o escopirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   escopit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   escopit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   escopit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   escopit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   escopit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   escopit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
escupi 
escupis 
escupi 
escopim 
escopiu 
escupin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   escopit 
hagis / havagis   escopit 
hagi / havagi   escopit 
hàgim / havàgim   escopit 
hàgiu / havàgiu   escopit 
hagin / havagin   escopit 
 

2 escupi 
3 escupi 
4 escopim 
5 escopiu 
 

GERUNDI 
Present:  escopint 
Passat:  havent escopit 

Pretèrit imperfet 
escopissi 
escopissis 
escopissi 
escopíssim 
escopíssiu 
escopissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   escopit 
havessis / fossis / siguessis   escopit 
havessi / fossi / siguessi   escopit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   escopit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   escopit 
havessin / fossin / siguessin   escopit 
 

 
INFINITIU 

Present: escopir 
Passat: haver escopit 
 

PARTICIPI 
escopit / escopida, escopits / escopides 
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ESCRIURE / ESCRIVIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
escriv 
escrius / escrivis 
escriu / escrivi 
escrivim 
escriviu 
escriuen / escrivin 
 

Pretèrit indefinit 
he   escrit / escrivit 
has   escrit / escrivit 
ha   escrit / escrivit 
havem   escrit / escrivit 
haveu   escrit / escrivit 
han   escrit / escrivit 
 
 

Pretèrit imperfet 
escriviva (o escrivia) 
escrivives (o escrivies) 
escriviva (o escrivia) 
escrivívem (o escrivíem) 
escrivíveu (o escrivíeu) 
escriviven (o escrivien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   escrit / escrivit 
havies   escrit / escrivit 
havia   escrit / escrivit 
havíem   escrit / escrivit 
havíveu (o havíeu)   escrit / escrivit 
havien   escrit / escrivit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
escriuré / escriviré 
escriuràs / escriviràs 
escriurà / escrivirà 
escriurem / escrivirem 
escriureu / escrivireu 
escriuran / escriviran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   escrit / escrivit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   escrit / escrivit 
haverà (o siguerà / haurà)   escrit / escrivit 
haverem (o siguerem / haurem)   escrit / escrivit 
havereu (o siguereu / haureu)   escrit / escrivit 
haveran (o sigueran / hauran)   escrit / escrivit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
escriuriva (o escriuria) / escriviriva (o escriviria) 
escriurives (o escriuries) / escrivirives (o escriviries) 
escriuriva (o escriuria) / escriviriva (o escriviria) 
escriurívem (o escriuríem) / escrivirívem (o escriviríem) 
escriuríveu (o escriuríeu) / escriviríveu (o escriviríeu) 
escriuriven (o escriurien) / escriviriven (o escrivirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   escrit / escrivit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   escrit / escrivit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   escrit / escrivit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   escrit / escrivit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   escrit / escrivit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   escrit / escrivit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
escrivi 
escrivis 
escrivi 
escrivim 
escriviu 
escrivin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   escrit / escrivit 
hagis / havagis   escrit / escrivit 
hagi / havagi   escrit / escrivit 
hàgim / havàgim   escrit / escrivit 
hàgiu / havàgiu   escrit / escrivit 
hagin / havagin   escrit / escrivit 
 

2 escriu / escrivi 
3 escrivi  
4 escrivim 
5 escriviu 
 

GERUNDI 
Present: escrivint 
Passat:  havent escrit / escrivit 

Pretèrit imperfet 
escrivissi 
escrivissis 
escrivissi 
escrivíssim 
escrivíssiu 
escrivissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   escrit / escrivit 
havessis / fossis / siguessis   escrit / escrivit 
havessi / fossi / siguessi   escrit / escrivit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   escrit / escrivit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   escrit / escrivit 
havessin / fossin / siguessin   escrit / escrivit 
 

 
INFINITIU 

Present: escriure / escrivir 
Passat: haver escrit / escrivit 
 

PARTICIPI 
escrit / escrita, escrits / escrites 
escrivit / escrivida, escrivits / escrivides 
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ÉSSER 
 

INDICATIU 
 

Present 
só 
sés 
és 
sem 
séu 
són 
 

Pretèrit indefinit 
só   estat / estada 
sés   estat / estada 
és   estat / estada 
sem   estats / estades 
séu   estats / estades 
són   estats / estades 
 
 

Pretèrit imperfet 
era 
eres 
era 
érem 
éreu 
eren 
 

Pretèrit plusquamperfet 
era   estat / estada 
eres   estat / estada 
era   estat / estada 
érem   estats / estades 
éreu   estats / estades 
eren   estats / estades 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
sigueré (o seré) 
sigueràs (o seràs) 
siguerà (o serà) 
siguerem (o serem) 
siguereu (o sereu) 
sigueran (o seran) 
 

 
Futur compost 
sigueré (o seré)   estat / estada 
sigueràs (o seràs)   estat / estada 
siguerà (o serà)   estat / estada 
siguerem (o serem)   estats / estades 
siguereu (o sereu)   estats / estades 
sigueran (o seran)   estats / estades 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
sigueriva / fóra (o sigueria / seria) 
siguerives / fores (o sigueries / series) 
sigueriva / fóra (o sigueria / seria) 
siguerívem / fórem (o sigueríem / seríem) 
sigueríveu / fóreu (o sigueríeu / seríeu) 
sigueriven / foren (o siguerien / serien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria)   estat / estada 
fores / siguerives (o sigueries)   estat / estada 
fóra / sigueriva (o sigueria)   estat / estada 
fórem / siguerívem (o sigueríem)   estats / estades 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu)   estats / estades 
foren / sigueriven (o siguerien)   estats / estades 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
sigui 
siguis 
sigui 
siguem 
sigueu 
siguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
sigui   estat / estada 
siguis   estat / estada 
sigui   estat / estada 
siguem   estats / estades 
sigueu   estats / estades 
siguin   estats / estades 
 

2 siguis 
3 sigui 
4 sem 
5 séu 
 

GERUNDI 
Present:  essent (o sent) 
Passat:  essent estat / estada, estats / estades 

Pretèrit imperfet 
fossi / siguessi 
fossis / siguessis 
fossi / siguessi 
fóssim, fossem / siguéssim 
fóssiu, fosseu / siguéssiu 
fossin / siguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
fossi / siguessi   estat / estada 
fossis / siguessis   estat / estada 
fossi / siguessi   estat / estada 
fóssim, fossem / siguéssim   estats / estades 
fóssiu, fosseu / siguéssiu   estats / estades 
fossin / siguessin   estats / estades 
 

 
INFINITIU 

Present: ésser 
Passat: ésser estat / estada, estats / estades 
 

PARTICIPI 
estat / estada, estats / estades 
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ESTAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
estic 
estàs 
està 
estem 
estau 
estan / estanen 
 

Pretèrit indefinit 
só   estat / estada 
sés   estat / estada 
és   estat / estada 
sem   estats / estades 
séu   estats / estades 
són   estats / estades 
 
 

Pretèrit imperfet 
estava 
estaves 
estava 
estàvem 
estàveu 
estaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
era   estat / estada 
eres   estat / estada 
era   estat / estada 
érem   estats / estades 
éreu   estats / estades 
eren   estats / estades 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
estigueré (o estaré) 
estigueràs (o estaràs) 
estiguerà (o estarà) 
estiguerem (o estarem) 
estiguereu (o estareu) 
estigueran (o estaran) 
 

 
Futur compost 
sigueré (o seré)   estat / estada 
sigueràs (o seràs)   estat / estada 
siguerà (o serà)   estat / estada 
siguerem (o serem)   estats / estades 
siguereu (o sereu)   estats / estades 
sigueran (o seran)   estats / estades 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
estigueriva (o estigueria / estaria) 
estiguerives (o estigueries / estaries) 
estigueriva (o estigueria / estaria) 
estiguerívem (o estigueríem / estaríem) 
estigueríveu (o estigueríeu / estaríeu) 
estigueriven (o estiguerien / estarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria)   estat / estada 
fores / siguerives (o sigueries)   estat / estada 
fóra / sigueriva (o sigueria)   estat / estada 
fórem / siguerívem (o sigueríem)   estats / estades 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu)   estats / estades 
foren / sigueriven (o siguerien)   estats / estades 
 

 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
estigui 
estiguis 
estigui 
estiguem 
estigueu 
estiguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
sigui   estat / estada 
siguis   estat / estada 
sigui   estat / estada 
siguem   estats / estades 
sigueu   estats / estades 
siguin   estats / estades 
 

2 està 
3 estigui 
4 estem 
5 estau 

 
GERUNDI 

Present:  estant 
Passat:  essent estat / estada, estats / estades 

Pretèrit imperfet 
estiguessi 
estiguessis 
estiguessi 
estiguéssim 
estiguéssiu 
estiguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
fossi / siguessi   estat / estada 
fossis / siguessis   estat / estada 
fossi / siguessi   estat / estada 
fóssim, fossem / siguéssim   estats / estades 
fóssiu, fosseu / siguéssiu   estats / estades 
fossin / siguessin   estats / estades 
 

INFINITIU 
Present: estar 
Passat: ésser estat / estada, estats / estades 

 
PARTICIPI 

estat / estada, estats / estades 
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ESTOTJAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
estutj 
estutges 
estutja 
estotgem 
estotjau 
estutgen 
 

Pretèrit indefinit 
he   estotjat 
has   estotjat 
ha   estotjat 
havem   estotjat 
haveu   estotjat 
han   estotjat 
 
 

Pretèrit imperfet 
estotjava 
estotjaves 
estotjava 
estotjàvem 
estotjàveu 
estotjaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   estotjat 
havies   estotjat 
havia   estotjat 
havíem   estotjat 
havíveu (o havíeu)   estotjat 
havien   estotjat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
estotjaré 
estotjaràs 
estotjarà 
estotjarem 
estotjareu 
estotjaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   estotjat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   estotjat 
haverà (o siguerà / haurà)   estotjat 
haverem (o siguerem / haurem)   estotjat 
havereu (o siguereu / haureu)   estotjat 
haveran (o sigueran / hauran)   estotjat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
estotjariva (o estotjaria) 
estotjarives (o estotjaries) 
estotjariva (o estotjaria) 
estotjarívem (o estotjaríem) 
estotjaríveu (o estotjaríeu) 
estotjariven (o estotjarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   estotjat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   estotjat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   estotjat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   estotjat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   estotjat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   estotjat 
 

 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
estutgi 
estutgis 
estutgi 
estotgem 
estotgeu 
estutgin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   estotjat 
hagis / havagis   estotjat 
hagi / havagi   estotjat 
hàgim / havàgim   estotjat 
hàgiu / havàgiu   estotjat 
hagin / havagin   estotjat 
 

2 estutja 
3 estutgi 
4 estotgem 
5 estotjau 
 

GERUNDI 
Present:  estotjant 
Passat:  havent estotjat 

Pretèrit imperfet 
estotgessi 
estotgessis 
estotgessi 
estotgéssim 
estotgéssiu 
estotgessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   estotjat 
havessis / fossis / siguessis   estotjat 
havessi / fossi / siguessi   estotjat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   estotjat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   estotjat 
havessin / fossin / siguessin   estotjat 
 

INFINITIU 
Present: estotjar 
Passat: haver estotjat 
 

PARTICIPI 
estotjat / estotjada, estotjats / estotjades 
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ESTRENAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
estrén 
estrenes 
estrena 
estrenem 
estrenau 
estrenen 
 

Pretèrit indefinit 
he   estrenat 
has   estrenat 
ha   estrenat 
havem   estrenat 
haveu   estrenat 
han   estrenat 
 
 

Pretèrit imperfet 
estrenava 
estrenaves 
estrenava 
estrenàvem 
estrenàveu 
estrenaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   estrenat 
havies   estrenat 
havia   estrenat 
havíem   estrenat 
havíveu (o havíeu)   estrenat 
havien   estrenat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
estrenaré 
estrenaràs 
estrenarà 
estrenarem 
estrenareu 
estrenaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   estrenat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   estrenat 
haverà (o siguerà / haurà)   estrenat 
haverem (o siguerem / haurem)   estrenat 
havereu (o siguereu / haureu)   estrenat 
haveran (o sigueran / hauran)   estrenat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
estrenariva (o estrenaria) 
estrenarives (o estrenaries) 
estrenariva (o estrenaria) 
estrenarívem (o estrenaríem) 
estrenaríveu (o estrenaríeu) 
estrenariven (o estrenarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   estrenat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   estrenat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   estrenat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   estrenat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   estrenat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   estrenat 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
estreni 
estrenis 
estreni 
estrenem 
estreneu 
estrenin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   estrenat 
hagis / havagis   estrenat 
hagi / havagi   estrenat 
hàgim / havàgim   estrenat 
hàgiu / havàgiu   estrenat 
hagin / havagin   estrenat 
 

2 estrena 
3 estreni  
4 estrenem  
5 estrenau  
 

GERUNDI 
Present:  estrenant 
Passat:  havent estrenat 

Pretèrit imperfet 
estrenessi 
estrenessis 
estrenessi 
estrenéssim 
estrenéssiu 
estrenessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   estrenat 
havessis / fossis / siguessis   estrenat 
havessi / fossi / siguessi   estrenat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   estrenat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   estrenat 
havessin / fossin / siguessin   estrenat 
 

 
INFINITIU 

Present: estrenar 
Passat: haver estrenat 
 

PARTICIPI 
estrenat / estrenada, estrenats / estrenades 
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ESTRENYIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
estriny 
estrinyis 
estrinyi 
estrenyim 
estrenyiu 
estrinyin 
 

Pretèrit indefinit 
he   estrenyit 
has   estrenyit 
ha   estrenyit 
havem   estrenyit 
haveu   estrenyit 
han   estrenyit 
 
 

Pretèrit imperfet 
estrenyiva (o estrenyia) 
estrenyives (o estrenyies) 
estrenyiva (o estrenyia) 
estrenyívem (o estrenyíem) 
estrenyíveu (o estrenyíeu) 
estrenyiven (o estrenyien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   estrenyit 
havies   estrenyit 
havia   estrenyit 
havíem   estrenyit 
havíveu (o havíeu)   estrenyit 
havien   estrenyit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
estrenyiré 
estrenyiràs 
estrenyirà 
estrenyirem 
estrenyireu 
estrenyiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   estrenyit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   estrenyit 
haverà (o siguerà / haurà)   estrenyit 
haverem (o siguerem / haurem)   estrenyit 
havereu (o siguereu / haureu)   estrenyit 
haveran (o sigueran / hauran)   estrenyit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
estrenyiriva (o estrenyiria) 
estrenyirives (o estrenyiries) 
estrenyiriva (o estrenyiria) 
estrenyirívem (o estrenyiríem) 
estrenyiríveu (o estrenyiríeu) 
estrenyiriven (o estrenyirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   estrenyit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   estrenyit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   estrenyit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   estrenyit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   estrenyit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   estrenyit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
estrinyi 
estrinyis 
estrinyi 
estrenyim 
estrenyiu 
estrinyin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   estrenyit 
hagis / havagis   estrenyit 
hagi / havagi   estrenyit 
hàgim / havàgim   estrenyit 
hàgiu / havàgiu   estrenyit 
hagin / havagin   estrenyit 
 

estrinyi 
estrinyi 
estrenyim 
estrenyiu 
 

GERUNDI 
Present:  estrenyint 
Passat:  havent estrenyit 

Pretèrit imperfet 
estrenyissi 
estrenyissis 
estrenyissi 
estrenyíssim 
estrenyíssiu 
estrenyissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   estrenyit 
havessis / fossis / siguessis   estrenyit 
havessi / fossi / siguessi   estrenyit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   estrenyit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   estrenyit 
havessin / fossin / siguessin   estrenyit 
 

 
INFINITIU 

Present: estrenyir 
Passat: haver estrenyit 
 

PARTICIPI 
estrenyit / estrenyida, estrenyits / estrenyides 
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ESTUDIAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
estudic 
estudies 
estudia 
estudiem 
estudiau 
estudien 
 

Pretèrit indefinit 
he   estudiat 
has   estudiat 
ha   estudiat 
havem   estudiat 
haveu   estudiat 
han   estudiat 
 
 

Pretèrit imperfet 
estudiava 
estudiaves 
estudiava 
estudiàvem 
estudiàveu 
estudiaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   estudiat 
havies   estudiat 
havia   estudiat 
havíem   estudiat 
havíveu (o havíeu)   estudiat 
havien   estudiat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
estudiaré  
estudiaràs  
estudiarà  
estudiarem  
estudiareu  
estudiaran  
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   estudiat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   estudiat 
haverà (o siguerà / haurà)   estudiat 
haverem (o siguerem / haurem)   estudiat 
havereu (o siguereu / haureu)   estudiat 
haveran (o sigueran / hauran)   estudiat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
estudiariva (o estudiaria) 
estudiarives (o estudiaries) 
estudiariva (o estudiaria) 
estudiarívem (o estudiaríem) 
estudiaríveu (o estudiaríeu) 
estudiariven (o estudiarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   estudiat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   estudiat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   estudiat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   estudiat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   estudiat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   estudiat 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
estudigui 
estudiguis 
estudigui 
estudiem 
estudieu 
estudiguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   estudiat 
hagis / havagis   estudiat 
hagi / havagi   estudiat 
hàgim / havàgim   estudiat 
hàgiu / havàgiu   estudiat 
hagin / havagin   estudiat 
 

2 estudia 
3 estudigui 
4 estudiem 
5 estudiau 
 

GERUNDI 
Present:  estudiant 
Passat:  havent estudiat 

Pretèrit imperfet 
estudiessi 
estudiessis 
estudiessi 
estudiéssim 
estudiéssiu 
estudiessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   estudiat 
havessis / fossis / siguessis   estudiat 
havessi / fossi / siguessi   estudiat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   estudiat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   estudiat 
havessin / fossin / siguessin   estudiat 
 

 
INFINITIU 

Present: estudiar 
Passat: haver estudiat 
 

PARTICIPI 
estudiat / estudiada, estudiats / estudiades 
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FER 
 

INDICATIU 
 

Present 
faç 
fas 
fa 
fem 
feu 
fan / fanen 
 

Pretèrit indefinit 
he   fet 
has   fet 
ha   fet 
havem   fet 
haveu   fet 
han   fet 
 
 

Pretèrit imperfet 
feva 
feves 
feva 
févem 
féveu 
feven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   fet 
havies   fet 
havia   fet 
havíem   fet 
havíveu (o havíeu)   fet 
havien   fet 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
faré 
faràs 
farà 
farem 
fareu 
faran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   fet 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   fet 
haverà (o siguerà / haurà)   fet 
haverem (o siguerem / haurem)   fet 
havereu (o siguereu / haureu)   fet 
haveran (o sigueran / hauran)   fet 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
fariva (o faria) 
farives (o faries) 
fariva (o faria) 
farívem (o faríem) 
faríveu (o faríeu) 
fariven (o farien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   fet 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   fet 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   fet 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   fet 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   fet 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   fet 
 

 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
faci 
facis 
faci 
facem 
faceu 
facin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   fet 
hagis / havagis   fet 
hagi / havagi   fet 
hàgim / havàgim   fet 
hàgiu / havàgiu   fet 
hagin / havagin   fet 
 

2 fes 
3 faci 
4 fem 
5 feu 
 

GERUNDI 
Present:  fent 
Passat:  havent fet 

Pretèrit imperfet 
facessi 
facessis 
facessi 
facéssim 
facéssiu 
facessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   fet 
havessis / fossis / siguessis   fet 
havessi / fossi / siguessi   fet 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   fet 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   fet 
havessin / fossin / siguessin   fet 
 

INFINITIU 
Present: fer 
Passat: haver fet 
 

PARTICIPI 
fet / feta, fets / fetes 
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FORADAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
fored 
foredes 
foreda 
foradem 
foradau 
foreden 
 

Pretèrit indefinit 
he   foradat 
has   foradat 
ha   foradat 
havem   foradat 
haveu   foradat 
han   foradat 
 
 

Pretèrit imperfet 
foradava 
foradaves 
foradava 
foradàvem 
foradàveu 
foradaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   foradat 
havies   foradat 
havia   foradat 
havíem   foradat 
havíveu (o havíeu)   foradat 
havien   foradat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
foradaré  
foradaràs  
foradarà  
foradarem  
foradareu  
foradaran  
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   foradat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   foradat 
haverà (o siguerà / haurà)   foradat 
haverem (o siguerem / haurem)   foradat 
havereu (o siguereu / haureu)   foradat 
haveran (o sigueran / hauran)   foradat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
foradariva (o foradaria) 
foradarives (o foradaries) 
foradariva (o foradaria) 
foradarívem (o foradaríem) 
foradaríveu (o foradaríeu) 
foradariven (o foradarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   foradat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   foradat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   foradat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   foradat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   foradat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   foradat 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
foredi 
foredis 
foredi 
foradem 
foradeu 
foredin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   foradat 
hagis / havagis   foradat 
hagi / havagi   foradat 
hàgim / havàgim   foradat 
hàgiu / havàgiu   foradat 
hagin / havagin   foradat 
 

2 foreda 
3 foredi 
4 foradem 
5 foradau 
 

GERUNDI 
Present:  foradant 
Passat:  havent foradat 

Pretèrit imperfet 
foradessi 
foradessis 
foradessi 
foradéssim 
foradéssiu 
foradessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   foradat 
havessis / fossis / siguessis   foradat 
havessi / fossi / siguessi   foradat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   foradat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   foradat 
havessin / fossin / siguessin   foradat 
 

 
INFINITIU 

Present: foradar 
Passat: haver foradat 
 

PARTICIPI 
foradat / foradada, foradats / foradades 
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FUGIR* 
 

INDICATIU 
 

Present 
fuig 
fugis 
fugi 
fugim 
fugiu 
fugin 
 

Pretèrit indefinit 
só   fugit / fugida  — he   fugit 
sés   fugit / fugida — has   fugit 
és   fugit / fugida — ha   fugit 
sem   fugits / fugides — havem   fugit 
séu   fugits / fugides — haveu   fugit 
són   fugits / fugides — han   fugit 
 
 

Pretèrit imperfet 
fugiva (o fugia) 
fugives (o fugies) 
fugiva (o fugia) 
fugívem (o fugíem) 
fugíveu (o fugíeu) 
fugiven (o fugien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
era   fugit / fugida  — havia   fugit 
eres   fugit / fugida — havies   fugit 
era   fugit / fugida — havia   fugit 
érem   fugits / fugides — havíem   fugit 
éreu   fugits / fugides — havíveu (o havíeu)   fugit 
eren   fugits / fugides — havien   fugit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
fugiré 
fugiràs 
fugirà 
fugirem 
fugireu 
fugiran 
 

 
Futur compost 
sigueré (o seré)   fugit / fugida — haveré (o sigueré / hauré)   fugit 
sigueràs (o seràs)   fugit / fugida — haveràs (o sigueràs / hauràs)   fugit 
siguerà (o serà)   fugit / fugida — haverà (o siguerà / haurà)   fugit 
siguerem (o serem)   fugits / fugides — haverem (o siguerem / haurem)   fugit 
siguereu (o sereu)   fugits / fugides — havereu (o siguereu / haureu)   fugit 
sigueran (o seran)   fugits / fugides — haveran (o sigueran / hauran)   fugit 

 



 194 

CONDICIONAL 
 
Simple 
fugiriva (o fugiria) 
fugirives (o fugiries) 
fugiriva (o fugiria) 
fugirívem (o fugiríem) 
fugiríveu (o fugiríeu) 
fugiriven (o fugirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria)   fugit / fugida — ... fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   fugit 
fores / siguerives (o sigueries)   fugit / fugida — ... fugit 
fóra / sigueriva (o sigueria)   fugit / fugida — ... fugit 
fórem / siguerívem (o sigueríem)   fugits / fugides — ... fugit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu)   fugits / fugides — ... fugit 
foren / sigueriven (o siguerien)  fugits / fugides — ... fugit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
fugi 
fugis 
fugi 
fugim 
fugiu 
fugin 
 
 

Pretèrit indefinit 
sigui   fugit / fugida — hagi / havagi   fugit 
siguis   fugit / fugida — hagis / havagis   fugit 
sigui   fugit / fugida — hagi / havagi   fugit 
siguem   fugits / fugides — hàgim / havàgim   fugit 
sigueu   fugits / fugides — hàgiu / havàgiu   fugit 
siguin   fugits / fugides — hagin / havagin   fugit 
 

2 fugi 
3 fugi 
4 fugim 
5 fugiu 
 

GERUNDI 
Present:  fugint  
Passat:  essent fugit / fugida, fugits / 
fugides 
havent fugit 

Pretèrit imperfet 
fugissi 
fugissis 
fugissi 
fugíssim 
fugíssiu 
fugissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
fossi / siguessi   fugit / fugida — havessi / fossi / siguessi   fugit 
fossis / siguessis   fugit / fugida — ... fugit 
fossi / siguessi fugit / fugida — ... fugit 
fóssim, fossem / siguéssim   fugits / fugides — ... fugit 
fóssiu, fosseu / siguéssiu   fugits / fugides — ... fugit 
fossin / siguessin   fugits / fugides — ... fugit 
 

 
INFINITIU 

Present: fugir 
Passat: ésser fugit / fugida, fugits / 
fugides 
haver fugit 
 

PARTICIPI 
fugit / fugida, fugits / fugides 

* Quan indica una acció improvisa i ràpida, en los temps compostos pot emprar l’auxiliar haver i no ésser: Havia fugit, Han fugit. 
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FUNDIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
fund 
fundis 
fundi 
fundim 
fundiu 
fundin 
 

Pretèrit indefinit 
he   fundit / fus 
has   fundit / fus 
ha   fundit / fus 
havem   fundit / fus 
haveu   fundit / fus 
han   fundit / fus 
 
 

Pretèrit imperfet 
fundiva (o fundia) 
fundives (o fundies) 
fundiva (o fundia) 
fundívem (o fundíem) 
fundíveu (o fundíeu) 
fundiven (o fundien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   fundit / fus 
havies   fundit / fus 
havia   fundit / fus 
havíem   fundit / fus 
havíveu (o havíeu)   fundit / fus 
havien   fundit / fus 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
fundiré 
fundiràs 
fundirà 
fundirem 
fundireu 
fundiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   fundit / fus 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   fundit / fus 
haverà (o siguerà / haurà)   fundit / fus 
haverem (o siguerem / haurem)   fundit / fus 
havereu (o siguereu / haureu)   fundit / fus 
haveran (o sigueran / hauran)   fundit / fus 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
fundiriva (o fundiria) 
fundirives (o fundiries) 
fundiriva (o fundiria) 
fundirívem (o fundiríem) 
fundiríveu (o fundiríeu) 
fundiriven (o fundirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   fundit / fus 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   fundit / fus 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   fundit / fus 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   fundit / fus 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   fundit / fus 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   fundit / fus 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
fundi 
fundis 
fundi 
fundim 
fundiu 
fundin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   fundit / fus 
hagis / havagis   fundit / fus 
hagi / havagi   fundit / fus 
hàgim / havàgim   fundit / fus 
hàgiu / havàgiu   fundit / fus 
hagin / havagin   fundit / fus 
 

2 fundi 
3 fundi 
4 fundim 
5 fundiu 
 

GERUNDI 
Present:  fundint 
Passat:  havent fundit / fus 

Pretèrit imperfet 
fundissi 
fundissis 
fundissi 
fundíssim 
fundíssiu 
fundissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   fundit / fus 
havessis / fossis / siguessis   fundit / fus 
havessi / fossi / siguessi   fundit / fus 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   fundit / fus 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   fundit / fus 
havessin / fossin / siguessin   fundit / fus 
 

 
INFINITIU 

Present: fundir 
Passat: haver fundit / fus 
 

PARTICIPI 
fundit / fundida, fundits / fundides 
fus / fusa, fusos / fuses 
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HAVER* 
 

INDICATIU 
 

Present 
he 
has 
ha 
havem 
haveu 
han 
 

Pretèrit indefinit 
– – – 
 
 
 
 
 
 

Pretèrit imperfet 
havia 
havies 
havia 
havíem 
havíveu (o havíeu) 
havien 
 

Pretèrit plusquamperfet 
– – – 
 
 
 
 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
haveré (o hauré) 
haveràs (o hauràs) 
haverà (o haurà) 
haverem (o haurem) 
havereu (o haureu) 
haveran (o hauran) 
 

 
Futur compost 
– – – 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
haveriva (o hauria) 
haverives (o hauries) 
haveriva (o hauria) 
haverívem (o hauríem) 
haveríveu (o hauríeu) 
haveriven (o haurien) 
 

Compost 
– – – 
 
 
 
 
 
 

 
 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
hagi / havagi 
hagis / havagis 
hagi / havagi 
hàgim / havàgim 
hàgiu / havàgiu 
hagin / havagin 
 
 

Pretèrit indefinit 
– – – 
 
 
 
 
 
 

 
– – – 

 
 

GERUNDI 
Present:  havent 
Passat:   – – – 

Pretèrit imperfet 
havessi 
havessis 
havessi 
havéssim 
havéssiu 
havessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
– – – 
 
 
 
 
 
 

INFINITIU 
Present: haver 
Passat:   – – – 
 

PARTICIPI 
– – – 

 
* Lo verb haver és exclusivament auxiliar i serveix per formar els temps compostos d’altros verbs: He pres; Havies demanat; etc. 
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INTERROMPIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
interrompeix 
interrompeixes 
interrompeix 
interrompim 
interrompiu 
interrompeixen 
 

Pretèrit indefinit 
he   interrompit 
has   interrompit 
ha   interrompit 
havem   interrompit 
haveu   interrompit 
han   interrompit 
 
 

Pretèrit imperfet 
interrompiva (o interrompia) 
interrompives (o interrompies) 
interrompiva (o interrompia) 
interrompívem (o interrompíem) 
interrompíveu (o interrompíeu) 
interrompiven (o interrompien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   interrompit 
havies   interrompit 
havia   interrompit 
havíem   interrompit 
havíveu (o havíeu)   interrompit 
havien   interrompit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
interrompiré 
interrompiràs 
interrompirà 
interrompirem 
interrompireu 
interrompiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   interrompit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   interrompit 
haverà (o siguerà / haurà)   interrompit 
haverem (o siguerem / haurem)   interrompit 
havereu (o siguereu / haureu)   interrompit 
haveran (o sigueran / hauran)   interrompit 

 



 200 

CONDICIONAL 
 
Simple 
interrompiriva (o interrompiria) 
interrompirives (o interrompiries) 
interrompiriva (o interrompiria) 
interrompirívem (o interrompiríem) 
interrompiríveu (o interrompiríeu) 
interrompiriven (o interrompirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   interrompit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   interrompit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   interrompit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   interrompit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   interrompit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   interrompit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
interrompeixi 
interrompeixis 
interrompeixi 
interrompim 
interrompiu 
interrompeixin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   interrompit 
hagis / havagis   interrompit 
hagi / havagi   interrompit 
hàgim / havàgim   interrompit 
hàgiu / havàgiu   interrompit 
hagin / havagin   interrompit 
 

2 interrompeix 
3 interrompeixi 
4 interrompim 
5 interrompiu 
 

GERUNDI 
Present:  interrompint 
Passat:  havent interrompit 

Pretèrit imperfet 
interrompissi 
interrompissis 
interrompissi 
interrompíssim 
interrompíssiu 
interrompissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   interrompit 
havessis / fossis / siguessis   interrompit 
havessi / fossi / siguessi   interrompit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   interrompit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   interrompit 
havessin / fossin / siguessin   interrompit 
 

 
INFINITIU 

Present: interrompir 
Passat: haver interrompit 
 

PARTICIPI 
interrompit / interrompida, interrompits / 
interrompides 
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JUGAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
jug 
jugues 
juga 
juguem 
jugau 
juguen 
 

Pretèrit indefinit 
he   jugat 
has   jugat 
ha   jugat 
havem   jugat 
haveu   jugat 
han   jugat 
 
 

Pretèrit imperfet 
jugava 
jugaves 
jugava 
jugàvem 
jugàveu 
jugaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   jugat 
havies   jugat 
havia   jugat 
havíem   jugat 
havíveu (o havíeu)   jugat 
havien   jugat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
jugaré 
jugaràs 
jugarà 
jugarem 
jugareu 
jugaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   jugat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   jugat 
haverà (o siguerà / haurà)   jugat 
haverem (o siguerem / haurem)   jugat 
havereu (o siguereu / haureu)   jugat 
haveran (o sigueran / hauran)   jugat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
jugariva (o jugaria) 
jugarives (o jugaries) 
jugariva (o jugaria) 
jugarívem (o jugaríem) 
jugaríveu (o jugaríeu) 
jugariven (o jugarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   jugat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   jugat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   jugat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   jugat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   jugat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   jugat 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
jugui 
juguis 
jugui 
juguem 
jugueu 
juguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   jugat 
hagis / havagis   jugat 
hagi / havagi   jugat 
hàgim / havàgim   jugat 
hàgiu / havàgiu   jugat 
hagin / havagin   jugat 
 

2 juga 
3 jugui  
4 juguem  
5 jugau  
 

GERUNDI 
Present:  jugant 
Passat:  havent jugat 

Pretèrit imperfet 
juguessi 
juguessis 
juguessi 
juguéssim 
juguéssiu 
juguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   jugat 
havessis / fossis / siguessis   jugat 
havessi / fossi / siguessi   jugat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   jugat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   jugat 
havessin / fossin / siguessin   jugat 
 

 
INFINITIU 

Present: jugar 
Passat: haver jugat 
 

PARTICIPI 
jugat / jugada, jugats / jugades 
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LINGUIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
ling 
linguis 
lingui 
linguim 
linguiu 
linguin 
 

Pretèrit indefinit 
he   linguit 
has   linguit 
ha   linguit 
havem   linguit 
haveu   linguit 
han   linguit 
 
 

Pretèrit imperfet 
linguiva (o linguia) 
linguives (o linguies) 
linguiva (o linguia) 
linguívem (o linguíem) 
linguíveu (o linguíeu) 
linguiven (o linguien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   linguit 
havies   linguit 
havia   linguit 
havíem   linguit 
havíveu (o havíeu)   linguit 
havien   linguit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
linguiré 
linguiràs 
linguirà 
linguirem 
linguireu 
linguiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   linguit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   linguit 
haverà (o siguerà / haurà)   linguit 
haverem (o siguerem / haurem)   linguit 
havereu (o siguereu / haureu)   linguit 
haveran (o sigueran / hauran)   linguit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
linguiriva (o linguiria) 
linguirives (o linguiries) 
linguiriva (o linguiria) 
linguirívem (o linguiríem) 
linguiríveu (o linguiríeu) 
linguiriven (o linguirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   linguit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   linguit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   linguit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   linguit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   linguit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   linguit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
lingui 
linguis 
lingui 
linguim 
linguiu 
linguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   linguit 
hagis / havagis   linguit 
hagi / havagi   linguit 
hàgim / havàgim   linguit 
hàgiu / havàgiu   linguit 
hagin / havagin   linguit 
 

2 lingui 
3 lingui 
4 linguim 
5 linguiu 
 

GERUNDI 
Present:  linguint 
Passat:  havent linguit 

Pretèrit imperfet 
linguissi 
linguissis 
linguissi 
linguíssim 
linguíssiu 
linguissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   linguit 
havessis / fossis / siguessis   linguit 
havessi / fossi / siguessi   linguit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   linguit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   linguit 
havessin / fossin / siguessin   linguit 
 

 
INFINITIU 

Present: linguir 
Passat: haver linguit 
 

PARTICIPI 
linguit / linguida, linguits / linguides 

 



 205 

LLEGIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
llig 
lligis 
lligi 
llegim 
llegiu 
lligin 
 

Pretèrit indefinit 
he   llegit 
has   llegit 
ha   llegit 
havem   llegit 
haveu   llegit 
han   llegit 
 
 

Pretèrit imperfet 
llegiva (o llegia) 
llegives (o llegies) 
llegiva (o llegia) 
llegívem (o llegíem) 
llegíveu (o llegíeu) 
llegiven (o llegien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   llegit 
havies   llegit 
havia   llegit 
havíem   llegit 
havíveu (o havíeu)   llegit 
havien   llegit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
llegiré 
llegiràs 
llegirà 
llegirem 
llegireu 
llegiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   llegit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   llegit 
haverà (o siguerà / haurà)   llegit 
haverem (o siguerem / haurem)   llegit 
havereu (o siguereu / haureu)   llegit 
haveran (o sigueran / hauran)   llegit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
llegiriva (o llegiria) 
llegirives (o llegiries) 
llegiriva (o llegiria) 
llegirívem (o llegiríem) 
llegiríveu (o llegiríeu) 
llegiriven (o llegirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   llegit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   llegit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   llegit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   llegit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   llegit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   llegit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
lligi 
lligis 
lligi 
llegim 
llegiu 
lligin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   llegit 
hagis / havagis   llegit 
hagi / havagi   llegit 
hàgim / havàgim   llegit 
hàgiu / havàgiu   llegit 
hagin / havagin   llegit 
 

2 lligi 
3 lligi 
4 llegim 
5 llegiu 
 

GERUNDI 
Present:  llegint 
Passat:  havent llegit 

Pretèrit imperfet 
llegissi 
llegissis 
llegissi 
llegíssim 
llegíssiu 
llegissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   llegit 
havessis / fossis / siguessis   llegit 
havessi / fossi / siguessi   llegit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   llegit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   llegit 
havessin / fossin / siguessin   llegit 
 

 
INFINITIU 

Present: llegir 
Passat: haver llegit 
 

PARTICIPI 
llegit / llegida, llegits / llegides 
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LLIGAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
llig 
lligues 
lliga 
lliguem 
lligau 
lliguen 
 

Pretèrit indefinit 
he   lligat 
has   lligat 
ha   lligat 
havem   lligat 
haveu   lligat 
han   lligat 
 
 

Pretèrit imperfet 
lligava  
lligaves  
lligava  
lligàvem  
lligàveu  
lligaven  
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   lligat 
havies   lligat 
havia   lligat 
havíem   lligat 
havíveu (o havíeu)   lligat 
havien   lligat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
lligaré 
lligaràs 
lligarà 
lligarem 
lligareu 
lligaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   lligat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   lligat 
haverà (o siguerà / haurà)   lligat 
haverem (o siguerem / haurem)   lligat 
havereu (o siguereu / haureu)   lligat 
haveran (o sigueran / hauran)   lligat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
lligariva (o lligaria) 
llligarives (o lligaries) 
lligariva (o lligaria) 
lligarívem (o lligaríem) 
lligaríveu (o lligaríeu) 
lligariven (o lligarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   lligat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   lligat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   lligat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   lligat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   lligat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   lligat 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
lligui 
lliguis 
lligui 
lliguem 
lligueu 
lliguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   lligat 
hagis / havagis   lligat 
hagi / havagi   lligat 
hàgim / havàgim   lligat 
hàgiu / havàgiu   lligat 
hagin / havagin   lligat 
 

2 lliga 
3 lligui 
4 lliguem 
5 lligau 
 

GERUNDI 
Present:  lligant 
Passat:  havent lligat 

Pretèrit imperfet 
lliguessi 
lliguessis 
lliguessi 
lliguéssim 
lliguéssiu 
lliguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   lligat 
havessis / fossis / siguessis   lligat 
havessi / fossi / siguessi   lligat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   lligat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   lligat 
havessin / fossin / siguessin   lligat 
 

 
INFINITIU 

Present: lligar 
Passat: haver lligat 
 

PARTICIPI 
lligat / lligada, lligats / lligades 
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MANEJAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
maneig 
maneges 
maneja 
manegem 
manejau 
manegen 
 

Pretèrit indefinit 
he   manejat 
has   manejat 
ha   manejat 
havem   manejat 
haveu   manejat 
han   manejat 
 
 

Pretèrit imperfet 
manejava 
manejaves 
manejava 
manejàvem 
manejàveu 
manejaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   manejat 
havies   manejat 
havia   manejat 
havíem   manejat 
havíveu (o havíeu)   manejat 
havien   manejat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
manejaré 
manejaràs 
manejarà 
manejarem 
manejareu 
manejaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   manejat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   manejat 
haverà (o siguerà / haurà)   manejat 
haverem (o siguerem / haurem)   manejat 
havereu (o siguereu / haureu)   manejat 
haveran (o sigueran / hauran)   manejat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
manejariva (o manejaria) 
manejarives (o manejaries) 
manejariva (o manejaria) 
manejarívem (o manejaríem) 
manejaríveu (o manejaríeu) 
manejariven (o manejarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   manejat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   manejat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   manejat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   manejat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   manejat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   manejat 
 

 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
manegi 
manegis 
manegi 
manegem 
manegeu 
manegin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   manejat 
hagis / havagis   manejat 
hagi / havagi   manejat 
hàgim / havàgim   manejat 
hàgiu / havàgiu   manejat 
hagin / havagin   manejat 
 

2 maneja 
3 manegi 
4 manegem 
5 manejau 
 

GERUNDI 
Present:  manejant 
Passat:  havent manejat 

Pretèrit imperfet 
manegessi 
manegessis 
manegessi 
manegéssim 
manegéssiu 
manegessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   manejat 
havessis / fossis / siguessis   manejat 
havessi / fossi / siguessi   manejat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   manejat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   manejat 
havessin / fossin / siguessin   manejat 
 

INFINITIU 
Present: manejar 
Passat: haver manejat 
 

PARTICIPI 
manejat / manejada, manejats / manejades 
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MANTENDRE 
 

INDICATIU 
 

Present 
mantenc 
mantens 
mantén 
mantenem 
manteneu 
mantenen 
 

Pretèrit indefinit 
he   mantengut 
has   mantengut 
ha   mantengut 
havem   mantengut 
haveu   mantengut 
han   mantengut 
 
 

Pretèrit imperfet 
manteneva 
manteneves 
manteneva 
mantenévem 
mantenéveu 
manteneven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   mantengut 
havies   mantengut 
havia   mantengut 
havíem   mantengut 
havíveu (o havíeu)   mantengut 
havien   mantengut 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
mantengueré 
mantengueràs 
mantenguerà 
mantenguerem 
mantenguereu 
mantengueran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   mantengut 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   mantengut 
haverà (o siguerà / haurà)   mantengut 
haverem (o siguerem / haurem)   mantengut 
havereu (o siguereu / haureu)   mantengut 
haveran (o sigueran / hauran)   mantengut 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
mantengueriva (o mantengueria) 
mantenguerives (o mantengueries) 
mantengueriva (o mantengueria) 
mantenguerívem (o mantengueríem) 
mantengueríveu (o mantengueríeu) 
mantengueriven (o mantenguerien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   mantengut 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   mantengut 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   mantengut 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   mantengut 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   mantengut 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   mantengut 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
mantengui 
mantenguis 
mantengui 
mantenguem 
mantengueu 
mantenguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   mantengut 
hagis / havagis   mantengut 
hagi / havagi   mantengut 
hàgim / havàgim   mantengut 
hàgiu / havàgiu   mantengut 
hagin / havagin   mantengut 
 

2 mantén 
3 mantengui 
4 mantenem 
5 manteneu 
 

GERUNDI 
Present:  mantenent 
Passat:  havent mantengut 

Pretèrit imperfet 
mantenguessi 
mantenguessis 
mantenguessi 
mantenguéssim 
mantenguéssiu 
mantenguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   mantengut 
havessis / fossis / siguessis   mantengut 
havessi / fossi / siguessi   mantengut 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   mantengut 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   mantengut 
havessin / fossin / siguessin   mantengut 
 

 
INFINITIU 

Present: mantendre 
Passat: haver mantengut 
 

PARTICIPI 
mantengut / mantenguda, mantenguts / mantengudes 
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MENJAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
menj 
menges 
menja 
mengem 
menjau 
mengen 
 

Pretèrit indefinit 
he   menjat 
has   menjat 
ha   menjat 
havem   menjat 
haveu   menjat 
han   menjat 
 
 

Pretèrit imperfet 
menjava 
menjaves 
menjava 
menjàvem 
menjàveu 
menjaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   menjat 
havies   menjat 
havia   menjat 
havíem   menjat 
havíveu (o havíeu)   menjat 
havien   menjat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
menjaré 
menjaràs 
menjarà 
menjarem 
menjareu 
menjaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   menjat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   menjat 
haverà (o siguerà / haurà)   menjat 
haverem (o siguerem / haurem)   menjat 
havereu (o siguereu / haureu)   menjat 
haveran (o sigueran / hauran)   menjat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
menjariva (o menjaria) 
menjarives (o menjaries) 
menjariva (o menjaria) 
menjarívem (o menjaríem) 
menjaríveu (o menjaríeu) 
menjariven (o menjarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   menjat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   menjat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   menjat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   menjat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   menjat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   menjat 
 

 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
mengi 
mengis 
mengi 
mengem 
mengeu 
mengin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   menjat 
hagis / havagis   menjat 
hagi / havagi   menjat 
hàgim / havàgim   menjat 
hàgiu / havàgiu   menjat 
hagin / havagin   menjat 
 

2 menja 
3 mengi 
4 mengem 
5 menjau 
 

GERUNDI 
Present:  menjant 
Passat:  havent menjat 

Pretèrit imperfet 
mengessi 
mengessis 
mengessi 
mengéssim 
mengéssiu 
mengessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   menjat 
havessis / fossis / siguessis   menjat 
havessi / fossi / siguessi   menjat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   menjat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   menjat 
havessin / fossin / siguessin   menjat 
 

INFINITIU 
Present: menjar 
Passat: haver menjat 
 

PARTICIPI 
menjat / menjada, menjats / menjades 
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MENTIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
menteix 
menteixes 
menteix 
mentim 
mentiu 
menteixen 
 

Pretèrit indefinit 
he   mentit 
has   mentit 
ha   mentit 
havem   mentit 
haveu   mentit 
han   mentit 
 
 

Pretèrit imperfet 
mentiva (o mentia) 
mentives (o menties) 
mentiva (o mentia) 
mentívem (o mentíem) 
mentíveu (o mentíeu) 
mentiven (o mentien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   mentit 
havies   mentit 
havia   mentit 
havíem   mentit 
havíveu (o havíeu)   mentit 
havien   mentit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
mentiré 
mentiràs 
mentirà 
mentirem 
mentireu 
mentiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   mentit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   mentit 
haverà (o siguerà / haurà)   mentit 
haverem (o siguerem / haurem)   mentit 
havereu (o siguereu / haureu)   mentit 
haveran (o sigueran / hauran)   mentit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
mentiriva (o mentiria) 
mentirives (o mentiries) 
mentiriva (o mentiria) 
mentirívem (o mentiríem) 
mentiríveu (o mentiríeu) 
mentiriven (o mentirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   mentit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   mentit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   mentit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   mentit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   mentit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   mentit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
menteixi 
menteixis 
menteixi 
mentim 
mentiu 
menteixin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   mentit 
hagis / havagis   mentit 
hagi / havagi   mentit 
hàgim / havàgim   mentit 
hàgiu / havàgiu   mentit 
hagin / havagin   mentit 
 

2 menteix 
3 menteixi 
4 mentim 
5 mentiu 
 

GERUNDI 
Present:  mentint 
Passat:  havent mentit 

Pretèrit imperfet 
mentissi 
mentissis 
mentissi 
mentíssim 
mentíssiu 
mentissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   mentit 
havessis / fossis / siguessis   mentit 
havessi / fossi / siguessi   mentit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   mentit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   mentit 
havessin / fossin / siguessin   mentit 
 

 
INFINITIU 

Present: mentir 
Passat: haver mentit 
 

PARTICIPI 
mentit / mentida, mentits / mentides 
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MERÈIXER 
 

INDICATIU 
 

Present 
mereix 
mereixes 
mereix 
mereixem 
mereixeu 
mereixen 
 

Pretèrit indefinit 
he   mereixut 
has   mereixut 
ha   mereixut 
havem   mereixut 
haveu   mereixut 
han   mereixut 
 
 

Pretèrit imperfet 
mereixeva  
mereixeves  
mereixeva  
mereixévem  
mereixéveu  
mereixeven  
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   mereixut 
havies   mereixut 
havia   mereixut 
havíem   mereixut 
havíveu (o havíeu)   mereixut 
havien   mereixut 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
mereixeré  
mereixeràs  
mereixerà  
mereixerem  
mereixereu 
mereixeran  
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   mereixut 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   mereixut 
haverà (o siguerà / haurà)   mereixut 
haverem (o siguerem / haurem)   mereixut 
havereu (o siguereu / haureu)   mereixut 
haveran (o sigueran / hauran)   mereixut 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
mereixeriva (o mereixeria) 
mereixerives (o mereixeries) 
mereixeriva (o mereixeria) 
mereixerívem (o mereixeríem) 
mereixeríveu (o mereixeríeu) 
mereixeriven (o mereixerien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   mereixut 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   mereixut 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   mereixut 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   mereixut 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   mereixut 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   mereixut 
 

 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
mereixi 
mereixis 
mereixi 
mereixem 
mereixeu 
mereixin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   mereixut 
hagis / havagis   mereixut 
hagi / havagi   mereixut 
hàgim / havàgim   mereixut 
hàgiu / havàgiu   mereixut 
hagin / havagin   mereixut 
 

2 mereix 
3 mereixi 
4 mereixem 
5 mereixeu 
 

GERUNDI 
Present: mereixent  
Passat:  havent mereixut 

Pretèrit imperfet 
mereixessi 
mereixessis 
mereixessi 
mereixéssim 
mereixéssiu 
mereixessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   mereixut 
havessis / fossis / siguessis   mereixut 
havessi / fossi / siguessi   mereixut 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   mereixut 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   mereixut 
havessin / fossin / siguessin   mereixut 
 

INFINITIU 
Present: merèixer 
Passat: haver mereixut 
 

PARTICIPI 
mereixut / mereixuda, mereixuts / mereixudes 
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MOLDRE 
 

INDICATIU 
 

Present 
molc 
mols 
mol 
molem 
moleu 
molen 
 

Pretèrit indefinit 
he   molgut 
has   molgut 
ha   molgut 
havem   molgut 
haveu   molgut 
han   molgut 
 
 

Pretèrit imperfet 
moleva 
moleves 
moleva 
molévem 
moléveu 
moleven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   molgut 
havies   molgut 
havia   molgut 
havíem   molgut 
havíveu (o havíeu)   molgut 
havien   molgut 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
molgueré 
molgueràs 
molguerà 
molguerem 
molguereu 
molgueran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   molgut 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   molgut 
haverà (o siguerà / haurà)   molgut 
haverem (o siguerem / haurem)   molgut 
havereu (o siguereu / haureu)   molgut 
haveran (o sigueran / hauran)   molgut 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
molgueriva (o molgueria) 
molguerives (o molgueries) 
molgueriva (o molgueria) 
molguerívem (o molgueríem) 
molgueríveu (o molgueríeu) 
molgueriven (o molguerien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   molgut 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   molgut 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   molgut 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   molgut 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   molgut 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   molgut 
 

 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
molgui 
molguis 
molgui 
molguem 
molgueu 
molguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   molgut 
hagis / havagis   molgut 
hagi / havagi   molgut 
hàgim / havàgim   molgut 
hàgiu / havàgiu   molgut 
hagin / havagin   molgut 
 

2 mol 
3 molgui 
4 molem 
5 moleu 
 

GERUNDI 
Present:  molent 
Passat:  havent molgut 

Pretèrit imperfet 
molguessi 
molguessis 
molguessi 
molguéssim 
molguéssiu 
molguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   molgut 
havessis / fossis / siguessis   molgut 
havessi / fossi / siguessi   molgut 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   molgut 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   molgut 
havessin / fossin / siguessin   molgut 
 

INFINITIU 
Present: moldre 
Passat: haver molgut 
 

PARTICIPI 
molgut / molguda, molguts / molgudes 
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MORIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
mor 
moris 
mori 
morim 
moriu 
morin 
 

Pretèrit indefinit 
só   mort / morta 
sés   mort / morta 
és   mort / morta 
sem   morts / mortes 
séu   morts / mortes 
són   morts / mortes 
 
 

Pretèrit imperfet 
moriva (o moria) 
morives (o mories) 
moriva (o moria) 
morívem (o moríem) 
moríveu (o moríeu) 
moriven (o morien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
era   mort / morta 
eres   mort / morta 
era   mort / morta 
érem   morts / mortes 
éreu   morts / mortes 
eren   morts / mortes 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
moriré 
moriràs 
morirà 
morirem 
morireu 
moriran 
 

 
Futur compost 
sigueré   mort / morta 
sigueràs   mort / morta 
siguerà   mort / morta 
siguerem   morts / mortes 
siguereu   morts / mortes 
sigueran   morts / mortes 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
moririva (o moriria) 
moririves (o moriries) 
moririva (o moriria) 
morirívem (o moriríem) 
moriríveu (o moriríeu) 
moririven (o moririen) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria)   mort / morta 
fores / siguerives (o sigueries)   mort / morta 
fóra / sigueriva (o sigueria)   mort / morta 
fórem / siguerívem (o sigueríem)   morts / mortes 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu)   morts / mortes 
foren / sigueriven (o siguerien)   morts / mortes 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
mori 
moris 
mori 
morim 
moriu 
morin 
 
 

Pretèrit indefinit 
sigui   mort / morta 
siguis   mort / morta 
sigui   mort / morta 
siguem   morts / mortes 
sigueu   morts / mortes 
siguin   morts / mortes 
 

2 mori 
3 mori 
4 morim  
5 moriu 
 

GERUNDI 
Present:  morint 
Passat: essent mort / morta, morts / mortes 

Pretèrit imperfet 
morissi 
morissis 
morissi 
moríssim 
moríssiu 
morissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
fossi / siguessi   mort / morta 
fossis / siguessis   mort / morta 
fossi / siguessi   mort / morta 
fóssim, fossem / siguéssim   morts / mortes 
fóssiu, fosseu / siguéssiu   morts / mortes 
fossin / siguessin   morts / mortes 
 

 
INFINITIU 

Present: morir 
Passat: essent mort / morta, morts / mortes 
 

PARTICIPI 
mort / morta, morts / mortes 
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MOSSEGAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
mossig 
mossigues 
mossiga 
mosseguem 
mossegau 
mossiguen 
 

Pretèrit indefinit 
he   mossegat 
has   mossegat 
ha   mossegat 
havem   mossegat 
haveu   mossegat 
han   mossegat 
 
 

Pretèrit imperfet 
mossegava 
mossegaves 
mossegava 
mossegàvem 
mossegàveu 
mossegaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   mossegat 
havies   mossegat 
havia   mossegat 
havíem   mossegat 
havíveu (o havíeu)   mossegat 
havien   mossegat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
mossegaré 
mossegaràs 
mossegarà 
mossegarem 
mossegareu 
mossegaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   mossegat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   mossegat 
haverà (o siguerà / haurà)   mossegat 
haverem (o siguerem / haurem)   mossegat 
havereu (o siguereu / haureu)   mossegat 
haveran (o sigueran / hauran)   mossegat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
mossegariva (o mossegaria) 
mossegarives (o mossegaries) 
mossegariva (o mossegaria) 
mossegarívem (o mossegaríem) 
mossegaríveu (o mossegaríeu) 
mossegariven (o mossegarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   mossegat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   mossegat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   mossegat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   mossegat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   mossegat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   mossegat 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
mossigui 
mossiguis 
mossigui 
mosseguem 
mossegueu 
mossiguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   mossegat 
hagis / havagis   mossegat 
hagi / havagi   mossegat 
hàgim / havàgim   mossegat 
hàgiu / havàgiu   mossegat 
hagin / havagin   mossegat 
 

2 mossiga 
3 mossigui  
4 mosseguem  
5 mossegau 
 

GERUNDI 
Present:  mossegant 
Passat:  havent mossegat 

Pretèrit imperfet 
mosseguessi 
mosseguessis 
mosseguessi 
mosseguéssim 
mosseguéssiu 
mosseguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   mossegat 
havessis / fossis / siguessis   mossegat 
havessi / fossi / siguessi   mossegat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   mossegat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   mossegat 
havessin / fossin / siguessin   mossegat 
 

 
INFINITIU 

Present: mossegar 
Passat: haver mossegat 
 

PARTICIPI 
mossegat / mossegada, mossegats / mossegades 
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MOURE 
 

INDICATIU 
 

Present 
moc 
mous 
mou 
moiem 
moieu 
mouen 
 

Pretèrit indefinit 
he   mogut 
has   mogut 
ha   mogut 
havem   mogut 
haveu   mogut 
han   mogut 
 
 

Pretèrit imperfet 
moieva  
moieves  
moieva  
moiévem  
moiéveu  
moieven  
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   mogut 
havies   mogut 
havia   mogut 
havíem   mogut 
havíveu (o havíeu)   mogut 
havien   mogut 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
mogueré (o mouré) 
mogueràs (o mouràs) 
moguerà (o mourà) 
moguerem (o mourem) 
moguereu (o moureu) 
mogueran (o mouran) 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   mogut 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   mogut 
haverà (o siguerà / haurà)   mogut 
haverem (o siguerem / haurem)   mogut 
havereu (o siguereu / haureu)   mogut 
haveran (o sigueran / hauran)   mogut 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
mogueriva (o mogueria) / mouriva (o mouria) 
moguerives (o mogueries) / mourives (o mouries) 
mogueriva (o mogueria) / mouriva (o mouria) 
moguerívem ( o mogueríem) / mourívem (o mouríem) 
mogueríveu (o mogueríeu) / mouríveu (o mouríeu) 
mogueriven (o moguerien) / mouriven (o mourien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   mogut 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   mogut 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   mogut 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   mogut 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   mogut 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   mogut 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
mogui 
moguis 
mogui 
moguem 
mogueu 
moguin 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   mogut 
hagis / havagis   mogut 
hagi / havagi   mogut 
hàgim / havàgim   mogut 
hàgiu / havàgiu   mogut 
hagin / havagin   mogut 
 

2 mou 
3 mogui 
4 moiem 
5 moieu 
 

GERUNDI 
Present: moient 
Passat:  havent mogut 

Pretèrit imperfet 
moiessi / moguessi 
moiessis / moguessis 
moiessi / moguessi 
moiéssim / moguéssim 
moiéssiu / moguéssiu 
moiessin / moguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   mogut 
havessis / fossis / siguessis   mogut 
havessi / fossi / siguessi   mogut 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   mogut 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   mogut 
havessin / fossin / siguessin   mogut 
 

 
INFINITIU 

Present: moure 
Passat: haver mogut 
 

PARTICIPI 
mogut / moguda, moguts / mogudes 
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MUNYIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
muny 
munyis 
munyi 
munyim 
munyiu 
munyin 
 

Pretèrit indefinit 
he   munyit 
has   munyit 
ha   munyit 
havem   munyit 
haveu   munyit 
han   munyit 
 
 

Pretèrit imperfet 
munyiva (o munyia) 
munyives (o munyies) 
munyiva (o munyia) 
munyívem (o munyíem) 
munyíveu (o munyíeu) 
munyiven (o munyien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   munyit 
havies   munyit 
havia   munyit 
havíem   munyit 
havíveu (o havíeu)   munyit 
havien   munyit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
munyiré 
munyiràs 
munyirà 
munyirem 
munyireu 
munyiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   munyit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   munyit 
haverà (o siguerà / haurà)   munyit 
haverem (o siguerem / haurem)   munyit 
havereu (o siguereu / haureu)   munyit 
haveran (o sigueran / hauran)   munyit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
munyiriva (o munyiria) 
munyirives (o munyiries) 
munyiriva (o munyiria) 
munyirívem (o munyiríem) 
munyiríveu (o munyiríeu) 
munyiriven (o munyirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   munyit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   munyit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   munyit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   munyit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   munyit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   munyit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
munyi 
munyis 
munyi 
munyim 
munyiu 
munyin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   munyit 
hagis / havagis   munyit 
hagi / havagi   munyit 
hàgim / havàgim   munyit 
hàgiu / havàgiu   munyit 
hagin / havagin   munyit 
 

2 munyi 
3 munyi 
4 munyim 
5 munyiu 
 

GERUNDI 
Present:  munyint 
Passat:  havent munyit 

Pretèrit imperfet 
munyissi 
munyissis 
munyissi 
munyíssim 
munyíssiu 
munyissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   munyit 
havessis / fossis / siguessis   munyit 
havessi / fossi / siguessi   munyit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   munyit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   munyit 
havessin / fossin / siguessin   munyit 
 

 
INFINITIU 

Present: munyir 
Passat: haver munyit 
 

PARTICIPI 
munyit / munyida, munyits / munyides 
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NÀIXER 
 

INDICATIU 
 

Present 
naix 
naixes 
naix 
naixem 
naixeu 
naixen 
 

Pretèrit indefinit 
só   nat / nada (o naixut / naixuda) 
sés   nat / nada (o naixut / naixuda) 
és   nat / nada (o naixut / naixuda) 
sem   nats / nades (o naixuts / naixudes) 
séu   nats / nades (o naixuts / naixudes) 
són   nats / nades (o naixuts / naixudes) 
 
 

Pretèrit imperfet 
naixeva  
naixeves  
naixeva  
naixévem  
naixéveu  
naixeven  
 

Pretèrit plusquamperfet 
era   nat / nada (o naixut / naixuda) 
eres   nat / nada (o naixut / naixuda) 
era   nat / nada (o naixut / naixuda) 
érem   nats / nades (o naixuts / naixudes) 
éreu   nats / nades (o naixuts / naixudes) 
eren   nats / nades (o naixuts / naixudes) 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
naixeré  
naixeràs  
naixerà  
naixerem  
naixereu 
naixeran  
 

 
Futur compost 
sigueré (o seré)   nat / nada (o naixut / naixuda) 
sigueràs (o seràs)   nat / nada (o naixut / naixuda) 
siguerà (o serà)   nat / nada (o naixut / naixuda) 
siguerem (o serem)   nats / nades (o naixuts / naixudes) 
siguereu (o sereu)   nats / nades (o naixuts / naixudes) 
sigueran (o seran)   nats / nades (o naixuts / naixudes) 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
naixeriva (o naixeria) 
naixerives (o naixeries) 
naixeriva (o naixeria) 
naixerívem (o naixeríem) 
naixeríveu (o naixeríeu) 
naixeriven (o naixerien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria)   nat / nada (o naixut / naixuda) 
fores / siguerives (o sigueries)   nat / nada (o naixut / naixuda) 
fóra / sigueriva (o sigueria)   nat / nada (o naixut / naixuda) 
fórem / siguerívem (o sigueríem)   nats / nades (o naixuts / naixudes) 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu)   nats / nades (o naixuts / naixudes) 
foren / sigueriven (o siguerien)   nats / nades (o naixuts / naixudes) 
 

 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
naixi 
naixis 
naixi 
naixem 
naixeu 
naixin 
 
 

Pretèrit indefinit 
sigui   nat / nada (o naixut / naixuda) 
siguis   nat / nada (o naixut / naixuda) 
sigui   nat / nada (o naixut / naixuda) 
siguem   nats / nades (o naixuts / naixudes) 
sigueu   nats / nades (o naixuts / naixudes) 
siguin   nats / nades (o naixuts / naixudes) 
 

2 naix 
3 naixi 
4 naixem 
5 naixeu 
 

GERUNDI 
Present: naixent  
Passat:  essent nat / nada, nats / nades 
(o essent naixut / naixuda, naixuts / naixudes) 

Pretèrit imperfet 
naixessi 
naixessis 
naixessi 
naixéssim 
naixéssiu 
naixessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
fossi / siguessi   nat / nada (o naixut / naixuda) 
fossis / siguessis   nat / nada (o naixut / naixuda) 
fossi / siguessi   nat / nada (o naixut / naixuda) 
fóssim, fossem / siguéssim   nats / nades (o naixuts / naixudes) 
fóssiu, fosseu / siguéssiu   nats / nades (o naixuts / naixudes) 
fossin / siguessin   nats / nades (o naixuts / naixudes) 
 

 
INFINITIU 

Present: nàixer 
Passat: ésser nat / nada, nats / nades 
(o ésser naixut / naixuda, naixuts / naixudes) 
 

PARTICIPI 
nat / nada, nats / nades 
(o naixut / naixuda, naixuts / naixudes) 
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OBEIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
obeeix 
obeeixes 
obeeix 
obeïm 
obeïu 
obeeixen 
 

Pretèrit indefinit 
he   obeït 
has   obeït 
ha   obeït 
havem   obeït 
haveu   obeït 
han   obeït 
 
 

Pretèrit imperfet 
obeïva (o obeïa) 
obeïves (o obeïes) 
obeïva (o obeïa) 
obeívem (o obeíem) 
obeíveu (o obeíeu) 
obeïven (o obeïen) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   obeït 
havies   obeït 
havia   obeït 
havíem   obeït 
havíveu (o havíeu)   obeït 
havien   obeït 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
obeiré 
obeiràs 
obeirà 
obeirem 
obeireu 
obeiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   obeït 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   obeït 
haverà (o siguerà / haurà)   obeït 
haverem (o siguerem / haurem)   obeït 
havereu (o siguereu / haureu)   obeït 
haveran (o sigueran / hauran)   obeït 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
obeiriva (o obeiria) 
obeirives (o obeiries) 
obeiriva (o obeiria) 
obeirívem (o obeiríem) 
obeiríveu (o obeiríeu) 
obeiriven (o obeirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   obeït 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   obeït 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   obeït 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   obeït 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   obeït 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   obeït 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
obeeixi 
obeeixis 
obeeixi 
obeïm 
obeïu 
obeeixin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   obeït 
hagis / havagis   obeït 
hagi / havagi   obeït 
hàgim / havàgim   obeït 
hàgiu / havàgiu   obeït 
hagin / havagin   obeït 
 

2 obeeix 
3 obeeixi 
4 obeïm 
5 obeïu 
 

GERUNDI 
Present:  obeint 
Passat:  havent obeït 

Pretèrit imperfet 
obeïssi 
obeïssis 
obeïssi 
obeíssim 
obeíssiu 
obeïssin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   obeït 
havessis / fossis / siguessis   obeït 
havessi / fossi / siguessi   obeït 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   obeït 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   obeït 
havessin / fossin / siguessin   obeït 
 

 
INFINITIU 

Present: obeir 
Passat: haver obeït 
 

PARTICIPI 
obeït / obeïda, obeïts / obeïdes 
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OBRIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
obr 
obris 
obri 
obrim 
obriu 
obrin 
 

Pretèrit indefinit 
he   obert 
has   obert 
ha   obert 
havem   obert 
haveu   obert 
han   obert 
 
 

Pretèrit imperfet 
obriva (o obria) 
obrives (o obries) 
obriva (o obria) 
obrívem (o obríem) 
obríveu (o obríeu) 
obriven (o obrien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   obert 
havies   obert 
havia   obert 
havíem   obert 
havíveu (o havíeu)   obert 
havien   obert 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
obriré 
obriràs 
obrirà 
obrirem 
obrireu 
obriran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   obert 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   obert 
haverà (o siguerà / haurà)   obert 
haverem (o siguerem / haurem)   obert 
havereu (o siguereu / haureu)   obert 
haveran (o sigueran / hauran)   obert 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
obririva (o obriria) 
obririves (o obriries) 
obririva (o obriria) 
obrirívem (o obriríem) 
obriríveu (o obriríeu) 
obririven (o obririen) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   obert 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   obert 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   obert 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   obert 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   obert 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   obert 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
obri 
obris 
obri 
obrim 
obriu 
obrin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   obert 
hagis / havagis   obert 
hagi / havagi   obert 
hàgim / havàgim   obert 
hàgiu / havàgiu   obert 
hagin / havagin   obert 
 

2 obri 
3 obri 
4 obrim 
5 obriu 
 

GERUNDI 
Present:  obrint  
Passat:  havent obert 

Pretèrit imperfet 
obrissi 
obrissis 
obrissi 
obríssim 
obríssiu 
obrissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   obert 
havessis / fossis / siguessis   obert 
havessi / fossi / siguessi   obert 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   obert 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   obert 
havessin / fossin / siguessin   obert 
 

 
INFINITIU 

Present: obrir 
Passat: haver obert 
 

PARTICIPI 
obert / oberta, oberts / obertes 
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OFRIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
ufr / ofreix 
ufris / ofreixes 
ufri / ofreix 
ofrim 
ofriu 
ufrin / ofreixen 
 

Pretèrit indefinit 
he   ofert 
has   ofert 
ha   ofert 
havem   ofert 
haveu   ofert 
han   ofert 
 
 

Pretèrit imperfet 
ofriva (o ofria) 
ofrives (o ofries) 
ofriva (o ofria) 
ofrívem (o ofríem) 
ofríveu (o ofríeu) 
ofriven (o ofrien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   ofert 
havies   ofert 
havia   ofert 
havíem   ofert 
havíveu (o havíeu)   ofert 
havien   ofert 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
ofriré 
ofriràs 
ofrirà 
ofrirem 
ofrireu 
ofriran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   ofert 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   ofert 
haverà (o siguerà / haurà)   ofert 
haverem (o siguerem / haurem)   ofert 
havereu (o siguereu / haureu)   ofert 
haveran (o sigueran / hauran)   ofert 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
ofririva (o ofriria) 
ofririves (o ofriries) 
ofririva (o ofriria) 
ofrirívem (o ofriríem) 
ofriríveu (o ofriríeu) 
ofririven (o ofririen) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   ofert 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   ofert 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   ofert 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   ofert 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   ofert 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   ofert 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
ufri / ofreixi 
ufris / ofreixis 
ufri / ofreixi 
ofrim 
ofriu 
ufrin / ofreixin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   ofert 
hagis / havagis   ofert 
hagi / havagi   ofert 
hàgim / havàgim   ofert 
hàgiu / havàgiu   ofert 
hagin / havagin   ofert 
 

2 ufri / ofreix 
3 ufri / ofreixi 
4 ofrim 
5 ofriu 
 

GERUNDI 
Present:  ofrint 
Passat:  havent ofert 

Pretèrit imperfet 
ofrissi 
ofrissis 
ofrissi 
ofríssim 
ofríssiu 
ofrissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   ofert 
havessis / fossis / siguessis   ofert 
havessi / fossi / siguessi   ofert 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   ofert 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   ofert 
havessin / fossin / siguessin   ofert 
 

 
INFINITIU 

Present: ofrir 
Passat: haver ofert 
 

PARTICIPI 
ofert / oferta, oferts / ofertes 
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OMPLIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
umpl 
umplis 
umpli 
omplim 
ompliu 
umplin 
 

Pretèrit indefinit 
he   omplit 
has   omplit 
ha   omplit 
havem   omplit 
haveu   omplit 
han   omplit 
 
 

Pretèrit imperfet 
ompliva (o omplia) 
omplives (o omplies) 
ompliva (o omplia) 
omplívem (o omplíem) 
omplíveu (o omplíeu) 
ompliven (o omplien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   omplit 
havies   omplit 
havia   omplit 
havíem   omplit 
havíveu (o havíeu)  omplit 
havien   omplit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
ompliré 
ompliràs 
omplirà 
omplirem 
omplireu 
ompliran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   omplit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   omplit 
haverà (o siguerà / haurà)   omplit 
haverem (o siguerem / haurem)   omplit 
havereu (o siguereu / haureu)   omplit 
haveran (o sigueran / hauran)   omplit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
ompliriva (o ompliria) 
omplirives (o ompliries) 
ompliriva (o ompliria) 
omplirívem (o ompliríem) 
ompliríveu (o ompliríeu) 
ompliriven (o omplirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   omplit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   omplit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   omplit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   omplit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   omplit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   omplit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
umpli 
umplis 
umpli 
omplim 
ompliu 
umplin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   omplit 
hagis / havagis   omplit 
hagi / havagi   omplit 
hàgim / havàgim   omplit 
hàgiu / havàgiu   omplit 
hagin / havagin   omplit 
 

2 umpli 
3 umpli 
4 omplim 
5 ompliu 
 

GERUNDI 
Present:  omplint 
Passat:  havent omplit 

Pretèrit imperfet 
omplissi 
omplissis 
omplissi 
omplíssim 
omplíssiu 
omplissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   omplit 
havessis / fossis / siguessis   omplit 
havessi / fossi / siguessi   omplit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   omplit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   omplit 
havessin / fossin / siguessin   omplit 
 

 
INFINITIU 

Present: omplir 
Passat: haver omplit 
 

PARTICIPI 
omplit / omplida, omplits / omplides 
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ORDENAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
ordèn 
ordenes 
ordena 
ordenem 
ordenau 
ordenen 
 

Pretèrit indefinit 
he   ordenat 
has   ordenat 
ha   ordenat 
havem   ordenat 
haveu   ordenat 
han   ordenat 
 
 

Pretèrit imperfet 
ordenava 
ordenaves 
ordenava 
ordenàvem 
ordenàveu 
ordenaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   ordenat 
havies   ordenat 
havia   ordenat 
havíem   ordenat 
havíveu (o havíeu)   ordenat 
havien   ordenat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
ordenaré 
ordenaràs 
ordenarà 
ordenarem 
ordenareu 
ordenaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   ordenat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   ordenat 
haverà (o siguerà / haurà)   ordenat 
haverem (o siguerem / haurem)   ordenat 
havereu (o siguereu / haureu)   ordenat 
haveran (o sigueran / hauran)   ordenat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
ordenariva (o ordenaria) 
ordenarives (o ordenaries) 
ordenariva (o ordenaria) 
ordenarívem (o ordenaríem) 
ordenaríveu (o ordenaríeu) 
ordenariven (o ordenarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   ordenat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   ordenat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   ordenat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   ordenat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   ordenat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   ordenat 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
ordeni 
ordenis 
ordeni 
ordenem 
ordeneu 
ordenin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   ordenat 
hagis / havagis   ordenat 
hagi / havagi   ordenat 
hàgim / havàgim   ordenat 
hàgiu / havàgiu   ordenat 
hagin / havagin   ordenat 
 

2 ordena 
3 ordeni  
4 ordenem  
5 ordenau  
 

GERUNDI 
Present:  ordenant 
Passat:  havent ordenat 

Pretèrit imperfet 
ordenessi 
ordenessis 
ordenessi 
ordenéssim 
ordenéssiu 
ordenessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   ordenat 
havessis / fossis / siguessis   ordenat 
havessi / fossi / siguessi   ordenat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   ordenat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   ordenat 
havessin / fossin / siguessin   ordenat 
 

 
INFINITIU 

Present: ordenar 
Passat: haver ordenat 
 

PARTICIPI 
ordenat / ordenada, ordenats / ordenades 
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PARÈIXER 
 

INDICATIU 
 

Present 
pareix 
pareixes 
pareix 
pareixem 
pareixeu 
pareixen 
 

Pretèrit indefinit 
só   pareixut / pareixuda 
sés   pareixut / pareixuda 
és   pareixut / pareixuda 
sem   pareixuts / pareixudes 
séu   pareixuts / pareixudes 
són   pareixuts / pareixudes 
 
 

Pretèrit imperfet 
pareixeva  
pareixeves  
pareixeva  
pareixévem  
pareixéveu  
pareixeven  
 

Pretèrit plusquamperfet 
era   pareixut / pareixuda 
eres   pareixut / pareixuda 
era   pareixut / pareixuda 
érem   pareixuts / pareixudes 
éreu   pareixuts / pareixudes 
eren   pareixuts / pareixudes 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
pareixeré  
pareixeràs  
pareixerà  
pareixerem  
pareixereu 
pareixeran  
 

 
Futur compost 
sigueré (o seré)   pareixut / pareixuda 
sigueràs (o seràs)   pareixut / pareixuda 
siguerà (o serà)   pareixut / pareixuda 
siguerem (o serem)   pareixuts / pareixudes 
siguereu (o sereu)   pareixuts / pareixudes 
sigueran (o seran)   pareixuts / pareixudes 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
pareixeriva (o pareixeria) 
pareixerives (o pareixeries) 
pareixeriva (o pareixeria) 
pareixerívem (o pareixeríem) 
pareixeríveu (o pareixeríeu) 
pareixeriven (o pareixerien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria)   pareixut / pareixuda 
fores / siguerives (o sigueries)   pareixut / pareixuda 
fóra / sigueriva (o sigueria)   pareixut / pareixuda 
fórem / siguerívem (o sigueríem)   pareixuts / pareixudes 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu)   pareixuts / pareixudes 
foren / siguerivem (o siguerien)   pareixuts / pareixudes 
 

 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
pareixi 
pareixis 
pareixi 
pareixem 
pareixeu 
pareixin 
 
 

Pretèrit indefinit 
sigui   pareixut / pareixuda 
siguis   pareixut / pareixuda 
sigui   pareixut / pareixuda 
siguem   pareixuts / pareixudes 
sigueu   pareixuts / pareixudes 
siguin   pareixuts / pareixudes 
 

2 pareix 
3 pareixi 
4 pareixem 
5 pareixeu 
 

GERUNDI 
Present: pareixent  
Passat:  essent pareixut / pareixuda, pareixuts / 
pareixudes 

Pretèrit imperfet 
pareixessi 
pareixessis 
pareixessi 
pareixéssim 
pareixéssiu 
pareixessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
fossi / siguessi   pareixut / pareixuda 
fossis / siguessis   pareixut / pareixuda 
fossi / siguessi   pareixut / pareixuda 
fóssim, fossem / siguéssim   pareixuts / pareixudes 
fóssiu, fosseu / siguéssiu   pareixuts / pareixudes 
fossin / siguessin   pareixuts / pareixudes 
 

 
INFINITIU 

Present: parèixer 
Passat: ésser pareixut / pareixuda, pareixuts / 
pareixudes 
 

PARTICIPI 
pareixut / pareixuda, pareixuts / pareixudes 
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PARTIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
parteix 
parteixes 
parteix 
partim 
partiu 
parteixen 
 

Pretèrit indefinit 
só   partit / partida 
sés   partit / partida 
és   partit / partida 
sem   partits / partides 
séu   partits / partides 
són   partits / partides 
 
 

Pretèrit imperfet 
partiva (o partia) 
partives (o parties) 
partiva (o partia) 
partívem (o partíem) 
partíveu (o partíeu) 
partiven (o partien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
era   partit / partida 
eres   partit / partida 
era   partit / partida 
érem   partits / partides 
éreu   partits / partides 
eren   partits / partides 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
partiré 
partiràs 
partirà 
partirem 
partireu 
partiran 
 

 
Futur compost 
sigueré (o seré)   partit / partida 
sigueràs (o seràs)   partit / partida 
siguerà (o serà)   partit / partida 
siguerem (o serem)   partits / partides 
siguereu (o sereu)   partits / partides 
sigueran (o seran)   partits / partides 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
partiriva (o partiria) 
partirives (o partiries) 
partiriva (o partiria) 
partirívem (o partiríem) 
partiríveu (o partiríeu) 
partiriven (o partirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria)   partit / partida 
fores / siguerives (o sigueries)   partit / partida 
fóra / sigueriva (o sigueria)   partit / partida 
fórem / siguerívem (o sigueríem)   partits / partides 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu)   partits / partides 
foren / sigueriven (o siguerien)   partits / partides 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
parteixi 
parteixis 
parteixi 
partim 
partiu 
parteixin 
 
 

Pretèrit indefinit 
sigui   partit / partida 
siguis   partit / partida 
sigui   partit / partida 
siguem   partits / partides 
sigueu   partits / partides 
siguin   partits / partides 
 

2 parteix 
3 parteixi 
4 partim 
5 partiu 
 

GERUNDI 
Present:  partint 
Passat:  essent partit / partida, partits / partides 

Pretèrit imperfet 
partissi 
partissis 
partissi 
partíssim 
partíssiu 
partissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
fossi / siguessi   partit / partida 
fossis / siguessis   partit / partida 
fossi / siguessi   partit / partida 
fóssim, fossem / siguéssim   partits / partides 
fóssiu, fosseu / siguéssiu   partits / partides 
fossin / siguessin   partits / partides 
 

 
INFINITIU 

Present: partir 
Passat: ésser partit / partida, partits / partides 
 

PARTICIPI 
partit / partida, partits / partides 
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PASSAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
pas 
passes 
passa 
passem 
passau 
passen 
 

Pretèrit indefinit 
he   passat — só   passat / passada 
has   passat — sés   passat / passada 
ha   passat — és   passat / passada 
havem   passat — sem   passats / passades 
haveu   passat — séu passats / passades 
han   passat — són passats / passades 
 
 

Pretèrit imperfet 
passariva (o passaria) 
passarives (o passaries) 
passariva (o passaria) 
passarívem (o passaríem) 
passaríveu (o passaríeu) 
passariven (o passarien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   passat — era   passat / passada 
havies   passat — eres   passat / passada 
havia   passat — era   passat / passada 
havíem   passat — érem   passats / passades 
havíveu (o havíeu)   passat — éreu   passats / passades 
havien   passat — eren   passats / passades 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
passaré 
passaràs 
passarà 
passarem 
passareu 
passaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   passat — sigueré (o seré)   passat / passada 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   passat — sigueràs (o seràs)   passat / passada 
haverà (o siguerà / haurà)   passat — siguerà (o serà)   passat / passada 
haverem (o siguerem / haurem)   passat — siguerem (o serem)   passats / passades 
havereu (o siguereu / haureu)   passat — siguereu (o sereu)   passats / passades 
haveran (o sigueran / hauran)   passat — sigueran (o seran)   passats / passades 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
passariva (o passaria) 
passarives (o passaries) 
passariva (o passaria) 
passarívem (o passaríem) 
passaríveu (o passaríeu) 
passariven (o passarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   passat — fóra / sigueriva (o sigueria) passat / passada 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   passat — ... passat / passada 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   passat — ... passat / passada 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   passat — ... passats / passades 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   passat — ... passats / passades 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   passat — ... passats / passades 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
passi 
passis 
passi 
passem 
passeu 
passin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   passat — sigui   passat / passada 
hagis / havagis   passat — siguis   passat / passada 
hagi / havagi   passat — sigui   passat / passada 
hàgim / havàgim   passat — siguem   passats / passades 
hàgiu / havàgiu   passat — sigueu   passats / passades 
hagin / havagin   passat — siguin   passats / passades 
 

2 passa 
3 passi 
4 passem 
5 passau 
 

GERUNDI 
Present:  passant 
Passat:  havent passat 
essent passat / passada, passats / passades 

Pretèrit imperfet 
passessi 
passessis 
passessi 
passéssim 
passéssiu 
passessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   passat — fossi / siguessi   passat / passada 
havessis / fossis / siguessis   passat — ... passat / passada 
havessi / fossi / siguessi   passat — ... passat / passada 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   passat — ... passats / passades 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   passat — ... passats / passades 
havessin / fossin / siguessin   passat — ... passats / passades 
 

 
INFINITIU 

Present: passar 
Passat: haver passat 
ésser passat / passada, passats / passades 
 

PARTICIPI 
passat / passada, passats / passades 
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PERDRE 
 

INDICATIU 
 

Present 
perd 
perds 
perd 
perdem 
perdeu 
perden 
 

Pretèrit indefinit 
he   perdut 
has   perdut 
ha   perdut 
havem   perdut 
haveu   perdut 
han   perdut 
 
 

Pretèrit imperfet 
perdeva 
perdeves 
perdeva 
perdévem 
perdéveu 
perdeven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   perdut 
havies   perdut 
havia   perdut 
havíem   perdut 
havíveu (o havíeu)   perdut 
havien   perdut 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
perderé 
perderàs 
perderà 
perderem 
perdereu 
perderan 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   perdut 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   perdut 
haverà (o siguerà / haurà)   perdut 
haverem (o siguerem / haurem)   perdut 
havereu (o siguereu / haureu)   perdut 
haveran (o sigueran / hauran)   perdut 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
perderiva (o perderia) 
perderives (o perderies) 
perderiva (o perderia) 
perderívem (o perderíem) 
perderíveu (o perderíeu) 
perderiven (o perderien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   perdut 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   perdut 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   perdut 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   perdut 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   perdut 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   perdut 
 

 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
perdi 
perdis 
perdi 
perdem 
perdeu 
perdin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   perdut 
hagis / havagis   perdut 
hagi / havagi   perdut 
hàgim / havàgim   perdut 
hàgiu / havàgiu   perdut 
hagin / havagin   perdut 
 

2 perd 
3 perdi 
4 perdem 
5 perdeu 
 

GERUNDI 
Present:  perdent 
Passat:  havent perdut 

Pretèrit imperfet 
perdessi 
perdessis 
perdessi 
perdéssim 
perdéssiu 
perdessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   perdut 
havessis / fossis / siguessis   perdut 
havessi / fossi / siguessi   perdut 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   perdut 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   perdut 
havessin / fossin / siguessin   perdut 
 

INFINITIU 
Present: perdre 
Passat: haver perdut 
 

PARTICIPI 
perdut / perduda, perduts / perdudes 
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PLOURE 
 

INDICATIU 
 

Present 
– 
– 
plou 
– 
– 
plouen 
 

Pretèrit indefinit 
– 
– 
ha   plogut — és   plogut / ploguda 
– 
– 
han   plogut — són   ploguts / plogudes 
 
 

Pretèrit imperfet 
–  
–  
ploieva  
–  
–  
ploieven  
 

Pretèrit plusquamperfet 
– 
– 
havia   plogut — era   plogut / ploguda 
– 
– 
havien   plogut — eren   ploguts / plogudes 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
– 
– 
ploguerà (o plourà) 
– 
– 
plogueran (o plouran) 
 

 
Futur compost 
– 
– 
haverà (o siguerà / haurà)   plogut — siguerà (o serà)   plogut / ploguda 
– 
– 
haveran (o sigueran / hauran)   plogut — sigueran (o seran)   ploguts / plogudes 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
– 
– 
plogueriva (o plogueria) / plouriva (o plouria) 
– 
– 
plogueriven (o ploguerien) / plouriven (o plourien) 
 

Compost 
– 
– 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   plogut — fóra / sigueriva (o sigueria)   plogut / ploguda 
– 
– 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   plogut — foren / sigueriven (o siguerien)   ploguts / 
plogudes 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
– 
– 
plogui 
– 
– 
ploguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
– 
– 
hagi / havagi   plogut — sigui   plogut / ploguda 
– 
– 
hagin / havagin   plogut — siguin   ploguts / plogudes 
 

2 – 
3 plogui 
4 – 
5 ploieu* 
 

GERUNDI 
Present: ploient 
Passat:  havent plogut 
essent plogut / ploguda, ploguts / 
plogudes 
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Pretèrit imperfet 
– 
– 
ploiessi / ploguessi 
– 
– 
ploiessin / ploguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
– 
– 
havessi / fossi / siguessi   plogut — fossi / siguessi   plogut / ploguda 
– 
– 
havessin / fossin / siguessin   plogut — fossin / siguessin   ploguts / plogudes 
 

 
INFINITIU 

Present: ploure 
Passat: haver plogut 
ésser plogut / ploguda, ploguts / 
plogudes 
 

PARTICIPI 
plogut / ploguda, ploguts / plogudes 

 
* Exclusivament en la invocació: Ploieu, Déu meu !
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POGUER 
 

INDICATIU 
 

Present 
puc 
pots 
pot 
podem 
podeu 
poden 
 

Pretèrit indefinit 
he   pogut 
has   pogut 
ha   pogut 
havem   pogut 
haveu   pogut 
han   pogut 
 
 

Pretèrit imperfet 
podiva (o podia) 
podives (o podies) 
podiva (o podia) 
podívem (o podíem) 
podíveu (o podíeu) 
podiven (o podien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   pogut 
havies   pogut 
havia   pogut 
havíem   pogut 
havíveu (o havíeu)   pogut 
havien   pogut 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
pogueré 
pogueràs 
poguerà 
poguerem 
poguereu 
pogueran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   pogut 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   pogut 
haverà (o siguerà / haurà)   pogut 
haverem (o siguerem / haurem)   pogut 
havereu (o siguereu / haureu)   pogut 
haveran (o sigueran / hauran)   pogut 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
pogueriva (o pogueria) 
poguerives (o pogueries) 
pogueriva (o pogueria) 
poguerívem (o pogueríem) 
pogueríveu (o pogueríeu) 
pogueriven (o poguerien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   pogut 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   pogut 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   pogut 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   pogut 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   pogut 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   pogut 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
pugui 
puguis 
pugui 
puguem 
pugueu 
puguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   pogut 
hagis / havagis   pogut 
hagi / havagi   pogut 
hàgim / havàgim   pogut 
hàgiu / havàgiu   pogut 
hagin / havagin   pogut 
 

– 
– 
– 
– 
 

GERUNDI 
Present:  poguent 
Passat:  havent pogut 

Pretèrit imperfet 
poguessi 
poguessis 
poguessi 
poguéssim 
poguéssiu 
poguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   pogut 
havessis / fossis / siguessis   pogut 
havessi / fossi / siguessi   pogut 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   pogut 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   pogut 
havessin / fossin / siguessin   pogut 
 

 
INFINITIU 

Present: poguer 
Passat: haver pogut 
 

PARTICIPI 
pogut / poguda, poguts / pogudes 
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POSAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
pos 
poses 
posa 
posem 
posau 
posen 
 

Pretèrit indefinit 
he   posat 
has   posat 
ha   posat 
havem   posat 
haveu   posat 
han   posat 
 
 

Pretèrit imperfet 
posava 
posaves 
posava 
posàvem 
posàveu 
posaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   posat 
havies   posat 
havia   posat 
havíem   posat 
havíveu (o havíeu)   posat 
havien   posat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
posaré 
posaràs 
posarà 
posarem 
posareu 
posaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   posat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   posat 
haverà (o siguerà / haurà)   posat 
haverem (o siguerem / haurem)   posat 
havereu (o siguereu / haureu)   posat 
haveran (o sigueran / hauran)   posat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
posariva (o posaria) 
posarives (o posaries) 
posariva (o posaria) 
posarívem (o posaríem) 
posaríveu (o posaríeu) 
posariven (o posarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   posat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   posat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   posat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   posat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   posat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   posat 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
posi 
posis 
posi 
posem 
poseu 
posin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   posat 
hagis / havagis   posat 
hagi / havagi   posat 
hàgim / havàgim   posat 
hàgiu / havàgiu   posat 
hagin / havagin   posat 
 

2 posa 
3 posi 
4 posem 
5 posau 
 

GERUNDI 
Present:  posant 
Passat:  havent posat 

Pretèrit imperfet 
posessi 
posessis 
posessi 
poséssim 
poséssiu 
posessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   posat 
havessis / fossis / siguessis   posat 
havessi / fossi / siguessi   posat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   posat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   posat 
havessin / fossin / siguessin   posat 
 

 
INFINITIU 

Present: posar 
Passat: haver posat 
 

PARTICIPI 
posat / posada, posats / posades 
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POUAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
puc 
pues 
pua 
pouem 
pouau 
puen 
 

Pretèrit indefinit 
he   pouat 
has   pouat 
ha   pouat 
havem   pouat 
haveu   pouat 
han   pouat 
 
 

Pretèrit imperfet 
pouava 
pouaves 
pouava 
pouavem 
pouaveu 
pouaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   pouat 
havies   pouat 
havia   pouat 
havíem   pouat 
havíveu (o havíeu)   pouat 
havien   pouat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
pouaré 
pouaràs 
pouarà 
pouarem 
pouareu 
pouaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   pouat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   pouat 
haverà (o siguerà / haurà)   pouat 
haverem (o siguerem / haurem)   pouat 
havereu (o siguereu / haureu)   pouat 
haveran (o sigueran / hauran)   pouat 

 



 257 

CONDICIONAL 
 
Simple 
pouariva (o pouaria) 
pouarives (o pouaries) 
pouariva (o pouaria) 
pouarívem (o pouaríem) 
pouaríveu (o pouaríeu) 
pouariven (o pouarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   pouat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   pouat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   pouat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   pouat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   pouat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   pouat 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
puï 
puïs 
puï 
pouem 
poueu 
puïn 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   pouat 
hagis / havagis   pouat 
hagi / havagi   pouat 
hàgim / havàgim   pouat 
hàgiu / havàgiu   pouat 
hagin / havagin   pouat 
 

2 pua 
3 puï 
4 pouem 
5 pouau 
 

GERUNDI 
Present:  pouant 
Passat:  havent pouat 

Pretèrit imperfet 
pouessi 
pouessis 
pouessi 
pouéssim 
pouéssiu 
pouessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   pouat 
havessis / fossis / siguessis   pouat 
havessi / fossi / siguessi   pouat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   posat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   posat 
havessin / fossin / siguessin   posat 
 

 
INFINITIU 

Present: pouar 
Passat: haver pouat 
 

PARTICIPI 
pouat / pouada, pouats / pouades 
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PRENDRE 
 

INDICATIU 
 

Present 
prenc 
prens 
pren 
prenim 
preniu 
prenen 
 

Pretèrit indefinit 
he   pres 
has   pres 
ha   pres 
havem   pres 
haveu   pres 
han   pres 
 
 

Pretèrit imperfet 
preniva (o prenia) 
prenives (o prenies) 
preniva (o prenia) 
prenívem (o preníem) 
preníveu (o preníeu) 
preniven (o prenien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   pres 
havies   pres 
havia   pres 
havíem   pres 
havíveu (o havíeu)   pres 
havien   pres 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
prengueré 
prengueràs 
prenguerà 
prenguerem 
prenguereu 
prengueran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   pres 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   pres 
haverà (o siguerà / haurà)   pres 
haverem (o siguerem / haurem)   pres 
havereu (o siguereu / haureu)   pres 
haveran (o sigueran / hauran)   pres 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
prengueriva (o prengueria) 
prenguerives (o prengueries) 
prengueriva (o prengueria) 
prenguerívem (o prengueríem) 
prengueríveu (o prengueríeu) 
prengueriven (o prenguerien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   pres 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   pres 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   pres 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   pres 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   pres 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   pres 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
prengui 
prenguis 
prengui 
prenguem 
prengueu 
prenguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   pres 
hagis / havagis   pres 
hagi / havagi   pres 
hàgim / havàgim   pres 
hàgiu / havàgiu   pres 
hagin / havagin   pres 
 

2 pren 
3 prengui 
4 prenim 
5 preniu 
 

GERUNDI 
Present:  prenint 
Passat:  havent pres 

Pretèrit imperfet 
prenguessi 
prenguessis 
prenguessi 
prenguéssim 
prenguéssiu 
prenguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   pres 
havessis / fossis / siguessis   pres 
havessi / fossi / siguessi   pres 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   pres 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   pres 
havessin / fossin / siguessin   pres 
 

 
INFINITIU 

Present: prendre 
Passat: haver pres 
 

PARTICIPI 
pres / presa, presos / preses 
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PROTEGIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
protig 
protigis 
protigi 
protegim 
protegiu 
protigin 
 

Pretèrit indefinit 
he   protegit 
has   protegit 
ha   protegit 
havem   protegit 
haveu   protegit 
han   protegit 
 
 

Pretèrit imperfet 
protegiva (o protegia) 
protegives (o protegies) 
protegiva (o protegia) 
protegívem (o protegíem) 
protegíveu (o protegíeu) 
protegiven (o protegien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   protegit 
havies   protegit 
havia   protegit 
havíem   protegit 
havíveu (o havíeu)   protegit 
havien   protegit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
protegiré 
protegiràs 
protegirà 
protegirem 
protegireu 
protegiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   protegit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   protegit 
haverà (o siguerà / haurà)   protegit 
haverem (o siguerem / haurem)   protegit 
havereu (o siguereu / haureu)   protegit 
haveran (o sigueran / hauran)   protegit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
protegiriva (o protegiria) 
protegirives (o protegiries) 
protegiriva (o protegiria) 
protegirívem (o protegiríem) 
protegiríveu (o protegiríeu) 
protegiriven (o protegirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   protegit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   protegit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   protegit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   protegit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   protegit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   protegit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
protigi 
protigis 
protigi 
protegim 
protegiu 
protigin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   protegit 
hagis / havagis   protegit 
hagi / havagi   protegit 
hàgim / havàgim   protegit 
hàgiu / havàgiu   protegit 
hagin / havagin   protegit 
 

2 protigi 
3 protigi 
4 protegim 
5 protegiu 
 

GERUNDI 
Present:  protegint 
Passat:  havent protegit 

Pretèrit imperfet 
protegissi 
protegissis 
protegissi 
protegíssim 
protegíssiu 
protegissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   protegit 
havessis / fossis / siguessis   protegit 
havessi / fossi / siguessi   protegit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   protegit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   protegit 
havessin / fossin / siguessin   protegit 
 

 
INFINITIU 

Present: protegir 
Passat: haver protegit 
 

PARTICIPI 
protegit / protegida, protegits / protegides 
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REFER 
 

INDICATIU 
 

Present 
refaç 
refàs 
refà 
refem 
refeu 
refan / refanen 
 

Pretèrit indefinit 
he   refet 
has   refet 
ha   refet 
havem   refet 
haveu   refet 
han   refet 
 
 

Pretèrit imperfet 
refeva 
refeves 
refeva 
refévem 
reféveu 
refeven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   refet 
havies   refet 
havia   refet 
havíem   refet 
havíveu (o havíeu)   refet 
havien   refet 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
refaré 
refaràs 
refarà 
refarem 
refareu 
refaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   refet 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   refet 
haverà (o siguerà / haurà)   refet 
haverem (o siguerem / haurem)   refet 
havereu (o siguereu / haureu)   refet 
haveran (o sigueran / hauran)   refet 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
refariva (o refaria) 
refarives (o refaries) 
refariva (o refaria) 
refarívem (o refaríem) 
refaríveu (o refaríeu) 
refariven (o refarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   refet 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   refet 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   refet 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   refet 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   refet 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   refet 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
refaci 
refacis 
refaci 
refem / refacem 
refeu / refaceu 
refacin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   refet 
hagis / havagis   refet 
hagi / havagi   refet 
hàgim / havàgim   refet 
hàgiu / havàgiu   refet 
hagin / havagin   refet 
 

2 refés 
3 refaci 
4 refem 
5 refeu 
 

GERUNDI 
Present:  refent 
Passat:  havent refet 

Pretèrit imperfet 
refessi 
refessis 
refessi 
reféssim 
reféssiu 
refessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   refet 
havessis / fossis / siguessis   refet 
havessi / fossi / siguessi   refet 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   refet 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   refet 
havessin / fossin / siguessin   refet 
 

 
INFINITIU 

Present: refer 
Passat: haver refet 
 

PARTICIPI 
refet / refeta, refets / refetes 
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REPASSAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
repàs 
repasses 
repassa 
repassem 
repassau 
repassen 
 

Pretèrit indefinit 
he   repassat 
has   repassat 
ha   repassat 
havem   repassat 
haveu   repassat 
han   repassat 
 
 

Pretèrit imperfet 
repassava 
repassaves 
repassava 
repassàvem 
repassàveu 
repassaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   repassat 
havies   repassat 
havia   repassat 
havíem   repassat 
havíveu (o havíeu)   repassat 
havien   repassat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
repassaré 
repassaràs 
repassarà 
repassarem 
repassareu 
repassaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   repassat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   repassat 
haverà (o siguerà / haurà)   repassat 
haverem (o siguerem / haurem)   repassat 
havereu (o siguereu / haureu)   repassat 
haveran (o sigueran / hauran)   repassat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
repassariva (o repassaria) 
repassarives (o repassaries) 
repassariva (o repassaria) 
repassarívem (o repassaríem) 
repassaríveu (o repassaríeu) 
repassariven (o repassarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   repassat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   repassat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   repassat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   repassat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   repassat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   repassat 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
repassi 
repassis 
repassi 
repassem 
repasseu 
repassin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   repassat 
hagis / havagis   repassat 
hagi / havagi   repassat 
hàgim / havàgim   repassat 
hàgiu / havàgiu   repassat 
hagin / havagin   repassat 
 

2 repassa 
3 repassi 
4 repassem 
5 repassau 
 

GERUNDI 
Present:  repassant 
Passat:  havent repassat 
 

Pretèrit imperfet 
repassessi 
repassessis 
repassessi 
repasséssim 
repasséssiu 
repassessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   repassat 
havessis / fossis / siguessis   repassat 
havessi / fossi / siguessi   repassat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   repassat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   repassat 
havessin / fossin / siguessin   repassat 
 
 

 
INFINITIU 

Present: repassar 
Passat: haver repassat 
 
 

PARTICIPI 
repassat / repassada, repassats / repassades 
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REPETIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
repit 
repitis 
repiti 
repetim 
repetiu 
repitin 
 

Pretèrit indefinit 
he   repetit 
has   repetit 
ha   repetit 
havem   repetit 
haveu   repetit 
han   repetit 
 
 

Pretèrit imperfet 
repetiva (o repetia) 
repetives (o repeties) 
repetiva (o repetia) 
repetívem (o repetíem) 
repetíveu (o repetíeu) 
repetiven (o repetien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   repetit 
havies   repetit 
havia   repetit 
havíem   repetit 
havíveu (o havíeu)   repetit 
havien   repetit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
repetiré 
repetiràs 
repetirà 
repetirem 
repetireu 
repetiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   repetit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   repetit 
haverà (o siguerà / haurà)   repetit 
haverem (o siguerem / haurem)   repetit 
havereu (o siguereu / haureu)   repetit 
haveran (o sigueran / hauran)   repetit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
repetiriva (o repetiria) 
repetirives (o repetiries) 
repetiriva (o repetiria) 
repetirívem (o repetiríem) 
repetiríveu (o repetiríeu) 
repetiriven (o repetirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   repetit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   repetit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   repetit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   repetit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   repetit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   repetit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
repiti 
repitis 
repiti 
repetim 
repetiu 
repitin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   repetit 
hagis / havagis   repetit 
hagi / havagi   repetit 
hàgim / havàgim   repetit 
hàgiu / havàgiu   repetit 
hagin / havagin   repetit 
 

2 repiti 
3 repiti 
4 repetim 
5 repetiu 
 

GERUNDI 
Present:  repetint 
Passat:  havent repetit 

Pretèrit imperfet 
repetissi 
repetissis 
repetissi 
repetíssim 
repetíssiu 
repetissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   repetit 
havessis / fossis / siguessis   repetit 
havessi / fossi / siguessi   repetit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   repetit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   repetit 
havessin / fossin / siguessin   repetit 
 

 
INFINITIU 

Present: repetir 
Passat: haver repetit 
 

PARTICIPI 
repetit / repetida, repetits / repetides 
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REPOSAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
repòs 
reposes 
reposa 
reposem 
reposau 
reposen 
 

Pretèrit indefinit 
he   reposat 
has   reposat 
ha   reposat 
havem   reposat 
haveu   reposat 
han   reposat 
 
 

Pretèrit imperfet 
reposava 
reposaves 
reposava 
reposàvem 
reposàveu 
reposaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   reposat 
havies   reposat 
havia   reposat 
havíem   reposat 
havíveu (o havíeu)   reposat 
havien   reposat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
reposaré 
reposaràs 
reposarà 
reposarem 
reposareu 
reposaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   reposat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   reposat 
haverà (o siguerà / haurà)   reposat 
haverem (o siguerem / haurem)   reposat 
havereu (o siguereu / haureu)   reposat 
haveran (o sigueran / hauran)   reposat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
reposariva (o reposaria) 
reposarives (o reposaries) 
reposariva (o reposaria) 
reposarívem (o reposaríem) 
reposaríveu (o reposaríeu) 
reposariven (o reposarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   reposat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   reposat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   reposat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   reposat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   reposat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   reposat 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
reposi 
reposis 
reposi 
reposem 
reposeu 
reposin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   reposat 
hagis / havagis   reposat 
hagi / havagi   reposat 
hàgim / havàgim   reposat 
hàgiu / havàgiu   reposat 
hagin / havagin   reposat 
 

2 reposa 
3 reposi 
4 reposem 
5 reposau 
 

GERUNDI 
Present:  reposant 
Passat:  havent reposat 

Pretèrit imperfet 
reposessi 
reposessis 
reposessi 
reposéssim 
reposéssiu 
reposessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   reposat 
havessis / fossis / siguessis   reposat 
havessi / fossi / siguessi   reposat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   reposat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   reposat 
havessin / fossin / siguessin   reposat 
 

 
INFINITIU 

Present: reposar 
Passat: haver reposat 
 

PARTICIPI 
reposat / reposada, reposats / reposades 
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RESEIXIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
resix 
resixis 
resixi 
reseixim 
reseixiu 
resixin 
 

Pretèrit indefinit 
só   reseixit / reseixida 
sés   reseixit / reseixida 
és   reseixit / reseixida 
sem   reseixits / reseixides 
séu   reseixits / reseixides 
són   reseixits / reseixides 
 
 

Pretèrit imperfet 
reseixiva (o reseixia) 
reseixives (o reseixies) 
reseixiva (o reseixia) 
reseixívem (o reseixíem) 
reseixíveu (o reseixíeu) 
reseixiven (o reseixien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
era   reseixit / reseixida 
eres   reseixit / reseixida 
era   reseixit / reseixida 
érem  reseixits / reseixides 
éreu   reseixits / reseixides 
eren   reseixits / reseixides 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
reseixiré 
reseixiràs 
reseixirà 
reseixirem 
reseixireu 
reseixiran 
 

 
Futur compost 
sigueré (o seré)   reseixit / reseixida 
sigueràs (o seràs)   reseixit / reseixida 
siguerà (o serà)   reseixit / reseixida 
siguerem (o serem)   reseixits / reseixides 
siguereu (o sereu)   reseixits / reseixides 
sigueran (o seran)   reseixits / reseixides 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
reseixiriva (o reseixiria) 
reseixirives (o reseixiries) 
reseixiriva (o reseixiria) 
reseixirívem (o reseixiríem) 
reseixiríveu (o reseixiríeu) 
reseixiriven (o reseixirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria)   reseixit / reseixida 
fores / siguerives (o sigueries)   reseixit / reseixida 
fóra / sigueriva (o sigueria)   reseixit / reseixida 
fórem / siguerívem (o sigueríem)   reseixits / reseixides 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu)   reseixits / reseixides 
foren / sigueriven (o siguerien)   reseixits / reseixides 
 

 
 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
resixi 
resixis 
resixi 
reseixim 
reseixiu 
resixin 
 
 

Pretèrit indefinit 
sigui   reseixit / reseixida 
siguis   reseixit / reseixida 
sigui   reseixit / reseixida 
siguem   reseixits / reseixides 
sigueu   reseixits / reseixides 
siguin   reseixits / reseixides 
 

2 resixi 
3 resixi 
4 reseixim 
5 reseixiu 
 

GERUNDI 
Present:  reseixint 
Passat:  essent reseixit / reseixida, reseixits 
/ reseixides 

Pretèrit imperfet 
reseixissi 
reseixissis 
reseixissi 
reseixíssim 
reseixíssiu 
reseixissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
fossi / siguessi   reseixit / reseixida 
fossis / siguessis   reseixit / reseixida 
fossi / siguessi   reseixit / reseixida 
fóssim, fossem / siguéssim   reseixits / reseixides 
fóssiu, fosseu / siguéssiu   reseixits / reseixides 
fossin / siguessin   reseixits / reseixides 
 

 
INFINITIU 

Present: reseixir 
Passat: ésser reseixit / reseixida, reseixits / 
reseixides 
 

PARTICIPI 
reseixit / reseixida, reseixits / reseixides 
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RIURE 
 

INDICATIU 
 

Present 
ric 
rius 
riu 
riem 
rieu 
riuen 
 

Pretèrit indefinit 
he   ris 
has   ris 
ha   ris 
havem   ris 
haveu   ris 
han   ris 
 
 

Pretèrit imperfet 
rieva  
rieves  
rieva  
riévem  
riéveu  
rieven  
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   ris 
havies   ris 
havia   ris 
havíem   ris 
havíveu (o havíeu)   ris 
havien   ris 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
rigueré / riuré 
rigueràs / riuràs 
riguerà / riurà 
riguerem / riurem 
riguereu / riureu 
rigueran / riuran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   ris 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   ris 
haverà (o siguerà / haurà)   ris 
haverem (o siguerem / haurem)   ris 
havereu (o siguereu / haureu)   ris 
haveran (o sigueran / hauran)   ris 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
rigueriva (o rigueria) / riuriva (o riuria) 
riguerives (o rigueries) / riurives (o riuries) 
rigueriva (o rigueria) / riuriva (o riuria) 
riguerívem (o rigueríem) / riurívem (o riuríem) 
rigueríveu (o rigueríeu) / riuríveu (o riuríeu) 
rigueriven (o riguerien) / riuriven (o riurien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   ris 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   ris 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   ris 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   ris 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   ris 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   ris 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
rigui 
riguis 
rigui 
riguem 
rigueu 
riguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   ris 
hagis / havagis   ris 
hagi / havagi   ris 
hàgim / havàgim   ris 
hàgiu / havàgiu   ris 
hagin / havagin   ris 
 

2 riu 
3 rigui 
4 riem 
5 rieu 
 

GERUNDI 
Present: rient 
Passat:  havent ris 

Pretèrit imperfet 
riguessi 
riguessis 
riguessi 
riguéssim 
riguéssiu 
riguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   ris 
havessis / fossis / siguessis   ris 
havessi / fossi / siguessi   ris 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   ris 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   ris 
havessin / fossin / siguessin   ris 
 

 
INFINITIU 

Present: riure 
Passat: haver ris 
 

PARTICIPI 
ris / risa, risos / rises 
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ROMPIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
rump 
rumpis 
rumpi 
rompim 
rompiu 
rumpin 
 

Pretèrit indefinit 
he   rompit 
has   rompit 
ha   rompit 
havem   rompit 
haveu   rompit 
han   rompit 
 
 

Pretèrit imperfet 
rompiva (o rompia) 
rompives (o rompies) 
rompiva (o rompia) 
rompívem (o rompíem) 
rompíveu (o rompíeu) 
rompiven (o rompien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   rompit 
havies   rompit 
havia   rompit 
havíem   rompit 
havíveu (o havíeu)  rompit 
havien   rompit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
rompiré 
rompiràs 
rompirà 
rompirem 
rompireu 
rompiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   rompit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   rompit 
haverà (o siguerà / haurà)   rompit 
haverem (o siguerem / haurem)   rompit 
havereu (o siguereu / haureu)   rompit 
haveran (o sigueran / hauran)   rompit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
rompiriva (o rompiria) 
rompirives (o rompiries) 
rompiriva (o rompiria) 
rompirívem (o rompiríem) 
rompiríveu (o rompiríeu) 
rompiriven (o rompirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   rompit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   rompit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   rompit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   rompit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   rompit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   rompit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
rumpi 
rumpis 
rumpi 
rompim 
rompiu 
rumpin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   rompit 
hagis / havagis   rompit 
hagi / havagi   rompit 
hàgim / havàgim   rompit 
hàgiu / havàgiu   rompit 
hagin / havagin   rompit 
 

2 rumpi 
3 rumpi 
4 rompim 
5 rompiu 
 

GERUNDI 
Present: rompint 
Passat:  havent rompit 

Pretèrit imperfet 
rompissi 
rompissis 
rompissi 
rompíssim 
rompíssiu 
rompissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   rompit 
havessis / fossis / siguessis   rompit 
havessi / fossi / siguessi   rompit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   rompit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   rompit 
havessin / fossin / siguessin   rompit 
 

 
INFINITIU 

Present: rompir 
Passat: haver rompit 
 

PARTICIPI 
rompit / rompida, rompits / rompides 
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SABER 
 

INDICATIU 
 

Present 
sé / sep 
saps 
sap 
sabem 
sabeu 
saben 
 

Pretèrit indefinit 
he   sabut 
has   sabut 
ha   sabut 
havem   sabut 
haveu   sabut 
han   sabut 
 
 

Pretèrit imperfet 
sabiva (o sabia) 
sabives (o sabies) 
sabiva (o sabia) 
sabívem (o sabíem) 
sabíveu (o sabíeu) 
sabiven (o sabien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   sabut 
havies   sabut 
havia   sabut 
havíem   sabut 
havíveu (o havíeu)   sabut 
havien   sabut 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
saberé 
saberàs 
saberà 
saberem 
sabereu 
saberan 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   sabut 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   sabut 
haverà (o siguerà / haurà)   sabut 
haverem (o siguerem / haurem)   sabut 
havereu (o siguereu / haureu)   sabut 
haveran (o sigueran / hauran)   sabut 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
saberiva (o saberia) 
saberives (o saberies) 
saberiva (o saberia) 
saberívem (o saberíem) 
saberíveu (o saberíeu) 
saberiven (o saberien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   sabut 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   sabut 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   sabut 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   sabut 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   sabut 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   sabut 
 

 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
sabi 
sabis 
sabi 
sabem 
sabeu 
sabin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   sabut 
hagis / havagis   sabut 
hagi / havagi   sabut 
hàgim / havàgim   sabut 
hàgiu / havàgiu   sabut 
hagin / havagin   sabut 
 

2 sabis 
3 sabi 
4 sabem 
5 sabeu  
 

GERUNDI 
Present:  sabent 
Passat:  havent sabut 

Pretèrit imperfet 
sabessi 
sabessis 
sabessi 
sabéssim 
sabéssiu 
sabessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   sabut 
havessis / fossis / siguessis   sabut 
havessi / fossi / siguessi   sabut 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   sabut 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   sabut 
havessin / fossin / siguessin   sabut 
 

INFINITIU 
Present: saber 
Passat: haver sabut 
 

PARTICIPI 
sabut / sabuda, sabuts / sabudes 
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SALUDAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
salud 
saludes 
saluda 
saludem 
saludau 
saluden 
 

Pretèrit indefinit 
he   saludat 
has   saludat 
ha   saludat 
havem   saludat 
haveu   saludat 
han   saludat 
 
 

Pretèrit imperfet 
saludava 
saludaves 
saludava 
saludàvem 
saludàveu 
saludaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   saludat 
havies   saludat 
havia   saludat 
havíem   saludat 
havíveu (o havíeu)   saludat 
havien   saludat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
saludaré 
saludaràs 
saludarà 
saludarem 
saludareu 
saludaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   saludat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   saludat 
haverà (o siguerà / haurà)   saludat 
haverem (o siguerem / haurem)   saludat 
havereu (o siguereu / haureu)   saludat 
haveran (o sigueran / hauran)   saludat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
saludariva (o saludaria) 
saludarives (o saludaries) 
saludariva (o saludaria) 
saludarívem (o saludaríem) 
saludaríveu (o saludaríeu) 
saludariven (o saludarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   saludat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   saludat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   saludat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   saludat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   saludat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   saludat 
 

 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
saludi 
saludis 
saludi 
saludem 
saludeu 
saludin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   saludat 
hagis / havagis   saludat 
hagi / havagi   saludat 
hàgim / havàgim   saludat 
hàgiu / havàgiu   saludat 
hagin / havagin   saludat 
 

2 saluda 
3 saludi 
4 saludem 
5 saludau 
 

GERUNDI 
Present:  saludant 
Passat:  havent saludat 

Pretèrit imperfet 
saludessi 
saludessis 
saludessi 
saludéssim 
saludéssiu 
saludessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   saludat 
havessis / fossis / siguessis   saludat 
havessi / fossi / siguessi   saludat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   saludat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   saludat 
havessin / fossin / siguessin   saludat 
 

INFINITIU 
Present: saludar 
Passat: haver saludat 
 

PARTICIPI 
saludat / saludada, saludats / saludades 
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SALVAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
salv 
salves 
salva 
salvem 
salvau 
salven 
 

Pretèrit indefinit 
he   salvat 
has   salvat 
ha   salvat 
havem   salvat 
haveu   salvat 
han   salvat 
 
 

Pretèrit imperfet 
salvava 
salvaves 
salvava 
salvàvem 
salvàveu 
salvaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   salvat 
havies   salvat 
havia   salvat 
havíem   salvat 
havíveu (o havíeu)   salvat 
havien   salvat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
salvaré 
salvaràs 
salvarà 
salvarem 
salvareu 
salvaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   salvat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   salvat 
haverà (o siguerà / haurà)   salvat 
haverem (o siguerem / haurem)   salvat 
havereu (o siguereu / haureu)   salvat 
haveran (o sigueran / hauran)   salvat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
salvariva (o salvaria) 
salvarives (o salvaries) 
salvariva (o salvaria) 
salvarívem (o salvaríem) 
salvaríveu (o salvaríeu) 
salvariven (o salvarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   salvat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   salvat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   salvat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   salvat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   salvat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   salvat 
 

 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
salvi 
salvis 
salvi 
salvem 
salveu 
salvin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   salvat 
hagis / havagis   salvat 
hagi / havagi   salvat 
hàgim / havàgim   salvat 
hàgiu / havàgiu   salvat 
hagin / havagin   salvat 
 

2 salva 
3 salvi 
4 salvem 
5 salvau 
 

GERUNDI 
Present:  salvant 
Passat:  havent salvat 

Pretèrit imperfet 
salvessi 
salvessis 
salvessi 
salvéssim 
salvéssiu 
salvessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   salvat 
havessis / fossis / siguessis   salvat 
havessi / fossi / siguessi   salvat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   salvat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   salvat 
havessin / fossin / siguessin   salvat 
 

INFINITIU 
Present: salvar 
Passat: haver salvat 
 

PARTICIPI 
salvat / salvada, salvats / salvades 
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SEGUIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
sig 
siguis 
sigui 
seguim 
seguiu 
siguin 
 

Pretèrit indefinit 
he   seguit 
has   seguit 
ha   seguit 
havem   seguit 
haveu   seguit 
han   seguit 
 
 

Pretèrit imperfet 
seguiva (o seguia) 
seguives (o seguies) 
seguiva (o seguia) 
seguívem (o seguíem) 
seguíveu (o seguíeu) 
seguiven (o seguien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   seguit 
havies   seguit 
havia   seguit 
havíem   seguit 
havíveu (o havíeu)   seguit 
havien   seguit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
seguiré 
seguiràs 
seguirà 
seguirem 
seguireu 
seguiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   seguit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   seguit 
haverà (o siguerà / haurà)   seguit 
haverem (o siguerem / haurem)   seguit 
havereu (o siguereu / haureu)   seguit 
haveran (o sigueran / hauran)   seguit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
seguiriva (o seguiria) 
seguirives (o seguiries) 
seguiriva (o seguiria) 
seguirívem (o seguiríem) 
seguiríveu (o seguiríeu) 
seguiriven (o seguirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   seguit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   seguit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   seguit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   seguit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   seguit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   seguit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
sigui 
siguis 
sigui 
seguim 
seguiu 
siguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   seguit 
hagis / havagis   seguit 
hagi / havagi   seguit 
hàgim / havàgim   seguit 
hàgiu / havàgiu   seguit 
hagin / havagin   seguit 
 

2 sigui 
3 sigui 
4 seguim 
5 seguiu 
 

GERUNDI 
Present:  seguint 
Passat:  havent seguit 

Pretèrit imperfet 
seguissi 
seguissis 
seguissi 
seguíssim 
seguíssiu 
seguissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   seguit 
havessis / fossis / siguessis   seguit 
havessi / fossi / siguessi   seguit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   seguit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   seguit 
havessin / fossin / siguessin   seguit 
 

 
INFINITIU 

Present: seguir 
Passat: haver seguit 
 

PARTICIPI 
seguit / seguida, seguits / seguides 
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SEMBRAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
sembr 
sembres 
sembra 
sembrem 
sembrau 
sembren 
 

Pretèrit indefinit 
he   sembrat 
has   sembrat 
ha   sembrat 
havem   sembrat 
haveu   sembrat 
han   sembrat 
 
 

Pretèrit imperfet 
sembrava 
sembraves 
sembrava 
sembràvem 
sembràveu 
sembraven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   sembrat 
havies   sembrat 
havia   sembrat 
havíem   sembrat 
havíveu (o havíeu)   sembrat 
havien   sembrat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
sembraré 
sembraràs 
sembrarà 
sembrarem 
sembrareu 
sembraran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   sembrat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   sembrat 
haverà (o siguerà / haurà)   sembrat 
haverem (o siguerem / haurem)   sembrat 
havereu (o siguereu / haureu)   sembrat 
haveran (o sigueran / hauran)   sembrat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
sembrariva (o sembraria) 
sembrarives (o sembraries) 
sembrariva (o sembraria) 
sembrarívem (o sembraríem) 
sembraríveu (o sembraríeu) 
sembrariven (o sembrarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   sembrat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   sembrat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   sembrat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   sembrat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   sembrat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   sembrat 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
sembri 
sembris 
sembri 
sembrem 
sembreu 
sembrin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   sembrat 
hagis / havagis   sembrat 
hagi / havagi   sembrat 
hàgim / havàgim   sembrat 
hàgiu / havàgiu   sembrat 
hagin / havagin   sembrat 
 

2 sembra 
3 sembri 
4 sembrem 
5 sembrau 
 

GERUNDI 
Present:  sembrant 
Passat:  havent sembrat 

Pretèrit imperfet 
sembressi 
sembressis 
sembressi 
sembréssim 
sembréssiu 
sembressin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   sembrat 
havessis / fossis / siguessis   sembrat 
havessi / fossi / siguessi   sembrat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   sembrat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   sembrat 
havessin / fossin / siguessin   sembrat 
 

 
INFINITIU 

Present: sembrar 
Passat: haver sembrat 
 

PARTICIPI 
sembrat / sembrada, sembrats / sembrades 
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SENTIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
senteix 
senteixes 
senteix 
sentim 
sentiu 
senteixen 
 

Pretèrit indefinit 
he   sentit 
has   sentit 
ha   sentit 
havem   sentit 
haveu   sentit 
han   sentit 
 
 

Pretèrit imperfet 
sentiva (o sentia) 
sentives (o senties) 
sentiva (o sentia) 
sentívem (o sentíem) 
sentíveu (o sentíeu) 
sentiven (o sentien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   sentit 
havies   sentit 
havia   sentit 
havíem   sentit 
havíveu (o havíeu)   sentit 
havien   sentit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
sentiré 
sentiràs 
sentirà 
sentirem 
sentireu 
sentiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   sentit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   sentit 
haverà (o siguerà / haurà)   sentit 
haverem (o siguerem / haurem)   sentit 
havereu (o siguereu / haureu)   sentit 
haveran (o sigueran / hauran)   sentit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
sentiriva (o sentiria) 
sentirives (o sentiries) 
sentiriva (o sentiria) 
sentirívem (o sentiríem) 
sentiríveu (o sentiríeu) 
sentiriven (o sentirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   sentit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   sentit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   sentit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   sentit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   sentit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   sentit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
senteixi 
senteixis 
senteixi 
sentim 
sentiu 
senteixin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   sentit 
hagis / havagis   sentit 
hagi / havagi   sentit 
hàgim / havàgim   sentit 
hàgiu / havàgiu   sentit 
hagin / havagin   sentit 
 

2 senteix 
3 senteixi 
4 sentim 
5 sentiu 
 

GERUNDI 
Present:  sentint 
Passat:  havent sentit 

Pretèrit imperfet 
sentissi 
sentissis 
sentissi 
sentíssim 
sentíssiu 
sentissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   sentit 
havessis / fossis / siguessis   sentit 
havessi / fossi / siguessi   sentit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   sentit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   sentit 
havessin / fossin / siguessin   sentit 
 

 
INFINITIU 

Present: sentir 
Passat: haver sentit 
 

PARTICIPI 
sentit / sentida, sentits / sentides 
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SEURE* 
 

INDICATIU 
 

Present 
sec 
seus 
seu 
seiem 
seieu 
seuen 
 

Pretèrit indefinit 
he   segut 
has   segut 
ha   segut 
havem   segut 
haveu   segut 
han   segut 
 
 

Pretèrit imperfet 
seieva  
seieves  
seieva  
seiévem  
seiéveu  
seieven  
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   segut 
havies   segut 
havia   segut 
havíem   segut 
havíveu (o havíeu)   segut 
havien   segut 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
seuré 
seuràs 
seurà 
seurem 
seureu 
seuran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   segut 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   segut 
haverà (o siguerà / haurà)   segut 
haverem (o siguerem / haurem)   segut 
havereu (o siguereu / haureu)   segut 
haveran (o sigueran / hauran)   segut 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
seuriva (o seuria) 
seurives (o seuries) 
seuriva (o seuria) 
seurívem (o seuríem) 
seuríveu (o seuríeu) 
seuriven (o seuriem) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   segut 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   segut 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   segut 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   segut 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   segut 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   segut 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
segui 
seguis 
segui 
seiem / seguem 
seieu / segueu 
seguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   segut 
hagis / havagis   segut 
hagi / havagi   segut 
hàgim / havàgim   segut 
hàgiu / havàgiu   segut 
hagin / havagin   segut 
 

2 seu 
3 segui 
4 seiem 
5 seieu 
 

GERUNDI 
Present: seient 
Passat:  havent segut 

Pretèrit imperfet 
seiessi / seguessi 
seiessis / seguessis 
seiessi / seguessi 
seiéssim / seguéssim 
seiéssiu / seguéssiu 
seiessin / seguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   segut 
havessis / fossis / siguessis   segut 
havessi / fossi / siguessi   segut 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   segut 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   segut 
havessin / fossin / siguessin   segut 
 

 
INFINITIU 

Present: seure 
Passat: haver segut 
 

PARTICIPI 
segut / seguda, seguts / segudes 

 
* En alguerès, lo verb seure pot ésser transitiu o intransitiu, canviant, de consegüència, l’auxiliar: L’he segut a la poltrona (lo minyó); Me só segut a terra; etc. 
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SOFRIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
sufr 
sufris 
sufri 
sofrim 
sofriu 
sufrin 
 

Pretèrit indefinit 
he   sofert 
has   sofert 
ha   sofert 
havem   sofert 
haveu   sofert 
han   sofert 
 
 

Pretèrit imperfet 
sofriva (o sofria) 
sofrives (o sofries) 
sofriva (o sofria) 
sofrívem (o sofríem) 
sofríveu (o sofríeu) 
sofriven (o sofrien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   sofert 
havies   sofert 
havia   sofert 
havíem   sofert 
havíveu (o havíeu)   sofert 
havien   sofert 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
sofriré 
sofriràs 
sofrirà 
sofrirem 
sofrireu 
sofriran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   sofert 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   sofert 
haverà (o siguerà / haurà)   sofert 
haverem (o siguerem / haurem)   sofert 
havereu (o siguereu / haureu)   sofert 
haveran (o sigueran / hauran)   sofert 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
sofririva (o sofriria) 
sofririves (o sofriries) 
sofririva (o sofriria) 
sofrirívem (o sofriríem) 
sofriríveu (o sofriríeu) 
sofririven (o sofririen) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   sofert 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   sofert 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   sofert 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   sofert 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   sofert 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   sofert 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
sufri 
sufris 
sufri 
sofrim 
sofriu 
sufrin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   sofert 
hagis / havagis   sofert 
hagi / havagi   sofert 
hàgim / havàgim   sofert 
hàgiu / havàgiu   sofert 
hagin / havagin   sofert 
 

2 sufri 
3 sufri 
4 sofrim 
5 sofriu 
 

GERUNDI 
Present:  sofrint 
Passat:  havent sofert 

Pretèrit imperfet 
sofrissi 
sofrissis 
sofrissi 
sofríssim 
sofríssiu 
sofrissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   sofert 
havessis / fossis / siguessis   sofert 
havessi / fossi / siguessi   sofert 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   sofert 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   sofert 
havessin / fossin / siguessin   sofert 
 

 
INFINITIU 

Present: sofrir 
Passat: haver sofert 
 

PARTICIPI 
sofert / soferta, soferts / sofertes 
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SORPRENDRE 
 

INDICATIU 
 

Present 
sorprenc 
sorprens 
sorprèn 
sorprenem 
sorpreneu 
sorprenen 
 

Pretèrit indefinit 
he   sorprès 
has   sorprès 
ha   sorprès 
havem   sorprès 
haveu   sorprès 
han   sorprès 
 
 

Pretèrit imperfet 
sorpreneva 
sorpreneves 
sorpreneva 
sorprenévem 
sorprenéveu 
sorpreneven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   sorprès 
havies   sorprès 
havia   sorprès 
havíem   sorprès 
havíveu (o havíeu)   sorprès 
havien   sorprès 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
sorprengueré 
sorprengueràs 
sorprenguerà 
sorprenguerem 
sorprenguereu 
sorprengueran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   sorprès 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   sorprès 
haverà (o siguerà / haurà)   sorprès 
haverem (o siguerem / haurem)   sorprès 
havereu (o siguereu / haureu)   sorprès 
haveran (o sigueran / hauran)   sorprès 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
sorprengueriva (o sorprengueria) 
sorprenguerives (o sorprengueries) 
sorprengueriva (o sorprengueria) 
sorprenguerívem (o sorprengueríem) 
sorprengueríveu (o sorprengueríeu) 
sorprengueriven (o sorprenguerien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   sorprès 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   sorprès 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   sorprès 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   sorprès 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   sorprès 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   sorprès 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
sorprengui 
sorprenguis 
sorprengui 
sorprenguem 
sorprengueu 
sorprenguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   sorprès 
hagis / havagis   sorprès 
hagi / havagi   sorprès 
hàgim / havàgim   sorprès 
hàgiu / havàgiu   sorprès 
hagin / havagin   sorprès 
 

2 sorprèn 
3 sorprengui  
4 sorprenem  
5 sorpreneu  
 

GERUNDI 
Present:  sorprenent 
Passat:  havent sorprès 

Pretèrit imperfet 
sorprenguessi 
sorprenguessis 
sorprenguessi 
sorprenguéssim 
sorprenguéssiu 
sorprenguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   sorprès 
havessis / fossis / siguessis   sorprès 
havessi / fossi / siguessi   sorprès 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   sorprès 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   sorprès 
havessin / fossin / siguessin   sorprès 
 

 
INFINITIU 

Present: sorprendre 
Passat: haver sorprès 
 

PARTICIPI 
sorprès / sorpresa, sorpresos / sorpreses 
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SUCCEIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
– 
– 
succeeix 
– 
– 
succeeixen 
 

Pretèrit indefinit 
– 
– 
és   succeït / succeïda 
– 
– 
són   succeïts / succeïdes 
 
 

Pretèrit imperfet 
– 
– 
succeïva (o succeïa) 
– 
– 
succeïven (o succeïen) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
– 
– 
era   succeït / succeïda 
– 
– 
eren   succeïts / succeïdes 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
– 
– 
succeirà 
– 
– 
succeiran 
 

 
Futur compost 
– 
– 
siguerà (o serà)   succeït / succeïda 
– 
– 
sigueran (o seran)   succeïts / succeïdes 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
– 
– 
succeiriva (o succeiria) 
– 
– 
succeiriven (o succeirien) 
 

Compost 
– 
– 
fóra / sigueriva (o sigueria)   succeït / succeïda 
– 
– 
foren / sigueriven (o siguerien)   succeïts / succeïdes 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
– 
– 
succeeixi 
– 
– 
succeeixin 
 
 

Pretèrit indefinit 
– 
– 
sigui   succeït / succeïda 
– 
– 
siguin   succeïts / succeïdes 
 

– 
3 succeeixi 
–  
– 
 

GERUNDI 
Present:  succeint 
Passat:  essent succeït / succeïda / succeïts / 
succeïdes 

Pretèrit imperfet 
– 
– 
succeïssi 
– 
– 
succeïssin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
– 
– 
fossi / siguessi   succeït / succeïda 
– 
– 
fossin / siguessin   succeïts / succeïdes 
 

 
INFINITIU 

Present: succeir 
Passat: ésser succeït / succeïda, succeïts / 
succeïdes 
 

PARTICIPI 
succeït / succeïda, succeïts / succeïdes 
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TEMIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
tim 
timis 
timi 
temim 
temiu 
timin 
 

Pretèrit indefinit 
he   temit 
has   temit 
ha   temit 
havem   temit 
haveu   temit 
han   temit 
 
 

Pretèrit imperfet 
temiva (o temia) 
temives (o temies) 
temiva (o temia) 
temívem (o temíem) 
temíveu (o temíeu) 
temiven (o temien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   temit 
havies   temit 
havia   temit 
havíem   temit 
havíveu (o havíeu)   temit 
havien   temit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
temiré 
temiràs 
temirà 
temirem 
temireu 
temiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   temit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   temit 
haverà (o siguerà / haurà)   temit 
haverem (o siguerem / haurem)   temit 
havereu (o siguereu / haureu)   temit 
haveran (o sigueran / hauran)   temit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
temiriva (o temiria) 
temirives (o temiries) 
temiriva (o temiria) 
temirívem (o temiríem) 
temiríveu (o temiríeu) 
temiriven (o temirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   temit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   temit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   temit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   temit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   temit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   temit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
timi 
timis 
timi 
temim 
temiu 
timin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   temit 
hagis / havagis   temit 
hagi / havagi   temit 
hàgim / havàgim   temit 
hàgiu / havàgiu   temit 
hagin / havagin   temit 
 

2 timi 
3 timi 
4 temim 
5 temiu 
 

GERUNDI 
Present:  temint 
Passat:  havent temit 

Pretèrit imperfet 
temissi 
temissis 
temissi 
temíssim 
temíssiu 
temissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   temit 
havessis / fossis / siguessis   temit 
havessi / fossi / siguessi   temit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   temit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   temit 
havessin / fossin / siguessin   temit 
 

 
INFINITIU 

Present: temir 
Passat: haver temit 
 

PARTICIPI 
temit / temida, temits / temides 
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TENDRE 
 

INDICATIU 
 

Present 
tenc 
tens 
té 
tenim 
teniu 
tenen 
 

Pretèrit indefinit 
he   tengut 
has   tengut 
ha   tengut 
havem   tengut 
haveu   tengut 
han   tengut 
 
 

Pretèrit imperfet 
teniva (o tenia) 
tenives (o tenies) 
teniva (o tenia) 
tenívem (o teníem) 
teníveu (o teníeu) 
teniven (o tenien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   tengut 
havies   tengut 
havia   tengut 
havíem   tengut 
havíveu (o havíeu)   tengut 
havien   tengut 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
tengueré 
tengueràs 
tenguerà 
tenguerem 
tenguereu 
tengueran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   tengut 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   tengut 
haverà (o siguerà / haurà)   tengut 
haverem (o siguerem / haurem)   tengut 
havereu (o siguereu / haureu)   tengut 
haveran (o sigueran / hauran)   tengut 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
tengueriva (o tengueria) 
tenguerives (o tengueries) 
tengueriva (o tengueria) 
tenguerívem (o tengueríem) 
tengueríveu (o tengueríeu) 
tengueriven (o tenguerien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   tengut 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   tengut 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   tengut 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   tengut 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   tengut 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   tengut 
 

 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
tengui 
tenguis 
tengui 
tenguem 
tengueu 
tenguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   tengut 
hagis / havagis   tengut 
hagi / havagi   tengut 
hàgim / havàgim   tengut 
hàgiu / havàgiu   tengut 
hagin / havagin   tengut 
 

2 té / ten 
3 tengui 
4 tenim 
5 teniu 
 

GERUNDI 
Present:  tenint 
Passat:  havent tengut 

Pretèrit imperfet 
tenguessi 
tenguessis 
tenguessi 
tenguéssim 
tenguéssiu 
tenguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   tengut 
havessis / fossis / siguessis   tengut 
havessi / fossi / siguessi   tengut 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   tengut 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   tengut 
havessin / fossin / siguessin   tengut 
 

INFINITIU 
Present: tendre 
Passat: haver tengut 
 

PARTICIPI 
tengut / tenguda, tenguts / tengudes 
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TIQUIRRIAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
tiquir 
tiquírries 
tiquírria 
tiquirriem 
tiquirriau 
tiquírrien 
 

Pretèrit indefinit 
he   tiquirriat 
has   tiquirriat 
ha   tiquirriat 
havem   tiquirriat 
haveu   tiquirriat 
han   tiquirriat 
 
 

Pretèrit imperfet 
tiquirriava 
tiquirriaves 
tiquirriava 
tiquirriàvem 
tiquirriàveu 
tiquirriaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   tiquirriat 
havies   tiquirriat 
havia   tiquirriat 
havíem   tiquirriat 
havíveu (o havíeu)   tiquirriat 
havien   tiquirriat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
tiquirriaré  
tiquirriaràs  
tiquirriarà  
tiquirriarem  
tiquirriareu  
tiquirriaran  
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   tiquirriat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   tiquirriat 
haverà (o siguerà / haurà)   tiquirriat 
haverem (o siguerem / haurem)   tiquirriat 
havereu (o siguereu / haureu)   tiquirriat 
haveran (o sigueran / hauran)   tiquirriat 

 



 301 

CONDICIONAL 
 
Simple 
tiquirriariva (o tiquirriaria) 
tiquirriarives (o tiquirriaries) 
tiquirriariva (o tiquirriaria) 
tiquirriarívem (o tiquirriaríem) 
tiquirriaríveu (o tiquirriaríeu) 
tiquirriariven (o tiquirriarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   tiquirriat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   tiquirriat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   tiquirriat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   tiquirriat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   tiquirriat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   tiquirriat 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
tiquirri 
tiquirris 
tiquirri 
tiquirriem 
tiquirrieu 
tiquirrin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   tiquirriat 
hagis / havagis   tiquirriat 
hagi / havagi   tiquirriat 
hàgim / havàgim   tiquirriat 
hàgiu / havàgiu   tiquirriat 
hagin / havagin   tiquirriat 
 

2 tiquírria 
3 tiquirri 
4 tiquirriem 
5 tiquirriau 
 

GERUNDI 
Present:  tiquirriant 
Passat:  havent tiquirriat 

Pretèrit imperfet 
tiquirriessi 
tiquirriessis 
tiquirriessi 
tiquirriéssim 
tiquirriéssiu 
tiquirriessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   tiquirriat 
havessis / fossis / siguessis   tiquirriat 
havessi / fossi / siguessi   tiquirriat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   tiquirriat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   tiquirriat 
havessin / fossin / siguessin   tiquirriat 
 

 
INFINITIU 

Present: tiquirriar 
Passat: haver tiquirriat 
 

PARTICIPI 
tiquirriat / tiquirriada, tiquirriats / tiquirriades 
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TORNAR* 
 

INDICATIU 
 

Present 
torn 
tornes 
torna 
tornem 
tornau 
tornen 
 

Pretèrit indefinit 
he   tornat — só   tornat / tornada 
has   tornat — sés   tornat / tornada 
ha   tornat — és   tornat / tornada 
havem   tornat — sem   tornats / tornades 
haveu   tornat — séu   tornats / tornades 
han   tornat — són   tornats / tornades 
 
 

Pretèrit imperfet 
tornava 
tornaves 
tornava 
tornàvem 
tornàveu 
tornaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   tornat — era   tornat / tornada 
havies   tornat — eres   tornat / tornada 
havia   tornat — era   tornat / tornada 
havíem   tornat — érem   tornats / tornades 
havíveu (o havíeu)   tornat — éreu   tornats / tornades 
havien   tornat — eren   tornats / tornades 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
tornaré 
tornaràs 
tornarà 
tornarem 
tornareu 
tornaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   tornat — sigueré (o seré)   tornat / tornada 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   tornat — sigueràs (o seràs)   tornat / tornada 
haverà (o siguerà / haurà)   tornat — siguerà (o serà)   tornat / tornada 
haverem (o siguerem / haurem)   tornat — siguerem (o serem)   tornats / tornades 
havereu (o siguereu / haureu)   tornat — siguereu (o sereu)   tornats / tornades 
haveran (o sigueran / hauran)   tornat — sigueran (o seran)   tornats / tornades 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
tornariva (o tornaria) 
tornarives (o tornaries) 
tornariva (o tornaria) 
tornarívem (o tornaríem) 
tornaríveu (o tornaríeu) 
tornariven (o tornarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   tornat — fóra / sigueriva (o sigueria)   tornat / tornada 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   tornat — ... tornat / tornada 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   tornat — ... tornat / tornada 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   tornat — ... tornats / tornades 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   tornat — ... tornats / tornades 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   tornat — ... tornats / tornades 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
torni 
tornis 
torni 
tornem 
torneu 
tornin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   tornat — sigui   tornat / tornada 
hagis / havagis   tornat — siguis   tornat / tornada 
hagi / havagi   tornat — sigui   tornat / tornada 
hàgim / havàgim   tornat — siguem   tornats / tornades 
hàgiu / havàgiu   tornat — sigueu   tornats / tornades 
hagin / havagin   tornat — siguin   tornats / tornades 
 

2 torna 
3 torni 
4 tornem 
5 tornau 
 

GERUNDI 
Present:  tornant 
Passat:  havent tornat 
essent tornat / tornada, tornats / tornades 

Pretèrit imperfet 
tornessi 
tornessis 
tornessi 
tornéssim 
tornéssiu 
tornessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   tornat — fossi / siguessi   tornat / tornada 
havessis / fossis / siguessis   tornat — ... tornat / tornada 
havessi / fossi / siguessi   tornat — ... tornat / tornada 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   tornat — ... tornats / tornades 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   tornat — ... tornats / tornades 
havessin / fossin / siguessin   tornat — ... tornats / tornades 
 

 
INFINITIU 

Present: tornar 
Passat: haver tornat 
ésser tornat / tornada, tornats / tornades 
 

PARTICIPI 
tornat / tornada, tornats / tornades 

 
* Aqueix verb canvia l’auxiliar segons si s’ampra com a transitiu o intransitiu: Avui só tornat a la platja; He tornat lo llibre a Miquel; etc.
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TOSSIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
tus 
tussis 
tussi 
tossim 
tossiu 
tussin 
 

Pretèrit indefinit 
he   tossit 
has   tossit 
ha   tossit 
havem   tossit 
haveu   tossit 
han   tossit 
 
 

Pretèrit imperfet 
tossiva (o tossia) 
tossives (o tossies) 
tossiva (o tossia) 
tossívem (o tossíem) 
tossíveu (o tossíeu) 
tossiven (o tossien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   tossit 
havies   tossit 
havia   tossit 
havíem   tossit 
havíveu (o havíeu)   tossit 
havien   tossit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
tossiré 
tossiràs 
tossirà 
tossirem 
tossireu 
tossiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   tossit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   tossit 
haverà (o siguerà / haurà)   tossit 
haverem (o siguerem / haurem)   tossit 
havereu (o siguereu / haureu)   tossit 
haveran (o sigueran / hauran)   tossit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
tossiriva (o tossiria) 
tossirives (o tossiries) 
tossiriva (o tossiria) 
tossirívem (o tossiríem) 
tossiríveu (o tossiríeu) 
tossiriven (o tossirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   tossit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   tossit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   tossit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   tossit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   tossit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   tossit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
tussi 
tussis 
tussi 
tossim 
tossiu 
tussin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   tossit 
hagis / havagis   tossit 
hagi / havagi   tossit 
hàgim / havàgim   tossit 
hàgiu / havàgiu   tossit 
hagin / havagin   tossit 
 

2 tussi 
3 tussi 
4 tossim 
5 tossiu 
 

GERUNDI 
Present:  tossint 
Passat:  havent tossit 

Pretèrit imperfet 
tossissi 
tossissis 
tossissi 
tossíssim 
tossíssiu 
tossissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   tossit 
havessis / fossis / siguessis   tossit 
havessi / fossi / siguessi   tossit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   tossit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   tossit 
havessin / fossin / siguessin   tossit 
 

 
INFINITIU 

Present: tossir 
Passat: haver tossit 
 

PARTICIPI 
tossit / tossida, tossits / tossides 
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TREURE 
 

INDICATIU 
 

Present 
trec 
treus 
treu 
traiem 
traieu 
treuen 
 

Pretèrit indefinit 
he   tret 
has   tret 
ha   tret 
havem   tret 
haveu   tret 
han   tret 
 
 

Pretèrit imperfet 
traieva  
traieves  
traieva  
traiévem  
traiéveu  
traieven  
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   tret 
havies   tret 
havia   tret 
havíem   tret 
havíveu (o havíeu)   tret 
havien   tret 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
trauré / tragueré 
trauràs / tragueràs 
traurà / traguerà 
traurem / traguerem 
traureu / traguereu 
trauran / tragueran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   tret 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   tret 
haverà (o siguerà / haurà)   tret 
haverem (o siguerem / haurem)   tret 
havereu (o siguereu / haureu)   tret 
haveran (o sigueran / hauran)   tret 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
trauriva (o trauria) / tragueriva (o tragueria) 
traurives (o trauries) / traguerives (o tragueries) 
trauriva (o trauria) / tragueriva (o tragueria) 
traurívem (o trauríem) / traguerívem (o tragueríem) 
trauríveu (o trauríeu) / tragueríveu (o tragueríeu) 
trauriven (o traurien) / tragueriven (o traguerien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   tret 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   tret 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   tret 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   tret 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   tret 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   tret 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
tregui 
treguis 
tregui 
traguem / traiem 
tragueu / traieu 
treguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   tret 
hagis / havagis   tret 
hagi / havagi   tret 
hàgim / havàgim   tret 
hàgiu / havàgiu   tret 
hagin / havagin   tret 
 

2 treu 
3 tregui 
4 traiem 
5 traieu 
 

GERUNDI 
Present: traient 
Passat:  havent tret 

Pretèrit imperfet 
traiessi / traguessi 
traiessis / traguessis 
traiessi / traguessi 
traiéssim / traguéssim 
traiéssiu / traguéssiu 
traiessin / traguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   tret 
havessis / fossis / siguessis   tret 
havessi / fossi / siguessi   tret 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   tret 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   tret 
havessin / fossin / siguessin   tret 
 

 
INFINITIU 

Present: treure 
Passat: haver tret 
 

PARTICIPI 
tret / treta, trets / tretes 
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USAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
ús 
uses 
usa 
usem 
usau 
usen 
 

Pretèrit indefinit 
he   usat 
has   usat 
ha   usat 
havem   usat 
haveu   usat 
han   usat 
 
 

Pretèrit imperfet 
usava 
usaves 
usava 
usàvem 
usàveu 
usaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   usat 
havies   usat 
havia   usat 
havíem   usat 
havíveu (o havíeu)   usat 
havien   usat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
usaré 
usaràs 
usarà 
usarem 
usareu 
usaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   usat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   usat 
haverà (o siguerà / haurà)   usat 
haverem (o siguerem / haurem)   usat 
havereu (o siguereu / haureu)   usat 
haveran (o sigueran / hauran)   usat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
usariva (o usaria) 
usarives (o usaries) 
usariva (o usaria) 
usarívem (o usaríem) 
usaríveu (o usaríeu) 
usariven (o usarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   usat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   usat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   usat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   usat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   usat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   usat 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
usi 
usis 
usi 
usem 
useu 
usin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   usat 
hagis / havagis   usat 
hagi / havagi   usat 
hàgim / havàgim   usat 
hàgiu / havàgiu   usat 
hagin / havagin   usat 
 

2 usa 
3 usi  
4 usem  
5 usau  
 

GERUNDI 
Present:  usant 
Passat:  havent usat 

Pretèrit imperfet 
usessi 
usessis 
usessi 
uséssim 
uséssiu 
usessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   usat 
havessis / fossis / siguessis   usat 
havessi / fossi / siguessi   usat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   usat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   usat 
havessin / fossin / siguessin   usat 
 

 
INFINITIU 

Present: usar 
Passat: haver usat 
 

PARTICIPI 
usat / usada, usats / usades 
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VALDRE* 
 

INDICATIU 
 

Present 
valc 
vals 
val 
valem 
valeu 
valen 
 

Pretèrit indefinit 
só   valgut / valguda 
sés   valgut / valguda 
és   valgut / valguda — ha valgut 
sem   valguts / valgudes 
séu   valguts / valgudes 
són   valguts / valgudes — han valgut 
 
 

Pretèrit imperfet 
valeva 
valeves 
valeva 
valévem 
valéveu 
valeven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
era   valgut / valguda 
eres   valgut / valguda 
era   valgut / valguda — havia   valgut 
érem   valguts / valgudes 
éreu   valguts / valgudes 
eren   valguts / valgudes — havien   valgut 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
valgueré 
valgueràs 
valguerà 
valguerem 
valguereu 
valgueran 
 

 
Futur compost 
sigueré (o seré)   valgut / valguda 
sigueràs (o seràs)   valgut / valguda 
siguerà (o serà)   valgut / valguda — haverà (o siguerà / haurà)   valgut 
siguerem (o serem)   valguts / valgudes 
siguereu (o sereu)   valguts / valgudes 
sigueran (o seran)   valguts / valgudes — haveran (o sigueran / hauran)   valgut 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
valgueriva (o valgueria) 
valguerives (o valgueries) 
valgueriva (o valgueria) 
valguerívem (o valgueríem) 
valgueríveu (o valgueríeu) 
valgueriven (o valguerien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria)   valgut / valguda 
fores / siguerives (o sigueries)   valgut / valguda 
fóra / sigueriva (o sigueria)   valgut / valguda — fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   valgut 
fórem / siguerívem (o sigueríem)   valguts / valgudes 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu)   valguts / valgudes 
foren / sigueriven (o siguerien)   valguts / valgudes — foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   valgut 
 

 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
valgui 
valguis 
valgui 
valguem 
valgueu 
valguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
sigui   valgut / valguda 
siguis   valgut / valguda 
sigui   valgut / valguda — hagi / havagi   valgut 
siguem   valguts / valgudes 
sigueu   valguts / valgudes 
siguin   valguts / valgudes — hagin / havagin   valgut 
 

2 val 
3 valgui 
4 valem 
5 valeu 
 

GERUNDI 
Present:  valent 
Passat:  havent valgut 

Pretèrit imperfet 
valguessi 
valguessis 
valguessi 
valguéssim 
valguéssiu 
valguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
fossi / siguessi   valgut / valguda 
fossis / siguessis   valgut / valguda 
fossi / siguessi   valgut / valguda — havessi / fossi / siguessi   valgut 
fóssim, fossem / siguéssim   valguts / valgudes 
fóssiu, fosseu / siguéssiu   valguts / valgudes 
fossin / siguessin   valguts / valgudes — havessin / fossin / siguessin   valgut 
 

INFINITIU 
Present: valdre 
Passat: haver valgut 
 

PARTICIPI 
valgut / valguda, valguts / valgudes 

 
* A voltes, en les 3es persones, singular i plural, dels temps compostos, hi pot ésser canvi de l’auxiliar, sense declinació del participi: Los esforços són 

valguts a obtendre el que volívem (o ... han valgut); La demana que has presentat no és valguda a res  (o ... no ha valgut); Dieven que la nostra obra no 
fossi valguda per allò (o ... que no havessi/fossi/siguessi valgut); etc.  
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VENCIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
vinç 
vincis 
vinci 
vencim 
venciu 
vincin 
 

Pretèrit indefinit 
he   vencit 
has   vencit 
ha   vencit 
havem   vencit 
haveu   vencit 
han   vencit 
 
 

Pretèrit imperfet 
venciva (o vencia) 
vencives (o vencies) 
venciva (o vencia) 
vencívem (o vencíem) 
vencíveu (o vencíeu) 
venciven (o vencien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   vencit 
havies   vencit 
havia   vencit 
havíem   vencit 
havíveu (o havíeu)   vencit 
havien   vencit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
venciré 
venciràs 
vencirà 
vencirem 
vencireu 
venciran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   vencit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   vencit 
haverà (o siguerà / haurà)   vencit 
haverem (o siguerem / haurem)   vencit 
havereu (o siguereu / haureu)   vencit 
haveran (o sigueran / hauran)   vencit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
venciriva (o venciria) 
vencirives (o venciries) 
venciriva (o venciria) 
vencirívem (o venciríem) 
venciríveu (o venciríeu) 
venciriven (o vencirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   vencit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   vencit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)  vencit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)  vencit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)  vencit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)  vencit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
vinci 
vincis 
vinci 
vencim 
venciu 
vincin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi  vencit 
hagis / havagis  vencit 
hagi / havagi  vencit 
hàgim / havàgim  vencit 
hàgiu / havàgiu  vencit 
hagin / havagin  vencit 
 

2 vinci 
3 vinci 
4 vencim 
5 venciu 
 

GERUNDI 
Present:  vencint 
Passat:  havent vencit 

Pretèrit imperfet 
vencissi 
vencissis 
vencissi 
vencíssim 
vencíssiu 
vencissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   vencit 
havessis / fossis / siguessis   vencit 
havessi / fossi / siguessi   vencit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   vencit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   vencit 
havessin / fossin / siguessin   vencit 
 

INFINITIU 
Present: vencir 
Passat: haver vencit 
 

PARTICIPI 
vencit / vencida, vencits / vencides 

 



 314 

VENDRE 
 

INDICATIU 
 

Present 
venc 
vens 
ven 
venem 
veneu 
venen 
 

Pretèrit indefinit 
he   venut 
has   venut 
ha   venut 
havem   venut 
haveu   venut 
han   venut 
 
 

Pretèrit imperfet 
veneva 
veneves 
veneva 
venévem 
venéveu 
veneven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   venut 
havies   venut 
havia   venut 
havíem   venut 
havíveu (o havíeu)   venut 
havien   venut 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
vengueré  
vengueràs  
venguerà  
venguerem  
venguereu 
vengueran  
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   venut 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   venut 
haverà (o siguerà / haurà)   venut 
haverem (o siguerem / haurem)   venut 
havereu (o siguereu / haureu)   venut 
haveran (o sigueran / hauran)   venut 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
vengueriva (o vengueria) 
venguerives (o vengueries) 
vengueriva (o vengueria) 
venguerívem (o vengueríem) 
vengueríveu (o vengueríeu) 
vengueriven (o venguerien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   venut 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   venut 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   venut 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   venut 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   venut 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)  venut 
 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
vengui 
venguis 
vengui 
venguem 
vengueu 
venguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   venut 
hagis / havagis   venut 
hagi / havagi   venut 
hàgim / havàgim   venut 
hàgiu / havàgiu   venut 
hagin / havagin   venut 
 

2 ven 
3 vengui 
4 venem 
5 veneu 
 

GERUNDI 
Present:  venent  
Passat:  havent venut  

Pretèrit imperfet 
venguessi 
venguessis 
venguessi 
venguéssim 
venguéssiu 
venguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi     venut 
havessis / fossis / siguessis     venut 
havessi / fossi / siguessi     venut 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim     venut 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu     venut 
havessin / fossin / siguessin     venut 
 

 
INFINITIU 

Present: vendre 
Passat: haver venut  
 

PARTICIPI 
venut / venuda, venuts / venudes 
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VENIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
vénc 
véns 
ve 
venim 
veniu 
vénen 
 

Pretèrit indefinit 
só   vengut / venguda 
sés   vengut / venguda 
és   vengut / venguda 
sem   venguts / vengudes 
séu   venguts / vengudes 
són   venguts / vengudes 
 
 

Pretèrit imperfet 
veniva (o venia) 
venives (o venies) 
veniva (o venia) 
venívem (o veníem) 
veníveu (o veníeu) 
veniven (o venien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
era   vengut / venguda 
eres   vengut / venguda 
era   vengut / venguda 
érem   venguts / vengudes 
éreu   venguts / vengudes 
eren   venguts / vengudes 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
vengueré  
vengueràs  
venguerà  
venguerem  
venguereu 
vengueran  
 

 
Futur compost 
sigueré (o seré)  vengut / venguda 
sigueràs (o seràs)   vengut / venguda 
siguerà (o serà)   vengut / venguda 
siguerem (o serem)   venguts / vengudes 
siguereu (o sereu)   venguts / vengudes 
sigueran (o seran)   venguts / vengudes 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
vengueriva (o vengueria) 
venguerives (o vengueries) 
vengueriva (o vengueria) 
venguerívem (o vengueríem) 
vengueríveu (o vengueríeu) 
vengueriven (o venguerien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria)   vengut / venguda 
fores / siguerives (o sigueries)   vengut / venguda 
fóra / sigueriva (o sigueria)   vengut / venguda 
fórem / siguerívem (o sigueríem)   venguts / vengudes 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu)   venguts / vengudes 
foren / sigueriven (o siguerien)  venguts / vengudes 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
véngui 
vénguis 
véngui 
venguem 
vengueu 
vénguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
sigui   vengut / venguda 
siguis   vengut / venguda 
sigui   vengut / venguda 
siguem   venguts / vengudes 
sigueu   venguts / vengudes 
siguin   venguts / vengudes 
 

2 vine 
3 véngui 
4 venim 
5 veniu 
 

GERUNDI 
Present:  venint  
Passat:  essent vengut / venguda, venguts / vengudes 

Pretèrit imperfet 
venguessi 
venguessis 
venguessi 
venguéssim 
venguéssiu 
venguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
fossi / siguessi   vengut / venguda 
fossis / siguessis   vengut / venguda 
fossi / siguessi   vengut / venguda 
fóssim, fossem / siguéssim   venguts / vengudes 
fóssiu, fosseu / siguéssiu   venguts / vengudes 
fossin / siguessin   venguts / vengudes 
 

 
INFINITIU 

Present: venir 
Passat: ésser vengut / venguda, venguts / vengudes  
 

PARTICIPI 
vengut / venguda, venguts / vengudes 
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VESTIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
vist 
vistis 
visti 
vestim 
vestiu 
vistin 
 

Pretèrit indefinit 
he   vestit 
has   vestit 
ha   vestit 
havem   vestit 
haveu   vestit 
han   vestit 
 
 

Pretèrit imperfet 
vestiva (o vestia) 
vestives (o vesties) 
vestiva (o vestia) 
vestívem (o vestíem) 
vestíveu (o vestíeu) 
vestiven (o vestien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   vestit 
havies   vestit 
havia   vestit 
havíem   vestit 
havíveu (o havíeu)   vestit 
havien   vestit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
vestiré 
vestiràs 
vestirà 
vestirem 
vestireu 
vestiran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   vestit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   vestit 
haverà (o siguerà / haurà)   vestit 
haverem (o siguerem / haurem)   vestit 
havereu (o siguereu / haureu)   vestit 
haveran (o sigueran / hauran)   vestit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
vestiriva (o vestiria) 
vestirives (o vestiries) 
vestiriva (o vestiria) 
vestirívem (o vestiríem) 
vestiríveu (o vestiríeu) 
vestiriven (o vestirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   vestit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   vestit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   vestit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   vestit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   vestit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   vestit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
visti 
vistis 
visti 
vestim 
vestiu 
vistin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   vestit 
hagis / havagis   vestit 
hagi / havagi   vestit 
hàgim / havàgim   vestit 
hàgiu / havàgiu   vestit 
hagin / havagin   vestit 
 

2 visti 
3 visti 
4 vestim 
5 vestiu 
 

GERUNDI 
Present:  vestint 
Passat:  havent vestit 

Pretèrit imperfet 
vestissi 
vestissis 
vestissi 
vestíssim 
vestíssiu 
vestissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   vestit 
havessis / fossis / siguessis   vestit 
havessi / fossi / siguessi   vestit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   vestit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   vestit 
havessin / fossin / siguessin   vestit 
 

 
INFINITIU 

Present: vestir 
Passat: haver vestit 
 

PARTICIPI 
vestit / vestida, vestits / vestides 
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VEURE 
 

INDICATIU 
 

Present 
veig 
veus 
veu 
veiem 
veieu 
veuen 
 

Pretèrit indefinit 
he   vist 
has   vist 
ha   vist 
havem   vist 
haveu   vist 
han   vist 
 
 

Pretèrit imperfet 
veieva  
veieves  
veieva  
veiévem  
veiéveu  
veieven  
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   vist 
havies   vist 
havia   vist 
havíem   vist 
havíveu (o havíeu)   vist 
havien   vist 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
veuré 
veuràs 
veurà 
veurem 
veureu 
veuran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   vist 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   vist 
haverà (o siguerà / haurà)   vist 
haverem (o siguerem / haurem)   vist 
havereu (o siguereu / haureu)   vist 
haveran (o sigueran / hauran)   vist 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
veuriva (o veuria) 
veurives (o veuries) 
veuriva (o veuria) 
veurívem (o veuríem) 
veuríveu (o veuríeu) 
veuriven (o veuriem) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   vist 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   vist 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   vist 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   vist 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   vist 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   vist 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
vegi 
vegis 
vegi 
vegem / veiem 
vegeu / veieu 
vegin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   vist 
hagis / havagis   vist 
hagi / havagi   vist 
hàgim / havàgim   vist 
hàgiu / havàgiu   vist 
hagin / havagin   vist 
 

2 veu 
3 vegi 
4 veiem 
5 veieu 
 

GERUNDI 
Present: veient 
Passat:  havent vist 

Pretèrit imperfet 
veiessi / vegessi 
veiessis / vegessis 
veiessi / vegessi 
veiéssim / vegéssim 
veiéssiu / vegéssiu 
veiessin / vegessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   vist 
havessis / fossis / siguessis   vist 
havessi / fossi / siguessi   vist 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   vist 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   vist 
havessin / fossin / siguessin   vist 
 

 
INFINITIU 

Present: veure 
Passat: haver vist 
 

PARTICIPI 
vist / vista, vistos / vistes 
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VIATJAR 
 

INDICATIU 
 

Present 
viatj 
viatges 
viatja 
viatgem 
viatjau 
viatgen 
 

Pretèrit indefinit 
he   viatjat 
has   viatjat 
ha   viatjat 
havem   viatjat 
haveu   viatjat 
han   viatjat 
 
 

Pretèrit imperfet 
viatjava 
viatjaves 
viatjava 
viatjàvem 
viatjàveu 
viatjaven 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   viatjat 
havies   viatjat 
havia   viatjat 
havíem   viatjat 
havíveu (o havíeu)   viatjat 
havien   viatjat 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
viatjaré 
viatjaràs 
viatjarà 
viatjarem 
viatjareu 
viatjaran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   viatjat 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   viatjat 
haverà (o siguerà / haurà)   viatjat 
haverem (o siguerem / haurem)   viatjat 
havereu (o siguereu / haureu)   viatjat 
haveran (o sigueran / hauran)   viatjat 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
viatjariva (o viatjaria) 
viatjarives (o viatjaries) 
viatjariva (o viatjaria) 
viatjarívem (o viatjaríem) 
viatjaríveu (o viatjaríeu) 
viatjariven (o viatjarien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   viatjat 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   viatjat 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   viatjat 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   viatjat 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   viatjat 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   viatjat 
 

 
 

SUBJUNTIU 
IMPERATIU 

Present 
viatgi 
viatgis 
viatgi 
viatgem 
viatgeu 
viatgin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   viatjat 
hagis / havagis   viatjat 
hagi / havagi   viatjat 
hàgim / havàgim   viatjat 
hàgiu / havàgiu   viatjat 
hagin / havagin   viatjat 
 

2 viatja 
3 viatgi 
4 viatgem 
5 viatjau 
 

GERUNDI 
Present:  viatjant 
Passat:  havent viatjat 

Pretèrit imperfet 
viatgessi 
viatgessis 
viatgessi 
viatgéssim 
viatgéssiu 
viatgessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   viatjat 
havessis / fossis / siguessis   viatjat 
havessi / fossi / siguessi   viatjat 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   viatjat 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   viatjat 
havessin / fossin / siguessin   viatjat 
 

INFINITIU 
Present: viatjar 
Passat: haver viatjat 
 

PARTICIPI 
viatjat / viatjada, viatjats / viatjades 
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VIURE / VIVIR 
 

INDICATIU 
 

Present 
viv 
vius / vivis 
viu / vivi 
vivim 
viviu 
vivin 
 

Pretèrit indefinit 
he   vivit 
has   vivit 
ha   vivit 
havem   vivit 
haveu   vivit 
han   vivit 
 
 

Pretèrit imperfet 
viviva (o vivia) 
vivives (o vivies) 
viviva (o vivia) 
vivívem (o vivíem) 
vivíveu (o vivíeu) 
viviven (o vivien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   vivit 
havies   vivit 
havia   vivit 
havíem   vivit 
havíveu (o havíeu)   vivit 
havien   vivit 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
viuré / viviré 
viuràs / viviràs 
viurà / vivirà 
viurem / vivirem 
viureu / vivireu 
viuran / viviran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   vivit 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   vivit 
haverà (o siguerà / haurà)   vivit 
haverem (o siguerem / haurem)   vivit 
havereu (o siguereu / haureu)   vivit 
haveran (o sigueran / hauran)   vivit 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
viuriva (o viuria) / viviriva (o viviria) 
viurives (o viuries) / vivirives (o viviries) 
viuriva (o viuria) / viviriva (o viviria) 
viurívem (o viuríem) / vivirívem (o viviríem) 
viuríveu (o viuríeu) / viviríveu (o viviríeu) 
viuriven (o viurien) / viviriven (o vivirien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   vivit 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   vivit 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   vivit 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   vivit 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   vivit 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   vivit 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
vivi 
vivis 
vivi 
vivim 
viviu 
vivin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   vivit 
hagis / havagis   vivit 
hagi / havagi   vivit 
hàgim / havàgim   vivit 
hàgiu / havàgiu   vivit 
hagin / havagin   vivit 
 

viu / vivi 
vivi 
vivim 
viviu 
 

GERUNDI 
Present: vivint 
Passat:  havent vivit 

Pretèrit imperfet 
vivissi 
vivissis 
vivissi 
vivíssim 
vivíssiu 
vivissin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   vivit 
havessis / fossis / siguessis   vivit 
havessi / fossi / siguessi   vivit 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   vivit 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   vivit 
havessin / fossin / siguessin   vivit 
 

 
INFINITIU 

Present: viure / vivir 
Passat: haver vivit 
 

PARTICIPI 
vivit / vivida, vivits / vivides 
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VOLGUER 
 

INDICATIU 
 

Present 
vull 
vols 
vol 
volem 
voleu 
volen 
 

Pretèrit indefinit 
he   volgut 
has   volgut 
ha   volgut 
havem   volgut 
haveu   volgut 
han   volgut 
 
 

Pretèrit imperfet 
voliva (o volia) 
volives (o volies) 
voliva (o volia) 
volívem (o volíem) 
volíveu (o volíeu) 
voliven (o volien) 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havia   volgut 
havies   volgut 
havia   volgut 
havíem   volgut 
havíveu (o havíeu)   volgut 
havien   volgut 
 
 

Pretèrit perfet 
– – – 

Pretèrit anterior 
– – – 

 
Futur simple 
volgueré 
volgueràs 
volguerà 
volguerem 
volguereu 
volgueran 
 

 
Futur compost 
haveré (o sigueré / hauré)   volgut 
haveràs (o sigueràs / hauràs)   volgut 
haverà (o siguerà / haurà)   volgut 
haverem (o siguerem / haurem)   volgut 
havereu (o siguereu / haureu)   volgut 
haveran (o sigueran / hauran)   volgut 
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CONDICIONAL 
 
Simple 
volgueriva (o volgueria) 
volguerives (o volgueries) 
volgueriva (o volgueria) 
volguerívem (o volgueríem) 
volgueríveu (o volgueríeu) 
volgueriven (o volguerien) 
 

Compost 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   volgut 
fores / siguerives (o sigueries / hauries)   volgut 
fóra / sigueriva (o sigueria / hauria)   volgut 
fórem / siguerívem (o sigueríem / hauríem)   volgut 
fóreu / sigueríveu (o sigueríeu / hauríeu)   volgut 
foren / sigueriven (o siguerien / haurien)   volgut 
 

 
SUBJUNTIU 

IMPERATIU 
Present 
vulgui 
vulguis 
vulgui 
vulguem 
vulgueu 
vulguin 
 
 

Pretèrit indefinit 
hagi / havagi   volgut 
hagis / havagis   volgut 
hagi / havagi   volgut 
hàgim / havàgim   volgut 
hàgiu / havàgiu   volgut 
hagin / havagin   volgut 
 

2 vulguis 
3 vulgui 
4 vulguem 
5 vulgueu 
 

GERUNDI 
Present:  volguent 
Passat:  havent volgut 

Pretèrit imperfet 
volguessi 
volguessis 
volguessi 
volguéssim 
volguéssiu 
volguessin 
 

Pretèrit plusquamperfet 
havessi / fossi / siguessi   volgut 
havessis / fossis / siguessis   volgut 
havessi / fossi / siguessi   volgut 
havéssim / fóssim, fossem / siguéssim   volgut 
havéssiu / fóssiu, fosseu / siguéssiu   volgut 
havessin / fossin / siguessin   volgut 
 

 
INFINITIU 

Present: volguer 
Passat: haver volgut 
 

PARTICIPI 
volgut / volguda, volguts / volgudes 
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  me, te, se, ne, hi 
  nos, vos 
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  Imperfet d’indicatiu 
  Perfet d’indicatiu 
  Futur simple 
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  Imperfet de subjuntiu 
  Imperatiu 
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  Gerundi 
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